
HARDENBERG - De halve Raad 
van Bestuur van de Saxenburgh 
Groep in Hardenberg vertrekt. Dat 
klinkt dramatischer dan het in wer-
kelijkheid is. Het betekent niet meer 
dan dat directielid Pauline Terwijn 
een nieuwe baan heeft aanvaard en 
dat het andere directielid, de ander-
half jaar geleden benoemde Henri 
Janssen, in januari van de Raad van 
Toezicht te horen krijgt hoe dit gat 
wordt opgevuld. Pauline Terwijn 
wordt op 1 maart de voorzitter van 
de Raad van Bestuur van Pantein, 
dat bestaat uit Maasziekenhuis 
Pantein, Thuiszorg Pantein en 
Zorgcentra Pantein in Boxmeer 
en omgeving. Zij is sinds 2009 lid 
van de Raad van Bestuur van de 
Saxenburgh Groep.
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Hardenberg heeft er weer een uitje 
bij. Niet zo vaak, want maar één 
keer per jaar, maar goed, er valt 
weer wat te beleven. Tenminste, u 
moet wel een dierbare hebben ver-
loren want anders is er niks aan. Op 
de pagina van de Overijssel-agenda 
stond-ie eind december vermeld 
in de rubriek Dagje-uit, tussen de 
kerstwandelingen: Lichtjesavond 
Larikshof. Voor degenen die de 

Larikshof niet kennen: dat is een 
begraafplaats in Rheeze, net buiten 
Hardenberg. En daar werd dat eve-
nement gehouden.
Nou weet ik dat de katholieken 
vooral vroeger op Allerzielen, 2 
november, de graven bezochten 
(sommigen doen dat nog) en dat 
in 1997 de tweede zondag van 
december tot Wereldlichtjesdag is 
gebombardeerd  voor overleden 
kinderen, maar dat er nog meer 
herdacht moest worden was mij tot 
nu toe ontgaan. En toch had ik dat 
kunnen weten want in onze con-

treien is Almelo de plek waar dit al 
acht keer is gebeurd. Met fakkels en 
vuurkorven wordt de begraafplaats 
verlicht, er worden gedichten voor-
gedragen en ballonnen opgelaten.
Blijkbaar voorziet het in een be-
hoefte want er komen elk jaar meer 
mensen, honderden zelfs en in 
Hardenberg was het zo vlak voor de 
kerstdagen niet veel minder.

Wat ik echter vreemd vond was de 
reclametekst die de organiserende 
uitvaartverzorgster had gebruikt om 
het evenement aan te prijzen: “Onze 

dierbaren verdienen het om even in 
het licht gezet te worden.” Dat je na 
je dood zelfs nog in staat bent om 
iets te verdienen is opmerkelijk. 
Maar eigenlijk was het evenement 
niet zozeer voor de overledenen 
want die zullen er niet wakker van 
liggen of er nu wel of geen nabe-
staande met een lullig theelichtje 
of een dure lantaarn op bezoek is 
geweest. Het was om de voortbe-
staanden een hart onder de riem te 
steken, om duidelijk te maken dat 
die er niet alleen voor staat omdat 
bijna iedereen wel een dierbare 

heeft verloren. Geen nabestaanden, 
want dat klinkt zo weemoedig, nee, 
voortbestaanden die voort moeten 
gaan. Het woord bestaat officieel 
niet als zelfstandig naamwoord vol-
gens de Nederlandse Taalunie, maar 
die loopt wel eens vaker achter.
Vooraf was er scepsis, want ‘zoiets’ 
past toch niet bij mensen uit deze 
streek. Uit de reacties van de bezoe-
kers bleek dat men het ontroerend, 
hartverwarmend, indrukwekkend, 
bijzonder vond, voor herhaling 
vatbaar. Wie had dat nou gedacht 
van die Hardenbergers!

HARDENBERG - De dag voor het Blaastreffen van de NFM, de Neder-
saksische Federatie Midwinterhoornblazers, hadden zich ‘nog maar’ 35 
deelnemers aangemeld. En dat viel medeorganisator Jasper Nijman een 
beetje tegen. Op de dag zelf, maandag 28 december, bleek dat 57 blazers 
waren afgereisd naar De Zwieseborg in Loozen bij Hardenberg. En dat 
viel dan weer mee.

Behalve dat deze tweede editie van het treffen gebruikt werd voor het 
ontmoeten van collega-blazers, het uitwisselen van informatie over het 

bouwen van hoorns en het aanscherpen van de blaastechniek werd er ook 
gestreden om prijzen voor de junioren, de senioren traditioneel, de senioren 
gekuipt en voor de beste blaasgroep.

Aimee Nijman uit Hardenberg was volgens de driekoppige jury (allen lid 
van een fanfare uit de regio) winnares bij de jeugd, de andere prijzen waren 
voor Luc Odink van de Midwinterhoornblazers Hardenberg (traditioneel), 
Ben Jonker van de Veluwse Miedwinterhoornbloazers (gekuipt) en de 
Ekelbloazers uit Zuidwolde.

Hardenbergers vallen in de prijzen bij het 
Open Kampioenschap midwinterhoornblazen

Vertrek directielid 
Saxenburghgroep

Contracten
 
Verdediger Hamid Zarbaf, vorig 
jaar overgekomen van Roda Raalte, 
blijft nog minimaal een jaar bij 
topklasser HHC uit Hardenberg.  
Tweede keeper Melvin Koetsier, de 
‘held’ van de bekerwedstrijd tegen 
N.E.C. vertrekt na een jaar. Hij wil 
bij een club spelen waar hij eerste 
keus is. Komend seizoen is hij 
doelman van Excelsior’31 Rijssen.

Natuurlezing
 
Johan Poffers houdt donderdag 14 
januari in natuurcentrum De Kop-
pel in Hardenberg een lezing over 
de projecten die de laatste jaren in 
het Vechtpark zijn uitgevoerd in het 
kader van Ruimte voor de Vecht. De 
bijeenkomst begint om 20.00 uur en 
duurt ongeveer anderhalf uur. Met 
een serie foto’s laat Poffers het hui-
dige gebruik van de uiterwaarden 
zien. Een aantal foto’s is door hem 
bewerkt, zodat men een indruk kan 
krijgen van de toekomstige situatie 
en van de kansen die het biedt voor 
de natuur en de boer die zijn vee laat 
grazen in de uiterwaarden.

Glazen Huis
 
De actie waarbij vier Gramsber-
genaren zich vijf dagen hebben 
laten insluiten in een Glazen Huis in 
bar The Alley in Gramsbergen heeft 
ruim 51.000 euro opgeleverd voor 
onderzoek naar de spierziekte ALS. 
Het geld was afkomstig van spon-
sors, een veiling en allerlei acties 
die de inwoners van Gramsbergen 
en omgeving op touw hebben gezet. 
Het glazen huis in Gramsbergen 
is ontstaan uit de actie Alles voor 
ALS.

Expositie
 
In de publiekshal van het gemeente-
huis in Hardenberg is een expositie 
te zien van tekeningen en schetsen 
van Jan Voerman sr. (1857 – 1941) 
uit Kampen. De werken worden 
uitgeleend door museum De Fun-
datie in Zwolle. Op de expositie 
in Hardenberg zijn tekeningen en 
schetsen te zien van landschappen, 
wolken, paarden, koeien en bomen. 
Zij vormden de basis voor de schil-
derijen van Voerman. Museum de 
Fundatie verwierf de schetsen en 
tekeningen uit de nalatenschap van 
acteur Henk van Ulsen.

Nieuwjaarsduik
 
Zwem- en polovereniging De 
Grunte in Hardenberg heeft voor 
de 9e keer een Nieuwjaarsduik ge-
houden. Dat gebeurde vrijdag 1 ja-
nuari om 13.00 uur in recreatieplas 
De Oldemeijer in de boswachterij 
Hardenberg. De deelname bedroeg 
2,50 euro. Het inschrijfgeld is elk 
jaar bestemd voor een goed doel. 
Dit keer is dat de stichting Present. 
Deze organisatie slaat een brug 
tussen mensen die iets te bieden 
hebben en mensen die daarmee 
geholpen kunnen worden.

BALKBRUG – Tbs-kliniek Veld-
zicht in Balkbrug is verdwenen. 
Daarvoor in de plaats is een centrum 
gekomen dat zich richt op transcul-
turele psychiatrie. Dat houdt in dat 
er vooral psychiatrische patiënten 
uit andere culturen worden behan-
deld, naast bijvoorbeeld mensen die 
zich vrijwillig laten opnemen.

Vlak voor de kerstdagen is de laatste 
‘oude’ tbs’er uit Veldzicht vertrok-
ken naar Almere. Hiermee is een 
eind gekomen aan een periode van 
90 jaar tbs-kliniek. In de oude situ-
atie was plaats voor 220 patiënten, 
in de nieuwe situatie voor ongeveer 
130. Dat houdt wel in dat afscheid 
genomen is van veel medewerkers, 
van 430 fulltime banen naar 260. 
Dat aantal is echter nog altijd meer 

Verandering Veldzicht voltooid
dan drie jaar geleden de bedoeling 
was, want toenmalig staatssecre-
taris Teeven wilde de hele kliniek 
sluiten. Onder druk van de directie 
die met een alternatief plan kwam, 
van actievoerende personeelsleden, 
van lokale en regionale politici en 
vooral toenmalig CU-leider Arie 
Slob is het besluit om de kliniek te 
sluiten terug gedraaid.

SUBSIDIE - De provincie Over-
ijssel heeft de subsidie voor de 
herbestemming van cultureel erf-
goed verhoogd. In 2016 is hiervoor 
680.000 euro beschikbaar. Het geld 
is bedoeld voor de herbestemming 
van waardevolle gebouwen die hun 
oorspronkelijke functie verloren 
hebben, maar die weer een nieuwe 
toekomst kunnen krijgen.



Scandinaviërs kunnen goeie politie-
series maken, vind ik. De nieuwste 
is De Brug 3, over verwikkelingen 
rond de Øresundbrug tussen Zwe-
den en Denemarken. In de eerste 
aflevering komt naast moord en 
doodslag ook de overdreven poli-
tieke correctheid van de Zweden 
aan bod: kinderen moeten geen han 
(hij) of hon (zij) worden genoemd 
maar hen. Genderneutraal heet dat. 
Ook een mogelijke verdachte is 
geen hij of zij maar het, zolang je 
niet weet of het een man, vrouw of 
iets daartussen is.

Wij beginnen ook die richting op te 
gaan, het Rijksmuseum in Amster-
dam voorop. Zo moest de foto Ne-
gerinnetje voor Stuiverskerkhof van 
Hendrik Dooyer hernoemd worden 
in Surinaams meisje voor Stuivers-
kerkhof. Maar ook dat was nog niet 
goed genoeg en dus werd het Meisje 
voor Stuiverskerkhof. Ook niet cor-
rect, schreef de bekende socioloog 
Herman Vuijsje spottend in de 
NRC. Het is nergens voor nodig het 
geslacht te noemen en de plek ook 
niet, want wie daar begraven ligt 
wordt met terugwerkende kracht 
voor armoedzaaier uitgemaakt. De 
enige juiste benaming moet zijn: 
Persoon op plek.

Politieke (in-)correctheid is echter 
niks nieuws. Volgens de Provinciale 
Overijsselse en Zwolse Courant van 
27 februari 1940 moest wethouder 
Gerrit Peltjes van Stad-Hardenberg 
zich verdedigen tegen de beschuldi-
ging dat hij zijn collega-wethouder 
Ru de Bruin op een verkiezings-
avond ‘jeude’ had genoemd. Dat 
had hij natuurlijk niet gezegd, 
beweerde Peltjes. Nee, de enige die 
niet deugde was De Bruin zelf, want 
die had volgens Peltjes onterechte 
declaraties ingediend. Op het stem-
bureau had de joodse wethouder 
zoals gewoonlijk koffie en broodjes 
laten bezorgen, maar er was ook 
een rekening door Peltjes boven 
water gehaald van 12 flesjes bier 

en een fles madeira. “Ook voor de 
andere mensen op het stembureau”, 
vertelde De Bruin. “En bovendien, 
wat zijn nou 12 flesjes bier. Die kunt 
u alleen wel op”, wierp hij Peltjes 
voor de voeten.

Het was een opwindende raads-
vergadering volgens de journalist 
van de Zwolse Courant, want de 
beide wethouders maakten elkaar 
de hele avond uit voor rotte vis 
en burgemeester Bramer kreeg 
er ook van langs omdat hij een 
opdracht aan een schoonzoon in 
Zwolle had gegund in plaats van 
aan plaatselijke middenstanders. 
Het SDAP-raadslid Witpeerd had 
na die beschamende vertoning maar 

één advies voor de heren: inpakken 
en wegwezen. Die deden dat niet 
maar een jaar later was geen van 
drieën meer in functie: De Bruin 
had als jood van de Duitse bezet-
ter zijn politieke functies moeten 
neerleggen, Peltjes was plotseling 
overleden en Bramer was geen 
burgemeester meer omdat Stad- en 
Ambt-Hardenberg van de Duitsers 
moesten fuseren en er een nieuwe 
burgemeester werd benoemd.

Als je dit leest besef je dat de hui-
dige lokale politici een stuk politiek 
correcter zijn dan  hun voorgangers. 
Maar een krantenkop als ‘Opwin-
dende raadsvergadering’ zal je niet 
gauw meer tegenkomen.

Ze waren wel enthousiast over de theaterproductie, want 
dat was nog nooit gebeurd met een van hun boeken. 
Toen we voorstelden het boek te scannen en zelf te laten 
drukken waren ze opeens minder toeschietelijk: er zou 
wel even een aardig bedrag aan auteursrechten betaald 
moeten worden. Uiteindelijk is dat bedrag wat bijge-
steld, maar dat verklaart wel de prijs van het boek, dat 
zijn gewoon de kosten die we moesten maken.” In eerste 
instantie zijn er 100 exemplaren gedrukt en later nog 
eens 50 extra. Net als het reserveren voor de voorstel-
ling op 5 maart kan men voor het boek contact opnemen 
met de organisatoren via info@levendvroomshoop.nl.

Maar hoe zit dat nou met de brug in Beerzerveld en het 
ongeval van de veenarbeiders? De Telegraaf van 15 juli 
1896 meldde dat enkele bewoners naar aanleiding van 
het ongeval het initiatief hadden genomen om een schol 
aan te leggen, een drijvende brug, ter hoogte van wat 
tegenwoordig de Stenendijk is. De kanaalmaatschappij 
gaf hiervoor toestemming en de verwachting was dat 
de gemeente de kosten zou dragen. Die schol kwam er. 
Halverwege de jaren ’60 moest hij plaats maken voor 
een ophaalbrug, die in 2013 is vervangen door een 
nieuw, breder exemplaar met een naam die verwijst 
naar de historie, want hij heet officieel De Neie Scholle.

Woensdag 13 januari 2016
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Theater voor mensen met turf in het bloed

Op 3 maart 1896 kwamen vijf 
veenarbeiders ‘s middags rond een 
uur of drie terug van hun werk op 
landgoed Nieuw-Gelderland bij 
Beerzerveld. Dat veengebied was 
eigendom van enkele steenbak-
kerijen uit Millingen en Pannerden 
die brandstof nodig hadden voor 
hun ovens. Het regende en stormde, 
zodat er niet langer gewerkt kon 
worden. Bij het oversteken van het 
Overijssels kanaal sloeg hun bootje 
om. Twee mannen uit de buurtschap 
Magele verdronken, de andere drie 
konden met moeite worden gered. 
Voor de schrijver Aar van de Werf-
horst was dit verhaal de basis voor 
zijn boek de Winterkraaien. Niet 
het ongeval zelf was daarbij het 
belangrijkste onderwerp, want daar 
heeft hij als romanschrijver flink 
aan gesleuteld, maar het leven van 
de veenarbeiders en hun gezinnen. 
Nadat in 1977 de vierde druk van 
het boek was verschenen schreef 
Hans Werkman in het Nederlands 
Dagblad dat hij het boek aanbeval 
bij leerlingen van de middelbare 
school, omdat Van de Werfhorst be-
ter schreef dan Antoon Coolen, be-
ter dan Anne de Vries, schrijvers die 
vaak werden gekozen als een boek 
over een streek op de leeslijst moest 
worden gezet. In de Winterkraaien 
zijn de elementen veen, armoede, 
menselijke verbondenheid en ‘het 
tweede gezicht’ tot een hechte een-
heid gemengd, meende Werkman.

Mannenkoor
Toen Thea Kroese uit Vroomshoop 
twee jaar geleden aanwezig was 
bij een kerstconcert met Lessons 
& Carols van het christelijk man-
nenkoor Vroomshoop, bedacht ze 
dat die vorm van afwisselend ver-
tellen en zingen ook gebruikt zou 
kunnen worden voor een productie 
over het boek De Winterkraaien, 
een productie voor mensen tussen 
Sibculo en de Lemelerberg met 
turf in hun bloed. Haar idee werd 

VROOMSHOOP - Als straks de bugel wordt geblazen, als het 
mannenkoor zingt en de vertelster de verhalen vertelt is het 
precies 120 jaar geleden dat het ongeval gebeurde. Het ongeval 
waar uiteindelijk Beerzerveld een brug aan overhield en de 
inwoners van Vroomshoop een theaterproductie.

enthousiast ontvangen door de 
leden van het mannenkoor en hun 
dirigent Gezinus Veldman. Ook de 
stichting Levend Vroomshoop werd 
ingeschakeld, want er moest veel 
georganiseerd worden en er moes-
ten veel financiële bronnen worden 
aangeboord. “Gerrit Dannenberg en 
Arie Jansen hebben de teksten voor 
de liederen geschreven, Gezinus 
Veldman heeft de muziek erbij ge-
maakt, bariton Nanco de Vries heeft 
een rol en Geerhard Abma bespeelt 
de bugel. Verder zijn er filmbeelden 
te zien van het veen die Ruud Dil-
ling heeft gemaakt, je hebt een zaal 
nodig, licht, geluid. Zonder subsidie 
van de gemeente, de provincie, het 
Anjerfonds, Cogas en anderen zou-
den we het niet hebben gered. Maar 
nu hebben we dan ook drie keer een 
volle zaal, op 26 en 27 februari en 
4 maart in activiteitencentrum Het 
Punt. En er zijn zelfs al aanvragen 
voor een vierde keer, op zaterdag 5 
maart, maar die gaat alleen door als 
de zaal weer vol zit met zo’n 250 
man”, zegt Thea. Zij vertelt zelf tus-
sen de zang en muziek door in delen 
het verhaal van de winterkraaien. 
De liederen zijn in het Nederlands, 
de vertellingen in het dialect.

Boek
Rondom de voorstellingen worden 
nog enkele activiteiten gehouden. 
Zo organiseert de bibliotheek in 
Het Punt een kleine tentoonstelling 
over leven en werk van de schrijver, 
Aar van de Werfhorst. Die expositie 
wordt woensdagavond 27 januari 
geopend met een lezing over dit 
onderwerp van streektaalconsulent 
Gerrit Kraa uit Rijssen in Het Punt. 
En er is een boek. Een gescande, 
digitale herdruk voor de vreemde 
prijs van 11,80 euro. “Dat komt 
door uitgeverij Querido”, vertelt 
Thea. “Wij hebben gevraagd of ze 
het boek wilden herdrukken maar 
dat kon alleen in een grote oplage. 
Onverkoopbaar, was hun oordeel. 

Boven: de boerderij op landgoed Nieuw-Gelderland, waar de winterkraaien aan het werk waren.
Onder: het schilderij van kunstenaar Gerrit Gerrits dat voor de affiches is gebruikt.

Kortweg

- 45 verenigingen, organisaties en 
een enkele particulier hebben dins-
dagavond een cheque in ontvangst 
genomen van het Prins Bernhard 
Cultuurfonds Overijssel. Dat ge-
beurde in theater De Gashouder in 
Dedemsvaart. Het was de eerste 
keer dat het provinciale fonds zich 
op deze manier presenteerde. Ver-
der is die avond afscheid genomen 

van twee Anjeractiecoördinatoren, 
waaronder Chris Stuut uit Beerzer-
veld. In 2015 gaf de Overijsselse 
afdeling van het Prins Bernhard 
Cultuurfonds ruim 470.000 euro uit.

- Donderdag 28 januari wordt voor 
de zevende keer de Vechttrofee 
uitgereikt aan een persoon of or-
ganisatie die zich buitengewoon 
verdienstelijk heeft ingezet om 
Vechtdal Overijssel te promoten. 
De genomineerden voor dit jaar 

zijn Ans Naber (directeur van De 
Koppel in Hardenberg), Dook van 
Gils (fotograaf uit Ommen) en As-
trid Fidder (eigenaresse van B&B 
de Rheezer Kamer in Rheeze). De 
uitreiking gebeurt tijdens de jaar-
lijkse bijeenkomst van Vechtdal 
Marketing. Iedereen die zijn of haar 
stem wil uitbrengen op een van de 
genomineerden kan dat doen door 
de keuze vóór dinsdag 26 januari te 
mailen naar nwestenbroek@vecht-
dalmarketing.nl.

- In Hardenberg organiseren Cari-
nova en De Stuw samen met twee 
betrokken ouders een avond voor 
ouders met kinderen met autisme. 
De informatieve avond is op 19 
januari van 19.30 tot 22.00 uur in 
basisschool de Elzenhof in Baalder. 
Tijdens deze avond kan er gekozen 
worden om verschillende work-
shops te volgen. Opgeven bij Rinie 
v/d Hoek van Carinova via 06-
30732933 of of via r.vandehoek@
carinova.nl.

- De provincie Overijssel heeft een 
geschil met een verzekeraar over 
de vraag of kwelwaterschade die is 
ontstaan bij baggerwerkzaamheden 
in kanaal Almelo-De Haandrik, 
door de verzekeraar vergoed zou 
moeten worden. Het gaat om ruim 
100.000 euro aan schade die door 
de provincie aan omwonenden van 
het kanaal is uitgekeerd. Overleg 
heeft niet geleid tot een oplossing, 
zodat de zaak nu aan de rechter zal 
worden voorgelegd.



Woensdag 20 januari 2016

.............ergee
U werkt bij het Alfa-college in 
Hardenberg of Hoogeveen of Gro-
ningen, hebt net les gegeven aan 
een klierklas die niet linksom of 
rechtsom wilde, een uur daarvoor 
had u een aanvaring met een lei-
dinggevende die vond dat uw team 
beter moest presenteren en nu leest 
u in uw krant dat de medewerkers 
van uw school met plezier werken. 
Dan krabt u zich wel even achter de 
oren, verwacht ik, en denkt onder-
tussen: wat een waardeloze krant of 

wat een waardeloze journalist, want 
dat verhaal klopt niet. In elk geval 
niet voor u.

Achteraf blijkt het geen eigen 
verhaal van de krant te zijn maar 
een persbericht, afkomstig van 
de school. Een bericht dat in de 
meeste gevallen klakkeloos wordt 
overgenomen. Terwijl het wel 
uitnodigt met een beetje kritische 
blik te kijken. Want wat staat er 
nou eigenlijk in het bericht? In de 
eerste plaats dat 80 procent van de 
medewerkers heeft meegedaan aan 
een tweejaarlijks medewerkerson-
derzoek. Uiteraard uitgevoerd door 

een onafhankelijke bureau, want 
een directeur die in de personeels-
kamer roept dat degene die niét met 
plezier werkt even moet gaan staan, 
geeft geen betrouwbaar beeld. Een 
extern bureau waarschijnlijk wel. 
Maar als 80 procent wèl heeft mee-
gedaan, betekent dit dat 20 procent 
het is vergeten. Of heeft geweigerd. 
Bijvoorbeeld omdat ze niet durven, 
of te kwaad zijn, of het oninteres-
sant vinden.

Die 80 procent die braaf het formu-
lier heeft ingevuld heeft ervoor ge-
zorgd, dat er beter wordt gescoord 
dan twee jaar geleden. En boven 

het landelijk gemiddeld. Maar hoe 
hoog is dat dan? Is 10 procent van 
de Alfa-medewerkers tevreden en 
landelijk 8 procent? Of is 50 procent 
blij? 70 procent? “Voor de kwaliteit 
van ons onderwijs is het van groot 
belang om goede, bevlogen en be-
trokken medewerkers te hebben”, 
zegt Christien de Graaff, lid van 
het College van Bestuur. Dat klopt, 
maar dat geldt voor elke school, 
elke instelling, elk bedrijf.
Goed beschouwd zegt het bericht 
dus niks, zolang je niet weet hoe de 
cijfers landelijk zijn, hoe de cijfers 
van het Alfa-college zijn en hoe 
de cijfers van bijvoorbeeld Wavin, 

Saxenburg Groep, brandweer of 
zwembadpersoneel zijn om te kun-
nen vergelijken. En de media nemen 
het allemaal over. Of het nu de 
regionale zender RTV Noord is of 
de landelijke Telegraafsite Dichtbij.

Het wil overigens niet zeggen dat 
het niét fijn werken is bij het Alfa-
college. Misschien gaan de mede-
werkers aan het eind van de dag 
wel huilend naar huis omdat ze niet 
mogen blijven werken. Het is alleen 
een slecht persbericht, dat ook nog 
eens kritiekloos wordt overgeno-
men. Misschien een tip voor uw 
instelling, club of organisatie?

Dit bedrijf – eigendom van Shell 
en Exxon – is onlangs in Den 
Velde begonnen met het opnieuw 
winnen van aardgas. Dat gebeurt 
daar al sinds 1985, maar er is 
vorig jaar een nieuwe, vierde put 
bijgekomen. Om het gas te winnen 
wordt de frackingmethode gebruikt. 
Hierbij wordt vloeistof onder hoge 
druk via de boorput in het gasveld 
gebracht. Door de hoge druk ont-
staan plaatselijk kleine scheuren in 
het gashoudende gesteente, in het 
geval van Den Velde op ruim drie 
kilometer diepte.

Motie over gaswinning: symbool of signaal?
HARDENBERG - Sinds bekend is dat de gaswinning in Gronin-
gen voor aardbevingen en schade aan huizen heeft gezorgd en 
sinds men weet dat de winning van schaliegas vervuild drink-
water kan opleveren, is de politiek in Nederland alert op nieuwe 
initiatieven van ondernemingen als de NAM.

In oktober heeft oud-Hardenbergse 
Agnes Mulder als lid van de Tweede 
Kamerfractie van het CDA een 
motie ingediend waarin van mi-
nister Kamps van Economische 
Zaken wordt geëist dat de NAM 
stopt met fracken. Die motie kreeg 
brede steun, vooral omdat de poli-
tici door het aardbevingsgevaar in 
Groningen met wantrouwen naar 
aardgaswinning kijken. De minister 
wil echter niet tornen aan bestaande 
vergunningen, vooral omdat de 
NAM de methode als sinds 1950 
gebruikt en er nog nooit problemen 

zijn geweest. Wel wil hij de Mijn-
wet aanpassen zodat bij nieuwe 
aanvragen andere regels gelden.

Voor GroenLinks en de Christen-
Unie in Hardenberg is dat niet ge-
noeg. Zij vinden fracken niet goed 
omdat de gevolgen voor milieu en 
grondwater onduidelijk zijn. In die 
mening worden ze gesteund door 
de Vereniging van Waterbedrijven 
in Nederland, die vindt dat eerst 
onderzoek afgewacht moet wor-
den. “Roep de gemeente uit tot 
frackenvrije gemeente zolang er 
geen duidelijkheid is en laat dat 
weten aan de provincie, de Tweede 
Kamer en de minister”, zo stond in 
een motie die beide partijen vorige 
week dinsdag indienden.
Symboolpolitiek, vond VVD’er 

Bert Gelling. “Er wordt al gefrackt, 
dus een frackingvrije gemeente 
kan niet meer. De motie heeft geen 
toegevoegde waarde”, meende hij.
Volgens GroenLinks-raadslid Anne 
van den Hoek was die opmerking 
ten dele juist, “maar als ze niet 
weten waar wij als gemeente staan 
kunnen ze denken dat we dit niet 
serieus nemen.”
Wethouder De Vent meende dat de 
motie nu geen zin had, omdat het 
nog niet het goede moment was. 
Minister Kamps is immers bezig 
met het aanpassen van de Mijnwet.
“Maar wanneer zijn we dan aan 
zet”, reageerde Van den Hoek. 
“Het gaat over toekomst van onze 
kinderen. Wat hebben die aan een 
sorry? In afwachting van verder 
onderzoek kunnen we best een 

Kortweg
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In het lied Helden van Herman van Veen komen de 
volgende regels voor:
Er staan veel mensen aan de kant
En ze kijken rustig toe
De een heeft zeven kinderen
En de ander is doodmoe

Op 8 december 2014 keken vier passanten niet toe, toen 
ze zagen dat een automobiliste na het inhalen van een 
45-km auto de macht over het stuur verloor en terecht 
kwam in de Lutterhoofdwijk in De Krim. Ze probeer-
den de vrouw en haar zoontje van anderhalf jaar uit 
het water te halen, samen met twee politiemensen die 
even later arriveerden. Ondanks verwoede pogingen is 
het hen niet gelukt om de beide inzittenden uit de auto 

te krijgen. Uiteindelijk moesten ze zelf uit het water 
worden gehaald omdat ze onderkoeld waren geraakt. 
De vrouw heeft het ongeval overleefd, haar zoontje is 
aan de gevolgen overleden.

Vrijdag 15 januari kreeg het viertal Erwin Nagelholt, 
Henk Wessel, Tobias Prins en Henk Timmer (op de foto 
v.l.n.r.) uit handen van burgemeester Peter Snijders de 
zilveren medaille uitgereikt van het Carnegie Helden-
fonds. Van politiemensen wordt beroepshalve verwacht 
dat ze helden zijn zodat er voor hen geen medaille was, 
maar zij kregen van burgemeester Snijders een attentie 
voor hun aandeel. De automobiliste uit De Krim was 
zelf ook aanwezig, zij had voor alle ‘helden’ een blijk 
van waardering voor hun reddingspoging.

Medaille 
voor 
helden

helder en duidelijk signaal afgeven. 
Dat hoort onze taak te zijn.” Ook 
CU-raadslid Klaas Mulder was die 
mening toegedaan. “We zitten hier 
voor de burgers van Hardenberg 
en niet alleen om gas naar boven 
te halen.”
Hoewel CDA, PvdA en VVD de 
actie sympathiek vonden stemden 
ze wel tegen. Ook D66 steunde 
de motie niet, want – zo meende 
fractievoorzitter Jacco Rodermond 
– “het is een lege motie, alleen 
bedoeld om tegen onze nazaten 
te kunnen zeggen dat we ons best 
hebben gedaan.”

Uiteindelijk werd de motie via 
hoofdelijke stemming – op verzoek 
van het CDA – met 9 stemmen voor 
en 20 tegen verworpen.

redactie@sallander.nl

Digitaal - Ouders kunnen voortaan 
de geboorte van hun kind digi-
taal aangeven vanuit het Röpcke-
Zweersziekenhuis in Hardenberg. 
Via een iPad, aangeboden door de 
gemeente, kunnen de ouders een 
geboorteaangifteformulier invullen.

Repareren - Zaterdag 23 januari 
wordt in De Koppel in Hardenberg 
het eerste Repair Café van 2016 ge-
houden. Van 13.00 tot 15.30 uur kan 
men hier voor herstelwerk terecht.

Jazz - De JazzClub Hardenberg 
ontvangt zondag 24 januari in de 
foyer van theater De Voorveghter 
de Duitse formatie New Hot Club 
de Ruhr. Het repertoire bestaat uit 
nummers in de Gipsy Swingstijl. 
Aanvang 16.00 uur.

Groen – De provincie Overijssel 
zoekt 100 leden voor de publieks-
jury die 28 januari beslist welk 
idee het best is om een groenere 
omgeving voor kinderen te maken. 
De winnaars krijgen 15.000 euro 
voor hun idee. Juryleden zijn van 
16.00 tot 20.00 uur in Zwolle in de 
weer om tot een besluit te komen. 
Reiskosten worden vergoed en er 
is een buffet. Aanmelden kan t/m 
25 januari via http://bit.ly/groenst

Veteranen – Indiëveteranen kunnen 
maandag 1 februari om 10.30 uur 
aanschikken aan de koffietafel van 
de V.O.C., het ontmoetingscentrum 
van de veteranen aan de Bruchter-
weg in Hardenberg.

Zwemmen – Een motie van CDA-
raadslid Max Bakhuis e.a. om 
de leeftijd te verlagen voor een 
bijdrage uit het Sportfonds van de 
gemeente Hardenberg, is dinsdag 
unaniem aangenomen. Als B&W 
de kosten in de begroting weten te  
verwerken kunnen ook kinderen 
jonger dan 6 jaar zwemles krijgen.



Woensdag 27 januari 2016

.............ergee
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Gewoon langskomen en de situatie 
bekijken. Dat moet de gemeente 
Tynaarlo doen volgens een in-
woonster van Zuidlaren. Zij heeft 
een aangepaste woning, maar die 
is niet aangepast aan haar situatie. 
De gemeente wil bijvoorbeeld een 
deur plaatsen die elektrisch open 
kan, maar dat heeft geen zin want 
de deur is niet breed genoeg voor 
haar rolstoel. Bellen helpt niet, 

schrijven helpt niet en de wethouder 
antwoordt dat er voor 2.000 men-
sen gezorgd moet worden in zijn 
gemeente en dat er dan wel eens 
een keer iets misgaat. “Maar we 
blijven naar een oplossing zoeken”, 
is zijn reactie. Terwijl die oplossing 
volgens de inwoonster van Zuidla-
ren zo simpel is: kom langs en kijk 
met eigen ogen hoe het zit in plaats 
van achter je computer in je kantoor 
te blijven hangen. De ambtenaren 
doen dat echter niet. Ten einde 
raad heeft ze de gesprekken met 
de zorgambtenaren opgenomen en 

op internet geplaatst, maar dat viel 
niet in goede aarde. Voor straf mag 
ze niet meer bellen en nog maar één 
keer per week schrijven of mailen. 

Kafka? Bureaucratie waar je niet 
tegen opgewassen bent? In Drenthe 
misschien, maar niet in Hardenberg. 
Vorige week hoorde ik echter uit 
eigen mond het verhaal van iemand 
die drie maanden in een zorginstel-
ling heeft gewerkt en daar flink 
voor moest betalen, maar na die 
drie maanden nog acht keer zijn 
rekening geplunderd zag door de 

gemeente, ondanks telefoontjes 
en schrijven dat de zorginstelling 
niet meer werd bezocht. Diezelfde 
Hardenberger stond bij de gemeente 
te boek voor enkele uren hulp per 
week, terwijl dat helemaal niet het 
geval was. De mensen van het Sa-
men Doen-team zijn ingeschakeld 
maar die lopen ook steeds tegen 
een muur, zeggen ze zelf. En de 
ingeschakelde ambtenaar wil niet 
meewerken want haar collega’s 
maken geen fouten. Ondertussen 
zit de Samen Doen-functionaris 
met de handen in het haar en de 

gedupeerde Hardenberger weet niet 
waar het nou mis is gegaan en wat 
er moet gebeuren. Kafkaiaans heet 
dat, wanneer een mens het slachtof-
fer is van ondoorzichtige krachten. 
Overwogen wordt juridische bij-
stand aan te vragen om de onwillige 
ambtenarij op zijn fouten te wijzen. 
Terwijl net als in het geval van de 
inwoonster van Zuidlaren de op-
lossing zo simpel is: kom langs en 
bespreek de zaak aan de keukentafel 
in plaats van achter je computer in 
je kantoor te blijven hangen.

HEEMSE - Een jaar of drie geleden heeft Zwollenaar Theo van de Vliet 
(oud-docent klassieke talen, schrijver en dichter) samen met Albert Corpo-
raal uit Hasselt (milieuonderzoeker) een boek geschreven over de Vecht en 
het Vechtdal. Om preciezer te zijn: een cultuurhistorische reisgids van de 
bronnen van de Vecht tot aan de monding bij Zwolle. Tijdens die literaire 
tocht stuitte Van de Vliet op de 18e eeuwse dichteres Clara Feyoena van 
Raesfelt-van Sytzama, de vrouwe van Heemse. Hij heeft zich in haar leven 
en werk verdiept en besloot een boek over haar te schrijven dat binnenkort 
uitkomt. Maar daar bleef het niet bij: hij kwam met het idee op de prop-
pen haar leven en de tijd waarin ze leefde te verwerken in een muzikaal 
toneelstuk. Vrijdag 19 en zaterdag 20 februari wordt het opgevoerd, in de 
Witte of St. Lambertuskerk in Heemse, de kerk waar Clara vaak kwam en 
die ze een orgel schonk, “uit liefde voor den godsdienst”. 

Het stuk kent twee hoofdpersonen: Clara Feyoena, gespeeld door de Heem-
ser zangeres Gea Gijsbertsen, en de jager van het huis, een rol van cabaretier 
Bertus Grotenhuis uit Oudleusen. Hij vertegenwoordigt de mensen uit de 
streek en zal zijn tekst dan ook in het dialect spreken.
Gea heeft acht gedichten van Clara Feyoena op muziek gezet, onder meer 
het bekende gedicht Aan mijn dorp- en veldgenoten,  waarin ze de Heem-

senaren bedankt voor hun harde zwoegen op het land:
Denk niet, veldbewoners, dat ik jullie achteloos vergeet
of met onverschillige ogen zie … jullie warm en druipend zweet;
zweet dat naast de hemeldauw ook dag aan dag onze akkers voedt
en ten koste van jullie krachten mijn behoeften mild voldoet

Tijdens de uitvoering worden foto’s en filmbeelden op de achtergrond 
geprojecteerd, om de omgeving waarin het stuk speelt directer bij de voor-
stelling te betrekken. Daarvoor zijn onder meer Hardenberger fotografen en 
filmers in de weer geweest. Op muzikaal gebied is er naast Gea Gijsbertsen 
nog een rol weggelegd voor mensen uit de regio, want de Heemser cantorij 
onder leiding van Dick Huijser levert eveneens een bijdrage.

Al medewerkers samen zorgen ervoor dat er niet veel ruimte over is 
voor bezoekers van de voorstelling. “Er zijn maximaal 160 plekken per 
keer beschikbaar”, vertelt Theo van de Vliet, die nog niet weet of er ook 
voorstellingen buiten Heemse gegeven worden. “We zijn blij als we deze 
twee avonden genoeg belangstelling trekken. Over voorstellingen elders 
of heroptredens in de Witte Kerk hebben we nog niet nagedacht. Dat hangt 
mede af van de reacties van het publiek.”

Muzikaal toneelstuk over Clara Feyoena

HARDENBERG – De provincie 
Overijssel ziet Hardenberg als 
een logistieke hotspot, maar moet 
dan ook wat doen om dat waar te 
maken. 

De vier N340-gemeenten Harden-
berg, Ommen, Dalfsen en Zwolle 
vinden dat de manier waarop de 
provincie de N340 wil opknappen 
voor een groot deel tegemoet komt 
aan de wensen voor doorstroming, 
verkeersveiligheid en leefbaarheid, 
maar dat is niet genoeg. Het knel-

Verbetering N340 niet goed genoeg
punt bij Varsen, waar de N340 en 
de N48 bij elkaar komen, wordt niet 
aangepakt. En daarmee verdwijnt 
bijna al het voordeel dat de verbe-
tering en verbreding van de weg van 
Zwolle naar het oosten oplevert.

In een brief aan Provinciale Staten 
schrijven de vier gemeenten dat er 
meer geld op tafel moet komen dan 
de 191 miljoen euro die nu is gere-
serveerd. “Voor Varsen is een aan-
vullende investering nodig voor een 
bereikbare regio. Hiermee wordt 

een verbetering van de verbinding 
Zwolle-Hardenberg gerealiseerd”, 
schrijven ze aan de leden van PS. 
Die moeten binnenkort een besluit 
nemen over onder meer de aanleg 
van het knooppunt A28/N340 bij 
Zwolle en een viaduct om geen 
last meer te hebben van de spoor-
lijn Zwolle-Groningen. En over 
Varsen, is de wens van de lokale 
bestuurders.

HARDENBERG - B&W gaan de 
nieuwe regels voor evenementen-
subsidie toch nog wat aanpassen. 
Eind vorig jaar was bedacht dat 
er 50.000 euro in een potje komt 
voor grootschalige evenementen, 

Meer subsidie voor 
kleine evenementen

met daarbij de regel dat minimaal 
25.000 euro wordt gegeven voor 
een grootschalig evenement met 
regionale of landelijke uitstraling. 
Verder wilden B&W dat er een 
potje zou komen met 25.000 euro 
voor kleinschalige evenementen. 
Niet bedoeld voor feestweken en 
evenmin voor commerciële eve-
nementen, tenzij het een duidelijk 
economisch of publicitair voordeel 
voor de gemeente Hardenberg 
oplevert. In het nieuwe voorstel, 
waarover de raad in februari moet 
besluiten, zijn de bedragen aange-
past: maximaal 40.000 in het grote 
potje en 35.000 in het kleine.

Politiek - De gemeente Hardenberg 
ontvangt 1, 2 en 4 februari ruim 
vijfhonderd leerlingen van het 
Alfa-college. Zij gaan met elkaar 
in debat, nemen standpunten in om 
die vervolgens te onderbouwen 
met overtuigende argumenten. De 
scholieren worden begeleid en 
beoordeeld door de raadsleden van 
de Hardenberger gemeenteraad. Het 
bezoek aan het gemeentehuis is on-
derdeel van een politieke week over 
landelijk en lokaal bestuur.

Voorlezen - De Nationale Voorlees-
wedstrijd is in volle gang. Ook in de 
gemeente Hardenberg kwamen uit 
de voorrondes op de basisscholen 
maar liefst 28 voorleeskampioe-
nen voort. Zij doen mee aan de 
gemeentelijke rondes, die op 1 en 
2 februari worden gehouden in de 
Balletzaal in het LOC in Harden-
berg, en op 3 februari in De Baron 
in Dedemsvaart. Bij iedere ronde 
beoordeelt een jury de kandidaten 
volgens landelijk geldende criteria. 
Er wordt gelet op o.a. tekstbegrip, 
tempo, stemgebruik en contact met 
het publiek. De winnaars van de ge-
meentelijke rondes gaan door naar 
de regioronde in Ommen.

Station – Plaatselijk Belang Ber-
gentheim is ongerust over het 
uitblijven van gesprekken over 
heropening van station Bergent-
heim. De plannen om de lijn van-
uit Almelo door te trekken naar 
Hardenberg vorderen gestadig, 
de werkzaamheden die daar voor 
nodig zijn, zijn aanbesteed en 
regelmatig wordt over de vorderin-
gen gepubliceerd in de pers. Maar 
over Bergentheim praat niemand. 
Volgens wethouder Jannes Jans-
sen, woensdag 13 januari te gast 
bij PB, gebeurt de besluitvorming 
in fasen: eerst de lijn elektrificeren 
zodat de snelheid omhoog kan van 
80 naar 120, dan kleine haltes zo-
als Geerdijk sluiten en vervolgens 
kijken of grotere plaatsen een halte 
kunnen krijgen. PB vraagt nadruk-
kelijk van de gemeente om hierin 
ook haar invloed uit te oefenen: 
Bergentheim mag de trein niet weer 
missen, meent het bestuur.

Spelers - Bij HHHC vertrekken 
na dit seizoen Philip Ties, Dennis 
Krohne, Melvin Koetsier en Stijn 
Pol. Nieuw in de selectie is Ramon 
Nijland, keeper van zondag twee-
deklasser VKW uit Westerbork. De 
22-jarige doelman begon opmerke-
lijk genoeg zijn sportieve loopbaan 
als veldspeler bij vv Beilen.



HARDENBERG - Meer dan 200 leerlingen van groep 7 hebben de afge-
lopen maanden op hun school meegedaan met danslessen, als een soort 
aanloop naar de 5e editie van het Basisscholen Danstoernooi, waarbij de 
eerste beginselen van de cha cha cha waren aangeleerd. 48 van hen, af-
komstig van acht basisscholen uit de gemeente Hardenberg, hebben zich 
woensdagmiddag in het zweet gewerkt op de vloer van Dansschool Erik in 
Hardenberg-Baalderveld tijdens de finale. De 24 dansparen werden daarbij 

beoordeeld door de dansdeskundigen Heleen Oostenbrink en Karin Rob-
ben, aangevuld met HHC-voetballer Gersom Klok, vorig jaar winnaar van 
Dancing With The Hardenberger Stars. Volgens de jury was de prestatie 
van Nick Eshuis en Tess Regelink van De Elzenhof het best. De tweede 
prijs was voor Chiel Hutten en Ruth Roossien van De Spreng-el uit Ane 
en het brons was voor Samuel Bouman en Milou Fraterman van De Bron 
uit De Krim.

Woensdag 3 februari 2016

.............ergee
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Het is blijkbaar een poosje slecht 
gesteld geweest met de bezorging 
van dagbladen bij raadsleden. Al 
weken zijn er geen vragen meer 
gesteld aan B&W naar aanleiding 
van een krantenbericht, maar de 
afgelopen week begon het proces 
weer op gang te komen.

D66’er Jacco Rodermond had in 
Trouw gelezen dat er gedoe was 
over het aantal asielzoekers dat 
opgevangen moet worden maar 
waar niet voldoende plekken voor 
zijn. De staatssecretaris zegt dat er 

voorlopig voldoende plekken zijn 
maar ambtenaren verwachten dat 
de stroom vluchtelingen snel zal 
toenemen. Hebben jullie dat ook 
gelezen?, wil Rodermond weten. En 
zijn jullie al bezig plekken te zoeken 
voor noodopvang of wachten jullie 
af, vraagt hij verder.
Wat hij met die vragen wil wordt 
niet helemaal duidelijk. B&W wak-
ker schudden omdat die in slaap zijn 
gevallen toen er even geen vluchte-
ling aan de deur klopte?
Volgende week vertelt weerman 
Gerrit Hiemstra dat er misschien 
een vorstperiode aankomt en wil hij 
van B&W weten of die ook de weer-
berichten in de gaten houden en of 
er voldoende zout is ingekocht. De 

taak van een gemeenteraad is het 
uitzetten van de grote lijnen van 
het beleid, B&W gaan daarmee 
aan de slag en voeren dat beleid uit 
waarna de raad weer controleert 
of het goed gebeurt. Maar vragen 
stellen over kapotte lampen, loszit-
tende stoeptegels, voldoende zout 
en noodopvang voor asielzoekers 
kun je moeilijk scharen onder het 
begrip ‘grote lijnen’.

De krant wordt ook weer bezorgd 
bij Petra Baarslag van Leefbaar 
Hardenberg. Zij leest De Stentor 
en haar was vorige week maandag 
een berichtje opgevallen over een 
geboorte-app: ouders kunnen in het 
ziekenhuis digitaal de komst van 

hun jongste spruit doorgeven aan 
de gemeenteambtenaren, daarvoor 
hoeven ze het ziekenhuis niet te 
verlaten. Binnen een halve dag had 
Petra daarover vragen gesteld, want 
ze vond die geboorte-app zo leuk, 
dat ze dat eigenlijk ook wel iets voor 
Hardenberg vond. 
Bent u bekend met het onderzoek 
naar de geboorte-app?, wilde ze van 
B&W weten. En gaat u bij andere 
gemeenten, waar dit al is toegepast, 
informeren naar hun bevindingen?
Misschien zou het verstandig zijn 
als Petra Baarslag eens andere 
kranten las – deze bijvoorbeeld 
– of berichten van de gemeente. 
Dan had ze geweten dat sinds kort 
ouders de geboorte van hun kind 

digitaal kunnen aangeven vanuit 
het Röpcke-Zweersziekenhuis. Via 
een iPad, aangeboden door de ge-
meente, kunnen nieuwe ouders een 
geboorteaangifteformulier invullen.
Dat verhaal in De Stentor is overi-
gens bijna letterlijk overgenomen 
van de site van Pink Roccade, de 
ontwikkelaar van de geboorte-app, 
die in juni 2015 hierover publiceer-
de, ruim zeven maanden geleden. 
Inclusief de foto van een familie die 
digitaal de geboorte van hun doch-
ter had aangeven. Het is dus oud 
nieuws en de gemeente Hardenberg 
is al op de rijdende trein gestapt. 
Maar goed, je laat als partij weer 
eens wat van je horen. En misschien 
is het daarom allemaal wel te doen.

Hardenberger jeugd bestormt dansvloer

HARDENBERG – Eind juni moet 
azc De Heemserpoort nabij Har-
denberg in bedrijf zijn. Dat is de 
verwachting van het COA en het 
gemeentebestuur.

In februari wordt begonnen met het 
bouwrijp maken van het terrein. 
Dat werk moet na zo’n drie maan-
den klaar zijn. Ook worden dan 
het voetpad langs de parallelweg 
van de Jachthuisweg en de extra 
voetgangersoversteekplaatsen bij 
de rotonde aangelegd.
De volgende stap is het inrichten 
van het terrein door het COA. 

AZC Heemserpoort in 
juni klaar voor gebruik

Eerst worden de semipermanente 
gebouwen geplaatst: twee units aan 
de Jachthuisweg die als kantoor-
ruimte dienst doen en daarachter 
5 woonunits in twee bouwlagen, 
waar maximaal 150 asielzoekers per 
unit gehuisvest worden. In de zuid-
oosthoek van het terrein komt een 
school, bedoeld voor de eerste fase 
van het basisonderwijs. Met eerste 
fase wordt een periode van onge-
veer 10 maanden bedoeld, waarin 
de leerlingen intensief onderwijs 
krijgen in met name de Nederlandse 
taal. Hierna kunnen de kinderen 
uitstromen naar een basisschool van 

hun keuze. Het gebeurt echter vaak 
dat de leerlingen alweer vetrokken 
zijn naar elders voordat ze naar een 
basisschool gaan. De gemeente kan 
de school huren, maar kiest voor 
koop omdat dit vrijwel net zo duur 
is. Als het azc langer dan 5 jaar 
openblijft zijn bij koop de meeste 
kosten al gemaakt, terwijl bij huur 
elk jaar weer betaald moet worden.

Personeel
In maart begint ook de nieuw 
benoemde locatiemanager met 
haar werk. Liesbeth Kleisen van 
het ambtenarenkorps Ommen-

Hardenberg wordt voor een periode 
van twee jaar gedetacheerd om de 
dagelijkse leiding van het opvang-
centrum op zich te nemen.
Tegen die tijd zal het COA ook 
beginnen met het werven van per-
soneel. De bedoeling is dat zoveel 
mogelijk mensen uit de regio die 
op zoek zijn naar een baan een kans 
krijgen. Hiertoe wordt samenge-
werkt met het ATC Dienstenbedrijf, 
UWV Werkbedrijf en uitzendbu-
reau Start People. Voor het inzetten 
van vrijwilligers werkt het COA 
samen met de gemeente. De vrij-
willigers worden pas benaderd als 
het azc bijna in gebruik genomen 
gaat worden.
Ook wordt gekeken naar het inzet-
ten van regionale bedrijven voor het 
leveren van goederen en diensten. 
De eerste contracten zijn daartoe 
al gesloten: Van Gansewinkel gaat 
het afval verwerken en ATS levert 
de camerabeveiliging.

Muziek  – Medewerkers van 
Sprank, haar cliënten en leden van 
de muziekgroep Quint verzorgen 
donderdag 11 februari een zang- en 
muziekavond waar ook informatie 
over deze instelling is te krijgen. 
Dat gebeurt van 19.30 tot 21.30 uur 
in de kerk Het Morgenlicht aan de 
Gramsbergerweg in Hardenberg. 
Sprank is een christelijke organisa-
tie die o.a. cliënten in Hardenberg, 
Ommen en Dalfsen begeleidt met 
een (licht) verstandelijke beperking 
en/of lichamelijke beperking en au-
tisme. De leden van Quint behoren 
grotendeels tot deze doelgroep.

Trui - Vrijdag 5 februari is het War-
me Truiendag. Dit is een landelijke 
actie die vraagt om de verwarming 
1 of meer graden omlaag te zetten. 
Elke graad bespaart 6% energie. 
Om kou lijden tegen te gaan wordt 
een warme trui aanbevolen. Wie 
niet zo goed kan breien is vrijdag 
van 14.00 tot 16.00 uur welkom 
in De Koppel. Daar zitten vrijwil-
ligsters klaar die uitleg geven hoe 
je een breiwerk maakt. Ervaren 
breisters zijn welkom om hun ken-
nis te delen.

Fietsen – Sportieve dames moeten 
zaterdag 2 juli maar vrij houden in 
hun agenda, want dan wordt voor 
de tweede keer de Leontien Ladies 
Ride gehouden in de gemeente 
Hardenberg. Wie niet op zaterdag 
kan heeft nog een kans, want de 
andere rit van 2016 wordt zondag 11 
september gehouden in Rotterdam-
Alexander. Het doel van Leontien 
Ladies Ride is vrouwen meer te 
laten bewegen en te laten ervaren 
hoe mooi Nederland is op de fiets. 
Daarnaast draait het om plezier te 
beleven aan sport en samen aan een 
activiteit deel te nemen.

Samen - B&W van Hardenberg 
en Ommen wil meer gaan samen-
werken. De ambtenaren zijn al 
gefuseerd tot de Bestuursdienst 
Ommen-Hardenberg, er wordt 
bestuurlijk al samengewerkt op 
sociaal-maatschappelijk terrein, 
er wordt samen opgetrokken om 
de bereikbaarheid van de regio te 
verbeteren maar dat kan meer en 
beter, vinden de colleges. Gert-Jan 
Hospers van de Universiteit Twente 
heeft de visie op samenwerking 
beschreven in een manifest getiteld 
Het land van Ommen en Harden-
berg. B&W willen nu van de raad en 
de bevolking weten wat kan en wat 
mag op het gebied van bestuurlijke 
samenwerking. Hoewel dat niet 
met zoveel woorden wordt gezegd 
is een fusie tussen beide gemeenten 
waarschijnlijk de stip op de horizon 
voor beide colleges.



HARDENBERG - Het Veteranen Ontmoetingscentrum Vechtdal (VOC) 
aan de Bruchterweg in Hardenberg beschikt sinds vorige week over een 
bijzondere verzameling. Indiëganger Jan Visscher uit Dedemsvaart heeft 
in acht plakboeken zijn hele Indiëtijd bijeengebracht. Na zijn overlijden, 
enkele jaren geleden, kwam het materiaal terecht bij het Twents Oorlogsmu-
seum Vriezenveen. Dat museum kampt echter met ruimtegebrek, zodat de 
spullen óf naar de museumzolder moesten verhuizen óf naar een plek waar 
geïnteresseerden er een blik in kunnen werpen. De zolder moest het niet 
worden, vertelde Joost Hoogvliet van het oorlogsmuseum, zodat hij contact 
opnam met het VOC, dat de materialen graag in ontvangst wilde nemen.

Jan Visscher heeft letterlijk alles bewaard: van zijn oproepkaart uit 1946, 

de opleiding in Steenwijk, de bootreis naar Indië, het leven in de Oost tot 
de terugkomst in Nederland en zelfs van herdenkingen en reünies. Brie-
ven, krantenknipsels, foto’s, tekeningen, plattegronden, ansichtkaarten, 
verpakking van sigaretten, bioscoopkaartjes, geld van de Japanse en de 
Indonesische regering, je kunt het zo gek niet bedenken of het zit in een 
van de albums.

Behalve als kijkboeken voor geïnteresseerden zou het materiaal ook ge-
bruikt kunnen worden als bron voor geschiedeniswerkstukken van scho-
lieren of voor artikelen in tijdschriften van historische verenigingen. Het 
bijzondere bronnenmateriaal is te bekijken tijdens de openingstijden van 
de VOC, op maandag en zaterdag van 10.00 tot 17.00 uur.

Woensdag 10 februari 2016

.............ergee
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redactie@sallander.nl

Historische schat in veteranencentrum

Joost Hoogvliet (r) bekijkt nog eens wat zijn museum heeft geschonken aan het V.O.C. Vechtdal.

Trainer Marcel Groninger van HHC 
heeft vorige week dinsdag in de 
bekerwedstrijd tegen AZ slechts 
één fout gemaakt. Maar wel een 
beslissende: hij had Marcel Piesche 
moeten wisselen met Thomas Bak-
ker en niet met Rob van der Leij. 
Thomas Bakker is geen Duitser, 
Marcel Piesche wel. Bakker is 
Fries en Friezen scoren nooit in 
de laatste minuut. Duitsers wel. 
Zelfs in blessuretijd als het moet. 
Thomas Bakker kreeg vorige week 
bij een stand van 1-0 voor AZ een 
uitgelezen kans om de gelijkmaker 
te produceren. Maar Friezen aarze-
len, ze bekijken een zaak van beide 
kanten, gaan twijfelen en nemen 

uiteindelijk een beslissing. Te laat. 
Duitsers denken: wij scoren toch 
wel en knallen erop los. De trainer 
heeft helaas anders beslist. Hij is 
ook geen Duitser.

In Alkmaar hebben ze vorige week 
dinsdag ook een grote fout gemaakt. 
Volgens een artikeltje in De Stentor 
waren de fans van HHC niet wel-
kom in het centrum van de kaasstad. 
En daardoor heeft de plaatselijke 
horeca heel wat omzet misgelopen. 
Want als die 2.000 HHC-supporters 
eens een keer uitgaan zijn ze toch 
wel goed voor een kleine tien con-
sumpties de man à drie euro (special 
price voor voetbalfans), dus hadden 
de Noordhollandse kaasboertjes 
meer dan een halve ton aan extra in-
komsten kunnen genereren. Ja maar, 
zullen ze tegenwerpen, vaak plegen 

de zogenaamde supporters ook voor 
een halve ton aan vernielingen, dus 
zouden we er niets mee opschieten. 
Alsof Hardenberg het Millwall 
van het oosten is, reageerde een 
Hardenberger op het bericht. Even 
voor de niet-voetbalfans: Millwall 
is een professionele Londense 
voetbalclub, opgericht door ha-
venarbeiders en dat was heel vaak 
te merken. Zuipers, knokkers en 
vernielers, dat waren de woorden 
die gebruikt werden als naar de ken-
merken van de Millwall-supporters 
werd gevraagd. Tegenwoordig is 
dat een stuk minder maar de naam 
hebben ze nog steeds. Kijk, als die 
lui naar Alkmaar afreizen is een 
centrumverbod op z’n plaats. Maar 
toch niet als de nazaten van Kuup-
Henduk, de Daampe, de Smokke, 
of Bokken-Rieke op bezoek komen.

Intussen heeft HHC voor een flink 
bedrag aan naamsbekendheid ge-
zorgd, heeft Marcel van Dijk van 
het communicatiebedrijf Comcept 
berekend. Minstens 600.000 euro 
aan free publicity. Hij baseert zijn 
rekensom op de publiciteitsgolf 
waar HHC landelijk voor heeft 
gezorgd. Als je voor al die aandacht 
reclametijd had willen kopen was je 
zes ton kwijt. Alleen heb je niks aan 
zo’n verhaal want Hardenberg had 
die reclametijd toch niet gekocht.
En trouwens, moet je hiervan het 
bedrag dan weer aftrekken wat de 
negatieve publiciteit rond de verkie-
zing van het lelijkste gebouw van 
Nederland heeft opgeleverd?

Dat HHC ook zonder die publiciteit 
veel goodwill heeft gekweekt blijkt 
uit twitterberichten die vooraf de 

wereld zijn ingestuurd. Aanmoe-
digingen van andere clubs zoals 
Scheveningen, Sparta Nijkerk, 
RVVH, IJsselmeervogels, Lisse. 
Een inwoner van Lelystad schreef 
Kom op HHC, ik gun het jullie zo. 
En een IJmuidenaar: Kom op Har-
denberg! Doe het voor de kleine 
man, geef ons hoop. Jammer dat 
AZ de tegenstander was en niet Den 
Bosch. Dan had je nog een kansje 
gehad op een vervolg in het toernooi 
en daar had je wel de binnenstad 
in gemogen en nog een stukje car-
naval kunnen meevieren. Bij een 
volgende editie moeten we AZ maar 
naar Hardenberg laten komen, zodat 
ze leren hoe je feest kunt vieren 
zonder overlast te veroorzaken. En 
dan meer Duitsers opstellen.

HARDENBERG – Alle school-
pleinen in Hardenberg moeten 
in 2020 rookvrij zijn. De Tweede 
Kamer heeft vorige week dinsdag 
ingestemd met een voorstel van 
de ChristenUnie om alle school-
pleinen over vier jaar volledig 
rookvrij te maken.

Volgens onderzoek van de VO-raad, 
de sectororganisatie voortgezet 
onderwijs, heeft nu 53 procent van 
de middelbare scholen en 6 procent 
van het middelbaar beroepsonder-

Schoolpleinen over vier jaar rookvrij
wijs een rookvrij schoolplein. De 
scholen in Hardenberg zijn al enige 
tijd vrijwillig bezig het roken aan 
banden te leggen, maar moeten daar 
nu vaart achter zetten. In Leeuwar-
den zijn ze al een stap verder. Daar 
hebben de scholen vorige week een 
convenant ondertekend waarin ze 
afspreken dat op alle schoolpleinen 
vanaf 2017 niet meer gerookt mag 
worden. Dit geldt zowel voor basis-, 
voorgezet- als mbo-onderwijs.
Oud-minister van Volksgezondheid 
Els Borst stelde in 2000 al voor om 

roken op schoolpleinen te verbie-
den. Dat voorstel haalde het toen 
niet in de Tweede Kamer.

Smaakjes
Het aankomende rookverbod op 
schoolpleinen is niet de enige maat-
regel die dinsdag is aangekondigd. 
Zo komen er vanaf 20 mei van dit 
jaar afschrikkende afbeeldingen 
op de pakjes sigaretten, iets wat 
in meerdere Europese landen al 
gebruikelijk is. Daarnaast zullen 
mentholsigaretten uit de schappen 
zijn verdwenen in 2020, net als 
andere sigaretten met specifieke 
smaakjes zoals vanille of aardbei.

HARDENBERG - In juni gaat de 
Wereldmoestuin open. Dat is een 
moes- en bloementuin naast het nog 
te bouwen azc De Heemserpoort 
bij Hardenberg, waar vluchtelingen 
en vrijwilligers samen biologische 
groenten, kruiden en (eetbare) 
bloemen kweken. De tuin is een 
initiatief van enkele inwoners van 
Hardenberg, onder meer van de 
raadsleden Gitta Luiten (PvdA) 
en Stella Hanssen (D66), die zich 
hebben verenigd in de stichting 
Wereldmoestuin.

Een deel van de oogst is voor 
de vluchtelingen, een ander deel 
wordt via de lokale voedselbank 
gedoneerd aan inwoners van Har-
denberg. Zo doen de vluchtelingen 
ook iets terug voor de Hardenberger 
samenleving, is de bedoeling. Bo-
vendien is het werken in de moes-
tuin voor hen een gezonde dagbe-
steding en een welkome aanvulling 
op het beperkte budget, meent het 
stichtingsbestuur. “Maar de tuin is 
vooral ook goed voor de integratie: 
de vluchtelingen leren Nederlands, 
werken samen met vrijwilligers en 
bouwen een arbeidsritme op.”

Niet alleen asielzoekers zullen in de 
tuin gaan werken, ook Hardenber-
ger vrijwilligers zijn welkom. Om 
meteen een goede start te maken 
heeft de stichting veel zaailingen en 
planten nodig. Wie groenten, krui-
den, bloemen en fruit over heeft of 
niet meer gebruikt tuingereedschap 
kan dat onder meer laten weten via 
het e-mailadres  info@wereldmoes-
tuin.nl. Vanaf april/mei kunnen 
de planten in de Wereldmoestuin 
worden geplant.

Wereldmoestuin 
voor vluchtelingen 
en voedselbank

HARDENBERG - Zaterdag 20 fe-
bruari gaat het 43ste internationale 
Qonnected Schaaktoernooi van start 
in Zaal Mulder in Hardenberg. Naar 
schatting zullen honderd schakers 
uit binnen- en buitenland aan dit 
toernooi van schaakvereniging 
Hardenberg deelnemen. Titelver-
dediger is de Nederlandse Groot-
meester Sipke Ernst. Het toernooi 
is ook toegankelijk voor huis- en 
clubschakers. De schaakvereniging 
laat pendelauto’s rijden tussen het 
station  en Zaal Mulder.

43e editie internationale 
schaaktoernooi Hardenberg

Legendes - Peter Kramer uit Om-
men vertelt maandag 15 februari 
over historische verhalen en legen-
des uit de regio. Hij doet dat in 
museum Zichtbaar Verleden aan de 
Kloosterdijk in Sibculo. Iedereen 
is welkom vanaf 19.30 uur. Voor 
de intree en koffie/thee betaalt men 
drie euro.

Tunnelbak - De tunnelbak N34/
Haardijk wordt rond begin april 
opgeknapt. Het asfalt is namelijk 
aan het einde van zijn technische 
levensduur. De hoofdrijbaan van de 
N34 wordt gedurende twee weken 
afgesloten voor het doorgaand ver-
keer. Woensdag 17 februari wordt 
hierover van 18.00 tot 20.00 uur een 
inloopavond gehouden in restaurant 
Het Heemse.



VRIEZENVEEN - Hoeveel carnavalsvierders zouden woensdag nog 
het askruisje hebben opgehaald? Op Aswoensdag begint volgens de 
katholieke traditie de Vastentijd, een periode van 40 dagen tot aan 
Pasen. Op deze dag zet de priester met as een kruisje op het voorhoofd 
van de kerkgangers, om hen aan te sporen tot bezinning, boete en 
bekering. Aswoensdag is in de Rooms-Katholieke Kerk een verplichte 
vastendag, maar de regels voor wat wel en wat niet bij het vasten hoort 
liggen niet vast.

De groep die dit nog weet wordt steeds kleiner en nog kleiner de groep die 
daadwerkelijk het askruisje ophaalt. Woensdagmorgen kon pastoor Nijland 

in Vriezenveen zo’n 25 gelovigen verwelkomen. Dat askruisje, vertelde 
Nijland, had alleen een symbolische betekenis en geen direct nut. Maar de 
handeling was belangrijk om de mensen stil te laten staan bij hun sterfelijk-
heid, net als ieder ander, net als al het andere. Niet om ontmoedigd te raken, 
maar het is de realiteit. “De mens wordt weer tot stof, maar de Schepper 
heeft ons eeuwig leven gegeven, voorbij de dood. Wij zijn geroepen om te 
leven, om eeuwig te leven”, hield Nijland de bezoekers van de kerkdienst 
voor. Aswoensdag als voorbereiding op het feest van Pasen. Voor de één 
een dag van geen vlees, koffie of snoep, voor de moderne mens kan dat ook 
betekenen geen sociale media gebruiken of televisie kijken. En misschien 
is dat nog wel moeilijker dan minder eten en drinken.

Woensdag 17 februari 2016

.............ergee
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Sommige nieuwe raadsleden in 
de gemeente Hardenberg zijn op 
cursus gegaan om te leren hoe een 
raadslid zich moet gedragen, hoe je 
een motie indient, hoe je informatie 
kunt krijgen bij ambtenaren en meer 
van dat soort nuttige zaken. Die 
raadsleden leren daar ook dat het 
gemeentebestuur een visie moet 
hebben, dat er nota’s geschreven 
moeten worden en kaders gesteld. 
En dus vragen ze er te pas en te 
onpas  naar. Vorige week dinsdag 
te onpas.

In 2014 is tijdens de coalitieon-
derhandelingen een financiële 

prioriteitenlijst opgesteld. Daarbij 
is onder meer gesproken over een 
Evenementenbeleid. De gemeente 
zou 300.000 euro verspreid over 
4 jaar uittrekken voor het steunen 
van evenementen. Bij de PvdA 
stond dit op 1, bij D66 op 3, bij het 
CDA op 5 en de ChristenUnie op 
21. De andere partijen hadden niets 
ingeleverd of waren uit de onder-
handelingen gestapt. Uiteindelijk 
kwam dit onderwerp op plaats 5 van 
de prioriteitenlijst.
Eind 2014 hebben B&W een stuk 
laten maken waarin stond wat het 
doel van de evenementensubsidie 
was, wie wel en wie niet voor sub-
sidie in aanmerking kon komen en 
hoe het geld verdeeld zou worden. 
Daarin zaten, zo bleek achteraf, 
enkele schoonheidsfoutjes, waar-

door het dorpsfeest van Grams-
bergen wel geld kon krijgen en het 
dorpsfeest van Dedemsvaart niet. 
Bovendien kon volgens de regels 
een commercieel evenement als 
Bierpop van Miss Montreal 5.000 
euro op de bankrekening bijschrij-
ven. Sommige organisaties waren 
daar niet blij mee en dienden een 
bezwaar in bij de Bezwarencom-
missie maar kregen nul op het 
rekest: B&W hadden volgens de 
regels gehandeld.

Het college heeft nu een nieuwe, 
scherpere verordening gemaakt, 
waar vreemd genoeg dinsdag meer 
dan een uur over gedelibereerd 
werd. Waar is jullie visie? Wat zijn 
de kaders? Waarom krijgt Harden-
berg Proeft geen geld en Bierpop 

wel? Eigenlijk wilde de raad zelf ac-
centen kunnen leggen, bijvoorbeeld 
tóch meer culturele dorpsfeesten of 
nieuwe sportevenementen subsidi-
eren. Daarnaast wordt aangestuurd 
op verschuiving van geld. In 2014 
is begonnen met een verdeling van 
65.000 euro voor grotere evenemen-
ten en 10.000 voor kleinere. Twee 
maanden geleden werd gedacht aan 
een verhouding 50.000 – 25.000 en 
in het voorstel werd het uiteindelijk 
40.000 voor groot en 35.000 voor 
klein. Nog niet genoeg, vonden 
sommige partijen, er moet nog meer 
naar kleinere evenementen.

Die keus is nogal onbegrijpelijk. 
Een jaar geleden is de raad akkoord 
gegaan met de uitgangspunten dat 
evenementen gesteund worden die 

de economie stimuleren, de naam 
van Hardenberg vergroten of volk 
van buiten duidelijk maakt dat 
Hardenberg een actieve, gastvrije en 
aantrekkelijke gemeente is. Nu wor-
den die uitgangspunten opnieuw 
gehanteerd en nou is het opeens niet 
goed meer. We willen visie, kaders, 
evaluatie, andere accenten. Maar 
het lijkt mij niet dat Hardenberg 
Hinkelt of Heel Ebbenbroek Bakt 
aan die uitgangspunten voldoen. 
Door al die kleine evenementen te 
steunen ga je weer terug naar sub-
sidiemethoden van 25 jaar geleden, 
toen bijna elke organisatie zijn hand 
kon ophouden bij de gemeente. 
Behoedzaam vooruit, was de leus 
van het coalitieakkoord in 2014. 
Terug naar ouderwetse politiek lijkt 
er tegenwoordig meer op.

Kerk op weg naar Pasen

Pastoor Nijland legt het askruisje op bij parochianen in de Heilige Antonius abt kerk in Vriezenveen.

HARDENBERG - Kwetsbare, in-
actieve senioren van 70+, die lijden 
aan fysieke of chronische aandoe-
ningen, worden zowel figuurlijk 
als letterlijk bij de hand genomen 
om in beweging te komen. In de 
provincie Overijssel is hiertoe het 
project Samen Actief opgezet en de 
gemeente Hardenberg doet hieraan 
mee. Tenminste 20 senioren krijgen 
de komende twee jaar een Beweeg-
partner. Dat is hard nodig denken de 
organisatoren want nog geen 40% 

Beweegpartners voor senioren
van de groep 65-75 jaar beweegt 
voldoende volgens de Nederlandse 
Norm Gezond Bewegen.

Voor deze groep worden senioren 
gezocht die wél actief zijn, de zo-
genoemde Beweegpartners. Zo’n 
Beweegpartner benadert een naaste 
of bekende uit de eigen directe om-
geving, om daarna deze persoon – 
na scholing en instructie - letterlijk 
en figuurlijk bij de hand te nemen 
om samen te gaan bewegen. 

Kortweg

Smienten - Voor 9 plaatsen in 
Overijssel is terecht toestemming 
gegeven om smienten te doden, 
maar in Vriezenveen niet. Dat heeft 
de rechtbank Overijssel beslist 
in een zaak van stichting Fauna 
Bescherming tegen de provincie 
Overijssel. De ontheffing voor de 
hoofdstad van Twenterand is ten on-
rechte afgegeven. Overigens heeft 
er nog geen enkele keer afschot van 
smienten plaatsgevonden, zo laat 
de provincie weten. Smienten zijn 
eenden uit het noorden van Europa 
en Azië, die ‘s winters ook in groten 
getale in Nederland voorkomen.

Speelgoed - Het Röpcke-Zweers-
ziekenhuis in Hardenberg heeft 11 
februari twee karren vol speelgoed 
ontvangen van IKEA. Dat heeft 
men te danken aan de moeder van 
een patiëntje met kanker, die als 
medewerkster van IKEA een kerst-
wens mocht doen voor een ander. 
Zij koos voor de kinderafdeling 
van het RRZ, omdat ze vindt dat 
haar dochtertje daar zo goed wordt 
behandeld, dat die ondanks alle 
narigheid nog steeds ‘zingend’ naar 
het ziekenhuis gaat.

Ganzensafari – De statenleden 
Wissink (PvdA) en Van Dijk (Par-
tij voor de dieren) hebben eind 
december vragen gesteld aan Ge-
deputeerde Staten over moge-
lijke ganzensafari’s in Overijssel. 
Toeristen zouden via reisbureaus 
en tegen betaling georganiseerd 
knallen op ganzen. Na onderzoek 
concluderen GS dat in Overijssel 
geen georganiseerde jachtreizen 
worden gehouden.

Rattenvangers - De zeventien 
rattenvangers van waterschap 
Vechtstromen hebben in 2015 zo’n 
17% meer muskus- en beverratten 
gevangen dan het jaar ervoor. In 
2015 ging het in totaal om 3.828 
muskusratten, een stijging van 550 
exemplaren. Er werden vorig jaar 
ook elf beverratten meer gevangen 
(+8%) gevangen dan in het jaar 
ervoor. Muskus- en beverratten 
worden gevangen omdat zij een 
risico vormen voor de veiligheid 
van oevers en dijken.

Talent - In het LOC aan de Parkweg 
in Hardenberg wordt donderdag 7 
april de 2016-editie gehouden van 
Hardenberg’s Got Talent. De talen-
tenshow wordt georganiseerd door 
leerlingen van het Alfa-college. 
Deelname is gratis. Er is plaats voor 
acts van ongeveer zeven minuten. 
De opbrengst van deze avond gaat 
naar de Samenloop voor Hoop van 
het Koningin Wilhelmina Fonds. 
Aanmelden kan via hardenbergs-
gottalent@alfa-college.nl.

GRAMSBERGEN - Veertig jaar 
geleden meldde weekblad Het 
Noord-Oosten dat zangvereniging 
Euphonia op sterven na dood was. 
Oorzaak: te weinig aanwas van 
jonge leden. Toch heeft de vereni-
ging het met hangen en wurgen nog 
veertig jaar volgehouden, zodat 
dit jaar het 65-jarig bestaan kan 
worden gevierd. Dat gebeurt met 
een jubileumconcert op zaterdag 5 
maart vanaf 20.30 uur in De Binder 
in Gramsbergen. Maar dat is nu wél 

Afscheidsconcert het laatste concert, want de zang-
vereniging stopt ermee. Oorzaak: 
gebrek aan bestuursleden en te 
weinig aanwas van nieuwe leden.

Tijdens het afscheidsconcert onder 
leiding van dirigent Bob Jonkers 
wordt een selectie ten gehore ge-
bracht uit het repertoire van de 
afgelopen 65 jaar, aangevuld met 
nieuwe stukken. Marijn Siero zal 
deze avond enkele liederen onder-
steunen met pianospel.

redactie@sallander.nl
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Ik weet niet of u bekend bent met 
de strip Guust Flater. Hoofdpersoon 
Guust is postsorteerder op de redac-
tie van het Belgische stripblad Rob-
bedoes. Lui en onhandig, met sla-
pen als hobby. Twintig jaar geleden 
de meest populaire stripfiguur onder 
Nederlandse Internetgebruikers. 
Zijn grote tegenstander is agent 
Vondelaar. Die springt telkens bijna 
uit zijn vel van woede als hij een 
overtreding constateert en schrijft 
dan met sadistisch genoegen een 

bekeuring uit. De leerplichtambte-
naren van de gemeente Hardenberg 
lijken wel een beetje op Vondelaar.

De directeuren van alle scholen in 
de gemeente Hardenberg hebben 
10 februari een brief gekregen van 
het gemeentelijk Team Leerplicht. 
In die brief staat dat voetbalver-
eniging HHC dinsdag 2 februari 
een wedstrijd heeft gespeeld tegen 
AZ in Alkmaar, een wedstrijd in de 
kwartfinale van de KNVB-beker. 
Even tussendoor: het team had 
natuurlijk moeten schrijven HHC 
Hardenberg, de gemeente heeft 
immers niet voor niets 5.000 euro 

betaald om de gemeentenaam aan 
de clubnaam vast te plakken. Dat je 
het werk van je collega-ambtenaren 
op die manier niet op waarde schat 
is natuurlijk een kwalijke zaak.
Maar goed, die leerplichtmensen 
hebben van enkele verraders ge-
hoord dat er leerlingen zijn die 
dinsdagmiddag of woensdagmor-
gen uren hebben verzuimd. De 
ambtenaren begrijpen dat het een 
mooie wedstrijd was om bij te 
wonen, maar daar wordt geen extra 
verlof voor verleend.

En nou komt het: of de directeuren 
maar even de namen van die leer-

lingen willen doorgeven, zodat de 
ouders een waarschuwing kunnen 
krijgen als het om enkele uren gaat 
of een proces verbaal als hun kroost 
een dagdeel heeft gespijbeld. Graag 
met naam en geboortedatum van de 
leerling en het telefoonnummer van 
de ouders.

Er wordt dus gevraagd om als een 
soort moderne NSB-er je eigen 
mensen aan te geven en daarvoor 
je eigen administratiemedewerkers 
aan het werk te zetten om dit uit te 
zoeken. Uren, die de school moet 
betalen om de overijverige ambte-
naren te bevredigen. De dialectcon-

ferencier Helligen Hendrik zou zeg-
gen: “Die mut ‘n moal onmeundig 
kläppe kriegen!”

Nou is dit niet een oproep tot fysiek 
geweld, verre van dat, maar meer 
een beroep op het gezond verstand 
van die gemeentelijke Vondelaars. 
Doe even normaal en stop je energie 
in èchte problemen, zoals de notoire 
spijbelaars of de mensen die vroeg-
tijdig op vakantie gaan.
Ik neem ondertussen aan dat geen 
enkele directeur als NSB-er te boek 
wil staan. Dus alle leerlingen die 
verzuimd hebben waren ècht ziek. 
Eerlijk waar.

Oorsprong Sibculo op werelderfgoedlijst
Voorstel christelijke partijen

SIBCULO - Sibculo heeft zijn bestaan te danken aan de monniken die in 
1406 het klooster Galilea Major bouwden in de tot dan toe troosteloze, 
lege, moerassige  gebieden onder Hardenberg. Het waren aanhangers van 
de Moderne Devotie, eind 14e eeuw ontstaan onder leiding van Geert Grote 
uit Deventer. Zij streefde grote veranderingen na binnen de toen veelal cor-
rupte en op macht gerichte Katholieke Kerk. De Moderne Devotie richtte 
zich op een innerlijke vernieuwing en op verandering van de samenleving.

De provinciale ChristenUnie wil dat Gedeputeerde Staten zich gaat inspan-

nen om het gedachtegoed van de Moderne Devotie op de Werelderfgoedlijst 
geplaatst te krijgen. Niet alleen, omdat het een geestelijke vernieuwings-
beweging was, maar ook omdat het heeft gezorgd voor vernieuwing van 
het gemeenschapsdenken - het noaberschap va de 14e eeuw noemde CU-
fractievoorzitter Jan Westert dat – en de verbetering van het onderwijs. 
Tijdens de vergadering van provinciale staten op woensdag 17 februari 
werd hierover een motie ingediend door CU, CDA en SGP, die met 39 
stemmen voor en 6 tegen werd aangenomen. Uiteindelijk moet de Unesco 
beslissen of de Moderne Devotie een plek krijgt op de Werelderfgoedlijst.

HARDENBERG - Een inwoonster 
van Hardenberg is op Facebook 
een actie gestart om supermarkt 
Lidl naar Hardenberg te halen. 
Het bericht heeft ondertussen al 
honderden reactie gekregen: 99% 
zegt de komst toe te juichen, 1% 
vindt dat overbodig omdat er al 
genoeg supermarkten zijn.

Dat laatste mag misschien waar 
zijn, vinden de voorstanders, maar 
zij denken dat Lidl een ander as-
sortiment heeft dan Jumbo, Aldi, 
Albert Heijn, Plus en Spar (de 
bestaande supermarkten in Harden-
berg), kwaliteit levert en goedkoop 
is en daarom een welkome aan-
vulling zou zijn op het bestaande 

HARDENBERG – De gemeenten 
Hardenberg en Steenwijk behou-
den hun streekfunctie. Dat heb-
ben Provinciale Staten woensdag 
17 februari besloten. Vooral uit 
Hardenberg was er sterk gelobbyd 
voor dit behoud. Met name vanuit 
het college van B&W, maar ook 
vanuit de lokale partijen en belang-
hebbenden als het ziekenhuis en de 
werkgeversverenigingen.

Actie voor 
komst Lidl

aanbod. Een persvoorlichtster van 
Lidl is blij met de actie. “Uiteraard 
wil Lidl graag een vestiging in Har-
denberg. Wij zijn niet de afzender 
van de Facebook-actie maar vinden 
deze actie bijzonder sympathiek.”

Op vragen of het bedrijf al een lo-
catie op het oog heeft, of er contact 
met de gemeente is geweest over 
een mogelijke vestiging of waarom 
de actie misschien geen kans van 
slagen biedt wil de woordvoerster 
op dit moment niets zeggen.

Hardenberg houdt streekfunctie
Beide plaatsten hebben een groot 
verzorgingsgebied en daardoor 
regionale functies. Ze werden wel-
iswaar wel als logistieke Hotspots 
aangeduid en Hardenberg mocht 
bovenlokale logistieke bedrijvig-
heid op haar bedrijfsterreinen 
houden, maar ze vonden toch dat 
de benaming van streekcentrum 
meer recht deed aan hun functie. 
Hardenberg en Steenwijk heb-
ben nu vrijwel dezelfde status als 
de stedelijke netwerken (Zwolle/
Kampen, Deventer in de steden-
driehoek en Twente). Daarmee is 
voorkomen dat de nadruk alleen op 
de steden zou liggen, vanwege hun 
grootte. Uitgestrekte gemeenten als 
Hardenberg en Steenwijk, als een 
lege witte plek op de kaart, zouden 
minder kans hebben om zich te kun-
nen promoten.

Oosteinde - Het bestemmingsplan 
Oosteinde 23, 25 en 27 is ter in-
zage gelegd. De gemeente heeft 
de panden laten slopen, de grond 
gesaneerd en afspraken gemaakt 
met een ontwikkelaar voor de bouw 
van 35 appartementen voor starters/
jongeren. Dit worden huur- en 
koopwoningen. De verdeling tussen 
huur en koop is nog niet bekend.

Referendum – Tijdens het raadge-
vend referendum over een verdrag 
met Oekraïne op 6 april zal Harden-
berg hetzelfde aantal stembureaus 
inrichten en de zelfde openingstij-
den hanteren (7.30 – 21.00 uur) als 
tijdens verkiezingen. Waarschijnlijk 
wordt er wel met minder medewer-
kers gewerkt. De uitslag kan don-
derdag 7 april worden gemaild naar 
het ANP, die de uitslag meedeelt.

Drank en drugs – De strijd van 
de gemeente Hardenberg tegen 
alcoholmisbruik wordt uitgebreid. 
Er wordt nu ook ingezet op drugs-
gebruik. Er wordt gewerkt aan een 
campagne om jongeren te bereiken. 
Om te zorgen dat de boodschap 
goed overkomt, wordt de campagne 
samen met jongeren ontwikkeld. 
De gemeente werkt hierin samen 
met het onderwijs, Tactus, politie, 
GGD en horeca.

N340 - De provinciale regeringspar-
tijen hebben vorige week woensdag 
besloten dat 200 miljoen euro wordt 
uitgetrokken voor verbetering van 
de N340 en N377. Dat is 31 mil-
joen meer dan eerst beschikbaar 
was gesteld plus 9 miljoen extra 
dankzij een amendement van het 
Bergentheimse CU-statenlid Alwin 
te Rietstap en anderen, die een op-
lossing hadden bedacht voor betere 
doorstroming bij knooppunt Vars-
sen en de aanleg van een fietstunnel. 
De PVV (5 leden) en de Partij voor 
de Dieren (1 lid) stemden helemaal 
tegen, GroenLinks (2 leden) was 
verdeeld. Alle andere partijen, sa-
men goed voor 38 zetels, stemden 
voor. Te Rietstap: “Er zit voor alle 
partijen wat in. Meer veiligheid 
voor fietsers en een betere door-
stroming, vooral voor het verkeer 
van en naar Hardenberg, Zwolle 
en Ommen.”

Jazz – De jazzclub Hardenberg 
ontvangt zondag 28 februari pianist 
Peter Beets met zangeres Fay Clas-
sen, die een eerbetoon brengen aan 
zangeres Rita Reys. Van 15.00 tot 
17.00 uur in theater De Voorveghter.

Taalhulp - Het Taalpunt in de bi-
bliotheek Hardenberg zoekt vrijwil-
ligers die anderen willen helpen op 
taalgebied, zowel oude als nieuwe 
Nederlanders. Ze worden daarbij 
begeleidt door een taaldocent en 
krijgen digitale leermiddelen ter be-
schikking om een specifiek leerdoel 
vast te stellen voor de hulpvrager. 
Jan te Bokkel van de bieb kan in-
lichtingen verstrekken.

112 per mobiel
beter bereikbaar
HARDENBERG - De druk van de 
lokale overheid en initiatieven uit 
de bevolking om de mobiele be-
reikbaarheid van noodnummer 112 
te verbeteren heeft zin gehad, blijkt 
uit een brief die minister Kamps 

vorige week aan de Tweede Kamer 
heeft gestuurd. Hij wijst met name 
op de initiatieven in Hardenberg, 
Tubbergen en Dinkelland, waar ge-
meente en providers samen hebben 
gewerkt om de mobiele dekking te 
verbeteren.
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Je bent advocaat, directeur van een 
bedrijf, filiaalhouder van een bank, 
om maar wat te noemen, en je hebt 
van je zuurverdiende geld een 
mooi optrekje gekocht. Net buiten 
Hardenberg, want je wilt zowel het 
genoegen smaken van de aanblik 
van fraaie natuur als het gemak van 
voldoende winkels in de buurt. Kost 
een paar centen, maar die heb je 
voldoende dus dat is geen probleem. 
En nou komen daar opeens 700 
buurmannen, buurvrouwen en buur-
kinderen bij. Gevlucht voor duizend 
bommen en granaten, op zoek naar 

een veilig plekje en uitzicht op een 
betere toekomst. Dat is wel even 
slikken. Maar uiteindelijk, na veel 
gesoebat, heb je je erbij neergelegd 
(nee, neer moeten leggen) dat de 
komst van die mensen niet is tegen 
te houden. Totdat zich, gelukkig, 
een situatie voordoet om de hele 
zaak weer op te rakelen.

Een paar Hardenberger dames en 
heren, waaronder twee vrouwe-
lijke raadsleden, hebben het plan 
opgevat een wereldmoestuin aan 
te leggen bij het te bouwen azc De 
Heemserpoort. In onze uitgave van 
10 februari hebt u daarover kunnen 
lezen. Alleen... die tuin komt op 2 
hectare grond die beschikbaar wordt 

gesteld door de gemeente. En dat 
heeft de gemeente niet eerst aan de 
buurt gevraagd, die moest het uit 
de krant vernemen. Dat daartegen 
geprotesteerd is door de advocaat 
en zijn vrindjes is niet meer dan 
normaal. Je zult maar denken dat 
in de gemeentegrond Nederlandse 
bieten of mooie blanke aardappelen 
worden verbouwd in afwachting 
van de uiteindelijke bestemming - 
een industrieterrein - en nu worden 
er misschien wel courgettes, auber-
gines of knoflookplanten geteeld. 
Dat kan natuurlijk niet. Daardoor 
is zelfs onrust in de buurt ontstaan, 
schrijf de advocaat. Begrijpelijk. 
Straks staan daar mensen te schof-
felen en te wieden en wie zegt dat 

daar geen IS-er tussen zit die je 
onverhoeds met riek of hooivork 
achterna gaat zitten. Nou leek de 
zaak een beetje gesust toen B&W 
hierover wat vertelden tijdens een 
raadsvergadering, maar gelukkig 
heeft de advocaat ook een paar 
vrindjes bij Leefbaar Hardenberg 
zitten, die zo aardig zijn speciaal 
voor hem wat olie op het vuur te 
gooien.

Geeft de gemeente maar zo 2 hec-
tare in bruikleen? Hoeveel rentever-
lies betekent dat? Kan de grond de 
komende tien jaar niet meer voor 
iets anders worden gebruikt? En 
hadden B&W niet even rekening 
kunnen houden met de gevoelens 

van de buurt? Allemaal vragen 
waar raadslid Petra Baarslag een 
antwoord op wil hebben. Ze heeft 
wel een punt natuurlijk, want straks 
rijdt er bijvoorbeeld maar zo een 
rode buurtbus van het azc naar het 
centrum van Hardenberg, terwijl 
je had gedacht dat er een blauwe 
zou komen. Dat levert onrust op, 
stress wellicht, zoiets moet je niet 
onderschatten. En buiten dat: het 
is toch wel fijn om af en toe even 
tegen de schenen van bestuurders te 
kunnen schoppen. Dus petje af voor 
de actie van Leefbaar Hardenberg. 
Lijkt mij wel een medaille waard bij 
de komende lintjesregen.

VROOMSHOOP - Van een 
lied kun je soms zeggen dat de 
coverversie mooier is dan het 
origineel. Met boeken is dat wat 
anders. De beelden, liederen, di-
alectvertellingen en trompetto-
nen die samen de Winterkraaien 
vormen kun je niet goed verge-
lijken met het originele boek, 
maar de sensatie van herken-
ning van grond, mens en natuur 
is minstens zo intens.

De ballade van de monnik, Zeven 
winterkraaien, een lied over de 
ziener Gait Aalvanger of de geval-
len dochter van Wessel Donker, 
het zijn stuk voor stuk liederen 
van Gezinus Veldman met tekst 
van Arie Janssen en Gerrit Danne-

Theaterstuk Winterkraaien
maakt verwachtingen waar

berg die duidelijk maken hoe ruim 
een eeuw geleden het leven in het 
veengebied tussen Sibculo en de 
Lemelerberg geweest moet zijn: 
ingetogen, sober, hard werken met 
af en toe een felle uitschieter als 
het niveau van de drank of de zin-
nelijkheid te hoog was gestegen. 
Vrijdag 26 februari was dat te zien 
en te horen tijdens de première 
van De Winterkraaien in Het Punt 
in Vroomshoop, een theaterpro-
ductie met een hoofdrol voor het 
plaatselijk christelijk mannenkoor. 
Tussen de liederen door vertelde 
Thea Kroese in dialect het verhaal 
van de winterkraaien, de veenar-
beiders die op kraaien leken met 
hun veenstobben op de schouders. 
Zij deed dat op zo’n manier dat de 

negentig minuten die de voorstel-
ling duurde voorbij gleden: een 
beeldende vertelling die recht 
deed aan het boek van schrijver 
Aar van de Werfhorst.

De voorstelling kende geen pauze 
en dat was maar goed ook, want 
nu kon de sfeer van het leven in 
het veen rond 1900 behouden 
blijven. Die sfeer werd niet al-
leen bepaald door de liederen en 
de vertellingen, maar ook door 
de filmbeelden en foto’s op de 
achtergrond, beelden van de Eng-
bertsdijksvenen, het restant van 
wat ooit een machtig veengebied 
was op de grens van de huidige 
gemeenten Twenterand en Har-
denberg. En door de bijdragen van 

bariton Nanco de Vries en trom-
pettist Geerhard Abma, die beiden 
de hele wereld zijn doorgetrokken 
maar kinderen van de streek zijn 
gebleven.
“Velen verlieten de streek en ze 
vonden elders hun brood, maar 
toch bleef altijd iets in hun wezen 
en aard, waaraan men weten kon, 
dat ze uit het veen waren”, schreef 
Van de Werfhorst. Dat moeten de 
honderden toeschouwers afgelo-
pen vrijdag en zaterdag gevoeld 
hebben of ze zullen dat komend 
weekeinde nog merken. Vier keer 
een uitverkochte zaal, daar blijft 
het voorlopig bij. Wellicht dat er 
later dit jaar of volgend seizoen 
een reprise komt, want de honger 
naar kaartjes is nog niet gestild.

HARDENBERG - Meer geld naar 
kleinere evenementen en minder 
naar grote. Wat er al aan stond 
te komen heeft de gemeenteraad 
vorige week dinsdag besloten, 
toen gestemd werd over de Eve-
nementensubsidie 2016. In totaal 
is 75.000 euro beschikbaar: eerst 

Meer geld voor kleinere evenementen
was dat 35.000 euro voor kleinere 
evenementen en nu 55.000. Die 
wijziging komt door een amen-
dement van Martijn Breukelman 
(CDA) en Hans Odink (Christen-
Unie). Kleinschalige evenementen 
dragen bij aan de leefbaarheid 
van de verschillende kernen in de 

gemeente Hardenberg, vinden ze. 
Bovendien hebben tot nu toe geen 
grootschalige evenementen met 
grote bovenlokale aantrekkings-
kracht plaatsgevonden, dus hoef je 
daar ook niet zoveel geld voor te 
reserveren, is hun redenering.

Veel hoop op geld hoeven de clubs 
en verenigingen echter niet te heb-
ben. De bestuurders van de stichting 

ONS in Gramsbergen bijvoorbeeld 
hadden een brief naar de raad ge-
stuurd waarin werd gezegd dat ze 
al jaren een Oud- en Nieuwfeest 
organiseren dat veel geld kost en 
waarvoor de gemeente geen sub-
sidie geeft. Of dat niet anders kan, 
willen ze weten. Geld is er nu vol-
doende voor kleinschalige evene-
menten, maar de voorwaarden zijn 
niet gewijzigd en dus is de kans op 

subsidie niet groter geworden. Een 
evenement moet de naamsbekend-
heid van de gemeente vergroten, 
zorgen voor extra bestedingen aan 
de lokale economie, het culturele, 
sportieve of toeristische klimaat 
versterken of vernieuwend zijn. 
Organisatoren van evenementen in 
2016 kunnen nog tot 15 maart een 
aanvraag indienen voor een Evene-
mentensubsidie.

Poker – In café Den Herdenbergher 
wordt vrijdag 4 maart een voor-
ronde gehouden van het Open 
Nederlands Kampioenschap Poker, 
aanvang 20.00 uur. De winnaar van 
deze voorronde mag een jaar lang 
de titel Pokerkampioen van de ge-
meente Hardenberg dragen, krijgt 
een mooie beker en kwalificeert 
zich direct voor de landelijke finale. 
Inschrijven vanaf 18 jaar via www.
onkpoker.nl.

AZC – De gemeente Hardenberg 
gaat niet in op het verzoek van het 
COA om nu al een vergunning af 
te geven voor de bouw van azc 
Heemserpoort. Het is gebruikelijk 
dat een bezwaartermijn van zes 
weken aangehouden en daar willen 
B&W niet van afwijken. Naar ver-
wachting wordt in de tweede helft 
van april met de bouw begonnen en 
kan het azc in september in gebruik 
worden genomen.

Concert - Examenleerlingen van 
het Greijdanus in Hardenberg met 
muziek in hun programma treden 
vrijdag 11 maart op voor publiek 
met ‘Greijdanus in Concert’. Omdat 
het een examenonderdeel is worden 
de leerlingen voor hun optreden be-
cijferd. Het concert begint om 19.30 
uur aan de Burgemeester Schuite-
straat 7a. De toegang is gratis.

Voorlezen - Janneke Pool van 
CBS Shalom uit Vriezenveen heeft 
de regionale voorleeswedstrijd 
gewonnen die donderdag 25 febru-
ari is gehouden in theaterzaal de 
Carrousel in Ommen. Marith Star 
van de Albertus Risaeusschool uit 
Hardenberg werd tweede. Aan 
deze wedstrijd werd deelgenomen 
door 10 meisjes en 2 jongens uit 
de gemeenten Ommen, Dalfsen, 
Hardenberg en Twenterand. Jan-
neke en Marith gaan door naar de 
provinciale ronde in het ZINiNthe-
ater in Nijverdal die plaatsvindt op 
woensdag 6 april.

Tuin – Het Repair Café bij natuur-
centrum De Koppel in Hardenberg 
heeft zaterdag 5 maart als thema 
Tuingereedschap. Zowel handge-
reedschap als elektrische apparaten  
worden onder handen genomen. 
Inloop van 13.00 tot 15.30 uur. Ook 
andere kapotte spullen zijn welkom.
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Scholen met kantines pronken met 
het bordje Gezonde schoolkantine 
om te laten zien dat ze gezond bezig 
zijn. Ook scholen in onze regio. In 
de kantine moeten gezonde spullen 
te koop zijn en het aanbod moet er 
ook nog eens aantrekkelijk uitzien, 
want dan neemt de verkoop toe, zal 
elke winkelier je kunnen vertellen. 
Wat gezond is staat in de richtlijnen 
van het landelijke Voedingscen-
trum: een kantine is pas gezond 
als het aanbod voor minimaal 75% 
bestaat uit gezonde producten uit de 
Schijf van Vijf (zoals fruit, brood-

jes, salades) en maximaal 25% 
niet-basisvoedingsmiddelen (zoals 
snoep en snacks).
 
Of de leerling ook gezonder eet is 
een ander verhaal. Het aanbod mag 
in meerderheid dan wel gezond 
zijn, als de scholieren alsnog vooral 
snoep en snacks kiezen schiet je 
er nog niet veel mee op. Helemaal 
geen snoep en snacks aanbieden en 
de leerlingen verbieden in pauzes 
naar supermarkten te gaan om hun 
bruine boterham met kaas in te wis-
selen voor roombroodjes, dat zou 
meer effect sorteren, maar dat is 
blijkbaar niet haalbaar zonder een 
peloton opzichters in te schakelen. 
En bovendien: heb je niet het recht 
om ongezond te eten als je dat wilt?

In de Duitse deelstaat Sleeswijk-
Holstein (tegen de Deense grens, 
hoofdstad Kiel) vinden politici van 
wel. In ons buurland is het nog 
steeds zo dat de warme maaltijd 
vaak in de middagpauze wordt ge-
geten. Dus ook op scholen en Kita’s, 
de kinderdagverblijven. En steeds 
meer Kita’s en scholen verbannen 
varkensvlees uit de kantine. Vaak 
om moslims en vegetariërs tege-
moet te komen, denkt men. Deze 
trend bevalt de regionale CDU 
allerminst. De christendemocraten 
willen daarom varkensvlees ver-
plicht op het menu laten plaatsen 
van de kantines. Dat zorgt uiteraard 
voor nogal wat commotie. Andere 
partijen noemen het een krankzin-
nig idee om het eten van varkens-

vlees verplicht te stellen. “Wat 
dacht je ervan dat iedereen dat zelf 
maar moet uitmaken”, reageerde 
de FDP-chef. Maar laat dat nou net 
de strekking van het verhaal zijn. 
Duitsers zijn blijkbaar net zulke 
slechte lezers als Nederlanders. De 
CDU-politici willen dat mensen 
moeten kunnen kiezen, dus moet 
er ook varkensvlees op het menu 
staan. De regering van de deelstaat 
wordt opgeroepen te bevorderen dat 
het varkensvlees niet uit de scholen 
en Kita’s verdwijnt, is de strekking 
van hun oproep. “We kiezen voor 
een gezond en uitgebalanceerd dieet 
en in onze cultuur hoort daar var-
kensvlees bij. Niemand is verplicht 
het te eten als hij niet wil, maar wij 
willen niet dat een meerderheid 

van de Duitsers het eten van var-
kensvlees moet opgeven omdat een 
minderheid daar moeite mee heeft”, 
is de mening van de CDU.

Ondertussen blijkt uit onderzoek dat 
de meeste scholen het varkensvlees 
niet uit religieuze gronden in de ban 
hebben gedaan, maar omdat het 
minder gezond is dan andere vlee-
sproducten. De Duitse tegenhanger 
van ons Voedingscentrum raadt aan 
om hoogstens twee keer per week 
vlees aan te bieden in de school-
kantines, waarvan één kipproduct. 
Dat betekent van maximaal 20 keer 
varkensvlees per maand naar maxi-
maal 4 keer. Misschien dat de CDU 
in Sleeswijk-Holstein veel varkens-
boeren onder de kiezers telt?

KLOOSTERHAAR – De be-
stuursleden van dorpshuis ’t 
Haarschut in Kloosterhaar zijn 
niet snel onder de indruk als ze 
iets onverwachts op hun bordje 
krijgen. Maar een half jaar gele-
den moesten ze wel even slikken 
toen de gemeentelijke aanslag 
OZB in de bus viel: geen 1500 
euro betalen zoals in 2014, maar 
3600 euro. “Verbazing en onge-
loof overheersten”, zei dorps-
huisvoorzitter Riekele Bron eind 
februari tegen de raadsleden in 
Hardenberg.

Dat ongeloof werd onder meer 
veroorzaakt door de in zijn ogen 
vreemde handeling van de gemeen-

Dorpshuis Kloosterhaar door 
verhoging OZB in problemen

Voorzitter Riekele Bron van dorpshuis ‘t Haarschut vindt dat de OZB-verhoging een gezonde exploitatie onmogelijk maakt. 

te. In 2013 is men in Kloosterhaar 
begonnen met het opknappen van 
het dorpshuis: verbouwen, schilde-
ren, zonnepanelen op het dak. Het 
werk is gedaan door vrijwilligers, 
de ondernemers van Kloosterhaar 
leverden mensen of goederen en de 
gemeente Hardenberg stopte 12.000 
euro in het project. “Alles om de 
mensen weer naar het dorpshuis te 
krijgen en zo een sluitende exploita-
tie te krijgen”, vertelde Bron. “Maar 
nu de OZB meer dan verdubbeld 
is, is de poging om een gezonde 
exploitatie te bereiken in één klap 
ongedaan gemaakt.”

Uit een rondgang langs andere 
dorpshuizen blijkt dat ook zij met 

dit probleem worstelen. Eerst was 
de OZB gebaseerd op de vrije 
verkoopwaarde en nu op de nieuw-
bouwwaarde. Het bestuur van het 
dorpshuis heeft vervolgens bezwaar 
aangetekend tegen de aanslag, om-
dat in haar ogen de hertaxatie niet 
goed is gegaan, de OZB veel meer 
stijgt dan wettelijk mag en de wette-
lijke kaders voor het bepalen van de 
aanslag niet zijn gevolgd. In januari 
mocht Bron dat bezwaar toelichten: 
niet bij een onafhankelijke commis-
sie, zoals hij had gedacht, maar bij 
de ambtenaar die de zaak behandelt 
en een juridische medewerker. Van 
dat gesprek zou een verslag worden 
gemaakt, maar volgens Riekele 
Bron zijn de belangrijkste zaken die 

hij ter tafel heeft gebracht niet in het 
verslag opgenomen. Begin februari 
kwam de uitslag van het bezwaar: 
de waarde van het dorpshuis werd 
met 5% naar beneden bijgesteld en 
alle andere argumenten werden van 
tafel geveegd.

Het bestuur van het dorpshuis laat 
het er niet bij zitten en zal hiertegen 
beroep aantekenen. Daarnaast deed 
Bron tijdens de raadsvergadering 
een beroep op de raadsleden om 
te onderzoeken of er een regeling 
voor dorpshuizen kan komen om de 
extra OZB kwijt te schelden of een 
subsidieregeling zodat de verhoging 
gecompenseerd kan worden. 

DIFFELEN - Bij Diffelen komt een sluis in de Vecht. B&W van Hardenberg 
hebben hun goedkeuring gegeven aan het bestemmingsplan om bij de stuw 
een sluis aan te leggen. Het plan ligt zes weken ter inzage waarna de raad 
nog een besluit moet nemen, maar de verwachting is dat de afhandeling 

Meer sluizen in de Vecht soepel zal verlopen. De sluis komt aan de kant van Mariënberg, de Diffeler 
kant is volgens technici minder geschikt. De natuurwaarden die verloren 
gaan worden ‘passend gecompenseerd’.

Ook de stuw bij Junne krijgt een sluis, zodat de Vecht op termijn van Om-
men naar het Overijssels kanaal weer bevaarbaar wordt voor boten die qua 
grootte, aantallen en uitstraling passen bij een halfnatuurlijke laaglandrivier.

Vrijwilligers - Het Servicepunt 
Vrijwilligerswerk in Hardenberg 
houdt dinsdag 15 maart van 19.30 
tot 21.30 uur een training ‘Vinden 
en binden van vrijwilligers’. Deze 
(gratis) training vindt plaats in het 
pand van De Stuw aan De Stuwdijk 
4 in Hardenberg. In deze training 
komt het werven van vrijwilligers 
aan bod. Daarnaast wordt gekeken 
hoe het werk voor vrijwilligers zo 
ingericht kan worden dat ze  voor 
een langere periode beschikbaar 
zijn. Opgave is mogelijk tot donder-
dag 10 maart via j.eilert@destuw.nl

Fietsen - Nu er geen bezwaren 
zijn ingediend tegen het plan om 
zogenoemde weesfietsen en fout-
geparkeerde fietsen te verwijderen, 
kan de gemeente Hardenberg aan 
de slag met het schoonmaken van 
de stationsomgeving in Mariënberg, 
Hardenberg en Gramsbergen. Fout-
geparkeerde fietsen worden verwij-
derd nadat ze 4 uur op een verkeerde 
plek hebben gestaan, weesfietsen 
worden na 6 weken verwijderd. Wie 
zijn fiets daarna terug wil hebben 
moet 25 euro per fiets betalen, af te 
rekenen bij de gemeente.

Schrikkeldag - Normaal gesproken 
worden er ongeveer 480 baby’s 
per dag geboren in Nederland. Op 
29 februari, schrikkeldag, zijn dat 
er zo’n 10% minder. De Sociale 
Verzekeringsbank, die dit bijhoudt 
omdat deze instelling de kinderbij-
slag regelt, heeft de cijfers bekeken 
vanaf 1972 en het blijkt elke schrik-
keldag te kloppen. Volgens een 
woordvoerder van de SVB is de 
enige oorzaak die hij hiervoor kan 
bedenken dat ouders de geboorte 
beïnvloeden, zodat het kind elk jaar 
een echte verjaardag heeft. In Har-
denberg is drie ouderechtparen dat 
niet gelukt, of ze wilden de geboorte 
niet beïnvloeden. In het Röpcke-
Zweersziekenhuis zijn vorige week 
maandag drie schrikkelbaby’s gebo-
ren: Féline Dommerholt, Charlotte 
Groen en Teim Bijenhof.

Poker - Vorig jaar was ze nog po-
kerkampioen van Delfzijl, dit jaar 
behaalde ze de titel in Hardenberg. 
Natasja Geurtse uit Nijverdal was 
vrijdagavond winnares van de voor-
ronde van het Open Nederlands 
Kampioenschap Poker in café Den 
Herdenbergher. Samen met 45 
andere deelnemers streed ze om de 
eer, want geld komt er niet aan te 
pas. Door haar winst mag Natasja 
in de finaleronde in Ermelo spelen.

Pasen – Voor kinderen van 6 t/m 
12 jaar organiseert Natuurcentrum 
De Koppel woensdag 16 maart een 
kennis-/knutselmiddag rond Pasen, 
van 14.00 tot 16.00 uur.



HARDENBERG - D66 heeft een 
enquête rondgestuurd langs de on-
dernemers in Hardenberg over het 
referendum van 6 april. ‘Volgens 
ons is het een verdrag dat vooral 
onze bedrijven aangaat’, zegt frac-
tievoorzitter Jacco Rodermond. In 
de enquête draait het om de vraag 
of de ondernemers voordelen zien 
in het verdrag met Oekraïne. Als de 
ondernemers  geen of onvoldoende 
voordelen zien zegt Rodermond dat 
zijn partij dan zal adviseren tegen 
te stemmen, hoewel hij zelf wel 
voordelen ziet in het verdrag.

Woensdag 16 maart 2016

.............ergee

Kortweg

redactie@sallander.nl

Ze noemde zijn naam niet, maar het 
was duidelijk dat het om de Oekra-
iense ex-profvoetballer Evgeniy 
Levchenko ging. PvdA-raadslid 
Erica Kloekhorst deelde vorige 
week dinsdag samen met de twee 
andere vrouwen in de fractie tijdens 
de raadsvergadering tulpen uit, met 
een kaartje. Op de voorkant van dat 
kaartje stond de tekst: “Vrouwen 
zijn net mannen.” Op de achter-
kant: “….maar dan goedkoper.” 
Gefronste wenkbrauwen bij Leef-

baar Hardenberg-raadslid Petra 
Baarslag, want goedkope vrouwen 
zou je ook anders kunnen opvat-
ten, maar de boodschap was wel 
duidelijk en anders werd dat door 
raadslid Kloekhorst nog wel even 
uitgelegd: vrouwen moeten voor 
hetzelfde salaris 64 dagen langer 
werken dan mannen.
Vorige week dinsdag was het 8 
maart en dat is al jarenlang Inter-
nationale Vrouwendag. Door de 
PvdA-dames werd dit aangegrepen 
om aandacht te vragen voor de 
ongelijke beloning: mannen ver-
dienen voor hetzelfde werk door 
de bank genomen nog altijd meer 
dan vrouwen.

En wat was de rol van die Oekraïen-
se ex-profvoetballer in dit geheel? 
Deze oud-speler van onder meer 
Vitesse, Cambuur en Groningen 
had enkele dagen vóór Internatio-
nale Vrouwendag in het AD gezegd 
dat de emancipatie in Nederland 
was doorgeslagen. Hij ergert zich 
dagelijks aan de manier waarop 
mannen en vrouwen met elkaar 
omgaan. Ziet hij, terwijl hij langs de 
Amsterdamse grachten wandelt, een 
vrouw op een fiets. Hijgend, tegen 
de wind in. Met een volwassen vent 
achterop. Dan heeft hij zin om op 
het stel af te sprinten, de man bij de 
kraag te vatten en hem het stuur in 
de handen te drukken: fietsen, jij! 

En dan hoe ze eruit zien. Echte man-
nen vinden dat vrouwen ’s morgens 
verzorgd de deur moeten uitgaan: 
hakken, mooie rok, geföhnd haar.

Toen Erica Kloekhorst die laatste 
zin voorlas zorgde dat voor goed-
keurend gemompel in de raadszaal, 
zelfs een enkel applaus. “Blijkbaar 
zitten hier ook een paar ‘echte 
mannen’ in de zaal”, reageerde ze. 
Maar wie de moeite neemt het hele 
verhaal van Levchenko te lezen 
begrijpt dat de oud-profvoetballer 
nogal wereldvreemd is, die het liefst 
terug wil naar de tijd vóór 1956, 
toen vrouwen werden ontslagen 
als ze trouwden om zich te wijden 

aan hun taak als echtgenote en (in 
veel gevallen) als moeder. Eigenlijk 
is het een beetje vreemd dat het 
AD zo’n anti-emancipatieverhaal 
afdrukt, want het thema van Inter-
nationale Vrouwendag was dit jaar 
Sisterhood, waarbij van vrouwen 
werd gevraagd om elkaar te steunen 
in plaats van te bekritiseren. Ook de 
actie voor gelijke beloning paste 
niet echt bij het thema, want het 
is een jaarlijks terugkerend thema. 
“Hopelijk nu voor het laatst”, ver-
telde Kloekhorst. Maar eigenlijk 
weet ze wel dat de bloemen voor 
volgend jaar alvast besteld kunnen 
worden.

Het vreemde was dat de motie 
eigenlijk overbodig was, omdat er 
geen schaliegas in de bodem van 
de gemeente Hardenberg zit. Har-
denberg was dus altijd al schalieg-
asvrij, ook zonder de motie. Op de 

Hardenberg wil niet dat naar 
schaliegas wordt geboord

HARDENBERG - De gemeenteraad van Hardenberg heeft dinsdag-
avond 8 maart de eigen gemeente schaliegasvrij verklaard. De raad 
stemde in met de motie van GroenLinks, CU en PvdA waarin het college 
van B&W werd gevraagd Hardenberg schaliegasvrij te verklaren en dit 
kenbaar te maken aan het provinciaal bestuur, de Tweede Kamer en het 
ministerie van Economische Zaken, Landbouw en Innovatie. De motie 
werd gesteund door de hele raad, met uitzondering van OpKoers.nu.

vraag waarom dan toch de motie is 
ingediend kon of wilde GroenLinks 
geen antwoord geven.

Oorspronkelijk stond in de motie 
dat Hardenberg zich schaliegas- 

en frackenvrij moest verklaren. 
Fracken is het laten trillen van de 
bodem om gas als het ware los te 
weken uit onderaardse steenlagen. 
Dat vonden enkele partijen en ook 
B&W te ver gaan, omdat het vol-
gens hen soms wenselijk is om wél 
(kort) te fracken, bijvoorbeeld om 
het ‘gewone gas’ te kunnen winnen. 
Omdat fracken gevaarlijk kan zijn 
volgens GroenLinks is het winnen 
van schaliegas ook gevaarlijk, want 
de bodem kan vervuild raken waar-
door het winnen van drinkwater in 
gevaar kan komen en de aarde kan 

licht gaan beven.
Aangezien de GroenLinksfractie 
tevreden was met het halve ei in 
plaats van de lege dorp werd de 
oorspronkelijke motie sterk aan-
gepast, waardoor vrijwel niemand 
tegen kon zijn. Behalve OpKoers. 
“We zijn tegen omdat de motie 
overbodig is”, zei fractievoorzitter 
Hans Botter. “Een meerderheid in 
de Tweede Kamer heeft vanmid-
dag net besloten dat de komende 
zeven jaar geen schaliegas wordt 
gewonnen in Nederland. Dit voegt 
niks meer toe.”

Archieffoto

SIBCULO - De stichting Stuwend 
Sibculo ligt in de clinch met de 
gemeente Hardenberg. Er moet een 
nieuwe plek worden aangewezen 
voor woningbouw en elke partij 
vindt zijn eigen terrein het meest 
geschikt.
Ambtenaren van de gemeente heb-
ben in een raadsvoorstel beschreven 
waarom Voor de Akkers beter is dan 
een plek naast het kloosterterrein, 
eigendom van de heer Dorresteijn 
uit Vroomshoop. Beide partijen 
zitten als sinds 2008 om tafel om 

te kijken of er een geschikt plan ge-
maakt kan worden voor het kloos-
terrein. De gemeente zegt dat dat 
er nog steeds geen acceptabel plan 
ligt: de stichting Stuwend Sibculo 
wil teveel woningen bouwen en ze 
passen niet goed op die plek. De 
stichting op haar beurt geeft aan dat 
uit diverse onderzoeken is gebleken 
dat er zelfs nog meer vraag naar 
woningen is dan wordt aangenomen 
en dat de woningen prima plassen in 
de buurt van het kloosterterrein. De 
ambtenaren hebben steeds weer iets 

nieuws bedacht om de plannen van 
de SSS tegen te houden, vindt het 
bestuur van de stichting, waardoor 
men al die jaren geen stap verder is 
gekomen. Nu de nood hoog is en 
er nog maar 1 kavel in Sibculo be-
schikbaar is, wil de gemeente haar 
eigen grond voor nieuwbouw gaan 
gebruiken, zo schrijft de stichting 
in een brief aan de leden van de 
gemeenteraad. Die moeten daar 22 
maart voor het eerste over praten 
waarna dinsdag 5 april een besluit 
wordt genomen.

Onenigheid over plek voor woningbouw in SibculoEnquête D66 Over Oekraïne

Lammetjes - Zaterdag 19 maart 
verzorgt Landschap Overijssel 
de traditionele Lammetjesdag bij 
Schaapskooi De Lemelerberg in 
Giethmen bij Ommen. Tussen 12.00 
en 16.00 uur zijn er naast de vele 
lammetjes ook diverse activiteiten 
voor jong en oud. Voor beschermers 
van Landschap Overijssel en kinde-
ren tot 12 jaar is de toegang gratis, 
anderen betalen 3 euro.

Karpers - Waterschap Vechtstro-
men gaat geen karpers uitzetten 
in de rivier de Vecht. De hengel-
sportfederaties Sportvisserij Oost-
Nederland had hierom gevraagd. 
Volgens het waterschap komt de 
karper van nature niet in deze wa-
teren voor en kan als bodemwoeler 
een negatieve invloed hebben op de 
waterkwaliteit. Daarom zal er maar 
een zeer beperkt aantal
vissen worden uitgezet, zodat de 
kwaliteit van het water blijft ge-
borgd. Wel worden karpers uitgezet 
in vijf kanalen met veel scheep-
vaart, ongeveer één vis per honderd 
strekkende meter kanaal.

Pasen - Natuurcentrum De Koppel 
in Hardenberg houdt woensdag 16 
maart een kindermiddag. De ken-
nis- en knutselmiddag van 14.00 
tot 16.00 uur staat voornamelijk 
in het teken van Pasen, maar ook 
een beetje van de Boomfeestdag. 
Kinderen van 6 t/m 12 jaar zijn van 
harte welkom.

Aardappelmeel - In het museum in  
Gramsbergen is vrijdag door Johan 
Reefman (PB De Krim) en Roland 
Velema (stichting Vloeivelden)  de  
nieuwe expositie “Tussen aardappel 
en meel” geopend. De tentoonstel-
ling laat een stukje geschiedenis 
zien van aardappelmeelfabriek 
Onder Ons in De Krim door middel 
van producten, foto’s en historische 
films. Elke dag te bezichtigen van 
dinsdag t/m zaterdag van 10.00 tot 
17.00 uur.

Jazz – De Jazzclub Hardenberg ont-
vangt zondag 20 maart in de foyer 
van theater De Voorveghter het trio 
Charlaton. Van 16.00 tot 18.00 uur 
spelen Charles Corstjens, Ton Kar-
miggelt en Anton van der Leij een 
mix van de muziek van gitaristen 
als Django Reinhardt, Chet Atkins 
en Les Paul.

Historie - De Historische Vereni-
ging Hardenberg houdt woensdag  
23 maart haar jaarvergadering in 
de podiumruimte van het LOC in 
Hardenberg. Aanvang 20.00 uur. 
Ook niet-leden zijn welkom. Voor 
de pauze worden de bestuurlijke 
zaken afgehandeld, na de pauze 
wordt uitleg gegeven over de in-
terne verbouwing die het museum 
aan de Voorstraat heeft ondergaan.



De 81e editie van de Boekenweek heeft zich dit 
jaar gericht op Duitsland. In de bibliotheek in 
Hardenberg is daar vrijdag 18 maart aandacht aan 
besteed: niet met Duitse boeken of verhalen maar 

met Duitse Kaffee und Kuchen. Die taarten waren 
gebakken door leerlingen van het Alfa-college. 
Collega-scholieren waaronder Sacha Bos (foto) 
lazen verhalen voor, uit De familieblues van 

Yvonne Kronenberg bijvoorbeeld. Daarna ver-
telde Jannie Luisman smokkelverhalen uit het 
grensgebied van Nederland en Duitsland.

Woensdag 23 maart 2016

.............ergee

Kortweg

redactie@sallander.nl

Archieffoto

De een na de andere winkelketen is 
omgevallen of staat op het punt dat 
te doen: V&D, Dixons, Schoenen-
reus, Perry Sport, ze hebben het de 
afgelopen jaren nog geprobeerd te 
redden met touwtjes, plakband en 
elastiek, maar uiteindelijk is de bijl 
toch gevallen. Maar er is volgens 
sommigen een Nationaal Reddings-
plan voor de detailhandel, een plan 
waarin maar 2 woorden staan: gratis 
parkeren. Parkeren moet gratis 
worden om mensen te lokken die 
nu óf niet kopen óf thuis via internet 
hun aankopen regelen. Sommigen 

roepen dan dat er nog een oorzaak 
is, namelijk het gratis parkeren in 
steden in de buurt, maar dan zouden 
die overspoeld moeten worden door 
klanten uit de regio, en dat is niet het 
geval. Hun klanten weglokken door 
óók gratis parkeren aan te bieden is 
geen oplossing, want dan verplaats 
je het probleem.

Je moet de klant achter zijn com-
puter vandaan halen en naar het 
centrum lokken. De eerste stap die 
dan gezet moet worden is het parke-
ren gratis te maken. In Raalte heeft 
Burgerbelangen uitgerekend dat 
het had gemoeten, als de jaren van 
parkeerwinst waren gebruikt om 
versneld af te lossen. Dat is echter 

niet gebeurd en nu is het parkeren 
verliesgevend. In plaats van gratis 
parkeren  gaan B&W een externe 
deskundige inschakelen om te kij-
ken hoe meer verlies voorkomen 
kan worden. Een enkele Raaltenaar 
weet het antwoord al: de tarieven 
verhogen.

In Hardenberg hebben we geen 
Burgerbelangen, maar wel Leefbaar 
Hardenberg, de partij van Petra 
Baarslag. Elke paar maanden komt 
ze met het verhaal dat parkeren 
gratis moet worden. Zo’n ander-
halve week geleden klopte ze weer 
aan bij B&W, want de leegstand 
in Hardenberg begint epidemische 
vormen aan te nemen.

Wil het college de middenstand 
met onbetaald parkeren tegemoet 
komen om mogelijk nog meer win-
kelsluitingen te voorkomen?  Dat 
was de vraag waar het om draaide. 
De repeterende breuk zal weer als 
vanouds worden beantwoord met: 
nee, dat willen we niet. De vraag 
had ze eigenlijk aan de andere 
partijen moeten stellen: willen jul-
lie de kosten die voor het parkeren 
worden gemaakt uit de algemene 
pot halen, waardoor iedereen aan 
het parkeren betaalt?
Ook een enkele ondernemer pro-
beert via twitter een duit in het zakje 
te doen. De beste man deelde mee 
dat hij in Hardenberg was, maar 
toch maar naar Vroomshoop ging 

rijden om een keukenmixer te ko-
pen. Daar had je tenminste geen par-
keergedoe. Als hij werkelijk alleen 
om de aankoop van een mixertje 
naar Vroomshoop is gereden is hij 
niet slim bezig geweest: ruim 3 euro 
betalen om 1,15 euro uit te sparen. 
En als je alle kosten rekent en dus 
uitkomt op 28 cent per kilometer 
heeft hij 9 euro uitgeven om 1 euro 
te sparen. Het lijkt mij niet dat hij 
daarmee zijn zaak dient, want een 
‘normale burger’ kan geen 9 euro 
uitgeven om 1 euro uit te sparen. Als 
de tegenstanders van betaald par-
keren werkelijk de raad op andere 
gedachten willen brengen moeten 
ze met iets beters aan komen zetten. 
Kom maar op, zou ik zeggen.

Was ich noch zu sagen hätte...

© Roel Gritter

HARDENBERG – Snoeihout mag 
niet meer verbrand worden in de 
gemeente Hardenberg. Dat verbod 
bestond al, maar er werd jaarlijks 
zo’n 500 keer ontheffing verleend. 
B&W willen nu dat dit stopt. Het 
stookverbod wordt alleen nog in 
speciale gevallen opgeheven, bij-
voorbeeld voor een Paasvuur. Per 
kern (stad, dorp, gehucht) wordt 
hoogstens één  ontheffing verleend, 
maar alleen aan organisaties als 
Plaatselijk Belang of een buurtver-
eniging. Particulieren krijgen geen 
toestemming meer. Extra onthef-
fingen per kern kan problemen ople-
veren voor de brandweer, omdat die 
dan niet genoeg mensen heeft om de 
veiligheid in de gaten te houden of 
om eventueel te blussen.

Dat er geen ontheffingen meer 

Alleen met Pasen 
snoeihout verbranden

worden verleend komt doordat 
anders wordt gedacht over het 
stoken. Snoeihout is een herbruik-
bare grondstof die op een duur-
zame manier verwerkt kan worden, 
meent de gemeente. Bovendien 
kan verbranden van hout leiden tot 
verontreiniging van lucht, bodem 
of water. Voordat de nieuwe regels 
definitief van kracht worden, geldt 
een overgangsperiode van twee 
maanden. De aanvragen voor een 
ontheffing voor een paasvuur, 
worden direct volgens deze nieuwe 
regels beoordeeld.

Snoeihout mag nu al op bepaalde 
tijden gratis worden aangeboden 
bij afvalstation Het Bovenveld. De 
gemeente is met afvalverwerker 
ROVA is gesprek over het verrui-
men van die mogelijkheden.

Streektaal - De Brabander Ge-
rard van Maasakkers, Swinder uit 
Groningen en Twentenaar André 
Manuel staan op het hoofdpodium 
van de 10e editie van het Zunne-
wendefestival in Hellendoorn. De 
lente is amper begonnen, maar de 
organisatie heeft het programma 
al rond voor het eerste weekeinde 
volgend op de dag dat de lente 
overgaat in de zomer. Voor het eerst 
wordt ook een middagprogramma 
afgewerkt. Vrijdag 24 juni, vanaf 
16.00 uur, draait het op landgoed 
Schuilenburg traditiegetrouw om 
muziek, zang, verhalen en poëzie 
in verschillende streektalen. Dichter 
des Achterhoeks Jack Weijkamp 
komt het Zunnewendegedicht 2016 
maken, daarbij geïnspireerd door 
de woorden en zegswijzen die de 
festivalbezoekers hem aandragen. 
Naast het hoofdpodium zijn er meer 
dan een handvol kleinere podia, 
waar muzikanten, dichters, zangers 
of vertellers  optreden zoals Greet 
Woortmeijer uit Dalfsen.

Slagharen – Vrijdag 18 maart zijn 
de poorten opengegaan van Attrac-
tiepark Slagharen voor een nieuw 
seizoen. Afgelopen wintermaanden 
zijn er op het vakantiepark voor drie 
miljoen euro bijna 200 accommoda-
ties gerenoveerd en ook in het at-
tractiepark zijn er nieuwe avonturen 
te beleven. De investeringen van dit 
jaar staan volledig in het teken van 
het Wilde Westen.

Bomen - De provincie Overijssel 
is op de nationale Boomfeestdag 
(woensdag 16 maart) begonnen met 
de campagne “Bomen voor groene-
re schoolpleinen”. Hiermee worden 
dit jaar op of in de omgeving van 
schoolpleinen van basisscholen in 
Overijssel 500 laanbomen geplant. 
Het doel is om de schoolomgeving 
van kinderen groener te maken. De 
provincie financiert de aanschaf van 
de bomen. De bomen zijn, tot een 
maximum van vijf per school, be-
schikbaar zolang de voorraad strekt. 
Scholen kunnen zich via de website 
van Natuur en Milieu Overijssel 
aanmelden voor een boom. Het is 
de bedoeling dat de school zelf de 
aanplant regelt via sponsoren of de 
gemeente.

Wandelen - De stichting ProGram 
houdt zaterdag 26 maart voor de 5e 
keer het evenement ‘Gramsbergen, 
daar loop je mee weg’. Deze dag 
staat in het teken van wandelen 
en (hard)lopen. Ook ouderen doen 
mee, want oud-atlete Olga Com-
mandeur, bekend van ‘Nederland 
in Beweging’, komt om 10.30 uur 
naar Wijksteunpunt ’t Welgelegen 
voor een sportieve activiteit met 
bewoners van het zorgcentrum.

HARDENBERG - De organisato-
ren van het evenement Samenloop 
voor Hoop houden niet alleen een 
24-uurs wandelevenement om 
geld in te zamelen voor de KWF 
Kankerbestrijding, maar ook een 
gedichtenwedstrijd, omdat volgens 
hen poëzie een mooie manier is om 
emoties tot uitdrukking te brengen. 
Elke inwoner van de gemeente 
Hardenberg kan hier aan mee doen. 
Het winnende gedicht kan door de 
dichter zelf worden voorgelezen 
tijdens de Kaarsenceremonie op 
vrijdag 27 mei. Drie medewerkers 
van de bibliotheek Hardenberg zul-
len fungeren als jury. De gedichten 
moeten uiterlijk 15 april ingeleverd 
worden. Dat kan per post: Janny van 
den Broek, Parkweg 1a5, 7772 XP 
Hardenberg. Of via e-mail: janny.
vandenbroek@bibliotheekharden-
berg.nl

REGIO - Van 22 februari t/m 
18 april bezoeken 18 kinderboe-
kenschrijvers  basisscholen in de 
gemeente Hardenberg. Biblio-
theek Hardenberg organiseert dit 
project voor de 30e keer.

Isabel van Duijne was op 22 febru-
ari de eerste schrijver die langs-
kwam, zij startte op Gbs Risaeus 
in Hardenberg en bij Cantecleer in 
Kloosterhaar  in groep 3 en 4. Ande-
re kinderboekenschrijvers die deze 
groepen gaan bezoeken zijn o.m 
Rian Visser, Fiona Rempt, Anne-
marie Bon en Erik van Os. In maart 
en april bezoeken Harm de Jonge, 
Anke Kranendonk, Marjolijn Hof, 
Marlies Slegers, Hans Mijnders, 
Martine Letterie, Corien Oranje en 
Gerard van Gemert enkele groepen 
7 en 8. Ter voorbereiding zorgt de 
bibliotheek voor een aantal boeken 
van de bezoekende schrijver en be-
denken de leerlingen alvast enkele 
vragen voor de gast.

Poëzie voor 
Samenloop

Schrijvers op school



HARDENBERG – Alle partijen 
in de gemeenteraad van Harden-
berg hebben zich vorige week 
dinsdag blij getoond met de op-
waardering van de N34 tussen de 
Witte Paal en de Drentse grens. 
Het wordt een 100 km-weg en ge-
vaarlijke oversteken verdwijnen. 
Maar helemaal tevreden waren ze 
nog niet. Er moesten zelfs twee 
moties aan te pas komen om de 
raadsleden wat gelukkiger te 
maken.

De eerste motie handelde over een 
geluidsonderzoek. Er is een inwo-

ner van de wijk Marslanden, gren-
zend aan de N34, die al enkele keren 
heeft ingesproken en de uitkomsten 
van geluidsonderzoeken betwist. 
Hoewel B&W beweren dat alles 
volgens de wettelijke regels is afge-
werkt, heeft de inspreker toch voor 
zoveel twijfel bij de raad gezorgd 
dat CDA-fractievoorzitter Martijn 
Breukelman met een motie kwam 
om een jaar na de opwaardering te 
meten of het geluidsniveau daad-
werkelijk binnen de normen valt. 
Niet uit wantrouwen, maar voor de 
zekerheid, zei PvdA-raadslid Gitta 
Luiten.

Verantwoordelijk wethouder Jannes 
Janssen voelde daar niet veel voor, 
omdat de onderzoeken van de ge-
meente door een tweede partij zijn 
nagerekend die exact dezelfde cij-
fers lieten zien. Bovendien zouden 
andere woonwijken langs de N34 
zoals het Heemserbos nu ook om 
een meting kunnen vragen. Allen 
de ChristenUnie volgde zijn rede-
nering, de andere partijen stemden 
voor de motie.

De tweede motie was afkomstig 
van D66-fractievoorzitter Jacco 
Rodermond. Langs een deel van de 

N34 komen geluidsschermen. Die 
kunnen bekleed worden met zon-
nepanelen, waardoor ze duurzame 
energie opleveren. Deze motie 
werd breed gesteund en ook B&W 
zeiden dat ze willen onderzoeken 
of het kan. “Alleen zitten er een 
paar haken en ogen aan”, vertelde 
wethouder Janssen. “Ten eerste 
staan de schermen op grond van de 
provincie en ten tweede moet je kij-
ken of de kosten niet hoger zijn dan 
de opbrengsten.” Als de provincie 
niet wil investeren gaat Hardenberg 
kijken of het zonder de provincie 
kan, zegde Janssen toe.

Woensdag 30 maart 2016

.............ergee

redactie@sallander.nl
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Deze week kwamen opeens twee 
oud-gemeentewerkers voorbij, 
mensen die je jaren zakelijk hebt 
ontmoet, al jaren uit het gezichts-
veld zijn verdwenen en nu binnen 
één week terugkeerden. De een 
virtueel, de ander live. Of eigenlijk 
drie, maar de derde was aange-
dragen door oud-theaterdirecteur 
Jan Kroesen die een herinnering 
ophaalde aan de vroegere gemeen-
telijke kantinemedewerkster Bonny 
Kleinebuul, die ervoor zorgde dat 
de koffie nog naar koffie smaakte. 

En er was zelfs een vierde, namelijk 
mijn vader die op een filmpje te zien 
was uit 1975, met een Palmpasen-
stok. Het filmpje was opgestuurd 
door oud-badmeester Wim Eggeng-
oor. Ik weet het, het begint nu wel 
erg persoonlijk te worden met iets te 
vaak de woorden oud en vroegere, 
maar het verband wordt hopelijk 
straks wel duidelijk.

De eerste die voorbij kwam was de 
gemeenteman. Zo noemden mijn 
gezinsleden hem. Jan Jonink in zijn 
gele Volvo, die de raadsstukken 
bracht of andere gemeentelijke post. 
Die taak werd later door de PTT 
en haar opvolgers overgenomen, 

maar nu heeft de gemeente weer 
iets nieuws bedacht: groene man-
netjes. En ook vrouwtjes, die niet 
in het groen maar in het rood zijn 
gekleed. Cycloon Post bezorgt de 
brieven op een duurzame manier in 
de gemeenten Hardenberg en Om-
men. Duurzaam wil in dit verband 
zeggen dat de postbodes zoveel mo-
gelijk de fiets gebruiken of auto’s 
die op groen gas rijden. Omdat 
de gemeente ook graag groen en 
duurzaam bezig wil zijn is de ver-
antwoordelijk wethouder uiteraard 
trots op de nieuwe postbodes.

De tweede was een inwoonster van 
Sibculo. Zij sprak over ambtelijke 

molens die, zoals we allemaal we-
ten, langzaam malen. En zij kan 
het weten, want zij is zelf jaren-
lang ambtenaar van de (vorige) 
gemeente Hardenberg geweest. 
Een oud-voorlichtster die blijkbaar 
uit eigen ervaring sprak. Ze had 
trouwens nog zo’n fraaie uitspraak: 
elk volk krijgt de overheid die het 
verdient. Met die uitspraak was ze 
het niet eens, want Sibculo heeft de 
huidige gemeentelijke overheid niet 
verdiend. Deze is onbetrouwbaar, 
niet transparant, non-communica-
tief en er deugt nog veel meer niet. 
De raad moest eigenlijk afstand 
van B&W nemen en laten zien dat 
zij wél democratisch is. “U bent er 

voor ons en niet omgekeerd”, hield 
ze de raadsleden voor. Waarop een 
collega zei: “Had ze daar vroeger 
ook maar zo over gedacht toen ze 
zelf nog bij de gemeente werkte, 
dan had ik niet zo lang op ant-
woorden hoeven te wachten als ik 
vragen voor de gemeente had.” Het 
motto van dit verhaal: schakel geen 
oud-gemeenteambtenaren in als je 
tegen gemeentelijke schenen wilt 
schoppen, want in deze omgeving 
van langdurig trouwe arbeiders zijn 
er altijd mensen die nog weten hoe 
je vroeger zelf was. En dat maakt je 
verhaal opeens een stuk ongeloof-
waardiger.

SIBCULO – Het duurt drie maan-
den langer dan gepland voordat 
er in Sibculo huizen worden ge-
bouwd. Dat is het gevolg van het 
opschorten van een besluit door de 
gemeenteraad over de plek waar die 
woningen moeten komen. Op dit 
moment is nog één kavel te koop 
in het dorp. Om verder te kunnen 
bouwen heeft de gemeente in 2004 
grond aangekocht aan de Gemeen-
teweg voor het bouwplan Voor de 
Akkers. De gemeente is echter sinds 
2008 ook in gesprek met de heer 
Dorrestijn, eigenaar van het kloos-
terterrein over een ontwikkeling 
met woningbouw op die locatie. 
Omdat er niet langer gewacht kan 
worden en er voor het kloosterter-
rein een onvoldragen plan ligt, kiest 
het college voor nieuwbouw aan de 
Gemeenteweg.

Dinsdag 22 maart, tijdens de oriën-
terende raadsvergadering, kwamen 
diverse insprekers uit Sibculo ver-
tellen dat van het stuk van B&W 
niets deugde, dat er onwaarheden 
in stonden, dat ambtenaren ver-
slagen van gesprekken hadden 
achtergehouden en dat B&W al-
leen maar voor bouwen aan de 
Gemeenteweg kiezen omdat dat 
financieel beter uitkomt. De raad 
zat hiermee in haar maag, omdat ze 
beide verhalen moeilijk kon wegen. 
Wel waren de raadsleden wat ver-
bolgen over de zware aantijgingen 
richting ambtenaren en college. 
Dat schoot ook wethouder Douwe 
Prinsse in het verkeerde keelgat. Hij 
vond dat men de verantwoordelijk 
wethouder moest aanspreken en 
niet de ambtenaren die zich niet 
konden verweren. Vervolgens gaf 
hij een historisch overzicht over de 
gesprekken die al sinds 2003 met 
Dorrestijn worden gevoerd: eerst 
over zorgwoningen maar dat plan 
werd teruggetrokken, toen met 
Beter Wonen als partner maar die 
trok zich terug omdat men er geen 
heil inzag en als nieuwste partner 
werd de stichting Stuwend Sibculo 
opgevoerd. Over bouwen op het 
kloosterterrein (of eigenlijk: het 
gebied naast het voormalig kloos-
terterrein) was hij niet positief. Te 
rooskleurige aantallen daadwerke-
lijk geïnteresseerden, een moeilijke 
plek om te bouwen en financieel 
niet voldoende onderbouwd.

“In gelul kun je niet wonen”, haalde 
PvdA-raadslid Gitta Luiten nog 
eens de woorden van voormalig 
staatssecretaris Jan Schaefer aan. 
Met andere woorden, er was nu 
genoeg gepraat en het werd tijd 
voor daden. Begin alvast aan de 
Gemeenteweg en laat het plan voor 
het kloosterterrein verder uitwer-
ken, vond ze. Het CDA wilde niet 
zo ver gaan. Volgens Martijn Breu-
kelman was het beter het voorstel 3 

Raad ongerust over geluidsoverlast 
Marslanden door vernieuwde N34

Woningbouw Sibculo 
3 maanden uitgesteld

maanden in de ijskast te zetten en 
ondertussen een nieuw plan uit te 
werken waarin beide bouwterreinen 
een plek hebben. Dat voorstel kon 
op een ruime raadsmeerderheid 
rekenen, zo bleek bij stemming. 
Wethouder Prinsse beloofde dat hij 
een laatste poging zou doen om te 
kijken of de gemeente beide par-
tijen zou kunnen faciliteren: jonge 
eigenbouwers aan de Gemeenteweg 
en oudere kopers op het kloosterter-
rein. Rond de zomervakantie zal 
het voorstel opnieuw besproken 
worden, zo is de bedoeling.

BERGENTHEIM – Mevrouw 
Pouwels in Bergentheim is de 
100.000ste inwoner van Overijs-
sel die zich heeft aangemeld voor 

HARDENBERG - Het pand dat de 
joodse slager Leman in 1910 liet 
bouwen aan de Voorstraat en waar 
na de oorlog jarenlang de melkhan-
del van Eggengoor was gevestigd 
voordat het een chinees restaurant 
was, gaat waarschijnlijk tegen de 
vlakte. De huidige eigenaar wil het 
in slechte staat verkerende gebouw, 
dat al meer dan een jaar leeg staat, 
vervangen door een nieuw pand 
met een nieuwe invulling. Op de 
begane grond wil hij een lunchroom 

Nieuwe lunchroom aan de Voorstraat
vestigen, daarboven twee bouw-
lagen met ruimte voor vier kleine 
appartementen voor starters of al-
leenstaanden. Als aan een hele rij 
voorwaarden wordt voldaan willen 
B&W aan zijn plan meewerken.

Burgernet. Dat is een telefonisch 
netwerk van bewoners, werknemers 
en ondernemers in een bepaalde 
buurt. De politie vraagt deelnemers 
via sms of een gesproken bericht 
te helpen bij een zoekactie in die 
buurt. Als alles volgens plan is 
verlopen hebben burgemeester 
Peter Snijders en teamchef Freek 
Lans van politieteam Vechtdal haar 
dinsdagmiddag persoonlijk bedankt 
voor haar aanmelding.

Burgernet groeit



Woensdag 6 april maart 2016

.............ergee

redactie@sallander.nl

Was het zondag 1 april, dan zou je 
denken dat men je voor de gek had 
gehouden. Maar het was 3 april, en 
1 april-met-verlengstuk is alleen 
iets voor kindertjes van de basis-
school. Het is dus werkelijk zo dat 
de predikant van Kloosterhaar afge-
lopen zondag een kerkdienst heeft 
gehouden in een plaatselijk café. Of 
eigenlijk: een kerkdienstje, want hij 
duurde maar een half uur. Voor een 
doorgewinterde kerkganger van de 
Gereformeerde Bond is dat nog niet 

eens een opwarmertje en zelfs een 
katholiek draait er zijn hand niet 
voor om, maar voor de gemiddelde 
kroegloper waarschijnlijk lang 
genoeg. Hoewel een dienst in een 
kroeg best nieuwswaardig is, hebt u 
geen verslag of foto in dit periodiek 
kunnen ontdekken. Kom maar niet, 
zei de predikant, want het is nieuw 
en alleen voor ons dorp. Dat begrijp 
ik. Kom een volgende keer, zei hij 
vervolgens. Dat begrijp ik niet. 
Want dan is het niet nieuwswaardig 
meer. Bovendien is het de vraag of 
er een volgende keer komt. Want 
wat vinden de dorpelingen ervan? 
U en ik zouden zeggen: Vort, d’r uit. 

Een kerk is een kerk en een kroeg is 
een kroeg en de enige verbinding is 
het avondmaal wanneer er wijn in 
de kerk wordt geschonken, hoewel 
een kroegbezoeker gelet op de 
geringe hoeveelheid dat meer drup-
pelen dan schenken zal noemen.  
Maar de predikant ziet dat anders 
dan u en ik. Mensen die niet zo 
vertrouwd zijn met de kerk en het 
geloof kun je het best in hun eigen 
ruimte ontmoeten, meent hij. 

Het kan echter ook zijn dat de goede 
herder de gemeente Hardenberg in 
het algemeen en het dorp Kloos-
terhaar in het bijzonder aan de top 

van de CBS-cijfers wil brengen. Het 
Centraal Bureau voor de Statistiek 
heeft vorige week de kerkgangcij-
fers over de jaren 2010-2013 be-
kend gemaakt. En daarin zie je een 
duidelijke Bible belt afgetekend, 
een gebied in Nederland waar veel 
kerkgangers wonen, van Zeeland 
via Zuid-Holland en de Veluwe naar 
Noord-Overijssel. Menigeen dacht 
dat die lijn ophield bij Staphorst, 
met een zijtakje naar Rijssen, maar 
dat beeld klopt niet helemaal: ook 
Hardenberg, Ommen en Twen-
terand zijn toppers, met 30% of 
meer kerkgangers. Of Staphorst 
nou op 70% zit en wij op 30% is 

niet uit de grafiek te halen, het zou 
ook omgekeerd kunnen zijn, maar 
ik verdenk de Kloosterhaarse domi-
nee ervan dat hij voor de zekerheid 
probeert  de kroegbezoekers de kerk 
in te krijgen, zodat de gemeente 
Hardenberg op de CBS-kaart niet 
donkerblauw is gekleurd zoals de 
andere topgemeenten, maar inkt-
zwart. Hopelijk voor de dominee 
kent Kloosterhaar veel kroeglopers, 
zodat het werk zijner handen vrucht 
draagt. Maar ik denk eerlijk gezegd 
dat het bier van het café toch lekker-
der smaakt dan de wijn van de kerk.

HARDENBERG - De gemeente 
Hardenberg gaan per 1 juli stoppen 
met het subsidiëren van de stichting 
Kunstwegen.Ook Zwolle, Dalfsen 
en Ommen stoppen ermee. Dat is al 
een jaar geleden meegedeeld, zodat 
de stichting op zoek kon gaan naar 
andere financiële bronnen. 

Kunstwegen is gestart in 2000. 
Op 21 juni van dat jaar verrichtte 
koningin Beatrix de openingshan-
deling. Aan Nederlandse zijde was 
Kunstwegen een voortzetting van 
het project Kunstlijn, een route met 
kunstwerken op de 11 stations langs 
de spoorlijn Zwolle-Emmen. 
Aan Duitse zijde waren in de voor-
gaande ruim twintig jaar in en om 
Nordhorn circa 30 kunstwerken van 
vooraanstaande kunstenaar langs de 
Vecht geplaatst. Die kunstwerken 
bieden een overzicht van de ont-
wikkelingen in de beeldende kunst 
gedurende die periode. Vanaf 1998 
is een verbinding gemaakt tussen 
beide kunstverzamelingen met de 
toevoeging van 15 sculpturen.

HARDENBERG - De gemeente 
Hardenberg heeft over vier jaar 
75 laadpunten nodig voor elek-
trische auto’s. Nu zijn er 25, 
voldoende voor de 7 helemaal 
elektrische en 69 hybride per-
sonenauto’s die in Hardenberg 
staan geregistreerd, maar bin-
nenkort moeten er meer komen.

Het uitgangspunt is dat er 1 laad-
punt per 5 auto’s is. In 2020 telt 
de gemeente Hardenberg  naar 
verwachting 30.000 auto’s waarvan 
900 elektrisch worden aangedreven. 
Daar komen nog 160 van forenzen 
bij. Die meer dan duizend elektri-
sche auto’s hebben echter niet alle-
maal een openbaar laadpunt nodig, 
de meeste kunnen thuis elektriciteit 
‘ tanken’. Het bureau Over Morgen 
dat onderzoek doet naar het aantal 
laadpunten in de gemeente Harden-
berg verwacht dat 374 auto’s een 
openbaar laadpunt nodig hebben. 
B&W zijn bereid de  50 laadpunten 
die er de komende vier jaar nog bij 
moeten komen te plaatsen, zo laat 
het college weten op vragen van 
PvdA-raadslid Rein Jonkhans.

HARDENBERG = Trainer Marcel 
Groninger probeert nog wel een 
beetje de moed erin te houden: de 
andere ploegen kunnen een keer 
verliezen, en wij moeten nog tegen 
koploper Katwijk, zei hij zaterdag 
na afloop van de wedstrijd tegen 
DVS’33 op sportpark De Boshoek. 
Maar als je in wedstrijden zoals 
tegen de matige ploeg uit Ermelo 
op 0-0 blijft steken, is denken aan 
een kampioenschap niet reëel. HHC 
speelde in een te laag tempo, toonde 
geen creativiteit, de buitenspelers 
zorgden vrijwel steeds voor be-
roerde voorzetten waar de Ermelo-
keeper geen enkele moeite mee had 
en de hoekschoppen zijn al wed-
strijden lang een drama. De tweede 
helft zorgde wel voor wat meer 
opwinding omdat de HHC-trainer 
een paar wisselingen doorvoerde, 
maar meer dan twee terecht afge-
keurde doelpunten leverde dit niet 
op. De Hardenbergers hebben nog 
vijf wedstrijden om promotie naar 
de Tweede divisie af te dwingen. 
Een plek in de top-7 is voldoende 
en voor dit HHC de plaats waar ze 
thuishoren.
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De leegstaande panden aan het Oosteinde 19 en 21 in Hardenberg zijn het 
afgelopen weekeinde druk bezocht. De modelsportgroep De Railspijker had 
van alles uit de kast gehaald om de bezoekers gratis kennis te laten maken 
met de wereld van treinen en landschappen. Het evenement was onderdeel 

van de Landelijke Modelspoordagen, die op meer dan twintig plaatsen in 
het land worden gehouden. Het was allemaal kijken en niet aankomen, 
behalve voor kinderen. Het Kids-project uit Meppel had een grote houten 
treinbaan geïnstalleerd, waar kinderen zelf mee mochten spelen.

Extra spoorlijnen door Hardenberg

Kunstwegen op 
eigen benen

Meer palen nodig HHC haakt af

HARDENBERG - Het Röpcke-
Zweersziekenhuis in Hardenberg 
heeft onlangs Babybeeld in ge-
bruik genomen. Met dit systeem 
kunnen ouders hun kind live zien 
via computer, tablet of mobiele 
telefoon. 

Sommige baby’s hebben na hun 
geboorte extra zorg nodig en liggen 
op de kinderafdeling in een bedje of 
couveuse. Via Babybeeld hebben 
ouders nu de mogelijkheid om hun 
baby op elk gewenst moment van de 
dag te volgen met gebruikmaking 
van ICT, ook al zijn ze niet in de 
directe nabijheid. Het systeem is 
alleen toegankelijk voor de ouders 
door een eigen inlogcode. Er is geen 
geluid bij het beeld en er zijn geen 
andere kinderen te zien, zodat de 
privacy is gegarandeerd. De ou-
ders zelf kunnen ervoor kiezen om 
de code te delen met bijvoorbeeld 
grootouders.

Ouders houden 
baby’s in beeld

Sluizen - Waterschap Vechtstromen 
en de gemeente Hardenberg werken 
sinds vorig vaarseizoen samen bij 
het beheer van de sluizen in de 
Vecht in de gemeente Hardenberg. 
De sluis nabij natuuractiviteitencen-
trum de Koppel en de recreatiesluis 
bij de Haandrik, tussen Grams-
bergen en Coevorden, zijn dit sei-
zoen vanaf 11 april weer dagelijks 
geopend van 9.00 tot 17.00 uur. 
Medewerkers van het Cleanteam 
van de gemeente zijn opgeleid tot 
sluiswachter. Zij begeleiden de 
watersporters door de sluizen. De 
sluizen zijn ingericht voor boten 
met een beperkte diepgang.

Samen - Zaterdag 23 april speelt 
topklasser HHC om 14.30 uur een 
thuiswedstrijd tegen Barendrecht. 
Voorafgaand aan deze wedstrijd 
zal een afvaardiging van de vaste 
supporterskern verschillende acties 
houden voor Samenloop voor Hoop. 
Verenigd als team ‘Oranje Supports’ 
worden alle supporters en hun 
omgeving opgeroepen zich bij hen 
aan te sluiten. Op de Boshoek zal 
de verloting bij de poort door Club 
Support gedoneerd worden aan dit 
goede doel, waarvoor op 27 en 28 
mei 24 uur lang gelopen wordt.  
Daarnaast worden er kaarsenzakken 
en HHC-merchandise verkocht om 
de bijdrage te verhogen. Na afloop 
van de wedstrijd verzorgen de vier 
vrouwenteams van HHC Harden-
berg, onder de naam HHC Leedies, 
een feestavond in het clubhuis. Ook 
de opbrengst hiervan gaat naar Sa-
menloop voor Hoop.

Gezond lopen - Medewerkers van 
de Saxenburgh Groep roepen zorg-
medewerkers op zich aan te melden 
voor de Vitaal Vechtdal Zorgloop. 
Deze loop sluit aan bij de Harden-
berg Cityrun, die in samenwerking 
met Atletiekvereniging Spurt ’88 
op 22 april in Hardenberg wordt 
gehouden. De zorgmedewerkers 
kunnen zich aanmelden via www.
hardenbergcityrun.nl. Als ze daar-
naast ook een berichtje sturen naar 
zorgloop@sxb.nl, ontvangen ze 
ook nog een gratis Vitaal Vechtdal 
loopshirt en een gezond broodje en 
drankje na afloop. Dit jaar is Den 
Herdenberger het verzamelpunt 
voor de zorglopers.

Zingen - Het ‘toevalskoor’ Samen 
Zingen (alle aanwezigen tijdens een 
zangdienst vormen het koor) heeft 
630 euro overhandigd aan de Voed-
selbank. Dat was de opbrengst van 
de collecte tijdens de zangdienst 
op 12 maart in de Höftekerk, waar 
zo’n 300 zangliefhebbers populaire 
kerkliederen zongen. Voor dit jaar 
zijn nog drie avonden gepland, in 
elk kwartaal op een 2e zaterdag van 
een maand. Muzikanten  selecteren 
elke keer de bekende, makkelijk 
mee te zingen liederen. De eerstvol-
gende keer is 11 juni in de Petrakerk 
in Hardenberg. De collecte is dan 
voor het hospice Vechtzathe.

Kortweg
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Ik heb vorige week de economie 
van Drenthe een flinke ‘boost’ ge-
geven. Dat gebeurde zaterdagmor-
gen in de Voorstraat, halverwege 
mijn zaterdagritueel. Dat bestaat 
uit broodjes halen bij de bakker 
en vervolgens een krant kopen bij 
de boekhandel. Niet eentje van de 
Persgroep, onder meer uitgever 
van AD, Stentor en Tubantia. Die 
heeft zich vorige week de woede 
op de hals gehaald van vakbond 
FNV, omdat de uitgeverij de tarie-
ven van zelfstandige fotografen en 

journalisten die voor de regionale 
kranten werken fors heeft verlaagd, 
soms zelfs tot veertig procent. En 
het was al geen vetpot. De Uitpers-
groep wordt deze Vlaamse uitgever 
inmiddels ook wel genoemd. Maar 
goed, niet eentje van deze club dus 
maar een landelijke, misschien wel 
de beste van Nederland.

Ik was de krant net uit het rek aan 
het halen toen ik een groepje jonge-
lui zag aankomen. Knapen in jassen 
die enkele maten te groot waren 
en spichtige meiden met te grote 
brillen. Figuren waarvan je op het 
eerste gezicht zou zeggen dat het 
fijn zou zijn als ze voorbij waren. 

Ze hadden de boekhandel net gepas-
seerd toen eentje zich omdraaide. 
Of hij mij iets mocht vragen, zei hij 
in het Duits. Na mijn bevestiging 
wilde hij graag weten waar ze een 
kaffeeshop konden vinden. Nou is 
algemeen bekend dat de Engelse 
uitspraak van Duitsers bijna net zo 
slecht is als die van Fransen, dus het 
was niet eens uit pesterij dat ik hem 
verwees naar bakker Olsman ever 
verderop, die behalve croissants 
ook koffie serveert. Of de HEMA, 
ook een plek om warm en droog van 
je koffie te genieten. Maar de knaap 
bedoelde een coffeeshop, want hij 
wilde rauchen. Die hebben we niet 
in Hardenberg, vertelde ik, bewust 

zonder het woordje helaas te ge-
bruiken. De gezichten van de twee 
spichtige meiden en de twee knapen 
- eentje van mijn eigen lengte maar 
dan wat potiger en eentje van zo’n 
twee meter lang - betrokken zo erg, 
dat ik ze vlug een oplossing aan de 
hand deed: “Maar in Dedemsvaart 
en in Coevorden is wel een cof-
feeshop.” Meteen pakte een van de 
spichten de telefoon en vroeg mij de 
namen te spellen, om die daarna in 
te typen voor later gebruik. “Je kunt 
Dedemsvaart met de bus bereiken 
en Coevorden per trein”, wees ik 
ze hulpvaardig de deur, maar dat 
hoefde niet: ze hadden een auto 
tot hun beschikking en konden het 

openbaar vervoer links laten liggen.

De coffeeshop in Coevorden voer 
er wel bij, neem ik aan, want daar 
zouden ze eerst naar toe gaan. Maar 
ook de kas van de lokale overheid 
was weer gespekt, want terwijl ik ze 
aan de praat hield tikte de parkeer-
meter door. Maar goed dat raadslid 
Baarslag nog niet haar zin heeft 
gekregen en dat het parkeren gra-
tis is geworden (nou ja, gratis…), 
want nu heb ik de Hardenberger 
gemeentekas een beetje extra kun-
nen vullen. Fijn toch dat je op zo’n 
zaterdagmorgen zowel burger als 
overheid van dienst kunt zijn.

Trein - Het bedrijf Strukton gaat 
vanaf 30 april aan de slag met de 
rechtstreekse treinverbinding tus-
sen Almelo en Hardenberg. In vijf 
weken tijd wordt in Hardenberg 
een extra wissel aangelegd, in Ma-
riënberg een opstelspoor verlegd en 
op station Almelo het spoor verder 
doorgetrokken, zodat reizigers min-
der ver hoeven te lopen om over te 
stappen of om de uitgang van het 
station te bereiken. Tegelijkertijd 
vindt er in deze periode een groot-
schalige spoorvernieuwing plaats 
tussen Mariënberg en Almelo. Over 
17,5 kilometer zal Strukton Rail 
sporen, dwarsliggers, ballast en 
overwegen vernieuwen. In deze pe-
riode rijden geen treinen maar bus-
sen tussen Almelo en Mariënberg.

Talent - Dorien Assen (21) uit Coe-
vorden is donderdag 7 april winnaar 
geworden van de editie 2016 van 
Hardenberg’s Got Talent. De talen-
tenjacht was georganiseerd door 
tweede- en derdejaarsleerlingen van 
de opleiding Leisure en Hospitality 
van het Alfa-college in Harden-
berg. In totaal hebben 11 acts aan 
de wedstrijd in het LOC-gebouw 
aan de Sportlaan deelgenomen. 
Dorien Assen, oud-leerling van de 
mbo-school, pakte de titel met haar 
vertolking van het nummer Right 
Here, Right Now van Raffaëla. 
Het publiek zorgde ervoor dat een 
bedrag van 195 euro gaat naar het 
evenement Samenloop voor Hoop.

Voorlezen - Sander Bosma, leerling 
van het Greijdanus in Hardenberg, 
is voorleeskampioen van Overijs-
sel voor brugklassers geworden. 
Eerder had hij al het kampioen-
schap van Hardenberg voor zich 
opgeëist. Sander heeft de titel op 2 
april behaald tijdens de oostelijke 
kampioenschappen in Apeldoorn. 
Hij gaat nu door naar de landelijke 
finale op 26 mei in Amstelveen.

WO2 - Mfc De Baron in Dedems-
vaart wordt van 30 april tot en met 4 
mei omgetoverd tot een grote expo-
sitie over de Tweede Wereldoorlog. 
Deze expositie bestaat uit diverse 
foto’s, video’s, voorwerpen en ver-
halen en wordt samengesteld door 
een aantal jongeren uit jongerencen-
trum ChillOut!. Voor de expositie is 
samengewerkt de bibliotheek in De 
Baron, de Historische Vereniging 
Avereest en het Oorlogsmuseum in 
Vriezenveen. Het jongereninitiatief 
wordt ondersteunt door De Stuw.

Lente – Natuurcentrum De Koppel 
in Hardenberg houdt woensdag 13 
april van 14.00 tot 16.00 uur een 
kindermiddag speciaal voor 6 tot 
12 jarigen, die in het teken staat van 
de lente. Ze gaan een film zien over 
de lente, over vogels en bloemen 
waarna ze met eierdozen, karton, 
papier en verf aan de slag gaan om 
bijvoorbeeld een vaas te maken, of 
bloemen voor een lenteschilderij.

Het transferium is een plek waar 
de auto en fiets geparkeerd kunnen 
worden voor een wandeling door 
het Vechtpark. Hij komt in de bocht 
op de dijk, tussen de Amaliabrug en 
Willem Alexanderbrug. Aanwonen-
den zijn tijdens de aanleg bereikbaar 
via een tijdelijke route die ter plekke 
wordt aangegeven met borden. 
Hierop wordt ook de exacte periode 
van afsluiting vermeld. Na deze 

HARDENBERG - Wim Boersma, 
bijna 25 jaar directeur vmbo van het 
Vechtdal College in Hardenberg, 
neemt per 1 augustus afscheid 
van de school. Met ingang van die 
datum wordt hij directielid van het 
ROC Menso Alting, een gerefor-
meerde school voor middelbaar 

HARDENBERG - Als in Harden-
berg het betaald parkeren afgeschaft 
moet worden, ontstaat een jaarlijks 
tekort van zo’n 1,5 miljoen euro. 
Dat antwoorden B&W op vragen 
van het Leefbaar Hardenberg-raads-
lid Petra Baarslag. Zij wilde weten 
of het college de middenstanders te-
gemoet wilde komen met onbetaald 
parkeren, om mogelijk nog meer 
winkelsluitingen te voorkomen.

Volgens B&W kan dat niet, tenzij 
mevrouw Baarslag de meerderheid 
van de gemeenteraad zover krijgt 
dat die het betaald parkeren wil 
afschaffen en kans ziet het jaarlijks 
tekort van 1,5 miljoen euro ergens 
anders op te vangen. Een mogelijk-
heid zou zijn de OZB met zo’n 18% 
te verhogen, maar die afweging 
moet de raad maken en niet het 
college van B&W.

Een andere mogelijkheid zou zijn 
dat de middenstanders het jaarlijks 
tekort betalen. Dat gebeurt bijvoor-
beeld in Veendam en in Winschoten, 
waar ondernemers extra belasting 
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Nieuwe baan
voor directeur
Vechtdal College

beroepsonderwijs in Zwolle. In zijn 
nieuwe functie zal hij leidinggeven 
aan de bedrijfsvoering. Samen met 
eindverantwoordelijk directeur Bert 
Veuger vormt hij het directie duo.

Boersma is in november 1991 in 
Hardenberg begonnen als direc-
teur van scholengemeenschap 
Borchgraven, een fusieschool die 
is ontstaan na de samenvoeging 
van de vo-scholen Clara Feyoena 
en Niensteden. Daarna volgden 
fusies met mavo Vechtstede, havo/
vwo-school Jan van Arkel en vo-
scholen in Dedemsvaart, Ommen 
en Coevorden. Hieruit is het hui-
dige Vechtdal College ontstaan. 
Momenteel vormt hij samen met 
Cleo Rijgersberg de directie van 
het Vechtdal College Hardenberg, 
met organisatie in zijn portefeuille.

De nieuwe functie heeft geen ge-
volgen voor de politieke activiteiten 
van Wim Boersma. Hij is fractie-
voorzitter van de ChristenUnie in 
de gemeenteraad van Hardenberg 
en zal die functie ook na zijn vertrek 
van het Vechtdal College blijven 
uitoefenen, omdat hij in Hardenberg 
blijft wonen.

Gratis parkeren 
kan alleen door 
extra OZB

betalen om het parkeren gratis te 
houden. Ook in Amsterdam-noord 
betalen ondernemers en in Nijverdal 
en Geleen wordt hierover op dit 
moment nagedacht. Met de mid-
denstanders in Hardenberg is dit 
onderwerp al besproken, maar zij 
zien geen kans de tekorten op te 
vangen. Voor Leefbaar Hardenberg 
blijft alleen de mogelijkheid over 
andere partijen te overtuigen en 
‘ergens’ jaarlijks anderhalf miljoen 
euro weg te halen, of de OZB dras-
tisch te verhogen.

Aanleg transferium en overlaat

periode blijft de weg permanent 
afgesloten voor autoverkeer.

De overlaat is bedoeld om bij ex-
treem hoge waterstand water af te 
voeren naar de waterberging in het 
Heemsermarschpark. De overlaat 
wordt een landschapskunstwerk 
en kan ook worden gebruikt als 
tribune tijdens evenementen in en 
rond de Vecht.

HARDENBERG - De weg ’t Holt over de noordelijke Vechtdijk 
bij Hardenberg-centrum is twee maanden afgesloten voor door-
gaand verkeer in verband met de aanleg van het transferium en 
de overlaat van het Vechtpark.

Het oproer kraaide zaterdag in Dedemsvaart: het was een strenge winter en 
de veenarbeiders leefden in grote armoede. Ze koelden hun woede op veen-
baas Bonne Berends, die onder dwang tekende voor betere voorwaarden 
maar uiteindelijk militairen inzette om de orde te herstellen. Het historisch 
schouwspel uit 1888 had met het kalkoventerrein een uitstekende plek voor 

de 130 deelnemers om de vele honderden bezoekers mee terug te nemen in 
de tijd. Het historisch schouwspel van Den Ham diende de organiserende 
Historische Vereniging Avereest als voorbeeld, waarbij de inhoud als het 
ware is vertaald naar de tijd van de verveners, met een heuse opstand van 
arbeiders die als rode draad de verschillende scènes met elkaar verbond.
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In de jaren ’60 en ’70 had je in Har-
denberg en omgeving een regionale 
krant met de naam Dagblad van het 
Oosten. Na enkele overnames werd 
dat Zwolse Courant en tenslotte De 
Stentor. Het zou mij niet verbazen 
als die naam nog eens wordt gewij-
zigd in een Nederlandse variant van 
The Sun, The Daily Mirror of Bild.

In De Stentor stond vorige week de 
volgende kop: “Positie wethouder 
Hardenberg wankelt niet ondanks 
beschuldiging van vriendjespoli-
tiek.” Dat ging over een advertentie 
van een energieleverancier in De 
Toren die boos is omdat-ie niet 
was uitgenodigd voor een infor-
matiebijeenkomst. De krantenkop 

liet je denken dat er iets vreselijks 
aan de hand was, dat de wethouder 
zo’n beetje de Hardenberger variant 
was van Jos van Rey, de Limburgse 
politicus die verdacht wordt van 
het aannemen van smeergeld en 
het lekken van informatie. Niets 
is minder waar. De krant had met 
vertegenwoordigers van twee oppo-
sitiepartijen gesproken, die samen 
nog geen 20% van de raadsleden 
vormen. Deze twee waren niet blij 
met het optreden van de wethouder, 
maar volgens hen hoefde hij niet te 
vrezen voor zijn positie. Dat is net 
zoiets als het verhaal over de olifant 
en de muis die over een brug lopen, 
waarbij de muis zegt ‘wat stampen 
wij samen lekker’.

Nou hoef ik hier niet de PvdA-
wethouder te verdedigen, maar het 
verhaal in de krant en de advertentie 

van het energiebedrijf is - excusez le 
mot - een lulverhaal. Of in moderner 
jargon: bullshit.
De gemeente had twee bedrijven 
uitgenodigd voor een informa-
tiebijeenkomst, waar agrariërs 
informatie konden krijgen over 
investeren in zonnepanelen. Eén 
daarvan was van het voormalige 
Hardenberger CDA-raadslid Henk 
Meulink en het tweede heeft daar 
connecties mee. Het boze ener-
giebedrijf was niet uitgenodigd. 
“Vriendjespolitiek”, schreeuwde 
de directeur van dat bedrijf. Nou 
volg ik zo’n beetje vanaf 1977 de 
raadsvergaderingen in Hardenberg 
en als je na die bijna 40 jaar iets 
kunt zeggen over gemeentepolitiek 
is, dat de PvdA en het CDA nooit 
vriendjes zijn geweest. Ze moeten 
samenwerken, maar samen een 
avondje in het café is er niet bij. 

Bovendien was het geen reclame-
avond maar een informatie-avond 
en dan moet je de best geïnfor-
meerde bedrijven uitnodigen. En 
dan kun je niet om Meulink heen, 
gelet op de kennis van subsidies 
die hij heeft, onder meer dankzij 
zijn lidmaatschap van provinciale 
staten. Dat Calimero dan buiten de 
boot is gevallen is geen ramp, want 
twee keer hetzelfde vertellen is niet 
handig.

De twee oppositiepartijen OpKoers 
en de VVD riepen volgens The 
Sun – pardon, de Stentor -  in koor 
dat het optreden van de wethouder 
rond de informatiebijeenkomst over 
zonnepanelen niet al te handig was, 
zelfs een beetje dom. Ze zouden 
vragen in de raad stellen, maar voor-
dat ze dat konden doen pikte D66 
hun verhaal in met een brief aan 

B&W, waarin gevraagd werd te re-
ageren op de boze advertentie in De 
Toren. Niet netjes, maar dat hoort 
tegenwoordig bij oppositievoeren in 
de gemeenteraad van Hardenberg. 
Hoe dit afloopt staat eigenlijk wel 
vast: wethouder De Vent zal tijdens 
een raadsvergadering nog eens 
uitleggen hoe de vork aan de steel 
zit, OpKoers en de VVD moeten 
om hun gezicht te redden een keer 
zachtjes ‘foei’ zeggen en D66 raakt 
zoals wel vaker verstrikt in de eigen 
redeneringen en gedachtenkronkels. 
En dat energiebedrijf – niet al te 
handig, zelfs een beetje dom – mag 
van de gemeente gewoon meedoen 
met allerlei activiteiten als dat nodig 
is. Maar deze actie om iemand te 
beschadigen blijft wel ergens in het 
achterhoofd zitten van wethouder 
en ambtenaren, naar ik vrees.

GEERDIJK – Nog ruim een week, en dan sluit station Geerdijk. De sluiting 
is een gevolg van het doortrekken van de spoorlijn Almelo-Mariënberg 
naar Hardenberg. Treinreiziger.nl en OV-Magazine willen het afscheid op 
vrijdag 29 april vieren met een ludieke recordpoging. Als het aan hen ligt 
wordt de laatste dag dat het station geopend is, de drukste uit de geschiede-
nis. Om 19.06 uur wordt een poging gedaan om zoveel mogelijk reizigers 
tegelijkertijd op het stationnetje te krijgen. Aansluitend kan er geborreld 
worden bij het enige café dat Geerdijk rijk is: café de Brug. Dat het record 
wordt gebroken is erg aannemelijk: op een gemiddelde werkdag kent het 

Oosteinde - De gemeenteraad van 
Hardenberg krijgt 10 mei een stuk 
op tafel over het Oosteinde in Har-
denberg. Daar zijn de voormalige 
garage Ten Cate en de vroegere 
winkels van Stroeve en Makkinga 
afgebroken. Bouwbedrijf Oude 
Lenferink wil er maximaal 35 ap-
partementen bouwen voor starters 
en jongeren. Tegen de wijziging 
van het bestemmingsplan zijn geen 
bezwaren ingediend, zodat de raad 
het nu kan vaststellen.

Eitje – Het behalen van de finale 
van de districtsbeker was vorige 
week donderdag voor HHC geen 
groot probleem. Tegen derdeklasser 
zondag RKZVC uit Zieuwent in de 
Achterhoek werd een 5-0 overwin-
ning behaald. Halverwege stond het 
2-0 door doelpunten van Tiemen 
van Hezel en Koos Werkman. Na 
rust verdubbelde Rob van der Leij 
de stand waarna Jan Hooiveld voor 
de kers op de taart zorgde.

Draverij - De gemeente Twen-
terand had vorig jaar met de orga-
nisatie van  de Kortebaandraverij 
een spectaculair volksfeest voor de 
hele regio. Na dit succes besloot 
de stichting Twenevents hier een 
vervolg aan te geven. Die tweede 
editie wordt zaterdagmiddag 14 
mei gehouden op de Hammerweg 
in Vroomshoop.

Chirurg - Diederik Hofstede is 
sinds 1 april werkzaam als plastisch 
chirurg in het Röpcke-Zweerszie-
kenhuis in Hardenberg. De plastisch 
chirurg begint met een poliklinisch 
spreekuur op de vrijdag. Gaande-
weg het jaar breidt de praktijk uit 
met meer spreekuren en operaties in  
Hardenberg. Vanaf 1 augustus zal de 
nieuwe specialist fulltime aanwezig 
zijn. Hofstede zal zich in Harden-
berg in eerste instantie toeleggen 
op de medisch noodzakelijke zorg 
zoals de behandeling van hand- en 
polsaandoeningen, afwijkingen in 
het gelaat en hersteloperaties zoals 
bijvoorbeeld borstreconstructie bij 
patiënten met borstkanker. Ook 
zullen cosmetische behandelingen 
worden aangeboden.

Vechtival - Staatsbosbeheer en 
natuurcentrum De Koppel houden 
zaterdag 4 juni voor de 4e keer het 
Vechtival. Van 12.00 tot 16.00 uur 
vinden er voornamelijk in de Kop-
peltuinen tal van activiteiten plaats: 
broodjes bakken, waterdiertjes zoe-
ken, zaklopen, boomstamwerpen 
en boogschieten staan op het pro-
gramma. De Vecht wordt gebruikt 
voor kanovaren en vaarexcursies 
richting Diffelen en de Zwieseborg. 
De entree is gratis. Aan de vaarex-
cursies zijn kosten verbonden.

BRUCHT - Eigenaar Herbers 
van een boerenerf aan de Har-
denbergerweg in Brucht krijgt 
gedeeltelijk toestemming om bij 
zijn bedrijf recreatieve voorzie-
ningen te bouwen.

HEEMSE - De notarissen van het 
kantoor Bentum Nijboer gaan 
verhuizen: van een nieuw modern 
pand in de wijk Marslanden waar 
wordt ‘ingewoond’ naar een eigen 
pand van bijna 85 jaar oud in 
Heemse. 

De notarissen nemen hun intrek in 
wat vroeger Villa Oostloorn werd 
genoemd. Bakker, kruidenier en 
raadslid Albert Oostenbrink liet 
de woning onder architectuur van 
Van Goor uit Dedemsvaart in 1932 
bouwen aan de Hessenweg. Omdat 
Oostenbrink nogal onder de indruk 
was van het boek Oostloorn van 
Sibold Ulfers vernoemde hij zijn 
woning naar dat boek. De woning 
is lange tijd bewoond geweest door 

Afscheid station Geerdijk met recordpoging

station 55 in- en uitstappers. Daarmee is het op Enschede De Eschmarke 
na het kleinste station van Nederland.

Deelnemers aan de recordpoging kunnen de trein van 18.46 uur vanuit 
Almelo nemen. Enkele tientallen mensen hebben zich inmiddels geïnte-
resseerd getoond in het evenement. Ook Arriva, de provincie Overijssel 
en ProRail zijn enthousiast. Het gebeurt overigens niet vaak meer dat een 
station sluit. De laatste keer was in 2010. Toen sloot station Rotterdam 
Hofplein, omdat de Hofpleinlijn vervangen werd door een metro.

Villa Oostloorn wordt notariskantoor
schoolhoofd Geert Hofstra van de 
Ichthusschool, maar stond sinds 
maart 2015 te koop. Een half jaar 
gelden werd het notariskantoor 
eigenaar. Vanwege de ligging nabij 
de drukke Haardijk ligt bewoning 
niet meer voor de hand.

De notarissen willen het pand 
inwendig verbouwen zodat het 
gebruikt kan worden als kantoor. 
B&W van Hardenberg zijn bereid af 
te wijken van het bestemmingsplan 
waardoor het pand niet langer de 
bestemming woondoeleinden heeft.

Recreatie in Brucht

Tegel - Oud-schaatser Jochem 
Uytdehaage wordt geëerd met een 
tegel op de Hardenbergse Walk 
of Fame. Op vrijdag 22 april om 
ongeveer 14.15 uur onthult hij zijn 
tegel op de wandelpromenade bij 
het Vechthaventje in Hardenberg. 
Uytdehaage is voormalig langebaan 
schaatser. Hij won in 2002 in Salt 
Lake City olympisch goud op de 5 
én 10 km. Daarnaast won hij twee 
keer het EK-allround en één keer 
het WK-allround.

Op zijn perceel, gelegen aan een 
doodlopend gedeelte van de Har-
denbergerweg nabij de rivier de 
Vecht, staat nu nog 1900 m2 aan 
oude, landschap ontsierende bebou-
wing. Herbers wil een deel slopen 
en een deel een nieuwe bestemming 
geven. Zijn agrarisch erf moet 
veranderen in een recreatief streek-
eigen erf met een nieuwe schuur-
woning, een groepsaccommodatie 
en 10 lodges (vakantiewoningen).

Niet kleinschalig
Alle plannen mogen van de ge-
meente Hardenberg doorgaan, 
behalve de bouw van de lodges. 
Volgens het gemeentelijk beleid 
kunnen die niet gebouwd worden, 
onder meer omdat ze buiten het 
huidige erf komen te liggen en er 
geen sprake meer is van een klein-
schalige voorziening.



Ik heb het op deze plaats al eens eer-
der geschreven: toen burgemeester 
Van Splunder de scepter zwaaide in 
Hardenberg werd het raadsleden als 
het ware verboden om te  reageren 
op krantenartikelen en ingezonden 
brieven. Het wordt nu, jaren later, 
steeds duidelijker waarom.

Vorige week heeft de raad meer dan 

een half uur besteed aan wat een 
bedrijf aan beschuldigingen in een 
advertentie had gezet in weekblad 
De Toren. Eerst had D66 daar al 
schriftelijk vragen over gesteld 
en nu deden OpKoers en de VVD 
dat nog eens mondeling. Er was al 
uitgelegd – bewijzen beschikbaar 
– dat de advertentie uit leugens 
en weerlegbare verdachtmakingen 
bestond, maar toch wilden de kleine 
oppositiepartijen weten wat er van 
die verhalen waar was. Zelfs de 
eigen PvdA wilde – hoe dom kun je 
zijn – dat de PvdA-wethouder even 

kwam uitleggen of hij vriendjes was 
met eigenaars of directieleden van 
bepaalde bedrijven. En toen alles 
duidelijk was verteld (zo duidelijk 
dat OpKoers-leider Hans Botter de 
wethouder hartelijk dankte voor zijn 
uitleg), toen durfde VVD’er Bert 
Gelling nog de opmerking te maken 
dat in het vervolg elke schijn verme-
den moest worden van vriendjespo-
litiek. Of op z’n Gellings: ...van het 
ontstaan van negatieve gedachten. 
Terwijl die schijn er helemaal 
niet was, alleen in de pen van de 
advertentieopsteller. En dus heeft 

Gelling nu door zijn opmerking het 
beeld laten ontstaan dat waar rook is 
vuur moet zijn en heeft de opsteller 
van de Oeps-advertentie zijn zin: je 
plaats wat in de krant en je hebt ie-
mand lekker beschadigd. Met dank 
aan raadsleden als Gelling.

Het geouwehoer in de raad biedt 
anderen nu natuurlijk ook de moge-
lijkheid bestuurders en raadsleden 
in het openbaar aan de schandpaal 
te nagelen: je legt met een paar 
man enkele honderdjes op tafel, 
schreeuwt wat over oneerlijke 

behandeling, dictatoriaal gedrag, 
vriendjespolitiek en zet een paar 
oncontroleerbare verdachtmakin-
gen op een rij, gaat daarmee naar 
de krant om advertentieruimte te 
kopen en je hebt maximale aan-
dacht. En Bert Gelling zal er wel 
voor zorgen dat het op de agenda 
van de raadsvergadering wordt 
gezet, indachtig zijn adagium: hoe 
je de regeringspartijen beschadigt 
maakt niet uit, als het maar gebeurt. 
Om met Hans Botter van OpKoers 
te spreken: waarvan akte.

Woensdag 27 april 2016

.............ergee
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HARDENBERG – De VVD in de 
gemeenteraad van Hardenberg 
gaat van de ene op de andere 
dag van 3 naar 4 raadszetels, 
waardoor het de grootste oppo-
sitiepartij in de raad wordt. Dat 
komt door de fusie met Leefbaar 
Hardenberg van Petra Baarslag, 
de partij die ze in 2007 is begon-
nen als Liberaal Hardenberg 
nadat ze met ruzie uit de VVD 
was gestapt.

Vorige week maandag is er een 
ledenvergadering geweest waarna 
Leefbaar Hardenberg zich heeft 
opgeheven. Niet tot ieders tevreden-
heid, vertelde Baarslag, maar het 
merendeel zag een fusie wel zitten. 
Nu wel, en een jaar of twee geleden 
nog niet. Ook toen kwam de VVD 
vragen of Leefbaar Hardenberg iets 

Fusie tussen VVD en Leefbaar Hardenberg
voor een fusie voelde, maar daar 
was de partij nog niet rijp voor. 

Dat het nu wel klikte was omdat 
het volgens Petra duidelijk was 
geworden, dat de aandacht van de 
plaatselijke VVD veel meer lokaal 
was gericht dan vroeger. Ook het 
feit dat zij moeilijk mensen voor 
een verkiesbare plaats kon vinden 
en dat het in het bestuur van haar 
partij wat minder goed ging had-
den Baarslag doen besluiten naar 
de VVD over te stappen. “Maar 
er moest wel iets voor Leefbaar 
Hardenberg inzitten”, vertelde ze. 
Behalve de meer lokale blik van 
de VVD moest er ook een hoge 
plek op de kieslijst voor haar inzit-
ten. Die belofte heeft ze gekregen, 
hoewel zij en VVD-voorman Bert 
Gelling er meteen bij vertelden dat 

uiteindelijk de leden van de VVD de 
definitieve lijst samenstellen.

Geen grote verschillen
Volgens Petra Baarslag heeft ze het 
fusiebesluit nu genomen en heeft ze 
niet gewacht tot de verkiezingen in 
2018 om zich goed voor te kunnen 
bereiden op die verkiezingen. Op de 
vraag aan Bert Gelling waarom de 
VVD Petra Baarslag heeft gevraagd 
de overstap te maken antwoordde 
hij dat de VVD niet alleen ergens 
iets van wil vinden, maar ook iets 
wil doen en daar kan Petra volgens 
hem een belangrijke rol in spelen. 
“En ach, als je de beide program-
ma’s naast elkaar legt dan zie je 
niet echt grote verschillen. Nu we 
een fractie van 4 vormen worden 
we misschien ook iets serieuzer 
genomen, dat speelt ook mee.”

HARDENBERG - De gemeente 
Hardenberg gaat aan de slag met het 
laatste grote ‘gat’ in Hardenberg-
centrum. Onder de naam Slotgra-
ven wordt een begin gemaakt met 
het ontwikkelen van het gebied 

Aandacht voor 
laatste kale plek

HARDENBERGER - Wat is er-
ger: snoeihout verbranden met 
daarbij de overlast van geurhin-
der, rookontwikkeling, dioxines, 
pak’s, fijnstof en zware metalen 
of snoeihout vervoeren naar het 
Bovenveld met daarbij overlast 
door CO2-uitstoot, fijnstof, stik-
stofdioxide en geluidsoverlast. Die 
afweging heeft de gemeenteraad 
dinsdag 19 april niet gemaakt, 
hoewel het hier wel om draaide.

In Hardenberg geldt een stookver-
bod waarvan jaarlijks zo’n 500 keer 
ontheffing werd verleend. B&W 
hebben enkele weken geleden be-
sloten geen ontheffingen meer te 
verlenen omdat het zonde is van 
het hout dat gebruikt kan worden 
voor energieopwekking en van-
wege milieuschade. Alleen voor 
paasvuren, bepaalde evenementen 
en ziek hout wordt een uitzondering 
gemaakt. In alle andere gevallen 
moet het hout naar vuilnisbelt het 
Bovenveld worden gebracht. Daar 
was niet elke Hardenberger blij 
mee. Voor menig inwoner betekent 
dat een eind rijden voor een beetje 
snoeihout. Enkele politieke partijen 
in de gemeenteraad hebben daarom 
onder aanvoering van Hans Botter 
van OpKoers vorige week dinsdag 
een motie ingediend met de op-

Raad wil de fik erinvan het voormalig politiebureau, 
de vroegere bibliotheek, het oude 
waterschapsgebouw, kleuterschool    
De Potnösters en eventueel de 
eerste openbare bibliotheek van 
Hardenberg, het gebouwtje tussen 
de flats aan de Trompstraat en de 
Karel Doormanlaan. Ook sporthal 
De Meet hoort bij het plangebied 
maar die wordt er vooralsnog bui-
ten gehouden, omdat daar andere 

ontwikkelingen gaande zijn. In het 
gebied worden waarschijnlijk wo-
ningen gebouwd, tot een maximum 
van 76 en geen winkels, kantoren of 
bedrijfjes. Het woord ‘waarschijn-
lijk’  geeft aan dat het uitgangs-
punten zijn en dat de gemeenteraad 
nog anders kan beslissen. Volgens 
planning zal de gemeenteraad in 
september een besluit nemen over 
de vervolgstappen.

dracht aan B&W de regeling terug 
te draaien. Het college ontraadde 
die motie. Dat niet iedereen blij was 
met de verandering was al wel dui-
delijk geworden door de contacten 
met de besturen van Plaatselijk Be-
lang. Om die reden waren B&W in 
overleg met vuilophaler ROVA om 
4 of 5 brengpunten in de gemeente 
in te richten, zodat het snoeihout 
niet verbrand hoeft te worden en 
de bewoners ook niet ver hoeven 
te rijden om het hout te brengen. In 
september zou het college met een 
voorstel komen: ruimschoots op tijd 
volgens B&W want het snoeisei-
zoen is zo’n beetje ten einde en het 
nieuwe laat nog wel even op zich 
wachten. Voor de indieners van de 
motie was dit antwoord een reden 
om even te schorsen voor overleg. 
Na de schorsing bleek dat de PvdA 
wel wilde wachten op het nieuwe 
voorstel, maar de andere partijen, 
met CDA-raadslid Gerrit van den 
Berg voorop, vonden dat er meteen 
weer verbrand zou mogen worden. 
Uiteindelijk was een meerderheid 
van CDA, OpKoers, VVD, D66 
en Leefbaar Hardenberg voor het 
terugdraaien van het verbod en 
wilden ChristenUnie, PvdA en 
GroenLinks wachten tot B&W in 
september met een nieuw voorstel 
zouden komen.

ASPERGES - Wanneer de eerste Schone van Boskoop wordt geplukt is 
er geen burgemeester in de buurt, net zomin als bij de oogst van de eerste 
nieuwe aardappelen of verse aardbeien. Bij de beaujolais primeur, de eerste 
haring en soms bij de presentatie van de nieuwe graskaas worden ze wel 
uitgenodigd. Ook de marketingmensen van de asperges hebben het vak in 
de vingers, want het lukt hen steeds om flinke aandacht voor hun product 

te krijgen. Maar misschien is dat met asperges ook iets anders, omdat de 
witte stengels maar een beperkte periode verkrijgbaar zijn. En dat is nu 
het geval. De aftrap van het Sallandse oogstseizoen was vorige week bij 
Het Nijenhuis in Diffelen, waarna zaterdag Open Dag werd gehouden, met 
proeverijen, kraampjes met allerlei etenswaren en natuurlijk verkoop van 
de vers gestoken asperges.

LINTJES – Vier inwoners van 
de gemeente Hardenberg hebben 
dinsdagmorgen tijdens een fees-
telijke bijeenkomst in theater De 
Voorveghter in Hardenberg een ko-
ninklijke onderscheiding ontvangen 
uit handen van burgemeester Peter 
Snijders. Zwaantje Gerritse-Bril uit 
Gramsbergen en Pouwel Arkes uit 
De Krim ontvingen de versierselen 
die horen bij het Lidmaatschap 
van de Orde van Oranje Nassau. 
Janna van Dijk-Bakker uit Sibculo 
en ‘bandenman’ Jan Heuver uit 
Hardenberg zijn beiden benoemd 
tot Ridder in de Orde van Oranje 
Nassau.

EXTRA OPENING - Op Bevrij-
dingsdag, donderdag 5 mei, is de 
expositieboerderij van het Dorpsar-
chief aan de Verlengde Broekdijk 
16 in Kloosterhaar voor publiek ge-
opend van 14.00 tot 17.30 uur. In de 
boerderij is een vaste, uitgebreide 
expositie te zien over de joodse 
werkkampen Balderhaar en Kloos-
terhaar, de mobilisatieperiode, de 
Duitse inval, de luchtoorlog en de 
geschiedenis van de onderduikers. 
De entree is gratis maar een vrije 
gift wordt op prijs gesteld.

GOED DOEL - Het goede doe-
len diner van leerlingen van het 
Alfa-college in Hardenberg heeft 
dinsdag 19 april samen met een 
veiling en verloting bijna 3.000 euro 
opgeleverd. Met 100 gasten was het 
evenement in het restaurant van de 
school helemaal uitverkocht. Het 
geld gaat naar de actie Fiets voor 
een huis in Bangladesh.



HARDENBERG - Zes leerlingen en 
vier docenten van het Vechtdal Col-
lege in Hardenberg zijn woensdag 
20 april naar Roemenië vertrokken 
voor een 10-daagse klusweek. Zij 
werken in hun meivakantie aan de 
afbouw van een school in de stad 
Siret. Dit project wordt al enkele 
jaren door de school in Hardenberg 
gesteund.

De leerlingen hebben de afgelopen 
weken met het verkopen van kor-
tingsbonnen aan vrienden, familie-
leden en (on)bekenden een bedrag 
van ruim 11.000 euro opgehaald. 
Dit geld wordt net als het geld van 
eerdere acties gebruikt voor de 
bouw van de school voor speciaal 
onderwijs.

Woensdag 4 mei 2016

.............ergee

KLOOSTERHAAR -  Woningcor-
poratie Beter Wonen is begonnen 
met de eerste fase van het nieuw-
bouwproject aan de Schoolstraat in 
Kloosterhaar. De eerste vijf eenge-
zinswoningen en vijf seniorenwo-
ningen worden naar verwachting 
eind 2016 opgeleverd.

Het plan bestaat in totaal uit 10 
eengezinswoningen en 10 senioren-
woningen. Er is inmiddels zoveel 
belangstelling getoond voor de wo-
ningen dat onlangs is besloten dat 
ook de tweede fase kan doorgaan. 
Begin oktober wordt een informa-
tiebijeenkomst gehouden voor deze 
woningen, die naar verwachting in 
april 2017 klaar zijn.

HARDENBERG - De Engelse oorlogspremier Churchill zou er blij 
mee zijn geweest: een groot V-teken op de rotonde bij het gemeentehuis 
in Hardenberg. Eerst stond daar tijdelijk de beeldengroep van Kees 
Verkade: verlies, verdriet, verzet, vrijheid. De v van victory zou daar 
goed bij passen, alleen is de naam en ook het thema van het nieuwe 
beeld iets anders, namelijk Verbinding.

Het kunstwerk van Wessel Bezemer uit Dwingeloo  is door een klankbord-
groep met daarin onder meer winkeliers en omwonenden uitgekozen uit een 

oorspronkelijke lijst van 10. Volgens de kunstenaar verbindt zijn beeld - dat 
op de tekentafel begonnen is als een touw met knopen - wegen, water en 
mensen, maar niet iedereen ziet dat er in. Nadat dagblad De Stentor  een 
foto van een deel van het beeld op Facebook had geplaatst regende het 
opmerkingen over ‘een drol op een paal’. Dat later in de krant het hele 
kunstwerk werd getoond kon de negatieve toon niet meer veranderen.
Wessel Bezemer maakt overigens ook meer toegankelijke, figuratieve 
beelden, wat onder meer te zien is in de winkel van bloemisterij Van den 
Biggelaar. Daar is tot eind mei een expositie ingericht van kleinere werken.

Van kunst heb ik waarschijnlijk 
geen verstand. En ik ben niet de 
enige. Laatst las ik in een boek van 
de Vlaming Louis Paul Boon enkele 
’boontjes’ uit 1963, dagelijkse stuk-
jes in de krant. Nu zou je ze columns 
noemen, maar toen sprak men van 
cursiefjes. Hij schreef daarin onder 
meer het volgende:
“Terwijl we toch wachten moes-
ten, liet ze ons haar verzameling 
meesterwerken zien. Het leken met 
de verfspuit toegetakelde stukken 
doek, op verkeerde wijze aan elkaar 
gelaste onderdelen van auto’s en 

in elkaar gezakte pottenbakkerij. 
Omdat ik naar dat laatste wat langer 
keek zei ze: Het is van Kromme-
linxks. Ik begreep eruit dat in de 
wereld van de scheefgezakte pot-
tenbakkerij de naam Krommelinxks 
heel wat betekende. Machtig! zei ik. 
Want dat weet ik al, bij het beoorde-
len van moderne kunstwerken kun 
je niet meer met de omschrijving 
Mooi voor de dag komen. Sterk is 
ook een goede uitdrukking, maar 
die komt meer bij schilderwerk en 
literatuur van pas.”

Een week of wat geleden kreeg ik 
een uitnodiging voor de opening 
van een kunstexpositie in Harden-
berg. Daarin werd gesproken over 
iemand die zelf verzamelde zwerf-

keien en rolstenen bewerkt. En dat 
doe hij niet zomaar, maar in samen-
spraak met de steen. Dat heb ik dus 
nooit geweten, dat je aan een steen 
kunt vragen hoe hij bewerkt wil 
worden. Er was ook een weefster, 
die niet gewoon een kleedje of een 
hemdje weeft maar kunstzinnige 
dingen. In haar weefsels is ze op 
zoek naar een eigen beeldtaal met 
karakteristieke kleurovergangen en 
het geabstraheerde spel met lijnen 
en vlakken, stond in de uitnodiging.

Een gewoon mens moet dan af-
haken, neem ik aan. Maar het kan 
nog gekker. Vorige week is op de 
rotonde bij het gemeentehuis in 
Hardenberg een kunstwerk ge-
plaatst, in samenspraak, nee, niet 

met de rotonde maar met de buurt. 
Het thema dat bij het kunstwerk 
hoort is Verbinding. Volgens de 
maker symboliseren de benen van 
het beeld het pad naar verbinding, 
de lichtdoorval herinnert aan schit-
tering op het water en houdt het 
beeld in beweging. Maar verbinding 
is ook een sociaal net: open en 
transparant, het beeld gaat ook over 
mensen die verbonden zijn door het 
leven in een en dezelfde gemeente.
Navraag bij de kunstacademie over 
het aantal lessen dat een gediplo-
meerd kunstenaar moet volgen 
om dit soort teksten te kunnen 
bedenken leverde geen bevredigend 
antwoord op. Blijkbaar kan iemand 
dit gaandeweg zijn leven zomaar 
zelf bedenken, zonder hulp van 

docenten of stimulerende middelen.

Wat deze kunstprojecten wel weer 
duidelijk hebben gemaakt is, dat 
Hardenbergers moeilijk opvoedbaar 
zijn als het gaat om moderne kunst. 
Het beeld van Verkade vindt ieder-
een mooi, dat snappen ze tenminste, 
zelfs dat de figuren naakt zijn wordt 
niet meteen afgekeurd. Je had dus 
beter een varken op de rotonde kun-
nen zetten vanwege de agrarische 
achtergrond, of twee arbeiders met 
een plastic buis op de schouder. 
Maar twee aluminium buizen die 
verbonden zijn met een bronzen 
knoop, nee, dat is te moeilijk. En 
niet alleen voor Hardenbergers, was 
op de sociale media te lezen.

Nieuw beeld onderwerp van discussie
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Scholieren aan het 
werk in Roemenië

Nieuwbouw in 
Kloosterhaar

De gemeente is verplicht een nieuw 
waarderingssysteem voor WOZ-
waarde te gebruiken, TIOX ge-
naamd, dat gebruikt moet worden 
om agrarische en zogenoemde 
incourante objecten te waarderen. 
Onder dat laatste vallen onder 
meer zwembaden, dorpshuizen, 
sporthallen, tribunes, tennisbanen, 
clubhuizen en kantines. Voor alle 
objecten betekent dit een verhoging 
van de OZB, die gebaseerd is op de 

Dorpshuizen mogen wennen aan hogere OZB

WOZ-waarde. Voorzitter Riekele 
Bron van dorpshuis ’t Haarschut 
in Kloosterhaar heeft enkele we-
ken geleden aan de gemeenteraad 
duidelijk gemaakt dat zijn stichting 
die verhoging niet kan betalen. 
Hij vroeg om vermindering of een 
vorm van subsidie. Dat laatste wil-
len B&W niet, omdat je dan een 
heel nieuw subsidiestelsel moet 
bedenken. Ook vermindering kan 
niet, behalve een paar jaar, om ze 

aan de verhoging te laten wennen, 
menen B&W. Het eerste jaar (over 
2015) betalen de instelling 40% van 
de verhoging zelf, de rest betaalt 
de gemeente. De volgende drie 
jaren loopt dat op tot 55%. Daarna 
moet de eigenaar van het clubhuis, 
tribune, zwembad of dorpshuis 
alles betalen. Dat betekent voor 
de meeste instellingen, die al op 
een minimumbestaan leven, dat ze 
moeten bezuinigen of voor meer 
inkomsten moeten zorgen. “Maar 
als het toch niet lukt om te kunnen 
betalen dan kan in overleg worden 
geprobeerd maatwerk te leveren”, 
aldus B&W. 

KLOOSTERHAAR – Maatschappelijke instellingen, vereni-
gingen en stichtingen moeten wél meer OZB betalen, maar ze 
krijgen een paar jaar om eraan te wennen en te zorgen voor 
meer inkomsten of minder uitgaven. Dat hebben B&W van 
Hardenberg besloten na klachten van die instellingen en onder 
meer de inspraakbeurt van Riekele Bron, voorzitter van het 
dorpshuis in Kloosterhaar.

redactie@sallander.nl

Straatnaam – De Duitslandweg 
in Hardenberg wordt een stukje 
langer. Het weggedeelte tussen de 
rotonde bij de Evenementenhal en 
het Overijssels kanaal heeft officieel 
nog geen naam. Nu er aan de zuid-
kant van deze weg een biovergister 
van Agro-Energie Hardenberg in 
gebruik wordt genomen moet dat 
alsnog geregeld worden. Aangezien 
de rest van de weg Duitslandweg 
heet, is het volgens de gemeente 
logisch dit stukje ook zo te noemen.

OZB – De gemeente Hardenberg 
heeft in 480 gevallen te hoge 
aanslagen OZB vastgesteld. Dat 
antwoorden B&W op vragen van 
het CDA. De oorzaak ligt volgens 
het college bij de uitwisseling van 
gegevensbestanden met het taxa-
tiebureau. Bij die uitwisseling is 
de vrijstellingscode die hoort bij 
‘grond bij woning’ ten onrechte ko-
men te vervallen. Rond 1 mei krij-
gen de gebruikers een brief waarin 
staat dat ze vermindering krijgen. In 
voorgaande jaren is deze fout niet 
gemaakt, zegt de gemeente.

Banenmarkt – In het gemeentehuis 
van Hardenberg vindt donderdag 
9 juni de Duits-Nederlandse ba-
nenmarkt Grenzeloos talent plaats. 
Werkzoekenden kunnen er terecht 
voor honderden vacatures op mbo- 
en hbo-niveau, bij zowel Duitse als 
Nederlandse bedrijven. Toegang tot 
de banenmarkt is gratis.

AZC - Aannemer Van Gelder is vo-
rige week in opdracht van het COA 
begonnen met het bouwrijp maken 
van het terrein voor azc Heem-
serpoort bij Hardenberg. Daarna 
worden de units geplaatst en wordt 
het terrein verder ingericht. Naar 
verwachting opent het asielzoekers-
centrum in oktober de deuren.

Kortweg



HARDENBERG – De gemeente 
Hardenberg gaat geen extra 
maatregelen nemen om ervoor 
te zorgen dat boeren hun koeien 
vaker of langer in de wei houden.

De landelijke discussie over wei-
degang is ook door de raad van 
Hardenberg opgepikt, waarna B&W 
hebben laten uitzoeken of de Kwa-

liteitsimpuls Groene Omgeving 
(KGO) gebruikt kan worden om de 
weidegang te bevorderen. De KGO 
bestaat uit provinciale afspraken 
om het buitengebied van Overijs-
sel groen te houden of groener te 
maken. Dit boek met afspraken 
wordt onder meer uit de kast ge-
haald als een boerderij grootschalig 
wordt uitgebreid, dat wil zeggen 

als het terrein waarop de woning 
en schuren staan groter wordt dan 
1,5 hectare.

De meeste Nederlanders vinden 
het een mooi gezicht als koeien in 
een wei staan, maar voor de melk-
veehouders is dat in veel gevallen 
duurder dan wanneer ze de koeien 
op stal houden. De grote melkfa-

brieken hebben daarom besloten dat 
de boeren extra geld voor hun melk 
krijgen als die afkomstig is van 
weidekoeien. Alleen om die reden 
al moet je de KGO niet toepassen, 
vinden B&W. Bovendien kun je 
niets afdwingen omdat boeren zelf 
mogen weten of ze koeien op stal 
houden of in de wei. Verder heeft 
de boerenorganisatie LTO Noord 

laten weten tegen nieuwe maatre-
gelen te zijn. Alleen als een boer 
vrijwillig afspraken wil maken kan 
weidegang onderdeel van de KGO 
zijn, vindt de LTO. Omdat er meer 
nadelen dan voordelen kleven aan 
het onderbrengen van weidegang 
in de KGO menen B&W dat het 
beter is de huidige situatie niet te 
veranderen.

Woensdag 11 mei 2016

.............ergee

Kortweg

Geen extra maatregelen om koeien in de wei te krijgen

Als u van uw kroost ooit nog eens 
de vraag krijgt waarom het nuttig 
is om wiskunde te leren of je talen 
goed te spreken dan kunt u sinds 
vorige week met een gerust hart 
zeggen dat het je leven makkelijker 
maakt, je reistijd verkort en het je 
uit de handen van de politie houdt.
Tijdens een vlucht tussen de Ameri-
kaanse steden Philadelphia en Syra-
cuse is vorige week ophef ontstaan 
omdat een vrouwelijke passagier 
(30 jaar, blond, stond erbij, om aan 

te geven wat voor vlees je in de kuip 
hebt) haar buurman verdacht vond. 
De (uiteraard) donkere man sprak 
kortaf tegen haar, met een accent 
en krabbelde vervolgens wat on-
leesbare tekens in een notitieblok. 
Prompt werd het cabinepersoneel 
ingelicht die de man uit het vlieg-
tuig liet halen. Na ondervraging 
bleek dat de ‘verdachte terrorist’ de 
Italiaanse econoom Guido Menzio 
was, die wiskundige aantekeningen 
maakte voor een lezing die hij later 
die dag zou houden. Uiteindelijk 
keerde de vrouw niet terug en liep 
de vlucht van normaal gesproken 
veertig minuten twee uur vertraging 

op. Als die vrouw nou wiskunde had 
geleerd had ze begrepen dat die aan-
tekeningen geen Arabisch schrift 
waren maar wiskundige tekens. 
En als die Italiaanse econoom nou 
beter Engels had leren spreken was 
zijn aanwezigheid minder verdacht 
geweest.

Misschien dat zijn naam ook niet 
heeft meegeholpen. Menzio heet 
weliswaar geen Achmed of Mo-
hamed, maar voor een groeiende 
groep Amerikanen is iedereen die 
geen degelijke, ouderwetse Ame-
rikaanse naam draagt een verdacht 
persoon. In Nederland is dat wat 

minder het geval, maar hier hebben 
ze andere problemen met namen. 
RTL Nieuws heeft onlangs de op-
vallendste babynamen per gemeente 
uitgezocht. In Hardenberg zijn Daan 
en Maud populaire namen en is de 
jongensnaam Rynn de opvallendste, 
volgens de zender. In Twenterand 
zijn dat respectievelijk Lars, Roos 
en de meisjesnaam Philo. Niks 
bijzonders, maar wat als je je zoon 
Spijker noemt, Keez of Bozo. Of je 
dochter Rho, Kan, Peep of Volksje. 
Fantastische namen, zullen de ou-
ders vinden, terwijl ze niet denken 
aan de gevolgen. Reken maar dat de 
Peep-show of de Spijker-op-zijn-

kop er tijdens hun schooltijd last 
van zullen hebben. En Kees, is dat 
met een K of een C? Met een Z, zal 
de arme jongen honderden keren in 
zijn leven moeten zeggen.

Iedereen wiskunde leren, beter talen 
spreken en ouders met pasgeboren 
kinderen wat verder laten kijken 
dan hun neus lang is, dat zijn de 
problemen waar de wereld de ko-
mende jaren aan moet werken. Plus 
natuurlijk een muur om ons land, 
Chinezen de wacht aanzeggen en de 
Russen op hun donder geven. Ach, 
hadden wij maar een Donald Trump 
als minister-president.

HARDENBERG – De Leontien 
Ladies Ride die op zaterdag 2 
juli in Hardenberg en omgeving 
wordt verreden, krijgt 20.000 
euro subsidie van de gemeente. 
Daarmee is de pot met geld voor 
grotere evenementen meteen leeg.

Tijdens de coalitieonderhandelin-
gen in 2014 is afgesproken dat in 
vier jaar tijd 300.000 euro wordt 
gebruikt voor het subsidiëren van 
evenementen. B&W hadden dat 
geld voor het grootste deel wil-
len gebruiken om evenementen te 
subsidiëren die de naamsbekend-
heid van Hardenberg vergroten en 
voor extra inkomsten voor lokale 
ondernemers zorgen. Een kleiner 
deel zou voor kleinschalige, ver-
nieuwende lokale evenementen 
worden gebruikt. De gemeenteraad 
heeft echter enkele maanden gele-
den besloten dat die verdeling heel 
anders moet: 20.000 euro voor een 
groter evenement  en 55.000 voor 
kleine evenementen. Omdat van vo-
rig jaar nog wat geld over was kon 
nu 81.000 euro worden verdeeld.

Er zijn 50 aanvragen ingediend 
die samen 260.000 euro willen 
hebben. Via een puntensysteem is 

berekend welke evenementen een 
subsidie ontvangen. Dat zijn De-
demsvaart Natuurlijk, Free Style 
Games (SHP), BMX Wedstrijd 
Dedemsvaart, Triathlon Harden-
berg, Oeverloos Genieten, Kunsten 
op straat, Pleinfestijn Hardenberg, 
Ballonfestival, Vechtdal Wandel-
weekend, Crossfit Dedemsvaria, 
Vliegerfestijn Gramsbergen, Har-
denberg Proeft, Historisch Festival 
Dedemsvaart, Festival An de Balk, 
Roerige Reestdagen en Evono 
Racing Gramsbergen. Ook acht 
kleinere evenementen op het gebied 
van sport en cultuur krijgen een 
bedragje.

Bierpop
Een evenement als Bierpop, dat 
vorig jaar volgens de toen geldende 
regels nog kon rekenen op een 
subsidie van 5.000 euro, krijgt dit 
jaar niets. Dit muziekfeest van Miss 
Montreal, de oud-Dedemsvaartse 
Sanne Hans, wordt 19 november 
voor de tweede keer gehouden, met 
als nieuwtje dat bezoekers dit jaar 
indoor kunnen kamperen in de Eve-
nementenhal. Omdat het een com-
mercieel evenement is dat zichzelf 
kan bedruipen, komt het dit jaar niet 
in aanmerking voor een subsidie.

B&W verdelen subsidiepot
Paddenstoelen - In 2016 is het 
jaarthema van natuurcentrum De 
Koppel in Hardenberg ‘Onder de 
grond’. In het kader hiervan is t/m 
eind augustus een expositie te zien 
over paddenstoelen, bestemd voor 
zowel volwassenen als kinderen. 
Alle groepen 5 en 6 van de basis-
scholen in de gemeenten Harden-
berg en Ommen zullen uitgenodigd 
worden voor een lesprogramma.

Trainer - Marcel Groninger verlaat 
topklasser HHC uit Hardenberg 
en gaat een fulltime avontuur aan 
bij FC Groningen. De trainer gaat 
vanaf het komende seizoen aan de 
slag als assistent van Ernest Faber, 
de nieuwe trainer van de noorde-
lijke eredivisieclub.

Glasvezel - Wethouder Jannes Jans-
sen van gemeente Hardenberg en 
directeur Piet Grootenboer van Co-
gas Kabel hebben dinsdag 10 mei 
het convenant ondertekend waarin 
zij de afspraken over de aanleg van 
glasvezel in het buitengebied van de 
gemeente Hardenberg vastleggen. 
Cogas start met de daadwerkelijke 
aanleg als de helft van de adressen 
in het buitengebied een glasvezel-
abonnement afsluit.

Werkzoekenden - ArboPositief 
Hardenberg houdt woensdag 11 mei 
haar tweewekelijkse bijeenkomst 
voor werkzoekenden uit de gemeen-
te Hardenberg en Ommen. Tijdens 
de bijeenkomsten is er ruimte om te 
netwerken en ervaringen te delen.  
ArboPositief is een actieve organi-
satie voor en door werkzoekenden. 
Deelnemers informeren, motiveren, 
inspireren en stimuleren elkaar. Er 
worden workshops, trainingen en 
netwerkbijeenkomsten georgani-
seerd. Het doel van ArboPositief is 
om de positie van werkzoekenden 
op de arbeidsmarkt te versterken. 
Werkzoekenden zijn 11 mei wel-
kom aan de Vechtstraat 2D in Har-
denberg. De inloop is vanaf 10.00 
uur, het programma start om 10.15 
uur. Deelname is gratis.

Sociale media – De Stuw in Har-
denberg verzorgt woensdag 18 mei 
een training PR en sociale media 
voor vrijwilligersorganisaties. In 
de training wordt met name aan-
dacht besteed aan het inzetten van 
facebook, twitter en andere digitale 
communicatie bij PR-activiteiten. 
De training is van 19.30 tot 22.00 
uur aan De Stuwdijk 4 in Harden-
berg. Deelname aan de training is 
gratis. Aanmelden (tot 16 mei) kan 
bij Gea Wind, tel. 267478 of via 
g.wind@destuw.nl.

HHC heeft nog kans 
op kampioenschap
HARDENBERG – Zaterdagmorgen 
stond topklasser HHC op een derde 
plaats en was het afhankelijk van 
andere clubs of het nog een rol kon 
spelen in de strijd om het kampi-
oenschap. Zaterdagmiddag, na de 
1-1 tegen laagvlieger FC Lisse, 
was die situatie niet veranderd. Het 
gelijkspel was nogal ongelukkig, 
meenden de HHC’ers, want de Har-
denbergers hadden meer verdiend. 
Na de gelukkige overwinningen van 
de afgelopen weken was het eigen-
lijk een vorm van gerechtigheid dat 
het dubbeltje eens de andere kant 
was opgevallen.

Met nog één ronde te spelen is 
Katwijk koploper met 57 punten, 
daarachter staat Excelsior Maasluis 
met 56 punten en daar weer achter 
HHC met 55 punten. Het toeval 
wil dat Katwijk en HHC komende 
zaterdag tegen elkaar spelen in Kat-
wijk. Alleen als HHC de wedstrijd 
wint en Excelsior Maassluis verliest 
punten in en tegen Spakenburg, dan 
zijn de Hardenbergers kampioen. 
Bij een gelijkspel of verlies speelt 
één van de twee anderen tegen zon-
dagkampioen FC Lienden om het 
algemeen amateurkampioenschap.



de meeste besturen alleen dankzij 
veel vrijwilligerswerk het hoofd nét 
boven water kunnen houden. Meer 
OZB betalen zit er niet in. Voor 
CDA-raadslid Henk Dogger was 
dit aanleiding om voor te stellen 
de hogere OZB-opbrengst meteen 
weer terug te sluizen via subsidies. 
Alle andere partijen steunden hem 
hierin, waarna B&W het ‘gewen-
ningsvoorstel’ introkken. Er komt 
nu een nieuw voorstel om de oude 
OZB-aanslag te bevriezen en alleen 
de jaarlijkse trendmatige verhoging 
door te berekenen. Voor nieuwe 
objecten die nog nooit OZB hebben 
betaald wordt maatwerk geleverd, 
zo is afgesproken.

“In Hardenberg gaat het hoogstens 
om een paar ton. Normaal gespro-
ken moet al het geld dat we over-
houden in de algemene pot, zo is 
met de raad afgesproken, maar over 
het WMO-geld willen we nog wel 
even discussiëren. Je kunt dit geld 
ook oormerken zodat het nergens 
anders voor gebruikt mag worden. 
Gezien de onrustige toestand op het 
gebied van zorg is dat misschien 
wel het beste, zodat mogelijke 
tegenvallers opgevangen kunnen 
worden”, vertelde wethouder René 
de Vent desgevraagd.

Woensdag 18 mei 2016

.............ergee

redactie@sallander.nl

Soms is het handig dat je met het 
halve dorp naar het gemeentehuis 
gaat voor een vergadering van de 
gemeenteraad. Of met je hele club. 
Vorig jaar was de korfbalvereniging 
van Kloosterhaar present om meer 
eigen kleedkamers te regelen in 
plaats van samen te delen met de 
voetballers. Een paar jeugdleden 
een zielig verhaal laten houden 
helpt enorm, is gebleken. De raad 
was zó onder de indruk dat die 
kleedkamers er kwamen. Vorige 
week was Lutten aan de beurt. Er 

komt een nieuwe school en tege-
lijkertijd een nieuwe gymzaal. De 
gemeente betaalt een deel en de 
school zelf ook een (groot) deel. Al-
leen valt de nieuwbouw een beetje 
duurder uit. Nou ja, een beetje... 
een paar ton. En of de gemeente 
dat maar even wil betalen, want 
het dorp doet al veel, vrijwilligers 
zijn flink bezig en voor de gezond-
heid van volgende generaties is dit 
belangrijk. Vier insprekers, ruim 
75 dorpelingen op de overvolle 
publieke tribune plus een daverend 
applaus voor hun woordvoerders. 
Die opvallend goed voorbereid naar 
de vergadering waren gekomen. Tot 
hun schande zelfs beter dan enkele 

van onze volksvertegenwoordigers, 
die hun dossier niet kenden, de stuk-
ken niet goed hadden gelezen of niet 
begrepen wat er door de insprekers 
werd gezegd.

Veel raadsleden waren zó onder de 
indruk van wat zij meemaakten, 
dat ze tegen alle regels in de Lutter 
insprekers meer tijd wilden geven 
dan was toegestaan. En dat ze tegen 
alle regels in B&W wilden laten 
reageren op de insprekers. Prompt 
kregen ze niet meer  te horen dan 
dat het college zich wilde houden 
aan het raadsbesluit van verleden 
jaar, maar zich openstelde voor 
initiatieven van de raad. Een reactie 

die  iedereen op zijn klompen had 
kunnen aanvoelen, maar die voor de 
raadsleden voldoende was.

Soms is het ook voldoende  in je 
eentje te komen, als je maar een 
goed inhoudelijk verhaal hebt. 
Voorzitter Riekele Bron van het 
dorpshuis in Kloosterhaar kwam 
opnieuw langs om aan te geven dat 
dorpshuizen, zwembaden, clubhui-
zen en dergelijke niet kunnen leven 
met de nieuwe OZB-regels die de 
gemeente verplicht moet hanteren. 
Al die maatschappelijke instellin-
gen met veel vrijwilligers werken 
zich uit de naad om financieel het 
hoofd boven water te houden en 

dan kan geen hogere OZB worden 
betaald, vertelde Bron. De raad was 
zó onder de indruk van zijn betoog, 
dat prompt het voorstel kwam om 
de 70.000 euro die de gemeente ex-
tra krijgt terug te geven in de vorm 
van subsidies. Hoe de nieuwe regels 
er precies uit gaan zien is nog niet 
bekend, maar dat ze gunstiger zijn 
voor dorpshuizen en dergelijke staat 
buiten kijf.

Eén ding is duidelijk: of je nou met 
honderd man komt of alleen, er 
wordt in de raad naar je geluisterd. 
Maar of het resultaat altijd zo gun-
stig is als voor de korfballers en de 
dorpshuisbestuurders is de vraag.

LUTTEN - De nieuwbouw van een basisschool met daaraan gekoppeld 
een gymzaal in Lutten wordt te duur. Vorig jaar is de gemeenteraad 
akkoord gegaan met het voorstel van B&W om de verouderde basis-
school De Fontein en de krakkemikkige, 48 jaar oude gymzaal af te 
breken. Door de twee gebouwen tegelijkertijd te vervangen zou een 
kostenbesparing kunnen optreden. De gemeente wilde 1,7 miljoen 
betalen voor de sloop en nieuwbouw, het schoolbestuur zou uit eigen 
middelen 150.000 euro betalen en daarna de gymzaal exploiteren.

Nadat deze afspraken waren gemaakt heeft het schoolbestuur aangegeven 
dat ze eigenlijk een grotere school wil hebben. Dat kost 3 ton meer maar 
die wilde het schoolbestuur voor haar rekening nemen. Uiteindelijk viel 
de aanbesteding nogal tegen. De gemeente heeft nog laten onderzoeken 
of er niet te luxe zou worden gebouwd (“gouden kranen en tegels”), maar 
dat was niet het geval. De extra kosten worden volgens de Luttenaren 
veroorzaakt door de gymzaal. Geen gymzaal bouwen is een optie, maar 
Lutten wil die niet missen.

Door maar liefst vier insprekers werd vorige week dinsdag duidelijk 
gemaakt dat Lutten zelf al veel doet en veel betaalt, dat de gymzaal een 
noodzakelijke voorziening is in het dorp, dat gymlessen nodig zijn om 
gezonde generaties Luttenaren voort te brengen en dat telkens rijden naar 
de gymzaal in Slagharen de gemeente veel geld kost en bovendien niet 
duurzaam is. Uiteindelijk is er een financieel gat van 300.000 euro. Als de 
gemeente nou betaalt wat volgens de norm van de Vereniging van Neder-
landse gemeenten zou moeten en als ze de grond waar de oude gymzaal 
staat verkoopt voor woningbouw, dat wordt het gat misschien overbrugbaar, 
was het voorstel van het schoolbestuur en Plaatselijk Belang.

Raad aan zet
Een deel van de raad wilde dinsdagavond meteen een reactie van B&W, 
maar duidelijk werd dat het college zich aan het raadsbesluit van 2015 
wil houden en als de raad wat anders wil dat ze dan maar moet aangeven 
hoe en wat: niet B&W zijn aan zet maar de gemeenteraad zelf. Wat nu het 
vervolg gaat worden werd dinsdag nog niet meteen duidelijk.

Lutten vecht voor nieuwe school en gymzaal

Er waren zoveel supporters van basisschool De Fontein meegekomen, dat de publieke tribunes overbezet waren.
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HARDENBERG - Zoveel geld als 
bijvoorbeeld Kampen vorig jaar 
heeft overgehouden aan de WMO 
(2 miljoen), Overbetuwe (ook 2 
miljoen) of Deurne (2,3 miljoen) 
heeft Hardenberg niet, maar de 
jaarrekening 2015 ziet er wat dit 
onderdeel betreft niet ongunstig uit. 

De WMO (wet maatschappelijke 
ondersteuning)  is één van de rege-
lingen die de gemeenten verplicht 
van het rijk hebben overgenomen. 
De jeugdzorg is een van de andere 
en daar moest geld bij.

HARDENBERG – De bespreking 
van een Bestuurlijk Manifest, 
waarin staat dat de colleges 
van Ommen en Hardenberg 
nauwer gaan samenwerken, is 
vorige week dinsdag door de co-
alitiepartijen CDA, CU en PvdA 
aangegrepen om een fusie van 
beide gemeenten op de agenda 
te krijgen.

Tijdens de coalitieonderhandelin-
gen in 2014 is afgesproken dat er 
een onderzoek zou komen naar de 
wenselijkheid, de haalbaarheid en 
betaalbaarheid van een fusie van 
Ommen en Hardenberg. Volgens 
burgemeester Peter Snijders is de 
timing niet zo goed. “Je kunt er 
wel over spreken, maar heeft niet 
veel zin. De raad van Ommen heeft 
daar geen enkele behoefte aan, onze 
buurgemeente vindt het een brug te 
ver.” Voorlopig blijft het bij meer 
samenwerken op bestuurlijk niveau, 
tenzij de raad zelf met een voorstel 
komt om onderzoek te doen naar 
een mogelijke fusie.

HARDENBERG - De extra OZB 
die buurthuizen, dorpshuizen, 
zwembaden en clubhuizen moe-
ten betalen krijgen ze via subsi-
dies weer terug. Het CDA heeft 
vorige week tijdens de raadsver-
gadering een idee gelanceerd om 
het geld dat extra betaald moet 
worden – ongeveer 70.000 euro 
- weer terug te geven via subsi-
dies zodat per saldo niets extra’s 
betaald moet worden.

Elke gemeente is verplicht een 
nieuw systeem te gebruiken om de 

Hardenberg niet rijk door WMOToch geen extra OZB voor dorpshuizen
waarde te bepalen van zogenoemde 
incourante objecten zoals zwem-
baden, dorpshuizen, sporthallen, 
tribunes, tennisbanen, clubhuizen 
en kantines. Voor alle objecten 
betekent dit een verhoging van de 
OZB. B&W hebben voorgesteld 
de eigenaars van deze objecten 
langzaam te laten wennen aan de 
hogere OZB, maar volgens voorzit-
ter Riekele Bron van het dorpshuis 
in Kloosterhaar zet dit geen zoden 
aan de dijk. Hij was vorige week 
dinsdag opnieuw naar de gemeen-
teraad getogen om aan te geven dat 

Raad wil onderzoek 
fusie met Ommen

HARDENBERG - Het is onderhand 
een traditie, de rommelmarkt van de 
Professor Waterinkschool in Har-
denberg. Deze altijd druk bezochte 
markt wordt zaterdag 28 mei voor 
de 23e  keer gehouden. Dit jaar is 
er op vrijdag 27 en zaterdag 28 mei 
ook de actie Samenloop voor Hoop 
Hardenberg 2016. Dit evenement 
om geld op te halen voor het Konin-
gin Wilhelmina Fonds vindt plaats 
in en nabij het Kruserbrinkpark dat 
naast de school ligt. De school wil 
graag meewerken aan deze actie en 
heeft daarom besloten de opbrengst 
van de rommelmarkt dit jaar eerlijk 
te delen, zodat de helft van de netto-
opbrengst , met een minimum van 
2500 euro, wordt gedoneerd aan 
de SVH.

Rommelmarkt 
voor SVH



Woensdag 25 mei 2016

.............ergee
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Gebrek aan kennis maakt dat men-
sen agressief kunnen worden; soms 
fysiek, vaker in spraak. Grove ver-
wensingen en verdachtmakingen. 
En als het dan ook nog anoniem kan 
wordt meestal een tandje bijgezet.

In Kloosterhaar gebeurde dat on-
langs nog op een ‘nette’ manier, als 
tenminste de boodschapper van de 
berichten ze niet even gekuist heeft.
“Zijn ze helemaal gek geworden in 
Hardenberg? Dit is schofferen van 

vrijwilligers. Moeten wij betalen 
voor het nieuwe zwembad?”
 
Opmerkingen van Kloosterhaarders 
die kwaad waren over de extra 
verhoging van de OZB voor hun 
dorpshuis. Zit je net met vrijwil-
ligers dat dorpshuis weer bij de tijd 
te brengen, wordt veel energie en 
geld in de facelift gestoken (ook 
door de gemeente!) en nou wordt 
de aanslag OZB zó fors verhoogd 
dat het bestuur van het dorpshuis 
het hoofd amper boven water kan 
houden. En uit gefrustreerdheid of 
eigenlijk uit onwetendheid worden 
dan opmerkingen gemaakt zoals 

hierboven zijn weergegeven.
Eerlijk gezegd begrijp ik niet waar-
om de voorzitter van het dorps-
huisbestuur deze opmerkingen 
doorgaf tijdens zijn inspraakbeurt 
pasgeleden bij de gemeenteraad. 
Hij zou toch moeten weten dat 
de gemeente verplicht is volgens 
nieuwe regels de WOZ-waarde 
te beoordelen waardoor de OZB-
aanslag flink hoger wordt. Dat geen 
enkel gemeenteraadslid over die 
aantijgingen een opmerking over 
heeft gemaakt vind ik ook vreemd. 
Maar waarschijnlijk zijn zij ook 
onwetend, want er werd door een 
raadslid nog wel even gevraagd of 

het echt zo was dat de gemeente de 
nieuwe regels moest hanteren.

Ondertussen wist het CDA er mooi 
wat politieke munt uit te slaan. De 
gemeente krijgt onverwacht 70.000 
euro in de schoot geworpen en dat 
geven we meteen weer via een 
subsidieregeling terug, stelden de 
christendemocraten voor. Stonden 
de andere partijen wel even voor het 
blok, c.q. met de mond vol tanden, 
want als je bedenkingen had tegen 
dit voorstel zou dat bij de volgende 
verkiezingen wel eens stemmen 
kunnen kosten. Dus toonde elk 
raadslid zich blij met het CDA-

voorstel, ondertussen lachend als 
een boer met kiespijn omdat men 
dit zelf niet had bedacht.

Afijn, vorige keer heb ik al geschre-
ven dat het zin heeft om met veel 
mensen en vooral veel zielige ver-
halen naar de raadszaal te komen. 
Maar een paar opmerkingen over 
“dat alles in Hardenberg kan en niks 
in de buitendorpen” doet het ook 
goed. Dreig met stemmenverlies 
en stukken in de krant en je maakt 
grote kans om je zin te krijgen. 
Probeer het maar eens uit.

Kleppertoer door nationaal landschap Noordoost-Twente
HARDENBERG - Niet iedereen 
krijgt toestemming om met een 
bus over het terrein te rijden van 
het voormalige Bundeswehr-
depot in Itterbeck. De organisatie 
van de 18e Kleppertoer wel. Niet 
altijd trouwens, alleen bij de 
proefrit en straks, als de 50.000e 
passagier zich aandient.

Het nieuwe toerseizoen is vorige 
week begonnen, met een vier uur 
durende rit van Hardenberg door 
voormalig veengebied naar Vrie-
zenveen, langs de paardenmelker in 
de Weitman, de kluis met oorlogs-
buit in Harbrinkhoek, de kerk van de 
levende kerststal in Mariaparochie 
en via onbekende wegen en paden 
via Ootmarsum, het Springendal, 
de stuwwal uit de ijstijd bij Uelsen 
weer naar het startpunt, het Vechtdal 
College in Hardenberg. Onderweg 
wordt gestopt bij de Stiftkerk en 
restaurant de Stiftschuur in Weer-
selo. Speciaal voor de openingsrit 
gaf daar de Heemser organist Dick 
Huijser vorige week woensdag een 
mini-concert. Dat deed hij ook om 
aandacht te vragen voor de restau-
ratie van het orgel. Om de Stiftkerk 
hiermee te helpen wilde Huijser het 
orgel-offerblok van harte aanbeve-
len. Wie de rit door het glooiende 
landschap van Noordoost-Twente 
en het aangrenzende deel van de 
Grafschaft Bentheim ook wil mee-
maken kan voor kaarten terecht 
op het I-punt op het parkeerdek 
Gedempte Haven in Hardenberg. Halverwege de rit konden de benen even gestrekt worden bij de Stiftkerk in Weerselo.

HARDENBERG - De gemeente 
Hardenberg moet nog 5% van het 
totale energiegebruik duurzaam 
opwekken. De teller staat nu op 
9% en dat moet 14% worden. Ove-
rigens is zelfs die 9% nog niet echt 
gehaald, maar pas als de windmo-
lens in Dedemsvaart-zuid draaien, 
de biovergister op bedrijventerrein 
Broeklanden bij Hardenberg in 
bedrijf is en het zonneveld van 3 
hectare op bedrijventerrein Rolle-
paal bij Dedemsvaart werkt.

De resterende 5% kan gerealiseerd 
worden door bijvoorbeeld nog 
ergens 10 windmolens te bouwen 
of 123 voetbalvelden aan zonnepa-
nelen aan te leggen. Of een combi-
natie van beide. B&W laten op dit 
moment onderzoeken wat mogelijk 
is op het gebied van bio-energie, 
zonne-energie, windenergie en 
aardwarmte. Na de zomervakantie 
krijgt de gemeenteraad te horen wat 
er mogelijk is. Pas nadat de raad 
heeft aangegeven welke kant het 
op moet gaan met het opwekken 
van duurzame energie zullen er 
regels vastgesteld worden. Tot die 
tijd wordt aan het bestaande beleid 
niets veranderd.

HARDENBERG - De 11 parkeer-
betaalautomaten die in Hardenberg 
achter de slagboom staan worden 
vervangen. De nieuwe exemplaren 
moeten updates ondersteunen waar-
door het betalingsverkeer veiliger 
wordt. Ook moeten ze in staat zijn 
contactloos te betalen, zodat alleen 
maar een pinpas tegen het apparaat 
gehouden hoeft te worden, zonder 
pincode in te typen. Overigens blijft 
het betalen met geld en met pin wel 
mogelijk. Omdat het risico bestaat 
dat de vervanging niet vlekkeloos 
zal verlopen wil de gemeente voor-
lopig met één exemplaar uitvoerig 
testen, voordat ze alle 11 worden 
vervangen. De operatie moet dit 
najaar van start gaan.

Discussie over 
duurzame energie
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Rommelmarkt – De jaarlijkse 
rommelmarkt van de Sionskerk 
in Mariënberg wordt gehouden op 
zaterdag 28 mei. Vanaf 9.00 uur 
worden in en om enkele tenten bij 
de kerk aan de Oudeweg zaken 
verkocht als gereedschap, huisraad 
en verf. Maar ook bloemstukken, 
speelgoed, kleding en leesvoer 
wordt aangeboden. Winnaars bij het 
Rad van avontuur gaan met mooie 
prijzen naar huis. Brood en drinken 
meenemen naar de rommelmarkt 
is niet nodig, want op het terrein 
wordt voldoende aangeboden. De 
opbrengst van de rommelmarkt is 
bestemd voor de kerk.

Vechtival – Voor de 4e keer op rij 
organiseren Staatsbosbeheer en 
natuurcentrum De Koppel in Har-
denberg het Vechtival. Van 12.00 
tot 16.00 uur kan men bij de stuw in 
de Vecht terecht voor een boottocht 
richting Gramsbergen of richting 
Mariënberg, men kan broodjes bak-
ken met de boswachter, kanovaren, 
waterdiertjes zoeken, kijken bij een 
schaapherder, bijenhouders, vissers 
en natuurfotografen of luisteren 
naar het duo Luister of kampvuurgi-
taristen. De entree is gratis, voor het 
varen moet betaald worden.onden.

Isolatie kopen – Huiseigenaren 
in de gemeente Hardenberg kun-
nen zich vrijblijvend inschrijven 
voor ‘Winst uit je Woning’. Deze 
gezamenlijke inkoopactie maakt 
het huiseigenaren makkelijk en 
aantrekkelijk om vloer- en spouw-
muurisolatie van de eigen woning 
aan te pakken. Dit levert naast een 
comfortabeler huis ook een lagere 
energierekening op. De actie loop 
van 23 mei tot 30 juni 2016. In 
deze periode kunnen huiseigenaren 
zich vrijblijvend inschrijven via de 
website www.winstuitjewoning.
nl/hardenberg. Na inschrijving 
ontvangt men een offerte van een 
isolatiebedrijf. Pas dan beslist de 
woningeigenaar om mee te doen.

Streekproducten – Op de Markt 
in Hardenberg wordt donderdag 26 
mei van 16.00 tot 21.00 uur voor 
het eerste een streekproductenmarkt 
gehouden, met producten uit het 
Vechtdal. Het betreft onder meer 
bessen, ijs, asperges, eieren, meel, 
zuivelproducten en vlees. Voor kin-
deren zijn er activiteiten zoals een 
springkussen, melken van de melk-
koe en spelletjes. ’s Avonds zal een 
shantykoor op de markt optreden.

Amateurkunst - Van zaterdag 28 
mei t/m zaterdag 4 juni vindt de 
Week van de Amateurkunst WAK 

plaats, waarin amateurkunstenaars 
zich laten zien en horen. In de bieb 
in Hardenberg is een kinderwork-
shop Tegeltjes beschilderen, voor 
volwassenen Koeien schilderen, 
verder een cursus Vliegers maken 
en een proefles Muziek op schoot.

Techniek – Bedrijfsleven en poli-
tiek in Overijssel hebben de han-
den ineen geslagen om ervoor te 
zorgen dat 40% van de jongeren in 
2020 kiest voor een opleiding in de 
techniek. Dat is nodig om de krapte 
op de arbeidsmarkt te voorkomen. 
Volgens de Overijsselse gedepu-
teerde Eddy van Hijum nemen de 
ontwikkelingen op het gebied van 
kunstmatige intelligentie, robo-
tica, 3D-printen, automatisering en 
biotechnologie zo’n vlucht, dat die 
van grote invloed zijn op de arbeids-
markt. Er is een plan gemaakt om 
mensen uit de praktijk op te leiden 
tot techniekdocent, om meer meisjes 
techniek te laten kiezen en om basis-
scholen en scholen voor voortgezet 
onderwijs samen te laten werken 
met regionale bedrijven.

Brouwerij - De gemeente Harden-
berg telt nu één kleine bierbrou-
werij, namelijk De Mommeriete in 
Gramsbergen, maar daar kan op ter-
mijn een tweede bijkomen. Eigenaar 
Kruidhof van het voormalige ACM-

bedrijfspand (Aan- en verkoop Co-
operatie Meppel) aan de Langewijk 
in Dedemsvaart wil in het pand een 
kleinschalige bierbouwerij realise-
ren met een proeflokaal. Dit moet 
onderdeel worden van een museum 
over het agrarisch verleden van de 
landbouw en veeteelt in deze regio. 
Kruidhof is eigenaar van een groot 
aantal oude landbouwmachines en 
die wil hij in het museum laten zien. 
De silo die nog in het pand aanwe-
zig is, wordt weer hersteld.

Nieuwe automaten
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Het is fijn voor de VVD in Harden-
berg dat Petra Baarslag van Leef-
baar Hardenberg is teruggekeerd in 
de liberale moederschoot. Kunnen 
ze mooi met z’n vieren klaverjas-
sen, hoewel bridge waarschijnlijker 
is. Want een deelnemer van een 
andere politieke partij in de raad 
zullen ze niet snel vinden: de VVD 
heeft namelijk weinig vriendjes. 
Misschien dat D66 af en toe nog 
een kaartje wil leggen, en als er 
bier en worst wordt geserveerd 
kan OpKoers ook nog wel eens in 
de benen springen. Maar dan houdt 

het ook wel op.

Afgelopen raadsvergadering maak-
ten de liberalen het wel erg bont 
volgens de collega-raadsleden. 
Zij wilden de basisschool in Lut-
ten geld geven dat nog verdiend 
moet worden. Vorig jaar was dat 
ook gebeurd met een school in De-
demsvaart, beweerde raadslid Alex 
Reiling, en wat toen kon kan nu ook. 
Alleen was de VVD toen faliekant 
tegen het plan. Zoveel gedraai kon 
niet op veel sympathie rekenen. Bo-
vendien was toen wél aangegeven 
waar de dekking gevonden moest 
worden en nu zwaaide de VVD met 
een ongedekte cheque, beweerden 
de regeringspartijen. Toen bleek 

dat de VVD af en toe ook niet goed 
luisterde en verkeerde uitspraken 
citeerde was de maat vol. Omdat dit 
niet de eerste keer is kan de VVD 
het wel schudden bij de volgende 
verkiezingen, ondanks dat veel 
raadsleden vaak hartelijk moeten 
lachen om het barokke taalgebruik 
van fractievoorzitter Bert Gelling. 
Tenzij, tenzij de VVD natuurlijk 
zes of meer zetels haalt, dan kan 
niemand om de partij heen.

De overstap van Baarslag heeft 
ook een poosje voor radiostilte bij 
haar gezorgd. Voorheen werden te 
pas en te onpas vragen aan B&W 
gesteld over allerlei maatschappe-
lijke problemen als daar zijn losse 

stoeptegels en niet goed werkende 
straatlantaarns, maar het was de 
laatste tijd oorverdovend stil. Ge-
lukkig was ze vorige week weer he-
lemaal terug met prangende vragen 
over het nieuwe wandelpad langs 
de Vecht in Hardenberg. Een week 
of twee geleden is daar iemand met 
zijn aangelijnd hondje aangevallen 
door een koe. “De hond kwam er 
goed vanaf maar bij de man werd 
later een breuk geconstateerd in 
zijn vinger. Gelukkig was er geen 
kinderwagen met een kind bij 
betrokken, maar dat zou hebben 
gekund. Je houdt je hart toch vast bij 
het idee alleen al”, schreef mevrouw 
Baarslag. Verder had ze vernomen 
dat mensen die van het pad gebruik 

maken met rolstoel, kinderwagen 
of scootmobiel van het rechte pad 
kunnen geraken omdat het te smal 
is. Gevaarlijk, meent mevrouw 
Baarslag, daar moet iets aan gedaan 
worden en ze wil van B&W weten 
wat die gaan doen. Verder moet 
volgens haar beter gecommuniceerd 
worden met wandelaars. Misschien 
door bordjes op te hangen met de 
tekst Kijk uit, smalle wandelpaden? 
Een bordje over grazende koeien 
hangt er al, maar dat heeft ze blijk-
baar niet gezien. Afijn, u merkt het 
al: mevrouw Baarslag zorgt weer 
voor wat leven in de brouwerij. En 
zo is de raad af en toe ook nog eens 
een aardige bron van vermaak.

De school moet vernieuwd worden, 
maar door de extra, zelf betaalde 
uitbreiding van het schoolgebouw 
wordt de eveneens nieuw te bouwen 
gymzaal te duur. Er is nog een gat 
van 200.000 euro. CDA, CU en 
PvdA hebben dinsdag een motie in-
gediend om hiervan 120.000 euro te 
betalen. Dat kan, omdat er niet naar 
Slagharen gereden hoeft te worden 
voor gymlessen als Lutten zelf een 
nieuwe gymzaal krijgt. Het restant, 
80.000 euro, moet het schoolbestuur 
ophoesten. Die moet meer Luttena-
ren inzetten om als vrijwilliger met 
de bouw mee te helpen, òf zorgen 
voor meer geld, òf de school toch 
niet zo extra groot bouwen.

HARDENBERG – De gemeen-
teraad van Hardenberg gaat zelf 
onderzoeken wat de voor- en na-
delen zijn van een eventuele fusie 
tussen Hardenberg en Ommen. De 
ChristenUnie wilde in een motie 
dat karwei laten opknappen door 
B&W, maar die zagen vanwege 
‘gevoeligheden met Ommen’ dat 
liever door de raad zelf doen. alle 
partijen konden zich hierin vinden, 
behalve OpKoers. “Wij zijn en-
thousiast tegen”, vertelde raadslid 
Wim Kloekhorst, “want dit kan er 
wel eens voor zorgen dat Ommen 
in de armen van Dalfsen wordt 
gedreven.”

Aanleiding voor de motie was het 
Bestuurlijk Manifest van B&W. De 
colleges van Ommen en Harden-
berg werken al op veel terreinen 
samen en stelden de raad voor die 
terreinen uit te breiden. Voor de 
CU en de PvdA ging dat niet ver 
genoeg. Bij de coalitievorming in 

VVD heeft liever lege dop dan half ei
De motie van de regeringspartijen 
werd voorafgegaan door een motie 
van de VVD. “Geef ze die twee ton, 
dan kan het proces doorgaan. En dat 
kan betaald worden met geld dat 
de gemeente later verdient”, was 
de strekking van het verhaal van 
raadslid Alex Reiling. Volgens Rei-
ling was dat vorig jaar ook gedan bij 
de bouw van het Vechtdal College 
in Dedemsvaart.

Voor de oplossing van de VVD had 
niemand een goed woord over. De 
PvdA niet omdat de VVD vorig 
jaar fel tegen de constructie in 
Dedemsvaart was en nu zelf met 
zo’n soortgelijk voorstel kwam. 
De ChristenUnie niet omdat in 
Dedemsvaart was aangegeven waar 
het geld vandaan moest komen en 
dat wilde de VVD nu niet doen. 
CU-raadslid Sake Stelpstra vroeg 
zich af “of de VVD nog wel geloof-
waardig is, als je elke keer hamert 

op dekking en schuldplafond en nu 
met volk op de tribune een cadeau 
van twee ton weggeeft.” Zijn frac-
tiegenote Simone Hof vond het ‘ge-
wapper met een ongedekte cheque’. 
De motie van de VVD werd bij de 
stemming door geen enkele andere 
partij gesteund.

Ook de motie van de regeringspar-
tijen kreeg niet de volledige steun 
van de raad. Van GroenLinks niet, 
omdat die wilde vasthouden aan 
het oorspronkelijke plan, wat een 
leidraad is voor de scholen die de 
komende jaren vervangen moeten 
worden. “Gelijke monniken, gelijke 
kappen”, vond fractievoorzitter 
Anne van den Hoek. En tot ieders 
verrassing stemde ook de VVD 
tegen. De liberalen wilden direct 
bouwen, maar omdat hun voorstel 
werd afgeschoten steunden ze ook 
het minder ver gaande voorstel van 
de andere partijen niet.

HARDENBERG - Het bestuur 
van basisschool De Fontein in 
Lutten heeft een uitgestoken 
hand gekregen van de gemeen-
teraad van Hardenberg.

Raad doet zelf fusieonderzoek
2014 was afgesproken dat na twee 
jaar een onderzoek naar fusie gestart 
zou worden. “Het wordt nu tijd voor 
een onderzoek, want de kwaliteit 
moet beter, de kosten moeten om-
laag, de kwetsbaarheid verkleind, 
er moet een vitale regio ontstaan en 
de inwoners willen een eenduidig 
beleid”, vertelde fractievoorzitter 
Wim Boersma. De gevoeligheid bij 
Ommen was hem bekend, maar hij 
vroeg zich af of Ommen écht wel 
wil samenwerken. “Wij lonken niet 
naar Ommen, wij willen geen an-
nexatie, maar we willen wel weten 
of een fusie goed is of niet. Wat zijn 
de voordelen en wat zijn de nadelen. 
Dat weten we nu niet en dat willen 
we wel weten.”

Het voorstel van burgemeester 
Peter Snijders om als raad zelf dat 
onderzoek te laten uitvoeren werd 
uiteindelijk breed omarmd, zodat 
de motie van de CU niet ingediend 
hoefde te worden.

Samenloop verbindt mensen
Grens – De Duitse krant GN meldt 
dat de grensovergang bij Balderhaar 
openblijft. Vorig jaar dreigde slui-
ting vanwege de slechte toestand 
van de weg. Protesten uit zowel 
Duitsland als Nederland hebben 
de Duitse overheid in beweging 
gekregen om de 70.000 euro te 
vinden die nodig zijn om de weg 
van een kilometer lang op te knap-
pen. Dankzij de Duitse gemeente 
Wielen, de Landkreis Bentheim en 
bedrijven aan beide kanten van de 
grens kunnen komende zomer de 
reparatiewerkzaamheden beginnen.

Ziekenhuis - De Saxenburgh Groep 
en bouwconsortium VolkerWessels 
/ Dura Vermeer willen samen een 
nieuw ziekenhuis bouwen in Har-
denberg. Niet alleen banken en de 
organisatie zelf, maar de intentie is 
dat ook de gemeente Hardenberg, 
eigen medisch specialisten, leve-
ranciers van medische middelen 
en de bouwpartners gezamenlijk 
voor het benodigde geld gaan zor-
gen. Bovendien wordt gedacht aan 
crowdfunding als mogelijke finan-
cieringsbron. De totale bouwkosten 
bedragen 55 miljoen euro, waarvan 
10 miljoen voor medische inventa-
ris. Als alles naar wens verloopt, 
gaat half 2017 de eerste schop de 
grond in waarna eind 2019 het 
nieuw ziekenhuis klaar is.

Sporthal - B&W van Hardenberg 
vragen aan de raad een krediet van 
3,4 miljoen euro voor de bouw van 
een sporthal op de Sportboulevard 
aan de Jan Weitkamplaan. De hal 
zal o.m. gebruikt worden door het 
Alfa-college, Greijdanus College, 
HHC-zaalvoetbal en Spurt’88. De 
bouw start begin 2017.

HARDENBERG - De ongeveer 1750 deelnemers aan de Samenloop voor 
Hoop in Hardenberg hebben een bedrag van 127.000 euro bijeen gelopen 
voor KWF Kankerbestrijding. Dat gebeurde in het Kruserbrinkpark in 
Hardenberg-centrum, waar vrijdagmiddag om 16.00 uur het startsein werd 
gegeven voor een wandelmarathon van 24 uur.

Op het terrein stond een groot podium waar werd opgetreden door zangers, 
bands, koren en dj’s en verspreid in het park waren infostands geplaatst 
van organisaties die een link hebben met kankerbestrijding. Vrijdag om 
23.00 uur was er een kaarsenceremonie met verlichte kaarsenzakken en 
persoonlijke boodschappen.
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Hou je van veel en lekker eten, rook 
je voornamelijk shag en woon je in 
een slecht geïsoleerd huurhuis? Dan 
heb je mooi pech, want de prijzen 
van restaurants, tabak, energie en 
de huren zijn de afgelopen twintig 
jaar flink zijn gestegen. Dat zegt 
het CBS, het Centraal Bureau voor 
Statistiek.

Nou zijn er een paar honderd huis-
houdens in de gemeente Hardenberg 
waar ze geen last hebben van deze 
toestanden. Dat is ten eerste omdat 

ze niet in een huurhuis wonen, maar 
bovenal omdat ze toch geld genoeg 
hebben. Het CBS heeft namelijk be-
rekend dat onze gemeente ongeveer 
370 miljonairs telt. Nou wordt altijd 
beweerd dat er veel rijken wonen in 
plaatsen als Laren, Bloemendaal, 
Blaricum en Wassenaar maar klopt 
die veronderstelling ook? Ja, die 
klopt. In Hardenberg behoort 1,6% 
van de huishoudens (niet van de 
inwoners maar van de huishou-
dens) tot de groep miljonairs, in de 
‘kakgemeenten’ is dat zo’n 10%. 
En waar wonen de arme sloebers? 
In Kerkrade, want die gemeente telt 
maar 0,3% miljonairs. En hoe zit 
het met buurgemeenten als Ommen, 

Dalfsen en Tubbergen? Allemaal 
meer miljonairs dan Hardenberg.

Even terugkomend op het leven 
dat zoveel duurder is geworden: 
we moeten niet alleen krom liggen 
omdat buiten de deur eten, roken en 
energie zoveel duurder zijn gewor-
den, ook een bezoek aan pretparken, 
musea en een nieuwe auto zijn flink 
in prijs gestegen. Maar dat krom 
liggen valt nog wel een beetje mee, 
want we zijn met z’n allen ook veel 
meer gaan verdienen.
 
En kun je dat geld nog kwijt in 
Hardenberg, nu we steeds meer 
geluiden horen over winkels die 

hun deuren sluiten? Ook dat heeft 
het CBS uitgezocht. Het blijkt dat 
in de gemeente Hardenberg 12% 
van de winkels leegstaat, dat is 2% 
minder dan het gemiddelde van 
Overijssel. Nou zegt dat nog niet 
zoveel, want je moet dan wel weten 
of je veel of weinig winkels hebt 
om je centen uit te kunnen geven. 
Geloof het of niet: ook dat heeft het 
CBS bekeken. Nou blijkt dat we in 
de hele gemeente Hardenberg, van 
Sibculo tot Schuinesloot en van 
Gramsbergen tot Balkbrug, 534 
winkels hebben. Peildatum april 
2016. Ter vergelijking met een paar 
andere gemeenten: Almelo 482, 
Doetinchem 556, Heerenveen 402, 

Vlissingen 374 en Winterswijk 271. 
Nog genoeg mogelijkheden dus om 
van je centen af te komen als je dat 
wilt. En als je die centen hebt.

Gemiddeld genomen hebben we de 
afgelopen twintig jaar meer geld 
verdiend. Wil je nóg meer geld 
overhouden dan moet je stoppen 
met roken, vaker thuis eten, geen 
pretpark bezoeken, een extra trui 
aantrekken en in een tweedehands 
auto gaan rijden. Het aantal miljo-
nairs in de gemeente Hardenberg zal 
er waarschijnlijk niet door stijgen, 
een dikkere spaarrekening zit er wel 
in. Maar of je daar iets aan hebt?

Afscheid – Nadat HHC vorige 
week woensdag op het eigen sport-
park De Boshoek  het bekerduel had 
verloren van (grotendeels) Noord-
wijk-2,  is afscheid genomen van 
een aantal spelers, begeleiders en 
trainer Marcel Groninger. Stijn Pol 
stopt na vijf seizoenen en gaat voet-
ballen in zijn woonplaats Saasveld. 
Dennis Krohne verlaat HHC na vier 
seizoenen en gaat zich richten op 
zijn gezin en maatschappelijke car-
rière. Melvin Koetsier gaat volgend 
jaar spelen voor Excelsior ‘31 Rijs-
sen, Stan Ypenburg gaat naar HZVV 
Hoogeveen en Philip Ties gaat in 
Utrecht wonen en heeft daarom 
gekozen om voor Spakenburg te 
gaan spelen. Van Marcel Piesche is 
nog niet bekend wat hij gaat doen.

Roken - De Saxenburgh Groep 
wordt een rookvrije organisatie. 
Met ingang van 1 juli is roken bij 
het Röpcke-Zweers ziekenhuis en 
de verzorgings- en verpleegtehuizen 
niet meer toegestaan. Niet in de ge-
bouwen en niet op de terreinen. Vol-
gens directeur Henri Janssen geldt 
dat voor iedereen: medewerkers, 
stagiairs, vrijwilligers, bezoekers, 
gasten, patiënten en cliënten. De 
rookhokjes die er nog zijn worden 
vóór 1 juli weggehaald. De enige 
uitzondering wordt gemaakt voor 
cliënten die wonen in de ouderen-
zorglocaties.

Rommel - Buurtvereniging Groe-
nedijk in Kloosterhaar houdt vrijdag 
10 juni haar jaarlijkse braderie en 
rommelmarkt. Van 15.00 tot 19.00 
uur is men welkom aan de Groe-
nedijk om te snuffelen tussen de 
spullen, meedoen aan spelletjes of 
om iets te eten en te drinken.

Racen - Eveno Racing Gramsber-
gen houdt zaterdag 18 juni voor de 
13e keer de Gramsberger Classic 
TT. Eerst worden op vrijdagavond 
nabij café Bolte de motoren tech-
nisch gekeurd. Dat gebeurt tussen 
18.30 en 20.00 uur. Zaterdagmor-
gen wordt eerst getraind, waarna 
om 12.30 uur de officiële opening 
is. Dankzij allerlei sponsoren is de 
toegang gratis.

Wielrennen - Voormalig prof-
wielrenner Coen Vermeltfoort uit 
Schuinesloot heeft vrijdag de 41e 
editie van de Nacht van Hengelo 
gewonnen. Hij was de snelste van 
een kopgroep van tien. Vermeltfoort 
hoopt komend jaar weer toe te kun-
ne treden tot de rijen van de profs.

BMX – Luttenaar Niek Kimmann 
behoort tot de BMX-selectie voor 
de Olympische Spelen in Rio de 
Janeiro. De fietscrosser wist ruim 
een week geleden een gouden en 
een zilveren medaille te winnen 
op het WK in de Colombiaans stad 
Medellin. De BMX-wedstrijden 
in Rio de Janeiro zijn 17, 18 en 19 
augustus.

Volgens de jury is de gemeente Har-
denberg enthousiast, ‘zon-minded’ 
en timmert zij opvallend hard aan 
de weg. Hardenberg bezit een flink 
aantal zonnepanelen in verhouding 
tot het aantal inwoners en zij steekt 
op dit punt met kop en schouders 
uit boven Wageningen en Zwolle. 
Het gemeentebestuur zorgt ervoor 
dat het ‘zonnepanelenvirus’ in veel 
wijken en dorpen kan toeslaan. Met 
zonnestroom zit het dus wel goed, 
maar met zonnewarmte moet nog 
een tandje worden bijgeschakeld, 
vond de jury. In het voordeel van 
Hardenberg sprak ook de aandacht 
voor energiebesparing. Toch was 
dit alles niet voldoende om door 
de vakjury benoemd te worden tot 
Solar City 2016, hoewel winnaar 

HARDENBERG – De Stichting 
2015 bestaat niet meer. De Har-
denberger stichting is in 2007 
opgericht om mee te helpen de 
millenniumdoelen van de Ver-
enigde Naties te bereiken. Dat 
zijn acht concrete doelen die de 
VN in 2000 hebben gesteld en die 
in 2015 behaald moesten zijn, 
om het leven van alle mensen 
op aarde te verbeteren. Hiertoe 
horen onder meer het uitroeien 
van extreme honger en armoede, 
basisonderwijs voor alle kinderen 
en een beter leefmilieu.

Het jaar 2015 is alweer voorbij en 
dat is de voornaamste reden om de 
stichting op te heffen, niet omdat de 
doelen zijn gehaald. Wel is er sinds 
2007 veel gedaan op het terrein van 
gezondheid, watervoorziening en 
onderwijs. De stichting heeft veel 
lokale initiatieven ondersteund, 
waarbij organisaties zelf voor geld 

HARDENBERG – Zelf waren de organisatoren van het Vechtival tevreden 
over de 4e editie, afgelopen zaterdag. Het evenement bij natuurcentrum De 
Koppel was de leukste tot nu toe, de mooiste wat aankleding betreft en met 
een record aantal bezoekers. Daar valt niets op af te dingen, hoewel er nog 
voldoende ruimte was voor meer publiek.
Ouders hadden geen kind aan hun kroost, want er was zoveel te doen en te 
beleven dat ze gerust zelf een poosje op het terras bij De Koppel hadden 

kunnen zitten. Wat dan weer zonde zou zijn geweest, want ook voor hen 
hadden de organisatoren van De Koppel en Staatsbosbeheer genoeg in petto: 
een demonstratie met jachthonden, een kijkje bij de nieuwe bijenschuur, 
luisteren naar kampvuurmuzikanten, kanoën op de Vecht of met een boot 
naar Loozen of juist de andere kant op, naar Diffelen. De deelnemers en 
bezoekers waren in elk geval zo te spreken over het evenement dat een 5e 
editie niet uit kan blijven.

Vechtival verdient nog meer publiek

Stichting 2015 stopt ermee
moesten zorgen en dan een aanvul-
lende subsidie kregen. De bouw 
van een school voor weeskinderen 
in Roemenië door het Vechtdal 
College is hier een voorbeeld van. 
Het geld dat de stichting kreeg 
was afkomstig van het Rijk en de 
gemeente Hardenberg, die jaarlijks 
een ton voor lokale initiatieven op 
tafel legde. In totaal is zo’n 2 mil-
joen euro uitgekeerd.

Tijdens de slotmanifestatie op don-
derdag 2 juni zijn de laatste cheques 
uitgedeeld. Stichting Home of Hope 
and Dreams kreeg 20.000 euro om 
bij haar Oegandese kindertehuis een 
boerderij op te zetten, voor Simavi 
was er 15.000 euro voor een water- 
en sanitairproject en 10.000 euro 
ging naar God’s Golden Acre voor 
een muziek- en dansvoorstelling 
van de Zulu Warriors, waarmee 
Zuid-Afrikaanse jongeren geld 
inzamelen voor hun kindertehuis.

Net geen zonne-prijs voor Hardenberg
HARDENBERG – De eerste prijs is het niet geworden, maar de ge-
meente Hardenberg is wel trots op de nominatie voor de verkiezing tot 
Solar City 2016. De andere gemeenten waren Wageningen en Zwolle. 
Laatstgenoemde is vrijdag tijdens het Nationaal zonne-energie debat 
in Utrecht uitgeroepen tot winnaar.

Zwolle niet zoveel zonne-energie 
opwekt als Hardenberg en ook te 
horen kreeg dat wat meer gedaan 
moet worden op het gebied van het 
opwekken van zonnewarmte. Op 
dat terrein heeft Wageningen een 
flinke voorsprong op de anderen.

HARDENBERG – In het gemeen-
tehuis in Hardenberg wordt don-
derdag 9 juni van 13.00 tot 17.00 
uur een Jobmarkt gehouden. Dat is 
een Duits-Nederlands evenement, 
met zowel Duitse als Nederlandse 
werkgevers die personeel zoeken uit 
de sectoren ICT, techniek, zorg, so-
ciaalpedagogisch (kinderopvang), 
toerisme & vrije tijd en horeca.

Jobmarkt



Er zijn nog steeds organisaties in 
Hardenberg die standaard onder 
hun e-mails een belerende tekst 
zetten. Bijvoorbeeld de volgende 
zin: Denk aan het milieu en uw 
maatschappelijke verantwoorde-
lijkheid voordat u dit bericht print. 
(een mbo-school). Of: Denk aan het 
milieu; dit mailtje printen is niet 
altijd nodig. (een natuurcentrum).
Behalve dat het ze geen mallemoer 
aangaat wat ik met e-mails doe, be-
grijpen ze de impact van hun bericht 
niet. Ten eerste roept hij ergernis 

op, zodat hun persbericht minder 
welwillend wordt bekeken dan wan-
neer die zin er niet zou staan. Maar 
daarnaast weten ze blijkbaar ook 
niet hoe milieuvervuilend ze zelf 
bezig zijn. Er is namelijk uitgere-
kend dat elk e-mailtje voor 4 gram 
CO2-uitstoot zorgt. En hun mailtjes 
zijn niet altijd waardevol, om het 
maar zwak uit te drukken. Soms 
komen de meest onbenullige berich-
ten voorbij, bijvoorbeeld dat Pietje 
een prijsje heeft gewonnen voor het 
bedenken van een milieuvriendelijk 
gekleurde zakdoek, of dat Annie 
zulke lekkere koekjes bakt dat ze 
bij De Bakker Van Kloosterhaar 
op zaterdag haar probeersels mag 

presenteren.
Maar printen is wel duurder dan 
lezen, toch? Ook dat is uitgerekend 
en het klopt niet altijd. Lees je het 
bericht in totaal in minder dan 6 
minuten, dan is lezen vanaf je desk-
top computer voordeliger. Voor een 
tablet is dit 12 minuten. Is het dus 
een lang bericht waar je wel even de 
tijd voor moet nemen, dan kost het 
printen minder geld dan het gebruik 
van de computer. En minder geld 
uitgeven, dus eigenlijk financieel 
gewin als beloning, dat willen we 
toch allemaal? Dat is maar de vraag.

Bij ouderen werkt dat niet zo goed, 
heeft de Universiteit van Londen 

onderzocht. Over twee jaar zijn er 
nieuwe gemeenteraadsverkiezingen 
in Hardenberg en het volgende kan 
voor de deelnemende partijen van 
belang zijn. Het zit namelijk zo: 
bij ouderen neemt het chemische 
stofje dopamine in het brein af. En 
dat stofje bepaalt of je risico’s wilt 
nemen of niet. De onderzoekers 
lieten proefpersonen in allerlei 
leeftijden een gokje wagen. Het 
bleek dat ouderen best een gokje 
willen wagen om puntenverlies 
te voorkomen, maar niet om een 
mogelijke winst op te strijken. De 
onderzoekers ontdekken dat oudere 
mensen zich simpelweg minder 
aangetrokken voelen tot grote be-

loningen en dat zorgt ervoor dat ze 
ook minder bereid zijn om risico’s 
te nemen om die beloningen op te 
kunnen strijken.

En dat is nuttige informatie voor po-
litici. Wanneer zij ouderen aan hun 
kant willen krijgen, doen ze er goed 
aan een verlies-scenario te schetsen. 
Een voorbeeldje. Een politicus die 
wil dat ouderen op hem stemmen, 
kan beter benadrukken dat ouderen 
100 euro AOW kwijtraken als ze 
niet op hem stemmen, dan zeggen 
dat ze er 100 euro AOW bij krijgen 
als ze dat wel doen. De bedenkers 
van de partijprogramma’s kunnen 
alvast aan de slag.

Woensdag 15 juni 2016

.............ergee
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Vóór de Tweede Wereldoorlog was 
dat heel anders, er bestond eigenlijk 
alleen een grens op papier. Duitse 
hannekemaaiers die als seizoenar-
beider in Nederland gras maaiden, 
turfgravers die in het Nederlandse 
veen werkten, dienstmeisjes die hun 

Werken zonder grenzen

brood verdienden in Holland, kiep-
keerls die met hun koopwaar door 
Noord-Nederland trokken. Maar 
ook Nederlandse boerenknechten 
die in Duitsland werkten, Neder-
landse dominees die de Duitse 
schapen hoedden en grensbewoners 

HARDENBERG - Een paar Duitse tandartsen en een internist die 
in Hardenberg werken, plus een paar leerlingen van het Alfa-college 
in Hardenberg die stage lopen bij een installatiebedrijf in de Duitse 
plaats Uelsen. En niet te vergeten een groepje Duitse werknemers bij 
voorheen-Wavin, ‘een fijne troep die hard warkt en niet völ zoept’, zo 
staat op hun auto te lezen. Dat is het wel zo’n beetje wat de uitwisse-
ling van werkkrachten betreft in het Nederlands-Duitse grensgebied 
tussen Hardenberg en Nordhorn.

die in de textielfabrieken in Nord-
horn hun brood verdienden.  Na de 
oorlog was daar niets van over en 
pas de laatste tijd begint dat weer 
een beetje terug te komen, hoewel 
het nog een heel probleem is om de 
Duitse en Nederlandse wetgeving 
zo op elkaar af te stemmen dat de 
ambtelijke grens ook verdwijnt.

Werk in Duitsland en werklozen in 
Nederland. dat is momenteel zo’n 
beetje het beeld. Tien jaar geleden 
was dat eigenlijk omgekeerd. En 
hoe het over tien jaar eruit ziet we-
ten alleen profeten. Het is daarom 

De eerste Hardenberger Jobmarkt zorgde voor een vol gemeentehuis.

van belang flexibel te kunnen 
werken. De opleidingen in beide 
landen moeten op elkaar afgestemd 
worden, samen onderzoek doen is 
nodig, elkaars diploma’s op waarde 
schatten en vooral met elkaar com-
municeren: Duitsers die een beetje 
Nederlands leren en Nederlanders 
die Duits kunnen spreken. Net zo 
belangrijk als van elkaar weten wat 
men als bedrijf, als uitzendbureau 
of als werknemer zoekt of te bieden 
heeft.

Een eerste stap is vorige week don-
derdag gezet met een Jobmarkt in 
het gemeentehuis van Hardenberg, 
waar workshops werden gehou-
den over werken en solliciteren 
in Duitsland en waar banen voor 
mbo’ers en hbo’ers werden aange-
boden, hoewel meer van Nederland-
se dan van Duitse bedrijven. Tijdens 
een speeddate kon direct kennis 
gemaakt worden met werkgevers, 
waar eventueel een vervolggesprek 
uit voortvloeit dat weer een baan 
kan opleveren. De organisatie van 
deze eerste Hardenberger Jobmarkt 
was in handen van studenten van de 
opleiding Leisuremanagement van 
Stenden Hogeschool en leerlingen 
van het Alfa-college.redactie@sallander.nl

Zonnevelden – B&W van Harden-
berg willen voorlopig niets doen 
met de aanvragen van vijf lokale on-
dernemers die zonnevelden willen 
aanleggen. Dat zijn grote stukken 
land die volgebouwd zijn met zon-
nepanelen om energie op te wekken. 
Het doel van de ondernemers is geld 
verdienen met het leveren van die 
energie aan het elektriciteitsnet. 
Het college wil op verzoek van de 
gemeenteraad voor het eind van 
het jaar aangeven hoe duurzame 
energie opgewekt kan worden. Dat 
kan via windenergie, bio-energie, 
zonne-energie en aardwarmte. 
Voordat dit onderzoek is afgerond 
wordt geen besluit genomen over 
de vijf verzoeken.

Woonlocatie – Het lukt B&W van 
Hardenberg niet om voor de zomer-
vakantie aan te geven waar en hoe 
in Sibculo gebouwd mag worden. In 
maart heeft de gemeenteraad aange-
geven dat onderzocht moet worden 
of er zowel gebouw kan worden op 
het gemeentelijk terrein Voor de Ak-
kers als het particuliere Kloosterter-
rein. Het college heeft toen beloofd 
dat voor de zomervakantie een plan 
klaar zou liggen waarin met de wens 
van de raad rekening is gehouden. 
Sinds maart is er gesproken over de 
ligging van de woningen, de types 
en andere randvoorwaarden, maar 
het duurt nog wat langer om alle 
alternatieven te kunnen presenteren. 
Dat gebeurt nu kort na de vakantie, 
is de verwachting.

Bezoekers – Natuurcentrum De 
Koppel in Hardenberg heeft vo-
rige week de 200.000e bezoeker 
ontvangen. Dat was mevrouw 
Broeksema uit Dedemsvaart, die 
bij binnenkomst een bos bloemen 
kreeg aangeboden. De Koppel 
vierde in oktober van het vorige 
jaar het 15-jarig bestaan. In al die 
jaren waren de bezoekersaantallen 
redelijk stabiel tussen de 12.500 en 
14.000 per jaar. Ongeveer een kwart 
daarvan zijn leerlingen van scholen.

Opening - Onder grote belangstel-
ling van bewoners en omwonenden 
is dinsdag 7 juni het appartemen-
tencomplex van Beter Wonen aan 
de Prengerlaan in Hardenberg of-
ficieel geopend. Het complex telt 
20 appartementen voor zelfstandig 
wonen met begeleiding van de 
RIBW en Ambiq. Twee bewoners, 
Ingrid Olijve en Timo Euser, hebben 
als officiële handeling een lint door-
geknipt. Over enkele weken begint 
de woningstichting aan de overkant 
van het zojuist geopende complex 
met de bouw van 37 appartementen 
aan de Barbierstraat. Deze apparte-
menten zijn beschikbaar voor alle 
doelgroepen. Op maandagavond 13 
juni was hiervoor een inloopbijeen-
komst in het LOC aan de Sportlaan.

HARDENBERG - ArboPositief 
Hardenberg houdt woensdag 
22 juni een bijeenkomst waarin 
een training Presenteren wordt 
verzorgd. 

Veel werkzoekenden vinden het 
maar eng om voor een groep te 
staan. Dat werkt vaak door in ge-
sprekken met werkgevers. En een 
elevatorpitch tijdens een speeddate 

Training presenteren 
voor werkzoekenden

wordt dan zomaar een beproeving 
in plaats van een kans. De training 
Presenteren is erop gericht meer 
zelfvertrouwen te krijgen en geeft 
handige tips om het onder de knie 
te krijgen.

De bijeenkomst is bedoeld voor 
werkzoekenden in de gemeenten 
Hardenberg en Ommen en omlig-
gende kernen. Zij zijn welkom op 
het bedrijventerrein Vechtpark, 
Vechtstraat 2D in Hardenberg. 
Deelnemen aan de bijeenkomsten 
van ArboPositief is gratis.

Opening Familiesuite
HARDENBERG – Met het geldbe-
drag dat het Röpcke-Zweers zieken-
huis heeft gekregen van het Ronald 
McDonald Kinderfonds is een 
Familiesuite ingericht. De ruimte 
op de kinderafdeling is bedoeld 
voor gezinsleden van patiëntjes 
die langdurig opgenomen moeten 
worden. Dinsdag 7 juni was de 
feestelijke opening. De kamer kan 
meeverhuizen naar het vernieuwde 
ziekenhuis, dat naar verwachting in 
2019 klaar is.



Het was waarschijnlijk wat cynisch 
bedoeld, de opmerking van burge-
meester Peter Snijders vorige week 
dinsdag tijdens de raadsvergade-
ring. Maar het is maar de vraag of 
het CDA-raadslid waar hij voor was 
bedoeld dat ook zo heeft ervaren. 
Snijders roemde het voortschrij-
dend inzicht van Henk Dogger: 
eerst geen voorstander van het naar 
Hardenberg halen van grote eve-
nementen om de gemeente ‘op de 
kaart te zetten’ en nu wel. Een ‘to-
renhoge ambitie’ noemde Snijders 
het. In werkelijkheid moet hij goed 
pissig zijn op Dogger + consorten.

Nog maar enkele maanden geleden 
is door de raad de Evenementenver-
ordening vastgesteld. De coalitie 
had afgesproken dat in 4 jaar tijd 
300.000 euro beschikbaar gesteld 
moest worden voor evenementen, 
dat is 75.000 euro per jaar. B&W 
wilden het overgrote deel aan 
grote evenementen besteden, met 
regionale en wellicht zelfs lande-
lijke uitstraling, maar dat voorstel 
werd afgeketst: 20.000 euro voor 
een groter evenement en 55.000 
als strooigoed voor lokale activi-
teiten. En nu vroeg Dogger of er 
geen incidenteel geld beschikbaar 
gesteld kon worden om een groot 
evenement naar Hardenberg te ha-
len. Hij werd lichtjes op de vingers 
getikt door andere partijen (op-

positie: waarom niet met gestrekt 
been erin om de vloer aan te vegen 
met het voorstel?), maar volgens 
Dogger was dit iets nieuws: veel 
geld voor evenementen met lokale 
uitstraling, een kleiner deel voor 
een evenement met regionale uit-
straling en nu een eenmalig bedrag 
voor een evenement met landelijke 
uitstraling. Waarbij hij voorbijging 
aan het feit dat de gemeente al een 
landelijk evenement als de Leontien 
Ladies Ride heeft binnengehaald. 
Vorig jaar voor het eerst en nu, twee 
weken voor aanvang, al 50% meer 
aanmeldingen dan in 2015.

Het CDA-raadslid werd trouwens 
op zijn wenken bediend. Een dag na 
de raadsvergadering werd bekend 

dat Hardenberg op 27 september 
de plek is waar de wielerwedstrijd 
Olympia’s Tour begint met een 
ploegentijdrit. Niet dankzij de ge-
meente, want die heeft hier door het 
raadsbesluit van februari geen geld 
voor, maar dankzij het bedrijfsleven 
dat in groten getale een sponsorpak-
ket aanschafte.

Er was tijdens de raadsvergadering 
van dinsdag ook een kleine aanva-
ring tussen de ChristenUnie en de 
eigen wethouder Jannes Janssen. 
Elke keer probeert de CU de komst 
van een treinstation in Bergentheim 
onder de aandacht te brengen en 
elke keer wordt verteld dat men niet 
bij de gemeente moet zijn. Eerst 
moet de lijn Almelo-Mariënberg 

worden doorgetrokken naar Har-
denberg en dan moet die lijn geëlek-
trificeerd worden waarna eventueel 
Bergentheim heropend kan worden. 
Maar topprioriteit heeft de aanpas-
sing van het station in Hardenberg, 
zei Janssen. Bovendien is de lijn van 
de Provincie Overijssel, ga dus bij 
je eigen partijen in de provinciale 
staten langs om geld los te peuteren. 
Daarnaast is het maar de vraag of 
er genoeg Bergentheimers zijn die 
met de trein willen reizen. Dat moet 
onderzocht worden. Niet door de 
gemeente, maar door de provincie. 
De bal is dus weer terug bij de CU, 
die nou eerst maar eens naar Zwolle 
moet reizen om te kijken of de 
provincie hier geld voor over heeft. 
Reizen per trein, uiteraard.

Woensdag 22 juni 2016

.............ergee
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HARDENBERG – De informatiemarkt voor vrijwilligerswerk in het toe-
komstig azc Heemserpoort bij Hardenberg heeft zoveel belangstellenden 
getrokken, dat er straks geen werk genoeg is als ze zich ook daadwerkelijk 
allemaal aanmelden om te helpen. Om toekomstige vrijwilligers te laten 
zien waar ze een bijdrage kunnen leveren stonden vorige week woensdag 
in het schoolgebouw De Matrix in de wijk Marslanden een handvol kra-
men opgesteld van organisaties die activiteiten op poten zetten voor de 
bewoners van het azc.

Het Centraal Orgaan opvang Asielzoekers (COA) is de organisatie die 
het azc aan de Jachthuisweg straks gaat runnen, maar voor activiteiten op 
het gebied van sport, scholing en recreatie wordt een beroep gedaan op 

Vrijwilligers gezocht voor het azc

maatschappelijke organisaties als de Bibliotheek, het Diaconaal Platform, 
Hardenberg United, welzijnswerk De Stuw en Vluchtelingenwerk. Die 
organisaties zoeken vrijwilligers om de activiteiten uit te voeren. Zo kun 
je docent basaal Nederlands worden, of begeleider die zich als voetbal-
trainer of muziekleraar inzet, medewerker kinderopvang of iemand die de 
asielzoekers wegwijs maakt in de omgeving van het azc.

Overigens zijn er wel een paar voorwaarden om als vrijwilliger mee te kun-
nen doen: je moet minimaal 18 jaar oud zijn, goed kunnen samenwerken, 
affiniteit met asielzoekers hebben maar wel afstand kunnen bewaren en je 
moet een Verklaring Omtrent het gedrag kunnen tonen. Aanmelden kan 
onder meer bij stichting De Stuw aan de Stuwdijk in Hardenberg.

Buurthuis – In buurthuis De Paar-
denstal in Collendoorn mogen 
voortaan legaal feestjes worden 
gehouden. Maximaal 10, heeft de 
gemeente Hardenberg bepaald. Tot 
nu toe werd gedoogd dat in deze 
particuliere ruimte alcohol werd 
geschonken, omdat in Collendoorn 
geen plek is voor maatschappelijke 
activiteiten. Na een klacht van Ko-
ninklijke Horeca Nederland en 
een handhavingsverzoek van een 
buurman kon de gemeente kiezen 
uit twee opties: zorgen dat eigenaar 
Otten stopt met zijn activiteiten of 
de drankverstrekking legaliseren. 
Dat laatste is het geworden. Voor-
waarde is wel dat Otten iets doet aan 
de inrichtingseisen, zoals het zorgen 
voor gescheiden sanitair.

HHC – Voetbalvereniging HHC 
krijgt het dienstengebouw op sport-
park De Boshoek van de gemeente 
Hardenberg in bezit. Bovendien 
ontvangt de club nog een bedrag van 
18.000 euro als bijdrage voor toe-
komstig onderhoud. Het gebouwtje 
bij de ingang van het sportpark, een 
voormalige garage, hoort tot de 130 
gemeentelijke eigendommen die de 
gemeente eigenlijk wel kwijt wil. 
HHC gaat van het pand een ruimte 
maken voor trainers, vrijwilligers 
en stewards. De ondergrond blijft 
eigendom van de gemeente.

Oostloorn – Verzorgingshuis Oost-
loorn, in 1965 begonnen aan de 
Rheezerweg in Heemse en in 1991 
verhuisd naar de Van Speijkstraat 
in Hardenberg, was vorige week in 
feeststemming. Maandag 13 juni is 
met onder meer een koffietafel voor 
bewoners en een receptie voor per-
soneel gevierd, dat 25 jaar geleden 
de eerste bewoners in het nieuwe 
Oostloorn kwamen wonen.

Noaberschap - Kinderstraat Het 
Kwartier in Balkbrug heeft de 
Noaberschaps Award 2016 van de 
ChristenUnie gekregen. Andere 
genomineerden voor de prijs (een 
beeld en 500) waren stichting Veur 
Mekaar uit Bergentheim, stichting 
Present uit Hardenberg en stichting 
De Makelij uit Dedemsvaart. De 
prijs is vrijdagavond tijdens een 
partijbijeenkomst uitgereikt in het 
LOC in Hardenberg door Gert-Jan 
Segers, voorzitter van de Tweede 
Kamerfractie van de CU.

Wielrennen – De wielerronde 
voor amateurs Olympia’s Tour gaat 
dinsdag 27 september van start in de 
gemeente Hardenberg. De renners 
beginnen met een ploegentijdrit 
van ruim 20 kilometer. De renners 
beginnen in het gemeentehuis, 
gaan daarna richting Gramsbergen 
en finishen op de Bruchterweg. 
Olympia’s Tour eindigt 2 oktober 
in Zuid-Limburg.

De Hardenbergers zelf vinden dat 
het wel meevalt, want de meeste 
inwoners vinden dat zij een goede 
gezondheid hebben. Maar ongeveer 
één vijfde van de inwoners van de 
gemeente heeft naar eigen zeggen 
een minder goede psychische ge-
zondheid.

Gezondheid Hardenbergers kan nog beter

B&W van Hardenberg hebben on-
langs het lokaal gezondheidsbeleid 
‘Samen Gezond in Hardenberg’ 
vastgesteld voor de periode 2016-
2019. Hierin staan de ambities 
beschreven om de gezondheid van 
inwoners verder te verbeteren. Het 
college wil een gezonde leefstijl 

HARDENBERG - Het gaat de goede kant op met de gezondheid 
van de Hardenbergers, concludeert de gemeente na gesprekken 
met Samen Doen Teams, inwoners en maatschappelijke instel-
lingen: de jeugd drinkt wat minder alcohol en de inwoners doen 
iets aan hun overgewicht. Toch is er geen reden voor een hosan-
nastemming, want er wordt nog steeds veel gedronken, weinig 
bewogen en te veel gegeten

stimuleren, onder meer door de 
inwoners van goede informatie te 
voorzien en het gemakkelijker voor 
ze maken om meer te bewegen.

Via Algemeen Maatschappelijk 
Werk, Sociaal Cultureel Werk, 
Sport, Kunst en Cultuur, geeft de 
gemeente ongeveer 2,8 miljoen 
euro per jaar uit aan het verbeteren 
van de lichamelijke en geestelijke 
gezondheid van de Hardenbergers.

GRAMSBERGEN – Midden-
standsvereniging EMM uit 
Gramsbergen heeft zaterdag 
duizend euro geschonken aan 
de stichting ProGram voor het 
opgeknapte openluchttheater in 
het Gramsberger Bosje.

Het geld is bestemd voor de tweede 
fase van het project, overkapping 
van het podium. Die overkapping 
is hard nodig, bleek zaterdag, toen 
leerlingen van zanger/gitarist Erik 
van ’t Holt en drummer Marco 
Mepschen van The Heinoos hun 
instrumenten met tenten tegen de 
regenbuien moesten beschermen.

Gift voor bostheater



De gemeente Hardenberg bekom-
mert zich om wezen. Geen gewone, 
van vlees en bloed, maar metalen 
exemplaren. En dan nog eens van 
bedenkelijke kwaliteit. Fietsen zon-
der bekende eigenaar zijn (en pas 
op: worden)  bij het station verwij-
derd. In Hardenberg, in Mariënberg 
en Gramsbergen.

Een vreemd woord eigenlijk, wees-
fiets. Een wees is een kind van wie 
één of beide ouders zijn overleden. 
Als één ouders is overleden spreek 
je van een halve wees en als de 
ouders beiden zijn gestorven heb 

je het over een volle wees. Van 
die fiets kun je dat niet zeggen. De 
eigenaar - de ouder in dit geval – is 
in de meeste gevallen nog in het 
land der levenden, alleen weet je 
niet wie het is. Gelukkig kennen we 
ook nog het begrip ‘verlaten wees’, 
dat is een wees waarvan de enige 
overgebleven ouder geen financiële 
bijdrage levert in de onderhouds-
kosten, omdat die ouder met het 
kind geen affectieve relatie meer 
heeft. En dat past wel bij die fietsen. 
De eigenaar onderhoudt de fiets niet 
meer, zoals duidelijk te zien is in de 
fietsenstalling. Lekke banden, geen 
zadel, remmen aan flarden, lampen 
verdwenen of bungelend aan een 
draadje. “Dit zijn wrakken nietwaar, 
hier kun je toch niets meer mee be-

ginnen”, zei de Handhaver Toezicht 
maandag bij het station Hardenberg, 
om zich te verweren tegen boze 
blikken. Hij wilde per se niet in 
beeld komen “want hij hield niet 
van foto’s.” Had hij toch even we-
reldberoemd in eigen dorp kunnen 
zijn, poserend met een fiets boven 
zijn hoofd, als teken van stoerheid 
en om te laten zien dat hij echt aan 
het handhaven was. Hoewel hij dat 
niet echt deed, hij liet het tillen aan 
enkele gemeentearbeiders over, hij 
was tenslotte van Toezicht. Geen 
beroemde Handhaver derhalve. Ook 
geen beroemde weesfiets overigens, 
zoals je wel beroemde weeskinde-
ren had. Denk aan Oliver Twist, 
Harry Potter, Tarzan, James Bond 
en het meisje met de zwavelstokjes.

Beroemde fietsen in het algemeen 
dan, bestaan die wel? Hier vind je ze 
amper. In Italië volop, bijvoorbeeld 
in het fietsmuseum naast de Ma-
donna del Ghisallo, een kerkje bij 
het Comomeer. Een bedevaartsoord 
voor het wielrennen waar onder 
meer fietsen van Francesco Moser, 
Joop Zoetemelk en Eddy Merckx 
te bewonderen zijn. Nederland kent 
maar drie beroemde fietsen, wordt 
er gezegd: de fiets die met Wim van 
Est in een ravijn viel, de fiets die 
Fanny Blankers-Koen kreeg van de 
gemeente Amsterdam en de fiets in 
Turks Fruit met Rutger Hauer en 
Monique van de Ven. Alleen zijn die 
nergens in een museum te vinden. 
Waarbij vergeten wordt de tandem 
waarop prinses Juliana en prinses 

Bernhard reden, na het bekendma-
ken van hun verloving: een fiets 
van de Groninger rijwielenfabriek 
Fongers. Die staat wel in een mu-
seum, in het nationaal fietsmuseum 
Velorama in Nijmegen

Ruimen van fietsen. Of dat nieuws 
is, vroeg een gemeentebestuurder 
zich vorige week af. Nee, alleen de 
dames die meedoen met de Leon-
tien Ladies Ride tellen mee. En de 
amateurs straks in september die 
een ritje Olympia’s Tour mogen 
doen. Landelijke uitstraling, weet je 
wel. Maar een grote schoonmaak-
actie in de fietsenstalling? Wat is 
daar nou voor bijzonders aan, daar 
haal je de krant toch zeker niet mee.

Woensdag 29 juni 2016

.............ergee
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Fietswrakken opgeruimd

HARDENBERG - Drie maanden geleden hadden de eerste wrakken bij 
de stations in Hardenberg, Gramsbergen en Mariënberg verwijderd 
kunnen worden, maar pas vorige week heeft de gemeente de daad bij 
het woord gevoegd. Tientallen fietsen zijn in een container geladen en 
afgevoerd, waardoor er weer plek is in de stalling en de stationsomge-
ving er wat toonbaarder uitziet.

Behalve de wrakken kunnen ook fietsen en bromfietsen die buiten de 
stallingen staan of een poos onbeheerd worden achtergelaten verwijderd 
worden, zo hebben B&W enkele maanden geleden besloten. De fietsen 
die ongebruikt een plek in de stalling innemen krijgen een sticker dat ze 

verwijderd moeten worden. Doet de eigenaar dat niet zelf dan doet de 
gemeente dat.  Fietsen en bromfietsen die buiten de stalling worden ge-
plaatst krijgen ook een sticker, maar dan met de tekst dat ze binnen 4 uur 
verwijderd moeten worden.

Eigenaren kunnen een verwijderde (brom)fiets tegen een betaling van 25 
euro voor vervoer en opslag binnen 13 weken na het verwijderen na een 
telefonische afspraak bij de gemeente ophalen. Niet afgehaalde fietsen 
worden openbaar verkocht. Voor de fietseigenaars moet dit allemaal geen 
verrassing zijn, want weken geleden zijn al borden bij de stallingen geplaatst 
waarop de regels staan vermeld.

HARDENBERG - De volgende 
school in de gemeente Hardenberg 
die aan de beurt is om opgeknapt 
te worden is de Professor Wate-
rinkschool in Hardenberg-centrum. 
De school voor speciaal onderwijs 
biedt onderdak aan ruim 130 leer-
lingen. Overigens hebben B&W 
ervoor gekozen om de school niet 
op te knappen maar om een geheel 
nieuwe school te bouwen. Dat is 
namelijk duurzamer, efficiënter en 
effectiever, aldus de gemeente. En 
op termijn goedkoper.

De school aan de Lage Gaarden-
straat is vernoemd naar Jan Wa-

Waterinkschool geen ‘opknapper’ maar nieuwbouw 
terink uit Rheeze, die in de eerste 
helft van de vorige eeuw hoogleraar 
was in pedagogiek en psychologie 
aan de VU in Amsterdam. Die naam 
was nog niet in gebruik toen in 1949 
de eerste plannen op tafel kwamen 
voor een christelijke school voor 
Buitengewoon Lager Onderwijs. 
Pas in 1968 kon met het onderwijs 
gestart worden, in de oude openbare 
lagere school aan de Stationsstraat. 
Vijf jaar later, in 1973, kon voor het 
eerst een eigen school in gebruik 
worden genomen. Nu, na meer dan 
40 jaar, is het gebouw ‘op’. Er was 
in de begroting van de gemeente 
1,2 miljoen euro opgenomen voor 

renovatie. Te weinig, blijkt achteraf. 
Om het schoolgebouw weer bij de 
tijd te brengen zou 1,8 miljoen no-
dig zijn. Voor een compleet nieuwe 
school zou 2,6 miljoen op tafel 
moeten komen. Boekhoudkundig 
toch voordelig, zeggen B&W, 
want renovatie moet je in 20 jaar 
afschrijven en nieuwbouw in 40 
jaar. Als de gemeenteraad in juli 
de extra investering van 1,4 mil-
joen goedkeurt, kan volgend jaar 
met de bouw worden begonnen. 
De nieuwe school wordt naast de 
huidige school gebouwd, zo is de 
bedoeling, zodat de leerlingen niet 
tijdelijk hoeven te verhuizen.

Legaal - Wél een houtzagerij, maar 
geen transportbedrijf en opslag 
van caravans. De eigenaar van een 
voormalige agrarisch bedrijf aan 
de Balderhaarweg in Kloosterhaar 
houdt zich al jaren bezig met niet-
legale bedrijfsbedrijfsactiviteiten. 
Een verzoek aan de gemeente om 
die te legaliseren is voor een deel 
gehonoreerd. Een houtzagerij past 
wel in het buitengebied, vindt de 
gemeente, maar de rest niet.  Al-
leen als de caravans en boten die nu 
buiten staan in een schuur worden 
opgeslagen krijgt hij daar toestem-
ming voor, maar het transportbedrijf 
moet verdwijnen.

Woningen - Donderdag 23 juni 
is de eerste steen gemetseld bij 
het nieuwbouwproject van wo-
ningstichting Beter Wonen aan de 
Schoolstraat in Kloosterhaar. Dat 
gebeurde door een toekomstig huur-
der, de heer Kivits. Op deze locatie 
worden in twee fases 10 eengezins-
woningen en 10 seniorenwoningen 
gebouwd. De ene helft wordt in 
oktober opgeleverd, de andere helft 
in het voorjaar van 2017.

Wasdag - De stichting Klooster 
Sibculo houdt zaterdag 2 juli de 
jaarlijkse Nostalgische Wasdag. Van 
10.00 tot 16.00 uur herleven oude 
tijden in en bij Museum Zichtbaar 
Verleden aan de Kloosterdijk. Le-
den van de toneelvereniging Altied 
Wille laten het wassen met wasteil, 
ketel, stamper, wringer en mangel 
zien. Muziek is afkomstig van 
een draaiorgel, in een tent bij het 
museum zijn vanaf 12.00 uur pan-
nenkoeken verkrijgbaar en kinderen 
kunnen oude spelen als steltlopen, 
hoepelen en hinkelen uitproberen.

Bios – De Buitenbios op het Bad-
huisplein in Hardenberg die 17 juni 
niet kon doorgaan vanwege slechte 
weersomstandigheden, is uitgesteld 
naar 16 juli. Op een groot scherm 
in de openlucht wordt om 22.00 
uur de Franse komedie Bon Dieu! 
vertoond. Het evenement is gratis 
toegankelijk, maar er moet wel voor 
een eigen zitattribuut worden ge-
zorgd. Wie graag wil dat er een stoel 
klaarstaat dient 4 euro te betalen.

Repareren – Het Repair Café in na-
tuurcentrum De Koppel in Harden-
berg heeft zaterdag 2 juli speciaal 
aandacht voor kapotte kampeers-
pullen als een slaapzak, luchtbed 
of kampeerlamp. De vrijwilligers 
van het Repair Café helpen niet al-
leen met de reparatie, maar leggen 
ook uit hoe men de spullen zelf kan 
repareren. Deze hulp kost niets, 
maar een vrijwillige bijdrage wordt 
gewaardeerd. Er wordt gerepareerd 
van 13.00 tot 15.30 uur.

KLOOSTERHAAR – Op het ter-
rein achter dorpshuis ’t Haarschut in 
Kloosterhaar wordt zaterdag 3 juli 
een pannenkoekenfeest gehouden. 
De dorpsbewoners kunnen zich 
van 16.00 tot 19.00 uur vermaken 
met muziek, met spelactiviteiten 
en uiteraard met het eten van pan-
nenkoeken.

Het terrein wordt ingericht met een 
overdekt terras. Kinderen kunnen 
de ranja-koe melken, grabbelen, 
knutselen, zich laten schminken of 
zich uitleven op het springkussen. 
De muziek wordt verzorgd door 
de DJ van jeugdhonk Kloo-jo en 
dweilorkest de Haarschutters.

Pannenkoekenfeest



voldoende geld om die zaken uit te 
voeren. Goede burgerinitiatieven 
die niet ergens anders terecht kun-
nen zouden we moeten steunen.” 
De andere partijen waren het met 
Mulder eens, alleen over het bedrag 
wilden ze nog geen besluit nemen.

aanpassingen nodig. De besturen 
van het Vechtdal College, Greijda-
nus en De Nieuwe Veste zullen 
gezamenlijk voortgezet onderwijs 
aanbieden aan de oudere kinderen 
van azc Heemserpoort. 

Woensdag 6 juli 2016

.............ergee
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Misschien moet burgemeester Peter 
Snijders als een echte burgervader 
eens gaan praten met Jacco Roder-
mond, fractievoorzitter van D66 
in de gemeente Hardenberg. Om 
te kijken of hij ook het idee heeft 
dat hij gepest wordt. Dat beeld 
zou namelijk kunnen bestaan, als 
je ziet hoe vaak Rodermond door 
andere partijen wordt aangepakt. 
Vorige week dinsdag lieten zijn 
mede-raadsleden hem alle hoeken 
van de raadszaal zien en niemand 
nam hem in bescherming. Nou 
wordt vaak beweerd dat slachtof-
fers van pestgedrag het onheil 

over zichzelf afroepen, maar dat 
is onzin: niemand vraagt erom 
gepest te worden. Die redenering 
doortrekkend moet je concluderen 
dat Rodermond niet gepest is, want 
hij riep het onheil wél over zichzelf 
af. Hij kwam met moties zonder 
eerst onderzoek te hebben gedaan, 
hij accepteerde dat de provincie de 
gemeente Hardenberg als het ware 
onder curatele plaatst omdat zijn 
partij de jaarrekening 2015 niet 
wilde goedkeuren, hij trok moties 
weer in terwijl wethouders beloftes 
deden die toch al waren afgesproken 
en toen hem het vuur aan de schenen 
werd gelegd reageerde hij met: “Ik 
ben wel klaar met dit onderwerp.”

Rodermond werd zelfs niet in 

bescherming genomen door zijn 
liberale vrienden van de VVD. Die 
zaten blijkbaar nog met hun hoofd 
in de Verenigde Staten, althans 
hun politiek voorman Bert Gelling. 
CU-fractievoorzitter Wim Boersma 
had zijn algemene beschouwingen 
opgehangen aan een bezoek dat 
hij onlangs had gebracht aan de 
gevangenis van Veenhuizen. Niet 
op familiebezoek of zo, maar als 
toeschouwer bij het toneelstuk over 
het boek van Suzanne Jansen, het 
Pauperparadijs. De Kolonie van 
Weldadigheid van generaal Van 
den Bosch was in de 19e eeuw een 
opvoedingsproject voor armen, 
zwervers en bedelaars, bedoeld 
om ze te helpen een menswaardig 
bestaan op te bouwen. Bert Gelling 

was dat weekeinde ook in “een 
soort kolonie van weldadigheid 
geweest”, vertelde hij, namelijk in 
Las Vegas. En daar had hij ook wat 
cultuur gesnoven, in de vorm van 
het bijwonen van een optreden van 
Dj Tiësto. Daar houdt hij wel van, 
even de poenerige knaap uithangen. 
Als andere partijen overleg hebben 
reppen ze over zakendoen onder 
het genot van een bekertje slappe 
koffie met een mariakaakje. Bij de 
VVD kwamen tijdens de fusiebe-
sprekingen met Liberaal Baarslag 
wijn en bitterballen op tafel. Is een 
iets ander niveau, begrijpt u wel.

Nog even terugkomend op D66 
en haar voorman Rodermond: hij 
is af en toe best grappig in zijn 

uitspraken. Bijvoorbeeld toen de 
nieuwbouw van de Waterinkschool 
in Hardenberg aan de orde was. 
Daarvoor moet meer geld op tafel 
komen dan eerst was gedacht. Kun-
nen we dit soort verrassingen nog 
vaker verwachten, wilde hij weten. 
Daarbij vergetend dat wanneer 
je iets kunt verwachten het geen 
verrassing meer is. En helemaal 
mooi maakte hij het toen hij wilde 
weten of bij de nieuwbouw van 
de school geen zelfwerkzaamhe-
den uitgevoerd kunnen worden. 
Schoolbestuurders, leraressen en 
basisschoolkinderen die gaan spit-
ten, leidingen leggen en verven. 
Tja, iemand moet de raadsclown 
uithangen. En eerlijk is eerlijk: Ro-
dermond vervult die rol met verve.

HARDENBERG - Het is nog geen 
acht uur woensdagavond en toch 
galmt door de boekhandel van 
Heijink aan de Voorstraat dat de 
nacht haast ten einde is. Of beter: 
dat de nacht vergevorderd is. Het 
is dan ook een bijzonder moment, 
namelijk de presentatie van het 
liederenboek Het licht breekt door 
de wolken van de Duitse dichter en 
romanschrijver Jochen Klepper, 
een uitgave van Royal Jongbloed 
uit Heerenveen.

Klepper (1903-1942) geldt in Duits-
land als een van de bekendste 

Dichten met de nazi’s op de hielen

dichters van kerkliederen, maar 
ook in Nederlandse bundels is 
werk van hem opgenomen. Ge-
zang 130 uit het Liedboek van de 
kerken - De nacht is haast ten einde 
(‘Die Nacht is vorgedrungen’) – 
is waarschijnlijk het bekendste. 
Schulte Nordholt vertaalde het, 
maar nu is er een nieuwe vertaling, 
van de hand van Titia Lindeboom. 
Mariënbergers zullen zich haar 
nog wel herinneren, als echtgenote 
van dominee Lindeboom die van 
1997 tot 2001 voorganger was in 
de gereformeerde kerk. Zij heeft 
een eigentijdse vertaling verzorgd 

van Kleppers liederenbundel Kyrie. 
Uiteraard vragen de liederen erom 
gezongen te worden, vandaar dat 
bij alle 29 teksten melodieverwij-
zingen zijn opgenomen naar diverse 
zangbundels. En waar geen melodie 
voorhanden was, heeft Frederikus 
aan het Rot - musicus en predikant 
van de gereformeerde kerk vrijge-
maakt in Enschede-Oost - een eigen 
compositie gemaakt. Zestien stuks 
heeft de oud-leerling van de Ca-
sper Diemerschool in Bergentheim 
en het Greijdanus in Hardenberg 
voorzien van een nieuwe melo-
die. Een flink aantal is woensdag 

muzikaal gepresenteerd door Aan 
het Rot. De vijftig aanwezigen in 
de outlet-winkel aan de Voorstraat 
zongen de meeste uit volle borst 
mee. “De liederen van Klepper zijn 
dan ook bij velen geliefd en worden 
in veel kerken gezongen”, zei Titia 
Lindeboom tijdens de presentatie 
van het boek.
Zij heeft een hele website aan Klep-
per gewijd, waar onder meer zijn 
tragisch leven en zijn zelfgekozen 
levenseinde samen met zijn joodse 
vrouw en stiefdochter in Hitler-
Duitsland worden beschreven: 
www.jochenklepper.nl.

Titia Lindeboom vertelt over Jochen Klepper, die door zijn huwelijk met een Joodse vrouw geen leven meer had in Hitler-Duitsland.

Clubhuis – Nu de tennisverenigin-
gen TOGO en TVO zijn gefuseerd 
tot TC Hardenberg is het clubhuis 
De Boshut van TOGO overbodig. 
Het nieuwe clubhuis wordt namelijk 
de kantine van de tennishal van 
TVO. De Boshut is overgenomen 
door het trainersduo John Achter-
berg en Paul Meijerink, die onder 
de naam Vechtdaltennis lessen 
verzorgen op de banen 9 en 10 van 
de nieuwe vereniging.

Lintje - Bij haar afscheid van de 
Albertus Riseausschool in Har-
denberg is onderwijzeres Joke 
Kisteman-Hoogland vrijdag 1 juli 
Koninklijk onderscheiden. Van-
wege haar vrijwillige (bestuurs)
activiteiten op onderwijskundig 
en kerkelijk gebied en haar ka-
raktervolle plichtsvervulling als 
leerkracht, - waarbij kan worden 
opgemerkt dat mevrouw Kisteman 
meer deed dan uit hoofde van haar 
functie van haar verwacht mocht 
worden - is zij bij haar afscheid als 
leerkracht door locoburgemeester 
Douwe Prinsse onderscheiden als 
Lid in de Orde van Oranje-Nassau.

Pleinfeest - Tijdens het Pleinfestijn 
Hardenberg dat zaterdag 27 au-
gustus het Vechtdal Zomerfestival 
2016 afsluit, wordt opgetreden door 
de artiesten Wolter Kroes, Berget 
Lewis, Sharon Doorson en de band 
Beethoven Rocks. Het festijn op de 
Markt is gratis toegankelijk.

Roken - De huisartsen in het 
Vechtdal zijn begonnen met een 
campagne Stoppen met Roken. 
Huisartsenpraktijken ontvangen 
posters over de (snel te behalen) 
positieve effecten van stoppen met 
roken voor in de wachtkamer en een 
klein, praktisch boekje met stoppen 
met rokentips: Wat te doen op de 
moeilijke momenten. Het aandeel 
rokers in de regio is vergelijkbaar 
met het landelijke percentage van 
25%. Volgens de artsen willen 
mensen wel gezonder leven maar 
weten ze niet altijd hoe. Hun cam-
pagne moet zorgen voor praktische 
ondersteuning en begeleiding.

Sportschool - De oude Wallramit-
fabriek aan de Bruchterweg in Har-
denberg mag deels gebruikt worden 
als sportschool, als eigenaar Weiden 
daartoe een vergunning aanvraagt. 
De hal wordt op dit moment al ge-
bruikt door de kickboksschool Fit 
& Fight van Jessica Stegeman en 
Martin Spoolder, maar eigenlijk kan 
dat niet omdat de bestemming van 
het pand bedrijventerrein is. Omdat 
er geen overlast voor de buurt wordt 
verwacht en de kans klein is dat de 
hal ooit nog weer als fabriekshal 
dienst gaat doen, willen B&W de 
bestemming wel veranderen.

HARDENBERG - Het is nog 
niet bekend wanneer er asielzoe-
kerskinderen naar Hardenberg 
komen die naar het voortgezet 
onderwijs moeten. En ook niet 
om hoeveel het zal gaan, maar 
als ze komen is er een plek voor 
ze gevonden.

De jongste kinderen kunnen naar 
een basisschool op het eigen ter-
rein aan de Jachthuisweg, voor de 
oudere kinderen wordt de boven-
verdieping van het leegstaande 

Onderwijs voor asielzoekerskinderen aan de Piet Heinstraat
schoolpand aan de Piet Heinstraat 
3 klaar gemaakt. Dat pand was 
ooit de uitbouw van de middelbare 
landbouwschool en zit aan De Am-
belt vast. Op de benedenverdieping 
heeft kunstenaar Anton Guiljam een 

atelier ingericht. De bovenverdie-
ping van het gebouw beschikt over 
een brandtrap, zodat de gebruikers 
snel naar buiten kunnen in geval van 
calamiteiten. Het pand heeft nog 
wel een opknapbeurt en wat kleine 

HARDENBERG - De fractie van 
de ChristenUnie in de gemeente-
raad van Hardenberg heeft de raad 
voorgesteld een fonds van 100.000 
euro in te stellen. Met dit geld kun-

Burgerinitatieven nen ideeën vanuit de samenleving 
worden gestimuleerd en bekostigd.  
Raadslid Klaas Mulder: “De over-
heid hevelt steeds meer zaken over 
naar de samenleving, bijvoorbeeld 
bij het beheer van zwembaden en 
sportparken. Maar er is niet altijd 



HARDENBERG - Het begint al bijna een traditie te 
worden, het optreden van shantykoor De Sjompiesin-
gers uit Gramsbergen op de Markt in Hardenberg. Elk 
jaar wordt in de eerste volle week van juli het podium 
voor de zangers en muzikanten opgebouwd en komen 
met name oudere centrumbewoners met hun cam-

pingstoel naar buiten om het optreden bij te wonen. 
En eigenlijk kun je ook elk jaar noteren dat een groot 
deel van de toeschouwers uit volle borst meezingt 
met zeemansliederen, smartlappen, schlagers en Ierse 
ballads. Volgend jaar weer? Het is eigenlijk een over-
bodige vraag.
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Af en toe kom je ondernemers 
tegen, die zeggen dat ze het belang 
van klant of cliënt voorop stellen. 
Woningcorporatie De Veste ver-
hoogt per 1 juli de huurprijzen met 
0,6% voor huurders met een inko-
men beneden de € 43.360,-. Met 
dat geld kan de woningcorporatie 
blijven investeren in woningen in 
het Vechtdal, in Enschede en op 
Terschelling, beweren ze. Terschel-
ling? Ja, dat is nog een erfenis van 
een vorige directeur. De van oor-
sprong Ommer woningstichting die 
geld stopt in huizen voor studenten 
van de zeevaartschool. Net zoals 
een van oorsprong Hardenberger 
woningstichting geld heeft geïnves-
teerd in studentenhuizen in Utrecht. 
En ondertussen neemt overal het 
aantal goedkope sociale huurhuizen 
af, terwijl dit type woning juist de 
komende jaren hard nodig is. Maar 
goed, de Veste gaat voor 0,6% ter-
wijl ook tussen de 2,1% en 4,6% 
zou mogen. “Want wij zijn er voor 
mensen met een laag en midden-
inkomen” zegt de huizenchef. Of 
eigenlijk: cheffin, want de touwtjes 
zijn in vrouwelijke handen.

Helaas denkt niet iedereen aan de 
portemonnee van de burger. Toen 
de euro werd geïntroduceerd kre-
gen we allemaal een setje van die 
nieuwe munten. Nu is vorige week 
door de Europese Centrale Bank 
het nieuwe 50-euro-biljet laten 
zien aan het grote publiek. Wat een 
aardig gebaar zou het geweest zijn 
als we allemaal zo’n nieuw biljet 
hadden gekregen. Gewoon, om te 
wennen aan de veiligheidsdraad aan 

Zingende piraten in trek bij senioren
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de zijkant, veranderende kleuren 
als het briefje gedraaid wordt en 
er een portret tevoorschijn komt 
als je het briefje in het licht houdt. 
Het portret van Europa, beweren de 
makers, de Fenicische prinses op 
wie oppergod Zeus een oogje had 
laten vallen. Om de kosten hoeven 
ze het niet te laten, want die liggen 
tussen de 6 en 10 eurocent per biljet.

Er is trouwens een instantie in het 
Vechtdal die dat geld (en nog veel 
meer) goed had kunnen gebruiken: 
de Stichting Kunstwegen. Deze 
stichting vecht voor haar voortbe-
staan nu de Vechtdalgemeenten in 
april hebben besloten de subsidie-
stekker uit het project te trekken. 
Kunstwegen is een 160 kilometer 
lange route met kunstwerken langs 
de Vecht tussen Ohne (bij Bent-
heim) en Zwolle. De route verbindt 
zo’n 75 kunstwerken aan weerszij-
den van de grens. Onderhoud en 
informatieverstrekking kosten geld 
en dat is er na 2017 niet meer. De 
stichting moet op zoek naar alterna-
tieve geldbronnen en dan helpt zo’n 
verhaal uit Maastricht natuurlijk 
niet. In die stad hebben vorige week 
dierenactivisten een kunstwerk bij 
de kunstacademie van Zuyd Hoge-
school vernield. Het werk bestond 
uit meer dan tweehonderd levende 
regenwormen die aan vishaken 
hingen. Milieuactivisten hebben 
de vislijnen doorgeknipt. Iedereen 
spreekt er schande van, behalve de 
mensen van de hogeschool zelf. 
Die vinden dat er met de vernie-
ling een grens overschreden. “Wij 
staan voor artistieke vrijheid van 
kunstenaars”, laat de hbo-instelling 
weten. Gelukkig voor ze hebben 
ze de foto’s nog. Hopelijk hoeft de 
stichting Kunstwegen dat over een 
jaar niet te verzuchten.

BERGENTHEIM - De handschoen 
die de CU-fractie enkele weken 
geleden retour kreeg van het ge-
meentebestuur van Hardenberg 
over heropening van het station 
Bergentheim, is opgepikt door de 
provinciale CU-statenleden. De 
ChristenUnie heeft in haar verkie-
zingsprogramma staan dat het open-
baar vervoer onder meer bevorderd 
dient te worden door heropening 
van stations zoals Bergentheim.  
B&W van Hardenberg leggen de 
prioriteit bij doortrekking van de 
lijn Almelo-Mariënberg naar Har-
denberg (net als in de periode 1970-
1975!) en vervolgens elektrificatie 
van die lijn. Voor stationswensen 
moet men bij de provincie zijn, 

ChristenUnie zoekt steun voor 
heropening station Bergentheim

vertelde wethouder Jannes Janssen 
toen tijdens een raadsvergadering, 
bijvoorbeeld bij de eigen statenle-
den. Jan Westert van de Overijs-
selse ChristenUnie hield vorige 
week tijdens de Statenvergadering 
in Zwolle een kort pleidooi voor 
onderzoek naar heropening van 
Bergentheim, van het aanleggen van 
een station in Staphorst en stations 
rond de grote steden. Het verbeteren 
van het openbaar vervoer is volgens 
hem een zaak van lange adem en hij 
wil dat Gedeputeerde Staten daar 
aandacht voor hebben.

Veel kans op heropening van Ber-
gentheim is er echter niet, tenzij 
andere stations worden gesloten. 

De halte is in 1975 gesloten, onder 
meer omdat er te weinig gebruik 
van werd gemaakt. Nu Bergentheim 
de afgelopen 40 jaar gegroeid is zou 
heropening misschien kunnen, maar 
daartoe moet eerst een reizigerson-
derzoek worden gedaan. Maar ook 
als de uitkomst van dat onderzoek 
gunstig lijkt voor de Bergenthei-
mers ligt heropening niet meteen 
voor de hand, omdat is uitgezocht 
dat dit alleen kan als de lijn Almelo-
Hardenberg wordt geëlektrificeerd, 
als er harder wordt gereden, later 
wordt geremd, de tussenstops kor-
ter worden en er punctueel op tijd 
wordt gereden. Ids Wiersma zal 
voorlopig wel de laatste stations-
chef van Bergentheim blijven.

Station Bergentheim zoals dat tot 1975 in gebruik was. In 1993 is het gesloopt.

Overleden - Op woensdag 6 juli is 
PvdA-raadslid Ria Juurlink-Nijhuis 
overleden aan de complicaties ten 
gevolge van kanker. Zij is 60 jaar 
geworden. De ziekte was nog maar 
enkele weken geleden geconsta-
teerd. Ze lag voor behandeling hier-
van sinds kort in het ziekenhuis. Het 
raadslidmaatschap van Ria begon in 
1997 voor de Partij van de Arbeid. 
In 2013 werd zij fractievoorzitter 
en dat is zij sindsdien gebleven. 
Ria Juurlink was woonachtig in 
Dedemsvaart. Ze was getrouwd, 
had drie kinderen en kleinkinderen. 
Zij combineerde het politieke werk 
met een baan bij Woonconcept.

Brand - De brandweer in Har-
denberg is woensdagmiddag met 
meerdere wagens uitgerukt naar 
het zorggebouw achter het Röpcke-
Zweersziekenhuis in verband met 
een brandmelding. Er bleek een 
brand op de eerste verdieping van 
het pand te woeden. In het gebouw 
waren op dat moment tientallen 
mensen aanwezig, onder meer voor 
dagbesteding en poliklinische be-
handeling. Dankzij het doortastende 
optreden van Bedrijfshulpverleners 
is voorkomen dat gewonden vielen: 
zij hebben ervoor gezorgd dat ieder-
een naar buiten kon voordat de grote 
rookontwikkeling ernstige proble-
men kon opleveren. Het pand heeft 
rook- en roetschade opgelopen.

Water - De inwoners van het gebied 
waar waterschap Vechtstromen 
actief is, gaan extra betalen. Er was 
bij het begin van de ‘regeerperiode’ 
in 2014 afgesproken dat de lasten-
druk 2,7% zou zijn, maar het wordt 
3,2%. De verhoging is volgens het 
waterschapsbestuur nodig om extra 
te kunnen investeren in met name 
het stedelijk gebied. Oorzaak: het 
veranderende klimaat. De extra 
verhoging kost elk huishouden een 
paar euro per jaar. Voor groepen die 

mogelijk het minst kunnen betalen, 
heeft Vechtstromen een sociaal 
vangnet. Wie in het werkgebied van 
Vechtstromen woont en in aanmer-
king komt voor kwijtschelding van 
gemeentelijke belastingen, heeft 
ook recht op kwijtschelding van 
waterschapsbelasting.

Onderhoud - De vrijwilligers van 
volleybalvereniging Kangeroe uit 
Hardenberg willen zó graag de han-
den uit de mouwen steken, dat ze 
de gemeente hebben gevraagd het 
bedrag dat in 2019 uitgekeerd zou 
worden om sporthal De Meet op te 
knappen nu alvast te geven, zodat ze 
aan het werk kunnen. De club gaat 
alle sportactiviteiten concentreren 
in De Meet en met de gemeente 
is afgesproken dat Kangeroe het 
onderhoud en beheer overnemen. 
Voor 2019 is een grote renovatie 
van de sporthal gepland, maar de 
volleyballers willen eerder aan de 
slag en mogen dat van B&W. Het 
bedrag dat voor het onderhoud in de 
boeken staat is ruim 42.000 euro. 

Werk - Het eerste bedrag voor het 
werkgelegenheidsproject Vierkant 
Voor Werk is binnen. Vorige week 
is bekend gemaakt dat het minis-
terie van Economische Zaken, de 
provincie Drenthe en de gemeenten 
Hardenberg, Emmen, Coevorden en 
Hoogeveen samen 12 miljoen in-
vesteren in de economie in de regio. 
En als het project aanslaat wordt in 
2018 nog eens 3 miljoen beschik-
baar gesteld. Overigens is dit nog 
maar het begin, want volgens de 
commissie Vollebregt/Alberda van 
Ekenstein, die de economie in de 
regio onderzocht, is er de komende 
jaren zo’n 70 miljoen nodig. Bij 
de presentatie van het projectplan 
zei minister Henk Kamps van Eco-
nomische Zaken: “De regio heeft 
het de afgelopen jaren economisch 
moeilijk gehad en heeft 7.000 ar-
beidsplaatsen verloren zien gaan 
sinds 2011. Dat tij kan echter mede 
door dit plan keren.”
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Voordat voetbal een vak werd en 
de voetballers collega’s van elkaar 
werden, had deze tak van sport wel 
iets weg van een prehistorische 
stammenstrijd. De Twentse schrij-
ver Willem Wilmink schrijft in een 
van zijn verhalen over supporters 
die ruiten van spelers ingooiden, 
scheidsrechters die op het veld 
werden bedreigd en beenbreuken 
die aan de orde van de dag waren. 
Die breuken werden geheeld door 

de chirurg Bosma, vertelt Wilmink, 
behalve toen de keeper van Sport-
club Enschede II zijn onderbeen 
brak: het was van hout, dus werd 
er deze keer niet om een dokter, 
maar om een timmerman geroepen. 
Tegenwoordig is het een sport voor 
mietjes. Een beetje vriendelijke 
omhelzing van de tegenstander kost 
je meteen een paar wedstrijden en 
voor een gedurfde tackle van ach-
teren, waarbij niet eens een open 
botbreuk is ontstaan, kun je zomaar 
drie wedstrijden worden geschorst.

De stammenstrijd heeft zich lang-

zamerhand verplaatst van het veld 
naar de straat of naar een weiland 
langs de A9 bij Beverwijk, waar 
bijna 20 jaar geleden straatvech-
ters van Feyenoord en Ajax elkaar 
met klauwhamers en breekijzers 
bewerkten tot de dood erop volg-
de. Angst voor herhaling bestaat 
blijkbaar nog steeds, want de twee 
oefenwedstrijden die Ajax afgelo-
pen zaterdag in Nieuwleusen zou 
spelen mochten niet doorgaan. 
Burgemeester Han Noten van de 
gemeenste Dalfsen had de duels met 
AA Gent en Krylia Sovetov Samara 
(Vleugels van de Sovjets uit de 

Russische stad Samara) verboden 
uit angst voor ongeregeldheden. Hij 
had signalen gekregen dat suppor-
ters van Anderlecht naar Overijssel 
wilden afreizen om de confrontatie 
op te zoeken met aanhangers van 
AA Gent.

Nou, én?, zou je zeggen. Dat moet 
toch kunnen? Als hij nou eens een 
bijveld van de Union Sportvereni-
ging op sportpark Hulsterlanden 
beschikbaar had gesteld voor de 
hooligans, wat kipkluiven en vaat-
jes bier langs de zijlijn als laatste 
avondmaal, peletonnetje ME ach-

ter de hand om de restanten op te 
ruimen, dan waren de vrijwilligers 
van USV niet zo bedroefd geweest. 
Zij hebben zich drie maanden uit de 
naad gewerkt om er een geweldige 
feestdag van te maken en dan drei-
gen enkele handenvol Belgen roet 
in het eten te gooien. Of eigenlijk: 
gaat zo’n burgemeester roet in het 
eten gooien, want een paar bebloede 
koppen, versplinterde ellebogen 
en afgescheurde oren horen bij 
het voetbal zoals dat vroeger werd 
gespeeld: mannelijk, stoer, dodelijk 
soms. Met maar één recht: het recht 
van de sterkste.

Trein - Vanaf maandag 29 augus-
tus rijdt de trein tussen Almelo en 
Mariënberg door naar Hardenberg. 
Dit betekent voor reizigers een ver-
binding zonder overstap en minder 
reistijd. De opening van het traject 
is maandagmorgen op het stations-
plein in Hardenberg, met onder 
meer als sprekers gedeputeerde 
Bert Boerman, burgemeester Peter 
snijders, Anne Hettinga van Arriva 
en Jan Mulder van ProRail.

Kanaal - De baggerwerkzaam-
heden in het Overijssels kanaal 
tussen Almelo en De Haandrik zijn 
afgerond. Vanaf deze maand mo-
gen schepen tot 700 ton het kanaal 
bevaren zonder vooraf ontheffing 
aan te vragen.

Azc – Tegen de bouw van een 
tijdelijk asielzoekerscentrum aan 
de Jachthuisweg in Hardenberg 
zijn twee bezwaren ingediend. 
De twee bezwaarmakers wonen 
respectievelijk op ruim 500 meter 
en 1,5 kilometer van de locatie. Ze 
kijken niet uit op het azc en er komt 
geen verkeer van en naar het azc 
langs hun woning, zodat ze door de 
Commissie Bezwaarschriften niet-
ontvankelijk zijn verklaard.

Zandplas – Recreatiepark Pony-
park City in Collendoorn heeft zijn 
oog laten vallen op de naastgelegen 
zandwinplas. De eigenaars willen 
de plas van het bedrijf Roelofs 
overnemen en er een zwemplas voor 
hun gasten van maken. Tussen het 
recreatiepark en de zandwinplas 
ligt de Luggersweg. De eigenaars 
van Ponypark City zouden graag 
zien dat deze weg wordt opgeheven 
zodat het terrein een geheel kan 
worden, maar dat wil de gemeente 
Hardenberg niet. Deze weg heeft 
een functie als toeristische fiets- en 
wandelroute en dat moet volgens 
B&W zo blijven.

Carbid – Inwoners van Hardenberg 
nemen een dagje carbidschieten 
voor lief. Dat blijkt uit de resultaten 
van het veiligheids- en leefbaar-
heidsonderzoek dat dit voorjaar is 
uitgevoerd. Carbidschieten acht 
men een gewortelde traditie. Een 
verbod hierop kan niet op steun 
rekenen Uit het rapport blijkt dat 
de Hardenbergers hun woonomge-
ving een hoger rapportcijfer geven 
dan inwoners van andere gemeen-
ten. Ook ervaren Hardenbergers 
minder overlast dan inwoners van 
overige delen van het land. Om een 
representatief beeld te krijgen is 
aan 2.000 inwoners uit de hele ge-
meenten  gevraagd een vragenlijst 
in te vullen. In totaal hebben 1.031 
inwoners de vragenlijst ingevuld, 
waarmee de respons op 51,6% ligt, 
ver boven het landelijk gemiddelde 
van 36,6%.

OMMEN - Jaarlijks vinden nog zo’n dertig grotere paardenmarkten 
plaats in Nederland, maar die van Ommen staat zelden in het rijtje.

Veel paarden worden dan ook niet verhandeld tijdens de jaarlijkse Ommer 
Bissingh, traditiegetrouw gehouden op de tweede dinsdag van juli. Het is 
meer een ‘bijproduct’ van de jaarmarkt, die al in 1567 in Markeboeken 
wordt genoemd. De jaarmarkt in Ommen is altijd een belangrijke  bron 

van inkomsten geweest voor de plaatselijke bevolking. In de negentiende 
eeuw was het aantal bezoekers van heinde en verre zo groot, dat bijna 
elke ingezetene tijdens de Bissingh gasten in huis had. Dat laatste is niet 
meer nodig nu iedereen met eigen of openbaar vervoer kan komen, maar 
de drukte is gebleven. Dinsdag kon je na de vroege paardenmarkt over 
de koppen lopen op de Voormars, waar tientallen kramen stonden met 
goederen en etenswaren.

Bissingh ruim 450 jaar trekpleister Ommen

HARDENBERG - De laatste raads-
vergadering van de gemeente Har-
denberg vóór het zomerreces zorgde 
voor een volle tribune aan één kant 
van de zaal. Niet vanwege een inte-
ressant agendapunt, maar vanwege 
de herdenking van het de week 
daarvoor plotseling overleden Pv-
dA-raadslid Ria Juurlink-Nijhuis. 

Haar familieleden, vrienden en 
partijgenoten waren gekomen om te 
luisteren naar woorden van collega-
raadslid Rein Jonkhans en burge-
meester Peter Snijders, die haar 
hartelijkheid en haar persoonlijke 
betrokkenheid met de zwakkeren 
in de samenleving noemden. Een 
ervaren volksvertegenwoordiger 
die probeerde een samenbindend 
element te zijn in raad, in de coalitie 
en de fractie van haar partij. Hierna 
werd een minuut stilte in acht 
genomen, terwijl de vlag voor het 
gemeentehuis halfstok hing.

Raadsvergadering met een traan
Naast droevige gezichten was er 
tijdens deze laatste raadsvergade-
ring op dinsdag 12 juli ook applaus. 
Vertegenwoordigers van de profes-
sor Waterinkschool in Hardenberg 
waren erg tevreden over het besluit 
van de raad om de ruim 40 jaar 
oude school te vervangen door een 
nieuw exemplaar naast het huidige 
gebouw en ze lieten dat vanaf de 
publieke tribune duidelijk horen. 
En er werd op de valreep nog een 
actueel probleem aangeroerd. CDA-
raadslid Gerard Nijhof had veel 
signalen gekregen, zo vertelde hij, 
dat het pontje bij de Zwieseborg 
in Loozen erg slecht functioneert. 
Volgens wethouder Douwe Prinsse 
is er inderdaad regelmatig sprake 
van storing. “Maar we hadden niet 
verwacht dat zoveel mensen van 
het pontje gebruik maken. Daar-
door moet de zaak vaker gerevi-
seerd worden dan was gedacht. En 
soms is er sprake van vandalisme, 

naast de nogal storingsgevoelige 
software.” Hij vertelde dat er na 
het zomerseizoen een ‘grondige 
evaluatie’ komt van de storingen 
en naar oplossingen wordt gezocht. 
Dat betekent dat er voorlopig nog 
rekening gehouden moet worden 
met een breuk in de verbinding met 
de Loozensche Linie.

Sluiting woning
BERGENTHEIM - Burgemeester 
Peter Snijders van Hardenberg 
heeft maandag op grond van de 
Opiumwet een woning aan de 
Slotweg in Bergentheim gesloten 
voor de duur van twee maanden. 
Hij deed dat op advies van de 
Politie Oost-Nederland.

Tijdens een onderzoek naar drugs-
handel heeft de politie een aanzien-
lijke hoeveelheid xtc-pillen in de 
woning aangetroffen. Volgens de 
politie is het woonhuis een belang-
rijke schakel in een drugsnetwerk. 
Bovendien zijn in de nabijheid 
van de woning onlangs door kin-
deren xtc-pillen aangetroffen. De 
hoofdbewoner is aangehouden en 
verblijft in voorlopige hechtenis 
in de gevangenis van Roermond. 
De vrouw van de verdachte en zijn 
drie minderjarige kinderen moeten  
- eventueel met hulp - op zoek naar 
onderdak elders. Half september 
kunnen ze weer terugkeren.

Weg Kloosterhaar dicht
KLOOSTERHAAR - In verband 
met het vervangen van een duiker 
is de provinciale weg N343 van 
de rotonde Kloosterhaar tot de ro-
tonde Bruinehaar afgesloten t/m 2 
augustus 19.00 uur.  De bestaande 
stalen duiker wordt vervangen door 
een betonnen exemplaar. Tijdens de 
werkzaamheden geldt er een omlei-
dingsroute via Sibculo, Westerhaar, 
Vriezenveen, Geesteren. Voor land-
bouwverkeer geldt een aparte route.
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De ziekenhuizen van Hardenberg en 
Zwolle hebben afspraken gemaakt 
over het behandelen van patiënten 
uit het Vechtdal: de moeilijke geval-
len gaan naar Isala, voor algemene 
en spoedeisende hulp kan men in 
het Röpcke-Zweers terecht. Dat 
lijkt mooi. En dat is het ook, want 
een klein ziekenhuis moet partners 
zoeken of opgedoekt worden. Maar 
dotteren, om maar eens wat te noe-
men, het oprekken van bloedvaten 
bij ernstige hartproblemen: dat kan 
spoedeisend zijn maar gebeurt toch 

in Zwolle. Dat is vanuit Harden-
berg bijna drie kwartier rijden, wat 
minder als er weinig verkeer is of 
wanneer de ambulance ruim baan 
krijgt. Jammer dat de échte verbete-
ring van de N34 niet is doorgegaan, 
want het wordt weliswaar een 100 
km weg, maar blijft tweebaans. Het 
kan echter gebeuren dat er toch nog 
wat snelheid wordt gewonnen door-
dat er minder vrachtverkeer over dit 
karrenspoor gaat rijden.

Het verhaal gaat namelijk dat een 
grote vervoerder in Hardenberg 
(ruim 50 wagens) gaat verhuizen 
naar Twente. Naar Almelo, werd 
eerst gezegd, maar nu schijn Enter 

in beeld te zijn. Twintig procent van 
de wagens  blijft nog in Hardenberg, 
de rest zoekt een plek in de buurt 
van de A1. Sneller naar het zuiden 
en westen, vlotter naar Duitsland, 
het lijkt een verstandige keus. Wél 
weer jammer voor de werkgelegen-
heid in de gemeente Hardenberg. 
Eerst nog niet, want de meeste 
chauffeurs blijven wonen waar ze 
nu wonen, maar nieuw volk wordt 
natuurlijk in de directe omgeving 
van de vestigingsplaats gerecru-
teerd. Is dit alles waar of niet waar? 
Is er al een reactie van de eigenaars 
van het bedrijf? Eh, nee.... vanwege 
vakantie is het plan even in de ijs-
kast gezet. In september komt het 

potje weer op het vuur.

Is er dan niets positiefs te melden 
over de ontsluiting van deze Ne-
derlandse velden van Moab? Zeker 
wel. Het is tamelijk onwaarschijn-
lijk, maar wie de krant van vorige 
week niet onder ogen heeft gehad 
en niet beschikt over Facebook of 
Twitter weet het waarschijnlijk nog 
niet, voor de rest was het ‘brekend 
nieuws’: 29 augustus wordt de 
spoorlijn Hardenberg-Almelo in ge-
bruik genomen. En niet andersom, 
want de hotemetoten gaan op het 
stationsplein in Hardenberg ’s och-
tends de officiële openingstoespra-
ken houden en niet in Almelo. Een 

duidelijk signaal, lijkt mij. En er is 
nog meer goed nieuws, met name  
voor de professionele reizigers als 
daar zijn vrachtwagenchauffeurs, 
pakketjesbezorgers en vertegen-
woordigers. Eerst was er het bericht 
dat Drenthe de N34 van Emmen 
naar Coevorden gaat verdubbelen 
en nu willen provinciale politici het 
gedeelte Emmen-Groningen daar-
aan vastplakken. Voorlopig is er nog 
geen geld voor, maar dat kan snel 
veranderen. Hardenberg moet zich 
misschien richten op het noorden en 
oosten in plaats van op het westen. 
Neder-Saksers onder mekaar, zou 
je dat kunnen noemen.

Bingo - De Sionskerk aan de Ou-
deweg in Mariënberg houdt deze 
zomervakantie vijf weken lang 
bingoavonden in het bijgebouw De 
Wingerd. Dat gebeurt op de woens-
dagavonden 27 juli en 3, 10, 17 en 
24 augustus. De avonden staan in 
het teken van ontmoeting en gezel-
ligheid maar er zijn uiteraard ook 
leuke prijzen te winnen. De zaal is 
open vanaf 19.00 uur, de spelletjes 
beginnen om klokslag 20.00 uur. Er 
is ruime parkeergelegenheid.

Burendag - Enkele duizenden 
buurten in Nederland hebben zich 
aangemeld voor Burendag. Op za-
terdag 24 september houden Douwe 
Egberts en het Oranje Fonds de 
elfde editie van dit evenement. In 
Overijssel staat de teller nu op 270 
deelnemende buurten, waarvan 6 
in Hardenberg-stad. Inschrijven 
voor Burendag en een bijdrage 
aanvragen van maximaal 450 euro 
voor de activiteit kan nog altijd via 
Burendag.nl.

Orgel - In de serie Donderdag-
avondconcerten bespeelt Frans 
Dijkstra 28 juli het orgel in de 
geref. vrijgemaakte kerk Het Mor-
genlicht aan de Gramsbergerweg 
in Hardenberg. Dijkstra is onder 
meer organist in de Bouwstraatkerk 
en de hervormde kerk in Ommen. 
Op het programma staan een aantal 
bijzondere orgelwerken, waaronder 
delen uit 20 Pop-Stücke für Orgel 
van Michael Schütz en van Johan-
nes Matthias Mickel gedeelten uit 
Das Swing & Jazz Orgelbüchlein. 
Het programma wordt afgesloten 
met een ‘eigen’ koraalbewerking. 
Het concert begint om 20.00 uur en 
duurt ongeveer een uur. De toegang 
is altijd gratis, maar bij de uitgang 
kan een vrijwillige bijdrage worden 
gegeven.

Fotowedstrijd - Natuurcentrum 
De Koppel houdt een fotowedstrijd 
over paddenstoelen. Tot 20 oktober 
kunnen foto’s van minimaal 20 bij 
30 cm worden aangeleverd. De 18 
mooiste foto’s krijgen een plekje 
in de filmzaal van november t/m 
december. De prijsuitreiking, tevens 
opening van de foto-expositie, vindt 
plaats op 8 november.

Glasvezel - Bij de inwoners van het 
Hardenberger buitengebied kan de 
champagne worden ontkurkt, want 
de benodigde 50% van de inwoners 
van het buitengebied heeft zich 
ingeschreven voor glasvezel. Dat 
betekent dat in alle buitengebieden 
van Hardenberg glasvezel aange-
legd wordt. Omdat bij het bepalen 
van de gebieden voor glasvezel-
aanleg niet altijd exact de gemeen-
tegrenzen worden aangehouden, 
zijn ook Beerze en Beerzerveld 
meegenomen in de vraagbundeling 
van Hardenberg. Daarmee wordt nu 
ook het eerste buitengebied van de 
gemeente Ommen ‘verglaasd’.

REGIO - Het landelijke aantal do-
delijke slachtoffers van Q-koorts is 
onlangs bijgesteld van 26 naar 74. 
Naar schatting lopen nog zeker 400 
Nederlanders rond met chronische 
Q-koorts waarvan geen diagnose 
is gesteld. Daarom moet er een 
grootschalig bevolkingsonderzoek 
naar Q-koorts worden opgezet, 
vindt de PvdA Overijssel. Q-koorts 
is een infectieziekte die van die-
ren op mensen kan overgaan.  In 
Nederland zijn vooral besmette 
melkgeiten en melkschapen de 
bron van besmetting. Een motie 
van de sociaaldemocraten die 
Gedeputeerde Staten oproept zich 
sterk te maken voor bestrijding van 
Q-koorts, is met een overtuigende 
meerderheid aangenomen tijdens de 
laatste Statenvergadering.

Joodse begraafplaats opgeknapt

HARDENBERG - De Joodse begraafplaats 
aan het Mulopad in Hardenberg heeft vorige 
week een grote opknapbeurt ondergaan.

Grafstenen zijn waar mogelijk gelijmd, het 
struikgewas is gefatsoeneerd en de letters op de 
stenen zijn weer zwart gemaakt. Hetzelfde is 
gebeurd op begraafplaatsen in Twentse plaatsen 
als Ootmarsum, Oldenzaal, Rijssen en Goor. Het 
opknappen is uitgevoerd door vrijwilligers van 

de Stichting Boete & Verzoening, christenen 
van allerlei gezindten die, zoals ze zelf zeggen, 
“iets terug willen doen voor de joden die veel 
leed hebben ondergaan.” Sinds 1975 worden in 
heel Nederland tijdens zogenoemde werkweken 
Joodse begraafplaatsen weer zoveel mogelijk in 
ere hersteld.

In Hardenberg waren ook twee oud-streekgeno-
ten aan het werk: Gerrit Jan Loor, emerituspre-

dikant maar vooral bekend als zoon van dominee 
Ernest Loor, van 1950 tot 1975 de ‘Herder van 
Heemse’ en Wilna van der Sluis, dochter van de 
verzetsstrijder Willem van der Sluis naar wie in 
Bergentheim een straat is genoemd. De groep in 
Hardenberg bestond uit zo’n tien vrijwilligers, 
die zelfs in de verzengende hitte stug bleven 
doorwerken. Petten, parasols en vooral veel water 
zorgden ervoor dat ze het ook boven de 30 graden 
konden volhouden.

Onderzoek Q-koorts

HARDENBERG - Kinderen die 
niet op vakantie gaan mogen gratis 
zwemmen in de buitenbaden van de 
gemeenten Hardenberg en Ommen. 
Vanaf 1 t/m 19 augustus organi-
seert combinatiefunctionaris Arjan 
Breukelman het zwembadspektakel 
in vijf verschillende buitenbaden. 
Elke dag staan er tussen half twee 
en vier uur in een van de baden twee 
activiteiten op het programma. De 
activiteiten zijn voor kinderen t/m 
twaalf jaar die in het bezit zijn van 
een zwemdiploma.
Op maandag kunnen ze terecht in 
het Heuveltjesbosbad in Balkbrug, 
op dinsdag in Olde Vechte in Om-
men, woensdag is het Hattematte-
bad in Gramsbergen aan de beurt, 
donderdag is Breukelman te vinden 
in zwembad Onder Ons in De Krim 
en vrijdag in zwembad De Barg’ns  
in Kloosterhaar. Aanmelden kan via 

Zwembadspektakel
in de bouwvak

www.hardenbergkids.nl. Kinderen 
die zich aanmelden via de site ont-
vangen de ochtend van het zwem-
badspektakel per mail een e-ticket 
waarmee ze vanaf 13.00 uur gratis 
naar binnen kunnen. Aanmelden 
moet minimaal 1 dag van tevoren.

Nieuw honkbalveld
HARDENBERG – Honk- en soft-
balvereniging Cubs uit Hardenberg 
krijgt een nieuw veld op sportpark 
De Kruserbrink, of zoals ze het 
zelf noemen: het Riverside Park 
Honkbalstadium. Het veld wordt 
gerenoveerd omdat het bij slechte 
weersomstandigheden, met name 
in het najaar en voorjaar, nauwelijks 
bespeelbaar was. Ook het plegen 
van onderhoud door de gemeente 
was dan nauwelijks mogelijk.

De renovatie bestaat uit het opbren-
gen van 700 m3 verschralingszand 
en er wordt nieuwe drainage aan-

gelegd. Uitvoerder Roelofs Le-
melerveld is 11 juli met het werk 
begonnen en moet medio augustus 
hiermee klaar zijn. Na afronding 
van de werkzaamheden heeft het 
veld een herstelperiode nodig van 
enkele maanden. Naar verwachting 
kan het veld in oktober weer beperkt 
in gebruik worden genomen, maar 
dat is afhankelijk van de weersom-
standigheden. Cubs heeft hiermee 
rekening gehouden bij het compe-
titieprogramma. Mede-gebruiker 
Vechtdal College wijkt tijdelijk uit 
naar sportpark Baalderveld.

COLLENDOORN - Zondag 31 
juli houdt Landschap Overijssel 
een excursie door natuurgebied 
Collendoorn. Onder leiding van 
een gids wordt vanaf 14.00 uur 
gewandeld over deze voormalige 
vuilnisbelt. Aanmelden kan via tel. 
0529-401 731

Wandelexcursie
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Nostalgische oogstdagen grote publiekstrekkers

© Roel Gritter

De Belgische paarden van Walter Brunninkhuis uit Hezingen kregen tijdens de oogstdag in Ootmarsum de meeste aandacht van het publiek.

Stuk voor stuk zijn het toeristische trekkers, de traditionele 
oogstdagen in Overijssel, Drenthe en Gelderland. De activitei-
ten in Holten, Denekamp, Kampereiland, Wapenveld en met 
name Dwingeloo trekken veel volk. En zaterdag 6 augustus 
zal het ook in Holthone tussen Gramsbergen en Coevorden 
weer een drukte van belang zijn. Niet alleen vanwege het op 
traditionele wijze oogsten van de rogge, maar ook omdat er 
een heel programma omheen is gemaakt met muziek, streek-
producten en shows van oude landbouwwerktuigen.

In Ootmarsum gebeurt dat wat anders. Daar wordt op tra-
ditionele wijze de rogge geoogst omdat de maaiers het zelf 
nog leuk vinden. En om een oude traditie in ere te houden en 
door te geven aan volgende generaties. Dinsdag 26 juli was 
dat te zien, omdat niet alleen senioren aan het werk waren op 
de roggeakker aan de Zonnenbergweg op de Ageler Es, maar 
ook jongeren, die les kregen in het binden van de garven en 
het opzetten van de hokken. Dat hun activiteit werd gadege-
slagen door zo’n 150 belangstellenden zullen ze uiteraard wel 

aardig hebben gevonden. Die bezoekers zagen dat het eerste 
graan met de hand werd gemaaid, vervolgens kwam een 70 
jaar oude tractor met maaimachine het werk overnemen en 
daarna kwamen twee Belgische paarden het land op om een 
deel van het werk te doen. 
Even na twaalven werd gepauzeerd, toen enkele boerinnen 
de Angelus broodmaaltijd brachten. De oogst werd in de 
voormiddag naar het Openluchtmuseum gebracht waar het 5 
augustus als decoratie gaat dienen tijdens Flora Ootmarsum.

Van de Fransen kunnen we nog wat 
leren. Het zoenen, bijvoorbeeld. En 
dan bedoel ik niet een kus van een 
geliefde, maar zoiets als een zoen 
van je moeder, of een tien met een 
griffel en een zoen van de juffrouw, 
de ultieme beloning voor een top-
schoolprestatie in de 19e eeuw. Bij 
de huldigingen tijdens de Tour de 
France werd slechts twee keer ge-

zoend: één keer op de linker wang 
(of in de lucht) en één keer op de 
rechter. C’est tout! Niks dat over-
dreven Nederlandse gedoe van drie 
zoenen. Waarschijnlijk stamt dat 
nog uit de verkeersles: eerst links 
kijken, dan rechts kijken en dan nog 
een keer links. Maar zoenles is geen 
verkeersles. Gelukkig zijn er jonge-
ren die aan één zoen genoeg heb-
ben. Ook van leeftijdsgenoten. En 
ze zeggen dat ook: één zoen, meer 
niet. Zelf meegemaakt. Waarom ze 
een oudere, onbekende man niet 

gewoon een hand geven begrijp ik 
niet, maar vooruit, je hoeft ook niet 
op elke slak zout te leggen.

Kunnen we van de Fransen iets 
leren, van de Engelsen zouden we 
iets moeten afleren. Dat Sky-radio 
gedoe, om iedereen “nog een pret-
tige dag verder” te wensen. Drie 
winkels op een rij bezoeken en drie 
keer hetzelfde riedeltje aanhoren. 
Die gekte gaat zelfs zover dat ze 
op donderdagavond al een prettig 
weekend wensen.

Prettige dag.
Dank u wel, ik wens u hetzelfde.
Dank u wel.
Terwijl “tot ziens” meer dan vol-
doende is.
Het zijn instructies van de winkel-
chef, want dat plichtmatige gedoe 
komt de meiden achter de kassa 
ook zo langzamerhand de keel uit. 
Of soms van nog hogerhand. Een 
week of twee geleden bij Albert 
Heijn in Breda vroeg het meisje 
achter de kassa: “Hebt u alles kun-
nen vinden?”

“Zeker”, antwoordde ik. “Maar wat 
als ik nou ‘nee’ had gezegd?”
“Dan had ik eerst geïnformeerd of u 
een personeelslid had gevraagd. En 
anders had ik zelf helpen zoeken.” 
Zij had de instructie goed begrepen, 
maar bij een andere Albert Heijn-
winkel ging dat anders:
“Heeft u alles kunnen vinden? 
vroeg de kassière.
“Nee”, zeg ik.
“O”, zegt ze, “jammer.”
Ik knik.
“Fijne dag verder.”

HARDENBERG – Evenementenhal Hardenberg is overgenomen door het 
Belgische bedrijf Artexis Easyfairs. Ook de hallen in Gorinchem, Venray 
en het Duitse Bad Salzuflen zijn bij de overname betrokken. Artexis is 
een Brusselse organisator van beurzen en beheerder van expohallen en 
congresgebouwen. Na de overname van Evenementenhal heeft Artexis 700 
medewerkers in dienst, die op 11 plekken jaarlijks meer dan 200 evenemen-
ten organiseren. De hal in Hardenberg trok vorig jaar 600.00 bezoekers.

SLAGHAREN - Attractiepark Slag-
haren wil meer bezoekers trekken 
dan de 1 miljoen die nu jaarlijks 
naar het park komen. Daartoe wordt 
flink geïnvesteerd. Vorig jaar in het 
waterpark Aqua Mexicana, dit jaar 
in de nieuwe achtbaan als opvolger 
van de beroemde Looping Star 
(laatste rondjes op 2 oktober) en 
vorige week maakte de directie van 
de Spaanse eigenaar Parques Reuni-

Blokjes – Zaterdag 13 en zondag 
14 augustus vindt in de Evene-
mentenhal Hardenberg het Legog-
festijn Bouwblokjes plaats. Jonge 
en oudere liefhebbers van LEGO 
kunnen bouwen, racen, de eigen 
Legocollectie compleet maken en 
demonstraties bijwonen.

Orgel - In de serie donderdag-
avondconcerten in Hardenberg 
maakt organist Roelof Hamberg 
uit Venlo een wandelconcert van 
zijn optreden. De 1e helft wordt ge-
speeld in de Höftekerk  met werken 
van Matthias Weckmann en Vivaldi, 
de 2e helft is in de Stephanuskerk 
met muziek van Micheelsen en Bert 
Matter. Aanvang 20.00 uur.

Waterdiertjes – Kinderen kunnen 
dinsdag 9 augustus van 14.00 tot 
15.00 uur onder leiding van Marlis 
Hoek en Marinus Oogjes waterdier-
tjes vangen en bekijken. Dat gebeurt 
in en om natuurcentrum De Koppel 
aan de Vechtstraat in Hardenberg. 

De kinderen krijgen een schepnetje 
en een teiltje. Met behulp van een 
zoekkaart worden vervolgens de 
namen van de diertjes opgezocht. 
Voor informatie en opgave tel. 
0523-273388.

Kroontje - De Vroomshoopse old-
timerclub ’t Oale Kreng is genomi-
neerd voor het Kroontje, een prijs 
van het Prinses Beatrix Spierfonds. 
Deze wordt uitgereikt in verband 
met het 60-jarig bestaan van het 
Spierfonds dit jaar. Het is een 
onderscheiding voor actievoerders 
die zich op een bijzondere wijze 
hebben ingezet voor mensen met 
een spierziekte. De Vroomshopers 
hebben tijdens tochten voor old-
timer bromfietsen een bedrag van 
3.700 euro voor het fonds inge-
zameld en dat bedrag persoonlijk 
per bromfiets afgeleverd in Den 
Haag. De winnaar wordt bepaald 
op basis van het aantal uitgebrachte 
stemmen. Op 1 september wordt in 
het Zuiderstrandtheater in Scheve-
ningen bekend gemaakt wie hem 
wint. Stemmen kan op de site van 
het Prinses Beatrixfonds.

ANE - Vier jaar geleden kreeg hij 
een vertaling van een middeleeuwse 
kroniek in handen met de dodenlijst 
van de ridders die in de Slag bij Ane 
zijn gedood door de Drenten. Bijna 
150 edelen die ‘ergens’ in de buurt 
van het Zwartewaterklooster bij 
Hasselt liggen begraven. Amateu-
rarcheoloog Paul Rademaker (78) 
uit Hasselt kent de plek, maar heeft 
hem lang geheim gehouden. Ook 
afgelopen zaterdag, tijdens de her-
denking van de slag bij café Bolte 
in Gramsbergen en aansluitend bij 
de bloemlegging bij het monument 
in Ane, kon hij als uitgenodigd 
spreker nog niet het achterste van 
zijn tong laten zien. Misschien komt 
dat deze week nog, want enkele 
dagen geleden hebben leden van 
de Archeologische Werkgroep Ne-
derland (AWN) met een grondradar 
onderzoek gedaan op de plek waar 
ooit het klooster heeft gestaan. Het 
duurt een paar dagen voordat alle 
beelden zijn geanalyseerd, maar de 
voortekenen zijn gunstig, volgens 
de AWN.

Zoektocht naar ridders

Brand - Een in brand gevlogen ballenpomp heeft dinsdagmiddag voor 
schade gezorgd in het ballenhok van voetbalvereniging Hardenberg ’85. 
De compressor, die in het ballenhok van de voetbalvereniging stond, vatte 
door nog onbekende oorzaak vlam. De brandweer kon voorkomen dat de 
brand zich verspreidde. Niemand raakte gewond.

Evenementenhal in Belgische handen

Attractiepark blijft vernieuwen
dos bekend dat in de eerste helft van 
2017 een nieuw gedeelte van het 
bungalowpark wordt geopend. Het 
vakantieoord komt naast het huidige 
resort te liggen en er worden 100 
vakantiehuisjes en nieuwe centrale 
voorzieningen gerealiseerd. Bij 
oplevering heeft het Attractie bijna 
al zijn verblijfsaccommodaties 
in een paar jaar tijd vervangen of 
gerenoveerd.
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De Evenementenhal in Hardenberg 
is overgenomen, hebt u pas geleden 
kunnen lezen. Niet van Henny van 
der Most, zoals veel mensen den-
ken, want die is al jaren geen eige-
naar meer. De hal is overgenomen 
van onder meer ABN Amro. Na de 
beursgang eind vorig jaar is ABN 
Amro geen staatsbank meer, maar 
eigenlijk toch nog steeds een beetje 
van ons allemaal, want de Staat be-
zit nog wel een ruime meerderheid 
van de aandelen. ‘Onze’ bank heeft 
dus ‘onze’ Evenementenhal (met 
hoofdletter) van de hand gedaan. 

Voordat Van der Most ruim 20 jaar 
geleden er een evenementenhal 
van maakte was het een tapijthal 
met de naam Nederland. Nu wordt 
ex-Nederland uitgeleverd aan de 
Belgen. Dat Belgische bedrijf 
draagt de naam Artexis Easyfairs. 
Dat tweede deel van de naam bete-
kent zoveel als makkelijke of een-
voudige beurzen, het eerste is niet 
makkelijk te verklaren. Misschien 
ooit voortgekomen uit kunst (art) 
tentoonstellingen (exhibitions)?

Hoe dan ook, die Belgen willen 
graag met ons de toekomst bezoe-
ken. Niet straks, maar nu. Visit the 
future, zeggen ze. Dat is hun mis-
sie. En hoe werk je aan die missie? 

Voordat u verder leest eerst even 
ademhalen. Daar komt-ie: het be-
drijf wil communities (bevolkings-
groepen, gemeenschappen) in staat 
stellen om ‘een beeld te krijgen van 
hun toekomst’ op niet te missen 
evenementen die anticiperen op 
hun behoeften en ideale oplossingen 
voorstellen.
Drie keer lezen mag.

Ongeveer tegelijk met dit bericht 
maakte de regering van de voor-
malige Sovjetrepubliek Tadzjikistan 
bekend dat het land journalisten 
gaat straffen die moeilijke woor-
den gebruiken. In veel artikelen 
staan soms wel tien woorden die 
‘simpele’ lezers niet kennen, klagen 

de autoriteiten. Zij spreken over 
een grove schending van de offici-
ele taalregels. Journalisten moeten 
voortaan rekening houden met boe-
tes tot omgerekend 180 euro als zij 
de normen overtreden. Een speciale 
commissie gaat teksten napluizen 
op onbegrijpelijke begrippen. Maar 
ook televisie en radio mogen geen 
vreemde woorden meer gebruiken.

Een zegen voor de mensheid, zo’n 
maatregel. Kunnen de laaggeletter-
den in dat land misschien ook eens 
lezen of horen welke ellende over 
hen uitgestort gaat worden. Waar ze 
overigens niets aan kunnen veran-
deren want Tadzjikistan wordt met 
harde hand geleid. Die maatregel 

van de Tadzjieken verdient eigen-
lijk navolging. Maar dan moeten 
niet alleen teksten van journalisten 
worden nageplozen, ook ‘missies’ 
en ‘visies’ van bedrijven dienen 
door een soort taal-stasi onder de 
loep worden genomen. Met voor be-
drijven passende boetes, want 180 
euro is natuurlijk maar een schijntje. 
Laat Artexis Easyfairs nou eens 
als eerste daad in Hardenberg alle 
bullshit uit haar teksten verwijderen 
en gewoon bezoekers van een beurs 
een mooie ervaring beloven, waar 
ze wat aan hebben. Dat lijkt mij nou 
een aardig begin van een hopelijk 
mooie future in Hardenberg, samen 
met de lokale community.

Tweede divisie van start
Campingdienst - Zondag 21 au-
gustus wordt een campingdienst 
gehouden op De Pallegarste in Ma-
riënberg. Aan de dienst wordt mee-
gewerkt door spreker Eddy Mulder 
en de muziekgroep Providence. 
Het is een openluchtdienst dus wie 
zitten wil moet zelf een stoel mee-
nemen. Aanvang 15.00 uur. De col-
lecte is voor Missie Uganda. Deze 
dienst wordt georganiseerd door de 
evangelisatiescommissies Bergent-
heim, Beerzerveld en Mariënberg.

Harmonicadag – In en rond café 
Boszicht in Sibculo wordt zondag 
21 augustus de 2e editie gehouden 
van de Steirirsche Harmonicadag. 
Van 11.00 tot 17.00 uur is men wel-
kom, de entree is gratis. Muzikanten 
die zich nog niet hebben aangemeld 
en ook graag mee willen doen kun-
nen zich opgeven bij Jessica Pof-
fers, tel. 06 13840344

Orgel - In de serie donderdag-
avondconcerten wordt 18 augustus 
in kerkgebouw Het Morgenlicht 
in Hardenberg gemusiceerd door 
Herman Boerman (orgel), Klaas 
Jan Pullen (saxofoon) en Gerhard 
Meerholz, synthesizer. De toegang 
is gratis, maar aan het eind van het 
concert kan bij de uitgang een vrij-
willige bijdrage worden gegeven. 
Het concert begint om 20.00 uur.

Startdienst - Begin september 
komt het muzikale duo Reni en 
Elisa Krijgsman naar Hardenberg. 
Zondag 4 september verzorgen zij 
een optreden tijdens de startdienst 
van de Baptistengemeente Harden-
berg. Deze dienst wordt gehouden 
vanaf 9.30 uur in het Greijdanus 
aan de Burgemeester Schuitestraat.

Gemeentecup – Dit jaar wordt 
niet gestreden om de Gemeentecup 
van Hardenberg. Dat hebben alle 
verenigingen in de gemeente geza-
menlijk besloten. Door het vroege 
bekertoernooi en de late vakantie 
is het aantal deelnemende clubs te 
laag om het toernooi door te laten 
gaan. HHC uit Hardenberg zou dit 
jaar de organisatie op zich nemen. 
Bestuurslid Robert Ekkelenkamp: 
“Jaarlijks wordt er een datum 
geprikt, maar drie weken voor 
aanvang moeten we helaas consta-
teren dat teveel clubs zich hebben 
afgemeld. Wij gaan ervan uit dat 
volgend jaar wel een geschikte 
datum wordt gevonden.”

Slobberfeest - Donderdag 18 en 
vrijdag 19 augustus wordt op het 
Wilhelminaplein in Hardenberg 
de 17e editie gehouden van het 
Slobberfeest, als afsluiting van de 
Bouwvak. Donderdag staan de PPM 
Band en Ronnie Ruysdael op het 
podium, de ex-zanger van de Sjon-
nies. Vrijdag is het de beurt aan de 
formatie Papa di Grazzi.

HARDENBERG – IJsliefhebbers 
kunnen meedoen met de wedstrijd 
wie het lekkerste ijsje van Overijs-
sel maakt. Dat kan onder meer op 
dinsdag 23 augustus van 14.00 tot 
16.00 uur bij natuurcentrum De 

UELSEN – Zaterdag 20 en zondag 
21 augustus komen de Vikingen 
naar de Bronzezeithof in Uelsen, 
vlak over de grens bij Hardenberg. 
Meer dan 40 acteurs geven een 
inkijkje in de cultuur van de Noor-
mannen. Ze laten handwerk zien, 
tonen kleding, demonstreren de  
werktuigen en gereedschappen die 
toen bekend waren en ze vertellen 

KLOOSTERHAAR - Is een eco-
nomische crisis een normaal be-
drijfsrisico of overmacht? Om die 
vraag draaide het onlangs toen een 
inwoner van Kloosterhaar bezwaar 
maakte dat zandwinbedrijf Oude 
Vaart nog zeven jaar zand mag 
winnen in het dorp. Hij heeft last 
van geluidhinder en minder uitzicht 
door de zandwinning.

De provincie Overijssel had het 
zandwinbedrijf tot 2015 tijd gege-
ven zand te winnen, maar door de 
economische crisis is de vraag naar 
bouwzand enkele jaren geleden 
sterk gedaald. Overmacht, meent 
de provincie, en daarom kan de 
vergunning worden verlengd. De 
Raad van State heeft 3 augustus 
uitgesproken dat de provincie te-
recht de vergunning heeft verlengd. 
Maar waarom dat met zeven jaar is 
gebeurd is niet duidelijk. Volgens 
de raad kan dat wel sneller. De pro-
vincie moet daarom beter motiveren 
waarom voor een periode van zeven 
jaar is gekozen of er moet een nieuw 
besluit worden genomen.

Het lekkerste ijsje van Overijssel maken
Koppel in Hardenberg. Op basis 
van boeren-roomijs mogen deel-
nemers met lokale ingrediënten 
hun eigen ijscreatie maken. Orga-
nisator OverIJs zorgt voor het ijs 
en lokale producten. Men mag ook 

eigen ingrediënten meenemen om 
te gebruiken.

Zodra de ijscreaties klaar zijn, wor-
den ze gefotografeerd. De foto’s en 
recepten worden kort na de work-
shop via JIJ & Overijssel gedeeld 
en kunnen geliket worden. De 10 
foto’s met de meeste likes vormen 
de Top 10. Deelnemers die in deze 
Top 10 terecht komen, doen mee in 
de eindstrijd in het Provinciehuis 
Overijssel op 31 augustus van 15.00 
tot 17.00 uur. In een Heel-Holland-
Bakt-achtige setting zullen de 
deelnemers nogmaals hun ijscreatie 
maken om de deskundige jury te 
overtuigen van hun lekkerste ijsje.
Aanmelden kan via telef. 0523-
273388 of info@dekoppel.com.

De Vikingen komen wat in de vroege middeleeuwen 
werd gegeten en gedronken. Om 
het spannend te maken wordt ook 
een ‘vechtshow’ gegeven. Zaterdag 
is het terrein bij de boerderij uit de 
bronstijd geopend van 13.00 tot 
18.00 uur, zondag van 11.00 tot 
18.00 uur. Op beide dagen is de 
vechtshow om 15.00 uur te zien.

Sneller zandwinnen

  Ook de dode spelmomenten van 
HHC leverden weinig kansen op.

HARDENBERG - “Met HHC treft GVVV een traditio-
neel lastige tegenstander. De Veenendalers wonnen nog 
nooit op sportpark De Boshoek”, noteerde RTV Utrecht 
voorafgaand aan de wedstrijd op zaterdag 13 augustus. 
Die ban is doorbroken, want de Hardenbergers kenden 
een valse start van de nieuwe Tweede Divisie door met 
1-2 te verliezen.
Binnen drie minuten was het al raak, toen Robin Mulder 
het eerste doelpunt maakte. “Ik dacht dat mijn spelers 

toen wel wakker waren”, vertelde HHC-trainer Joseph 
Oosting, maar nog voordat een kwart wedstrijd voorbij 
was had Mulder ook al voor 0-2 gezorgd. HHC viel aan, 
GVVV zakte in en zorgde via snelle counters voor ge-
vaarlijke momenten. Zoals zo vaak gebeurt op sportpark 
De Boshoek. HHC kwam via een makkelijke strafschop 
nog wel terug tot 1-2, maar toen een tweede strafschop 
werd gemist was het vuur verdwenen. Een overwinning 
voor GVVV waar weinig op viel af te dingen.
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Boer Paas uit Tiendeveen heeft 
zijn aandacht verplaats van poot-
aardappelen naar recreatie: hij is 
namelijk een camping begonnen. 
Op reformatorische grondslag. In 
Zeeland zijn er een paar en ook op 
de Veluwe, maar richting de Noord-
pool zijn alleen De Oldemeijer en 
De Kleine Belties in Hardenberg de 
ultieme christelijke campings. En 
Hardenberg, dat is gereformeerd 
vrijgemaakt.

Het is een tekst uit het Nederlands 

Dagblad van september 1990. Die 
krant besteedde voorheen regelma-
tig aandacht aan Hardenberg, met 
name als er op recreatief gebied 
iets was te melden. “Kleine Belties 
worden groot” of “In Hardenberg 
hoeft zich niemand te vervelen”, 
mooie reclameverhalen die de 
gereformeerd vrijgemaakte toerist 
naar Hardenberg moesten lokken. 
Ook op zondag hoefde men zich 
niet te vervelen, want Hardenberg, 
of vooral: Heemse, telde veel 
geloofsgenoten, grote kerken en 
veel predikanten die de toeristen 
met graagte wilden ontvangen. Dat 
heeft nog lang geduurd. Tot voor 
kort stond er op de matrixborden bij 

de invalswegen “De kerken heten u 
van harte welkom.” Tegenwoordig 
staat er op de reclameborden aan 
de lantaarnpalen iets anders en 
worden de gasten welkom geheten 
door Aldi.

Misschien heeft deze verandering 
Eduard Plate, de nieuwe centrum-
manager van Hardenberg, wel het 
gevoel gegeven dat het denken 
over een koopzondag in Harden-
berg begint te kantelen. Waar hij 
dat gevoel anders vandaan haalt 
is niet te verklaren, want de bijna-
grootste fractie in Hardenberg, de 
ChristenUnie met 8 van de 31 ze-
tels, heeft als een van de speerpun-

ten in het verkiezingsprogramma 
staan: Geen koopzondagen in de 
gemeente Hardenberg. Ook het 
CDA, 9 zetels, is geen voorstander 
van koopzondagen. “Het CDA komt 
op voor de belangen van de kleine 
winkeliers, zodat zij niet de dupe 
worden van het kabinetsbeleid. En 
uit onderzoek is gebleken dat de 
kleine ondernemers geen behoefte 
hebben aan meer koopzondagen”, 
is het standpunt van de christende-
mocraten. Plate ziet dat anders: “De 
dominee en de handelsman moeten 
eens samen op een bankje zitten 
voor een goed gesprek, want het is 
niet de vraag óf er koopzondagen 
in de gemeente Hardenberg komen, 

maar wanneer.”
En daar zou hij wel eens gelijk in 
kunnen hebben. Vijftig jaar geleden 
kon je alleen bij café Mulder in 
Baalder terecht voor een ijsje op 
een warme zondagmiddag. Tegen-
woordig hebben meer horecazaken 
het slot van de deur gehaald op 
‘de dag voor bezinning, rust en 
ontmoeting’. Als echter het tempo 
waarin veranderingen plaatsvinden 
niet wordt gewijzigd, moet Eduard 
Plate de leeftijd der zeer sterken be-
reiken wil hij nog meemaken dat het 
toekomstige compacte, bruisende 
centrum van Hardenberg op zondag 
de kooplustigen met open armen zal 
ontvangen.

Vakantie uitgevierd

HARDENBERG – Het eerste Slobberfeest in Hardenberg, op donderdag 
17 augustus 2000, was volgens de organisatoren van café The Old Inn en 
kledingzaak May Day bedoeld om het Wilhelminaplein wat meer onder de 
aandacht te brengen. Voor de wat oudere Hardenbergers was het een mooie 
moment om met buren, vrienden en bekenden de bouwvak af te sluiten. 
Tot ’s avonds half twaalf mocht opgetreden worden, die eerste keer door 
de Heinoos, Margretha Kleine en het One Two Trio. In de loop der jaren 
is het feest wel veranderd: de aanvangstijd en eindtijd zijn een stuk later 
geworden, het feest is nu tweedaags, geluid, catering en sanitaire faciliteiten 

zijn professioneler geworden en het publiek is niet meer hetzelfde. Het 
feest is eigenlijk een beetje overgenomen door de jeugd.
Wat niet is veranderd, is dat het feestje gratis toegankelijk is. De duizenden 
bezoekers, verdeeld over twee avonden, konden genieten van professionele 
shows van de PPM Band, Ronnie Ruysdael en Pappa di Grazzi. Tussen 
de optredens door verzorgde dj Jan Gerrits de muziek. Donderdagavond 
was wat het weer betreft een echte festivalavond: droog en een lekkere 
temperatuur. Vrijdag waren er af en toe wat buien maar dat weerhield de 
bezoekers er niet van om tot in de late uurtjes door te gaan.

BRUCHT - De gemeente Harden-
berg wil in principe meewerken 
aan het plan van zorgfirma Van 
der Heide om hotel en theehuis 
Beekzicht aan de Bruchterbeek-
weg in Hardenberg/Brucht om 
te bouwen tot zorgcomplex. Het 
complex staat al een tijdje te 
koop.

Eigenaar Peter van der Heide wil 
zelf de bedrijfswoning gaan bewo-
nen. In de zes hotelkamers – geves-
tigd in een voormalige varkensstal 
– worden cliënten gehuisvest. Dat 
zijn mensen met een psychische 
of verstandelijke beperking die 
problemen ondervinden in het 
dagelijkse leven op het gebied van 

Plan om Beekzicht te veranderen in zorgwoningen
onder meer wonen, werken, sociale 
contacten, drank en drugs. Iedere 
cliënt heeft zijn eigen appartement 
en ontvangt zorg van Van der Heide. 
Het uiteindelijk doel is uitstroom 
naar een reguliere woonvorm. In de 
hotelkamers zijn alle voorzieningen 
voor bewoning al aanwezig: woon-
kamer, keuken, douche, toilet en 
slaapkamer(s). Het theehuis wil Van 
der Heide voortzetten, onder meer 
als dagbesteding voor de cliënten. 
De zorgfirma verhuurt momenteel 
een achttal zorgappartementen in 
het centrum van Hardenberg, onder 
meer aan de Oude Bosch. Die acti-
viteit blijft gehandhaafd.
Voor de agrarische buren levert de 
verandering van hotelaccommoda-

tie naar zorgcomplex nu nog geen 
problemen op, maar voor het geval 
dat zij hun bedrijf willen veranderen 
in een veehouderij – wat volgens 
het huidige bestemmingsplan is 
toegestaan – moet er nu wel iets 
geregeld worden, is het ambtelijk 
advies aan B&W.

HARDENBERG - Overal in de 
gemeente Hardenberg kunnen 
ambulances binnen de vereiste 
aanrijtijd van 15 minuten op de plek 
van bestemming zijn. Dat hebben 
B&W geantwoord op vragen van 
D66-raadslid Jacco Rodermond. Hij 
had in de NRC van 4 juli gelezen dat 
in 17 van de 25 veiligheidsregio’s 
die Nederland telt ambulances later 
komen dan de gestelde 15 minuten. 
Volgens Rodermond hebben inwo-
ners van Dedemsvaart bij D66 hun 
zorgen geuit over het verplaatsen 
van de standplaats Balkbrug naar 
Ommen, waardoor Dedemsvaart 
minder goed bereikbaar zou zijn. 
Sinds 1 juli is er echter een am-
bulancepost gevestigd bij sporthal 
De Citadel in Dedemsvaart. Net als 
voorheen in Balkbrug staat hier één 
ambulance met een zogenaamde 
24-uurs dienst, laten B&W weten.

HARDENBERG - Ongemerkt ro-
ken Nederlanders gemiddeld meer 
dan vijf sigaretten per dag mee. 
Dat komt door de vervuilde lucht 
die wordt ingeademd. Rotterdam 
is de ‘Meerookhoofdstad’ van Ne-
derland. De Waddeneilanden zijn 
het minst vervuild. De Vechtstreek 
(Hardenberg, Ommen, Dalfsen) 
steekt er relatief gunstig bij af.

Wetenschappers van de GGD Am-
sterdam, het RIVM en de Uni-
versiteit Utrecht ontwikkelden 
onlangs een wetenschappelijke 
rekenmethode om de schadelijke 
gezondheidseffecten van vervuilde 

Noord-Overijssel:
minst vervuilde lucht

lucht te kunnen vergelijken met die 
van het meeroken van sigaretten. 
Milieudefensie heeft op basis van 
deze modellen berekend hoeveel 
sigaretten er gemiddeld per ge-
meente worden ‘meegerookt’ door 
het inademen van vervuilde lucht. 
Op basis van de berekeningen 
kwam Rotterdam met bijna zeven 
meegerookte sigaretten per dag op 
de eerste plaats terecht en verdient 
daarmee het predicaat ‘Meerook-
hoodstad’. Vlieland is het schoonst, 
daar rookt men ‘slechts’ 2,8 sigaret-
ten mee. Van de 393 gemeenten 
in Nederland staat Hardenberg op 
plaats 315, Ommen op 318 en Dalf-
sen op 320. In deze gemeenten rookt 
men ongeveer 4 sigaretten per dag 
mee. Ook Twenterand hoort nog bij 
de 100 minst-vervuilde gemeenten.

Ongerustheid 
over ambulances 
niet nodig

TWENTE - Voor fanatieke wan-
delaars is er vrijdag 2 september ’s 
ochtends om zes uur in het Twentse 
dorp Zenderen een bijzondere ac-
tiviteit: dan wordt eerst het boek 
Hilligenpad gepresenteerd (Heili-
genpad), waarna een half uur later 
twee korte wandelingen van start 
gaan over een deel van dit pad. Het 
Hilligenpad is een vijfdaagse wan-
deling door Twente met verhalen 
over geloof en landschap. Het voert 
langs vijftig bijzondere plekken in 
de omgeving van Losser, Oldenzaal, 
Ootmarsum, Weerselo en Tubber-
gen, van prehistorische grafheuvels 
tot hedendaagse bezinningstuin. 
Eigenlijk een moderne pelgrims-
wandeling die zich goed leent voor 
rust en reflectie. Na de wandeling 
volgt een ontbijt en een hagenpreek 
bij de Mariakapel in het veld.

Pelgrimstocht door 
Noordoost-Twente

HARDENBERG – De serie Don-
derdagavondconcerten wordt 25 
augustus afgesloten in de Höftekerk 
in Hardenberg. Zeven organisten 
van diverse kerken in Hardenberg 
en Heemse bespelen dan het orgel 
in deze kerk, ieder 8 minuten. Aan-
vang 20.00 uur, gratis entree.

Laatste orgelconcert



Ik ben wauw. Dat wist ik tot vorige 
week niet, maar Jobbing zegt dat 
het zo is. U bent dat trouwens ook. 
Volgens Jobbing mag je zijn zoals 
je bent want iedereen is wauw! “Ik, 
jij, hij, zij en wij zijn allen uniek 
en mogen dat zien!”, zegt Sanneke 
Harmeijer van Jobbing. Dat is een 
online platform waar werkzoeken-
den en bedrijven elkaar kunnen 
vinden.

De zinnen stonden in een bericht 
van ArboPositief. Ook een netwerk-
organisatie van en voor werkzoe-

kenden, maar dan lokaal. En niet 
online maar in levende lijve, met 
deelnemers die elkaar helpen om 
hun positie op de arbeidsmarkt te 
versterken. De zinnen komen op 
mij nogal egocentrisch over, alles 
draait om ‘ik’. Heel anders dan vo-
rige week bij een rouwdienst in het 
witte kerkje in Heemse was te ho-
ren, waar het thema was: “Niemand 
leeft voor zichzelf.” De bekende 
tekstdichter Huub Oosterhuis heeft 
er zelfs een lied over gemaakt. Dat 
werd vorige week tijdens de dienst 
niet gezongen, maar welke wel 
moet u hebben kunnen horen. Waar 
u ook woont. In het gezelschap 
bevond zich namelijk een groot 
contingent Groninger boeren. Op 

leeftijd en niet meer praktiserend, 
maar eens boer is altijd boer. Niet 
uit het vroegere communistische 
Oost-Groningen, waar volgens een 
evangelist “de zielen zo hard zijn als 
de klei waarop ze leven, wanneer 
de zon er weken lang op gebrand 
heeft.” Nee, het zijn godvruchtige 
inwoners uit Eenrum, Ulrum, Warf-
fum en omstreken. Die een volume 
hanteren alsof ze het graan uit de 
aarde willen zingen.

Nou komen die Groninger boeren 
niet elke week in Heemse zingen, 
anders had u daar bezwaar tegen 
kunnen maken. Dat is namelijk 
wel vaker gebeurd in dorpen met 
luidruchtige kerkgangers. Meestal 

wordt dan gekeken naar het buiten-
land, naar India bijvoorbeeld, waar 
in de deelstaat Kerala een kerkje 
door de overheid is gesloten omdat 
er te luid werd gezongen. Dat was 
niet zo, maar het hindoenationa-
lisme eiste dat de overheid actie zou 
ondernemen.
In België, om precies te zijn in Ant-
werpen, is ook een kerkje gesloten 
omdat er te hard werd gezongen. 
Maar dat begrepen de Antwerpe-
naren wel, het was een Afrikaans 
kerkje en Afrikaanse kerkgangers 
gedragen zich meestal wat uitbun-
diger dan de wat ‘dooie’ West-Eu-
ropeanen. Praten, afspraken maken 
en tijdelijke sluitingen hadden niet 
geholpen, de Heer moest luid en 

duidelijk geprezen worden. En nu 
was de maat vol.
En in Nederland dan? Ook hier is 
men tot kerksluiting overgegaan 
omdat de gemeenteleden te luid 
zongen. In Arnhem, waar de burger-
lijke gemeente eerst toestemming 
had gegeven tot het houden van 
kerkdiensten in een gebouw dat 
volgens de bestemming daarvoor 
niet gebruikt mocht worden maar 
na een klachtenregen over te luide 
psalmen en gezangen die toestem-
ming snel weer introk. En dat terwijl 
we allemaal wauw zijn, volgens 
Jobbing. Iedereen mag zijn zoals 
hij of zij is. Behalve luidzingende 
kerkgangers dan.
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RADEWIJK - Terwijl in de gemeente Coevor-
den een deel van de politiek en de bevolking op 
de achterste benen staat, is het in de gemeente 
Hardenberg helemaal stil. Terwijl voor beide 
gemeenten de plannen die de Duitse buurge-
meente Emlichheim heeft met windmolens 
grote impact hebben, hoewel voor Coevorden 
wel iets meer.

Sinds 1999 staan 21 windmolens van 120 meter 
hoog langs de grens met Nederland: 10 op het 
windpark Emlichheim Nord (bij Coevorden) en 
11 op Emlichheim Süd (bij Radewijk). Een deel 
van deze 21 exemplaren moet vervangen worden 
door nieuwe molens van 206 meter hoog, die 

voor een hogere energieopbrengst zorgen. In 
Coevorden wordt hevig geprotesteerd, omdat 
de nieuwe molens in de ogen van de Coevor-
denaren landschapsvervuilend zijn, voor lange 
schaduwen zorgen en veel lawaait produceren, 
maar ook omdat ze de eigen bouwplannen in de 
weg staan. De gemeenteraad van Coevorden is 
namelijk in maart akkoord gegaan met de plaat-
sing van zeven extra windmolens langs de grens. 
De hogere Duitse windmolens zouden invloed 
kunnen hebben op de turbines aan Nederlandse 
zijde, omdat ze wind kunnen wegnemen.

De tegenstanders zijn 17 augustus wel naar een 
bijeenkomst in Emlichheim geweest waar in-

woners vragen konden stellen over de plannen, 
maar omdat de Coevordenaren geen inwoners 
zijn mochten ze niet het woord voeren.  Cisca 
Stoffels van Tegenwind Weijerswold vertelde 
tegen het Dagblad van het Noorden dat ze niet 
alleen kwaad zijn omdat het landschap wordt 
geruïneerd, “maar we vinden het een groot 
onrecht dat de Duitsers die megamolens op de 
grens bouwen, zonder rekening te houden met 
de Nederlandse buren.’’ De gevolgen voor de 
inwoners van Radewijk zijn net zo groot, maar 
daar is tot nu toe nog geen actie waarneembaar. In 
september spreekt de gemeenteraad van Emlich-
heim zich uit over de plannen. Bezwaren kunnen 
nog tot 26 september worden ingediend.

Megamolens langs de grens

Duitse windmolens langs de grens bij Radewijk.

Kortweg
Kosovaar – Voetbalvereniging 
HHC uit Hardenberg heeft vlak 
voor het einde van de transferpe-
riode  Shkodran Metaj gecontrac-
teerd, een 28-jarige controlerende 
middenvelder die ook op de links-
backpositie uit de voeten kan. De 
Nederlands-Kosovaarse voetballer 
van Albanese afkomst verruilde 
in augustus 2014 FC Emmen voor 
KS Flamurtari Vlorë uit Albanië. In 
2014 maakte hij zelfs zijn debuut in 
het Kosovaarse voetbalelftal.

Fondsen - Het Servicepunt Vrij-
willigerswerk houdt donderdag 20 
oktober van 19.30 tot 22.00 uur een 
workshop fondsenwerving. De gra-
tis workshop wordt gegeven bij De 
Stuw in Hardenberg door een advi-
seur van de SESAM Academie. Er 
is plek voor maximaal 15 vertegen-
woordigers van wijkverenigingen, 
sportclubs, muziekgezelschappen 
en andere organisaties die actief zijn 
op maatschappelijk terrein. Aan-
melden kan tot 29 september bij De 
Stuw via e-mail (j.eilert@destuw.
nl) of telefonisch (0523-267478).

Beschoeiing - Het Afwaterings-
kanaal Coevorden-Vecht krijgt ter 
hoogte van Ane over een lengte van 
1,2 kilometer een nieuwe stalen oe-
verbeschoeiing. Deze vergt bedui-
dend minder onderhoud en kent een 
langere levensduur dan de huidige 
houten beschoeiing. Waterschap 
Vechtstromen betaalt hiervoor 
275.000 euro, maar bespaart de 
komende 50 jaar fors op onderhoud 
en beheer van de beschoeiing.

Winkelgebied – Ondernemers 
en vastgoedeigenaren uit de stad 
Hardenberg mogen maandag 12 
september van 19.30 tot 22.00 uur 
meepraten in de raadszaal van het 
gemeentehuis over de toekomst 
van het winkelgebied. Er moet een 
nieuwe detailhandelsstructuurvisie 
worden vastgesteld, waarin onder 
meer antwoord wordt gegeven op 
de vragen waar winkels gebouwd 
mogen worden en waar de huidige 
winkelfunctie afgebouwd dient te 
worden. Voor Dedemsvaart en de 
andere kernen wordt 15 septem-
ber zo’n bijeenkomst gehouden 
in Dedemsvaart. Aanmelden kan 
telefonisch via  0523-289556.

Zingen - Oratoriumvereniging 
Zanglust uit Hardenberg gaat 8 april 
2017 de Matthäus Passion van J.S. 
Bach uitvoeren. Vanaf 5 september 
gaan de zangers verder met het 
instuderen in de Höftekerk aan 
het Wilhelminaplein, vanaf 20.00 
uur. Om dit werk goed te kunnen 
uitvoeren, zijn nieuwe sopranen, 
alten en in het bijzonder tenoren 
en bassen welkom. Voor studenten 
en scholieren kent de vereniging 
een speciaal tarief. Op de website 
czov-zanglust.nl zijn de adressen 
voor info en aanmelding te vinden.

SIBCULO - Zaterdag 10 sep-
tember, Open Monumentendag, 
neemt de stichting Klooster Sib-
culo de Kloostertuin officieel in 
gebruik. 

Dit wordt gevierd met een open 
dag vol middeleeuwse activiteiten. 
Vanaf 11.00 uur is iedereen van 
harte welkom op het kloosterterrein 
om de Kloostertuin te bekijken en 
de festiviteiten mee te vieren.
Op het kloosterterrein herleven de 
middeleeuwen. Er zijn ambachtslie-

Opening Kloostertuin met Open Dag
den aan het werk, een kleermaker 
laat zien hoe in de middeleeuwen 
kleding werd gemaakt en een kok-
kin geeft uitleg over middeleeuws 
koken, kinderen kunnen middel-
eeuwse spellen spelen en de groep 
De Flierefluiter verzorgt optredens 
met middeleeuwse muziek. Mu-
seum Zichtbaar Verleden is de 
hele middag geopend. In de tent 
bij het museum zijn koffie, thee en 
frisdrank verkrijgbaar. Om 16.00 
uur worden de feestelijkheden 
afgesloten.

HHC wacht nog op eerste winst
HARDENBERG - Op de bus 
waarmee de Jong Spartanen zater-
dag naar sportpark De Boshoek in 
Hardenberg waren gereden stond de 
naam Vreugde Tours. Na afloop van 
de wedstrijd tegen HHC konden de 
Rotterdammers en hun kleine, maar 
luidruchtige supportersschare die 
naam alleen maar beamen.

In het eerste kwart van de wedstrijd 
– er waren twee extra drinkpauzes 
– schoot HHC uit de startblokken, 
er kwamen genoeg kansen om zeker 

twee doelpunten te maken maar de 
bal verdween niet tussen de palen. 
Het tweede kwart was meer gelijk 
opgaand. Na de pauze toonde HHC 
groot verval, ballen werden lukraak 
weggeknald en er zat geen lijn in 
het spel. Pas na het inbrengen van 
Tom Heerkes begon het weer te lo-
pen, maar omdat de Hardenbergers 
kwaliteit missen om te scoren en 
ook de Spartanen geen raad wisten 
met hun kansen bleef het 0-0. Na 
drie wedstrijden staat HHC op de 
15e plek van de ranglijst.



Sporten is gezond, beweren alle 
deskundigen. Op bioloog Midas 
Dekkers na, die sport ongezond en 
ook onnatuurlijk vindt. In de dieren-
wereld wordt niet aan sport gedaan, 
want sport is gewoon te link. Sport 
hoort ook niet thuis op school, vindt 
hij. “Niet meer dan tangodansen, 
pindapellen of pimpampetten.” 
Sporten is louter tijdverspilling, 
het wordt door veel mensen als 
het tegenovergestelde van denken 
beschouwd. “Het verhoogt je niet, 
maar verlaagt je.”

Sport kan daarnaast ook levensbe-

dreigend zijn. Niet alleen bij auto- 
of motorraces, zelfs bij voetbal 
ben je je leven niet zeker. Boze 
hooligans hebben er vorige week 
dinsdag voor gezorgd dat trainer 
Nikolai Mitov de club Botev Plov-
div in Bulgarije maar twee uur 
heeft gediend. Zij raadden hem aan 
zijn biezen te pakken, anders zou 
hem iets ergs overkomen. De man 
heeft ooit zo’n 20 jaar geleden als 
speler de landstitel gewonnen bij 
de grote rivaal en dat was men niet 
vergeten. Mitov heeft hun raad snel 
opgevolgd.

Bij de gemeente Hardenberg zijn 
ze het vast en zeker niet eens met 
Midas Dekkers en zijn grote voor-
beeld, de Griekse wijsgeer Plato, 

die vast en zeker met afschuw op 
de woorden van oud-minister en 
marathonlopen Pieter Winsemius 
zou hebben gereageerd mocht hij nu 
nog in leven zijn. Diens levensleus 
luidt dat al dat hollen geen zin heeft 
als het geen pijn doet.
De gemeenteraad heeft zich vorige 
week voor het eerst gebogen over 
de gezondheidsnota Samen Ge-
zond in Hardenberg 2016 – 2019. 
In die nota staat dat het de goede 
kant opgaat met de gezondheid van 
de inwoners van onze gemeente: 
meer sporters, minder jonge rokers 
en meer aandacht voor preventie. 
Maar in de nota staat ook dat het 
slecht gaat met jongeren, ouderen 
en middelbaren. Met velen dus. 
Ouderen zijn eenzaam, veel mensen 

van middelbare leeftijd zijn te dik 
en bewegen te weinig en jongeren 
drinken teveel.

Het is dus maar de vraag of het wel 
de goede kant opgaat. De cijfers 
voor die bewering zijn geleverd 
door de GGD. Van de kinderen van 
0 tot 12 is de ouders gevraagd hoe 
het zit met de gezondheid van hun 
kroost. Volgens 95% van de ouders 
zit dat wel snor. Jongeren van 12 
tot 24 konden zelf antwoord geven. 
Van deze groep ervaart 86% zijn 
gezondheid goed tot zeer goed. Bij 
de volwassenen tot 65 jaar is dit 
85% en van de zelfstandig wonende 
ouderen boven de 65 jaar zegt 73% 
dat ze zich bij wijze van spreken 
nog wel kunnen meten met Yuri 

van Gelder. Aan de ringen, welte-
verstaan, niet in de kroeg.

Maar welke waarde moet je aan die 
zelfervaren gezondheidsbeleving 
hechten? Onlangs vertelde mij een 
Groninger predikant dat hij regel-
matig bij zijn 90-jarige tante op 
bezoek ging om haar wat voor te 
lezen of om zomaar wat te praten. 
Eenrichtingsverkeer vooral, want 
tante was inmiddels blind, vrijwel 
doof en redelijk dementerend. Maar 
toen hij een week voor haar overlij-
den vroeg hoe het met haar ging riep 
ze enthousiast uit: “Uitstekend!” 
De eigen gezondheidssituatie goed 
inschatten is moeilijk. En misschien 
geldt dat ook wel voor de lokale 
overheid.

Woensdag 7 september 2016

.............ergee
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Kortweg PvdA-fractie Hardenberg weer compleet

HARDENBERG - Emiel Mulder (41) uit De-
demsvaart is vorige week dinsdag geïnstalleerd 
als raadslid van de PvdA in de gemeente Harden-
berg. Met zijn komst is de vierpersoons fractie 
weer compleet. Mulder komt op de plek van zijn 

dorpsgenoot Ria Juurlink, die 6 juli onverwacht 
is overleden. Zij was ook fractievoorzitter. Die 
taak wordt overgenomen door Gitta Luiten uit 
Schuinesloot.
Mulder is niet helemaal onbekend met het raads-

werk. Van eind 2013 tot aan de verkiezingen in 
2014 was hij opvolger van Andy de Vos die uit 
de partij stapte omdat hij het oneens was met de 
landelijke koers van de PvdA. Eerder was Emiel 
Mulder voorzitter van de lokale afdeling.

HARDENBERG - De gemeente 
Hardenberg wil een volgende 
stap zetten in het ‘omgekeerd in-
zamelen’ van huishoudelijk afval, 
zodat nog meer afval gescheiden 
ingezameld wordt en er nog maar 
weinig restafval overblijft. Voor-
dat de plannen hiervoor verder 
worden uitwerkt, wil de gemeente 
van haar inwoners weten hoe zij 
op dit moment omgaan met het 
scheiden van afval en wat hun 
wensen zijn. Hiertoe kan van 
6 september tot 5 oktober een 
enquête worden ingevuld die te 
vinden is op www.hardenberg.nl/
onderzoek.

Sinds 1 januari 2014 wordt huishou-
delijk afval in de gemeente Harden-
berg ‘omgekeerd ingezameld’. Dat 
betekent dat GFT-afval, snoeiafval, 
plastic, metalen en drankkartons 
gescheiden worden ingezameld. 
Deze inzameling is gratis. Voor het 

Inwoners mogen meepraten over inzamelen afval
restafval moet wel betaald worden. 
In het eerste jaar is de hoeveelheid 
restafval met bijna 30% gedaald en 
het jaar daarop met nog eens 7%. 
In absolute cijfers: van 166 kg naar 
110 kg per jaar.

Volgens de gemeente is een ander 
belangrijk uitgangspunt bij omge-
keerd inzamelen dat de kosten voor 
inwoners lager worden, wanneer zij 
huishoudelijke afval goed scheiden. 

Het tarief voor vastrecht is de afge-
lopen drie jaar weliswaar met 23% 
gestegen (van 135 naar 167 euro) 
maar het gemiddelde van wat een 
huishouden jaarlijks betaalt aan het 
ophalen van restafval is gedaald met 
ruim 40%, van 103 naar 60 euro.

De landelijke doelstelling is dat over 
vier jaar 75% van het huishoudelijk 
afval gescheiden wordt ingezameld. 
Om deze doelstelling te halen, 

wil de gemeente Hardenberg een 
volgende stap zetten in omgekeerd 
inzamelen. Hiervoor zijn verschil-
lende varianten mogelijk die in de 
enquête aan bod komen. Afhanke-
lijk van wat de inwoners bedenken 
worden die varianten voorgelegd 
aan de Plaatselijk Belangen en 
indien mogelijk ook getest. Daarna 
wordt een voorstel gemaakt voor 
de gemeenteraad die uiteindelijk 
hierover een besluit moet nemen.

HARDENBERG - De gemeente-
raad van Hardenberg en Provin-
ciale Staten (PS) van Overijssel 
nemen eind september een besluit 
over de komst van windpark De 
Veenwieken. Omdat de gemeente 
Ommen geen medewerking wil 
verlenen, is de provincie Overijs-
sel betrokken als ‘bevoegd gezag’.

Deze maand besluit over windmolens
B&W van Hardenberg en Gede-
puteerde Staten stellen de raad en 
PS voor het bestemmingsplan en 
inpassingsplan voor de bouw van 10 
windturbines in het windpark vast te 
stellen. Daarna kunnen gemeente en 
provincie de omgevingsvergunnin-
gen voor de bouw van de windtur-
bines verlenen. Volgens de huidige 

planning kunnen de turbines in De 
Veenwieken in 2018 draaien.
Er zijn vergunningen aangevraagd 
voor de bouw van windturbines 
met een ashoogte van 98 meter en 
een rotordiameter van 103 meter. 
De tiphoogte blijft onder de 150 
meter. Dit past volgens de gemeente 
binnen de bandbreedte die in het 
bestemmingsplan/inpassingsplan 
is vastgelegd.

Lintje - Ursula Keuken-Breukel-
man uit Hardenberg – in een ver 
verleden jarenlang tambour-maître 
van muziekvereniging Kunst Na 
Arbeid – kreeg donderdag door 
burgemeester Peter Snijders de 
onderscheiding opgespeld die hoort 
bij de benoeming tot Lid in de Orde 
van Oranje-Nassau. Ze kreeg het 
lintje overigens niet voor haar mu-
zikale activiteiten maar vanwege 
haar jarenlange vrijwillige inzet 
voor wijkvereniging Rondom de 
Brink in Hardenberg-Heemse. In 
april 2016 heeft ze afscheid van de 
vereniging genomen, waarbij ze 
werd benoemd tot erelid.

HHC - Oogstrelend voetbal heeft 
HHC nog niet laten zien in de 
Tweede Divisie, maar met de men-
tale veerkracht zit het wel goed. 
Zaterdag wist de ploeg met tien man 
in extremis een punt uit het vuur te 
slepen in en tegen Katwijk. Sippe 
gezichten bij de Zuid-Hollanders, 
die de 3-3 (doelpunten van 2x Rob 
van der Leij en 1x Jan Hooiveld) 
niet meer hadden verwacht. Het 
gelijke spel heeft de Hardenber-
gers niet veel verder op de ranglijst 
gebracht: HHC staat nog steeds op 
een gedeelde nacompetitieplaats. 
Zaterdag wordt op De Boshoek de 
eerste avondwedstrijd gespeeld. 
De aftrap tegen TEC uit Tiel is om 
18.00 uur.

Directeur - Met ingang van 1 no-
vember wordt Marc Nij Bijvank uit 
Nijverdal directeur van het Vecht-
dal College in Hardenberg. Nij 
Bijvank (44) is van 2001 tot 2009 
ook al werkzaam geweest bij deze 
school: eerst twee jaar als docent 
consumptieve techniek en daarna 
als teamleider in de bovenbouw 
van het vmbo. Vervolgens is hij 
directeur geworden van het Twents 
Carmel College in Losser en vanaf 
2014 van AOC Oost in Enschede. 
De nieuwe directeur is de opvolger 
van het directieduo Wim Boersma 
en Cleo Rijgersberg.

Uitbreiding - Zorg- en kampeer-
boerderij De Zwieseborg in Loozen  
- tussen Hardenberg en Grams-
bergen -  wil uitbreiden. Niet met 
gebouwen maar met activiteiten. Op 
het naastgelegen weiland wil men 
outdoor-activiteiten organiseren 
voor mensen met een beperking. 
Om dat te kunnen regelen moet het 
bestemmingsplan worden gewij-
zigd. B&W van Hardenberg zijn 
van plan hieraan mee te werken. 
Overigens zou je kunnen spreken 
van het legaliseren van een illegale 
activiteiten, want op het weiland 
staan al enkele maanden attributen 
om Highland Games te houden.

redactie@sallander.nl



HARDENBERG – Zo’n 65 schakers zijn zaterdag naar Hardenberg 
afgereisd om deel te nemen aan het Open Nederlands kampioenschap 
snelschaak. Blijkbaar een mannensport, want er deden maar 5 dames mee. 
Maar daarbij was wel de 9-jarige Machteld van Foreest, die menig man 
wist te verslaan. Dat lijkt nogal bijzonder, maar zij is het zusje van de Ne-
derlands kampioen schaken Jorden van Foreest (17), telg uit een fanatiek 
schaakgezin, zodat de jonge dame veel sterke oefenpartners heeft.

De wedstrijd was georganiseerd door schaakvereniging Hardenberg, die 
het toernooi mocht organiseren vanwege het 80-jarig bestaan. Het was niet 
alleen een Open kampioenschap maar ook een Openlucht kampioenschap, 

want de wedstrijden werden gespeeld op de Markt in Hardenberg, waar 
het winkelend publiek direct in contact kon komen met de schakers. Mis-
schien niet goed voor de concentratie van de schakers, maar die was toch 
al verdwenen door het optreden van een DJ en de popformatie Gentlemen. 
Die concentratie was ook minder nodig dan bij een ‘gewone’ wedstrijd 
want er moest flitsend gespeeld worden, met voor de hele partij maar 5 
minuten bedenktijd.
Winnaar en dus Nederlands Kampioen is grootmeester Erik van den Doel 
uit Leiden geworden. Overigens is winnen in Hardenberg voor hem niet 
iets nieuws, want in februari had hij ook al de 43e editie van het Qonnected 
schaaktoernooi op zijn naam gebracht.

Gerrie Knetemann - 10 ritzeges in 
de Tour de France - was straten-
maker voordat hij profwielrenner 
werd. Zelf noemde hij zich keio-
loog. Een fraai woord, waardoor 
het beroep mooier werd voorgesteld 
dan het in werkelijkheid was.

Soms is zo’n woord aan slijtage 
onderhevig en moet een nóg fraaier 
woord worden bedacht. Poetsvrouw 
werd werkster, daarna schoon-
maakster, huishoudelijke hulp, 
interieurverzorgster en tenslotte 
interieurhygiëniste. Er zijn ove-
rigens ook mannen die dit werk 
doen. Op het Hoornbeeck Col-

lege in Kampen bijvoorbeeld, een 
school voor middelbaar onderwijs 
op reformatorische grondslag. Dat 
ze een interieurverzorger hebben is 
niet zo bijzonder voor de school. 
Wel dat hij zwart is. Met academi-
sche opleiding. Maar daarover is al 
genoeg gezegd.
In al die berichten werd door de 
school naar voren gebracht dat ze 
de studenten wilden waarschuwen 
voor een ongebruikelijke kleur 
op school. Studenten. Van een 
mbo-school. Dat woord is niet aan 
slijtage onderhevig, maar is ernstig 
in waarde gedaald.

De media - nee, bepaalde media -
smulden van het verhaal op de 
school in Kampen. Met name bla-
den als Telegraaf, AD en haar regi-

onale kleine zusjes doken erop als 
aasgieren op hun prooi. En ook de 
commerciële omroepen lieten zich 
niet onbetuigd. Normaal gesproken 
zie je ze niet zo snel in de provincie, 
maar nu wel. Eéntje had trouwens 
pas geleden nog een item over onze 
regio. En dan bedoel ik niet de EO 
die een week lang aan Hardenberg-
promotie deed door elke dag iets uit 
te zenden over de streek. Nee, het 
was RTL Boulevard. Het schijnt dat 
die omroep onlangs de vlag heeft 
uitgestoken omdat ze wel één kijker 
in Hardenberg had: de moeder van 
Edwin Evers. De radiopresentator 
heeft dat zelf verteld. Hij had een 
kleine aanrijding gehad op weg 
naar zijn werk – een krasje op de 
bumper – en had dat tussen neus 
en lippen door tegen een RTL’er 

verteld. Prompt kreeg hij een bel-
letje van de bureauredactie van 
RTL Boulevard met de vraag welk 
vreselijk ongeluk hem was over-
komen. Zijn uitleg dat het een tikje 
was bij een verkeerslicht maakte 
blijkbaar niet veel indruk want in de 
opening van het programma werd 
een bijzonder item aangekondigd: 
Edwin Evers Is Betrokken Bij Een 
Auto-ongeluk!!! Komt-ie ’s avonds 
laat in de buurt van zijn mobieltje 
ziet hij tien gemiste oproepen: van 
zijn ietwat panische moeder, die de 
aankondiging op RTL Boulevard 
had gezien en geen contact met 
haar zoon kon krijgen. Ik neem aan 
dat RTL Boulevard tegenwoordig 
geen enkele kijker meer heeft in 
Hardenberg.

Bewoners van de Parallelweg in 
Hardenberg, tegenover het station, 
zouden misschien wel willen kijken 
maar ze kunnen toch niks van het 
programma horen. De buurt klaagt 
namelijk over het lawaai dat de 
dieseltrein Hardenberg-Almelo 
veroorzaakt. Ze waren elektrische 
treinen gewend, maar sinds kort is 
de lijn naar Twente erbij gekomen 
en die is nog niet geëlektrificeerd. 
Komt ooit, volgens de provincie, 
maar voorlopig nog niet. Nou zeg-
gen ze wel eens dat alles went, zelfs 
hangen, en de mensen langs de lijn 
Zwolle-Emmen hebben het van 
1905 tot 1987 zonder elektriciteit 
moeten doen, maar daar heeft de 
Parallelweg nu geen boodschap aan. 
Ze bezinnen zich op maatregelen, 
zoals dat zo fraai heet.

Woensdag 14 september 2016

.............ergee
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Kortweg

redactie@sallander.nl

HARDENBERG - Dialysecen-
trum Hardenberg aan de Zwingel 
in Baalderveld, onderdeel van de 
Saxenburgh Groep, opent zaterdag 
17 september haar deuren voor pu-
bliek.  Wie geïnteresseerd is in de 
verschillende vormen van dialyse 
en de werking ervan is van 15.00 tot 
18.00 uur welkom. Het dialysecen-
trum bestaat vijf jaar en wil graag 
laten zien wat het kan betekenen 
voor mensen met nierproblemen.

HARDENBERG - Traditiegetrouw 
neemt HardenbergArt in het LOC 
Hardenberg deel aan de manifesta-
tie Maand van de Grafiek. Deze ma-
nifestatie vindt tegelijkertijd plaats 
in meer dan 130 musea, galeries 
en ateliers rond de maand oktober.

HardenbergArt nodigt hiervoor 
steeds een bekende  grafisch kun-
stenaar uit. Dit jaar is dat Lenneke 
Saraber. Zij heeft zich gespeciali-
seerd in linoleumsneden. Saraber 
exposeert haar werk gedurende 
zeven weken en zal tijdens de ope-
ning op zaterdag  17 september zelf 
een toelichting geven op haar werk. 
Ook wordt er die dag een gratis 

Schaken in sneltreinvaart
Huldiging – Het gemeentebestuur 
van Hardenberg mag wel wat meer 
geld stoppen in de pot ‘huldigin-
gen’. Steeds meer inwoners van 
de gemeente Hardenberg worden 
Nederlands-, Europees- en zelfs 
Wereldkampioen in hun tak van 
sport. Vorige week woensdag is 
Willemien Odink uit De Krim ge-
huldigd. Zij behaalde 20 augustus 
de eerste plek bij het Nederlands 
Kampioenschap Mennen. Wille-
mien kwam met haar pony Odinkie 
Toys Moonlight uit in de Enkelspan 
pony klasse M.

BZN – De van oorsprong Volen-
damse band BZN – aan de lopende 
band hits in de jaren ’80 – viert het 
40-jarig bestaan met een concert in 
Evenementenhal Hardenberg. Za-
terdag 17 december zijn zanger Jan 
Keizer en zangeres Anny Schilder 
vanaf 21.00 uur te horen.

HHC – De competitie in de Tweede 
Divisie is vijf wedstrijden onderweg 
en de Hardenbergers hebben al twee 
keer verloren. Sterker nog, er is nog 
geen enkele overwinning geboekt. 
De allereerste avondwedstrijd werd 
zaterdag op sportpark De Boshoek 
met 0-3 verloren van TEC uit Tiel, 
waardoor HHC op een degradatie-
plaats is beland. Een terecht verlies 
voor de Hardenbergers. Het team 
speelde erg wisselvallig, waarbij 
sterke momenten werden afgewis-
seld met pupillenvoetbal. Net als in 
eerdere wedstrijden werden genoeg 
kansen gecreëerd, maar het scoren 
lukt niet. Tiel speelde veel efficiën-
ter, maar had ook meer doelpunten 
kunnen maken dan de 0-1 voor 
rust. Die vielen uiteindelijk wel, in 
blessuretijd, toen HHC va-banque 
speelde en uiteindelijk het deksel 
op de neus kreeg.

Azc-school - De linkervleugel van 
de vroegere landbouwschool aan de 
Piet Heinstraat in Hardenberg wordt 
geschikt gemaakt voor voortgezet 
onderwijs aan asielzoekerskinde-
ren. Op het azc-terrein aan de Jacht-
huisweg komt een basisschool. Er 
wordt vanaf 1 november les gege-
ven op de eerste verdieping van het 
gebouw. Om het pand gebruiksklaar 
te maken moet nog wel het een en 
ander opgeknapt worden. Omdat de 
gemeente de zorgplicht heeft voor 
huisvesting moet de gemeente Har-
denberg de benodigde 43.000 euro 
voor het opknappen zelf betalen. 
De exploitatie komt voor rekening 
van de schoolbesturen. De scholen 
Greijdanus, Vechtdal College en De 
Nieuwe Veste gaan dit voortgezet 
onderwijs gezamenlijk aanbieden.

VRIENDEN - Het jongerenwerk 
van De Stuw in Hardenberg op 
donderdag 22 september van 19.00 
tot 21.00 uur een ontmoetingsavond 
voor jongeren. Het gaat om jonge-
ren in de leeftijd van 15 tot 25 jaar 
met geen tot weinig sociale con-
tacten en jongeren die het moeilijk 
vinden om vriendschappen aan te 
gaan. Aanmelden kan bij de jon-
gerenwerkers Kelly van Ginkel en 
Mirjam Dunnewind van De Stuw.

Grafische kunst workshop grafiek gegeven, waarin 
de techniek van het lino-snijden en 
afdrukken beoefend kan worden. 
De opening van de expositie Tuin-
fluiters is om 11.30 uur.

Open huis

HARDENBERG - Het jaarthema 
2016 van natuurcentrum De Koppel 
in Hardenberg is ‘Onder de grond’. 
In het kader hiervan is t/m eind 
december een expositie te zien over 
mollen, getiteld Mo-Mo, speciaal 
voor kinderen. Bij de ingang mogen 
kinderen het bodemlied meezingen, 
waarna ze een helm met een lampje 
opzetten. Vervolgens kruipen ze 
een ‘echte’ mollengang door. Aan 
de hand van allerlei spelletjes en 
voel-, ruik- en kijkactiviteiten 
ontdekken ze van alles over het 
mollenleven. Door middel van di-
verse werkvormen ervaren ze wat 
er onder de grond te beleven is. 
Deze interactieve tentoonstelling 

Interactieve expositie over mollen
is speciaal voor kinderen van 4 tot 
en met 7 jaar. Alle groepen 1 t/m 4 
van de basisscholen in de gemeen-
ten Hardenberg en Ommen worden 
uitgenodigd voor dit programma.



Hoe lang kan een gemeenteraad 
praten over windmolens? Een uur? 
Een dag? Een week? In Noordoost-
Overijssel iets langer, namelijk 
18 jaar. In 1998 kwamen voor het 
eerst de plannen voor het plaatsen 
van windmolens op de agenda van 
de gemeenteraad van Avereest. 
De gemeentelijke fusie slokte 
vervolgens alle energie op zodat 
de plannen even in de ijskast wer-
den gezet, maar in 2004 kwamen 
ze weer tevoorschijn. Sindsdien 
hebben initiatiefnemers plannen 
ingediend, kreeg de provincie Over-
ijssel opdracht duurzame energie 
te leveren, werden in Noordoost-
Overijssel plekken gezocht waar 

molens geplaatst konden worden, 
zetten politieke partijen in hun 
programma’s dat er molens moesten 
komen en lieten regeringspartijen 
noteren dat duurzame energie hoog 
op de agenda moest komen.

Afijn, er is een plek, er zijn mensen 
die willen investeren, er zijn onder-
zoeken gedaan naar geluid en scha-
duw, bewoners konden inspreken, 
plannen zijn een beetje gewijzigd 
en nu kan de schop in de grond. 
Denk je. Maar niets is minder waar. 
Vorige week werd de wijziging van 
het bestemmingsplan besproken 
voor windpark De Veenwieken, op 
de grens van de gemeenten Harden-
berg en Ommen. Met vijf inspre-
kers. En met enkele partijen die met 
het oog op de verkiezingen en onder 
de indruk van een volle tribune 

met tegenstanders het liefst alles 
weer wilden overdoen. “Er is geen 
draagvlak voor”, vertelden onder 
meer OpKoers en de VVD. Maar 
dat hebben ze mis. Er is wel draag-
vlak voor, want de inwoners van 
Hardenberg hebben in meerderheid 
hun stem op een partij uitgebracht 
die van tevoren heeft aangegeven 
dat windenergie een goede keus is. 
Alleen is er geen draagvlak bij de 
220 omwonenden van de plek waar 
10 windmolens moeten komen. En 
dat is begrijpelijk. Veel mensen zijn 
blij met bedrijventerreinen want die 
leveren werk op. Maar niet in hun 
achtertuin. Een nieuw ziekenhuis 
met ambulancepost is meer dan 
welkom, maar niet naast je deur. 
En er zijn genoeg mensen die een 
asielzoekerscentrum toejuichen 
vanwege de humanitaire hulp die 

geboden wordt, maar niet tegenover 
hun koopwoning.

Naast vragen over geluidspieken 
en veiligheidsrisico’s werd gesteg-
geld over het geld dat de buurt de 
komende 15 jaar mag verdelen. 
Een bedrag van bijna 5 ton. Maar 
daar blijft nog geen ton van over 
omdat de rest besteed moet worden 
aan het verbeteren van de groene 
omgeving rond de plek waar de 
molens komen. Dankzij die ton zijn 
de bewoners een paar euro minder 
aan energiekosten kwijt. Een grijp-
stuiver, noemde PvdA-raadslid 
Jonkhans het bedrag. En dat is 
natuurlijk ook zo. Overigens zou 
dit raadslid (maar hij niet alleen!) 
er goed aan doen na afloop van een 
raadsvergadering de tv-opnames 
terug te kijken. Misschien moet hij 

dan ook denken aan het lied van An-
nie M.G. Schmidt met onder meer 
de volgende tekstregels:
Ga lekker drinken, ga lekker gokken 
Schiet je revolver leeg op Corry 
Brokken, Maar zeur niet, zeur niet, 
zeur niet.
Zijn geneuzel met buurtbewoner 
mevrouw Pol nadat die had in-
gesproken over de kans op onge-
lukken met een windmolen was 
tenenkrommend.

Hou je mond als je niks zinnigs 
hebt te vragen en luister eens beter 
naar insprekers en elkaar, zou je de 
raadsleden willen toeschreeuwen. 
Maar die zouden niet luisteren, want 
uren, dagen, maanden ouwehoeren 
over windmolens is waarschijnlijk 
veel te leuk.

Woensdag 21 september 2016

.............ergee

© Roel Gritter

Kortweg Taptoe sluit zomer af

HARDENBERG – Half Nederland heeft afgelopen zaterdag kun-
nen genieten van ‘ergens’ een taptoe. Op zeker zes plaatsen in ons 
land werden straatparades gehouden gevolgd door een taptoe op 
een plein. Ook in Hardenberg was dat het geval. De ideale weersom-
standigheden zorgden ervoor dat het evenement opnieuw een grote 
publiekstrekker was.

De taptoe kent eigenlijk een vast patroon: ’s middags wordt eerst een mi-
niconcert verzorgd in zorgcentrum Oostloorn door Jubal Dedemsvaart, 

daarna volgt een straatparade naar de Markt waar het Regionaal Vrije-
tijds Orkest dan al enige tijd musiceert, ’s avonds worden de duizenden 
bezoekers in de stemming gebracht door SDG Ane, vervolgens treden 
topbands op als Adest Musica uit Sassenheim en Juliana uit Amersfoort 
en na de grote finale wordt koers gezet naar de uiterwaarden van de 
Vecht waar het programma wordt afgesloten met een groots vuurwerk. 
Al die onderdelen zijn nogal kostbaar, zodat de financiële hulp van Plag-
genmarsch Tuinmeubelen hard nodig is om de inwoners van Hardenberg 
en omgeving elk jaar deze muzikale afsluiting van de zomer te bezorgen.

Elk jaar worden fietsen ingezameld 
die waarschijnlijk gestolen zijn 
maar die niemand ophaalt, die bij 
het station zijn achtergelaten of die 
elders als weesfiets een kwijnend 
bestaan hebben geleden. Het doel 
is om van bijvoorbeeld drie ‘wrak-
ken’ één goede fiets te maken, 
waarbij de reparatiekosten niet meer 
dan 50 euro mogen bedragen. De 
noodzakelijke onderdelen worden 

Kerkleden willen fietswrakken opknappen voor asielzoekers

bij de plaatselijke fietsenmakers 
aangeschaft. Met hen is al overleg 
gevoerd en geen enkele rijwielher-
steller had bezwaren tegen het plan.
De asielzoekers worden bij het 
repareren van de fietsen betrokken, 
begeleidt door vrijwilligers van het 
DPH. De fietsen worden vervolgens 
aan asielzoekers aangeboden voor 
het bedrag dat de reparatie heeft 
gekost. De gemeente Hardenberg 

wil hieraan meewerken, maar heeft 
wel bedongen dat het absoluut ver-
boden is van de fietsen ‘kleingeld’ te 
maken, dat wil zeggen dat de fietsen 
doorverkocht worden. Voor de ge-
meente betekent het meewerken aan 
het plan een kleine onkostenpost. 
Of eigenlijk iets minder inkomsten, 
want de fietsen die na openbare 
verkoop achterbleven gingen altijd 
naar een opkoper en dat kan nu 
niet meer. De afgelopen jaren is er 
sprake geweest van een continue 
stroom van fietsen die na openbare 
verkoop zijn achtergebleven, zodat 
de gemeente verwacht dat er vol-
doende rest-fietsen zijn om nieuwe 
groepen asielzoekers van een fiets 
te kunnen voorzien.

HARDENBERG - Asielzoekers fiets- en verkeersles geven en ze daarna 
laten rijden op fietsen die door de gemeente zijn ingezameld en die 
niemand anders wil hebben. Dat is het plan van een interkerkelijke 
commissie, opgezet door het Diaconaal Platvorm Hardenberg (DPH). 
De commissie vraagt de gemeente of die bij wijze van proef voor de 
duur van 1 jaar gratis fietsen beschikbaar wil stellen die op de gemeen-
tewerf zijn achtergebleven.

HARDENBERG – De Nederlandse 
Aardolie Maatschappij (NAM) 
is zaterdag weer begonnen met 
het oppompen van aardolie in 
Schoonebeek en het vrijkomende 
afvalwater via een leiding door de 
gemeente Hardenberg te injecteren 
in lege aardgasvelden in Twente. 
De productie heeft een jaar stil-
gelegen nadat in Holthone een lek 
was geconstateerd. Burgerinitia-
tieven in Twente, gemeenten, de 
provincie Overijssel en de Tweede 
Kamer hebben er bij de NAM op 
aangedrongen eerst alternatieven 
te onderzoeken, maar die heeft 
dat verzoek naast zich neergelegd. 
Volgens de vergunningen die de 
NAM heeft hoeft ze ook niet aan 
dat verzoek te voldoen.

De Overijssels politiek ‘is des dui-
vels’. Gedeputeerden en gemeenten 
overwegen zelfs juridische stappen. 
Ook Hardenberg heeft zich vorige 
week aangesloten bij het verzoek 
van de provincie en Twentse ge-
meenten aan de NAM om nog niet 
te beginnen met de olieproductie. 
Te laat, meent GroenLinks-raadslid 
Anne van den Hoek. Zij neemt het 
met name het CDA kwalijk dat die 
partij steeds terughoudend is ge-
weest als de zaak in de Hardenber-

GroenLinks wil meer 
actie tegen NAM

ger raad ter sprake kwam. “Als de 
raad in maart dit jaar de motie over 
het stopzetten van afvalwaterinjec-
ties had aangenomen, hadden wij 
deze actie van de NAM misschien 
op tijd kunnen stoppen”, zegt ze. 
Opmerkelijk is dat die motie niet 
eens in stemming is gebracht door 
GroenLinks, PvdA, CU en D66 
maar is aangehouden. In een reactie 
zegt CDA-fractievoorzitter Martijn 
Breukelman dat stille diplomatie 
vaak beter werkt. “Je kunt mooie 
verhalen voor de bühne houden, of 
je netwerk gebruiken om invloed 
uit te oefenen. Wij kiezen voor dat 
laatste.” GroenLinks wil nu dat de 
raad van Hardenberg in actie komt 
om via het provinciebestuur en de 
rechter de NAM te dwingen het in-
jecteren van afvalwater te stoppen.

Azc – Voordat de eerste asielzoe-
kers worden gehuisvest in azc 
Heemserpoort bij Hardenberg, 
krijgen omwonenden en andere 
belangstellenden de kans het terrein 
en de gebouwen te bekijken. Het 
Open Huis is op zaterdag 8 oktober.

Operaties – In het Röpcke-Zweers 
ziekenhuis hebben de afgelopen 
dagen geen operaties kunnen plaats-
vinden. In ruimtes boven de OK’s is  
door de hitte van vorige week con-
densvorming ontstaan. Het vocht 
is daarna door de vloer getrokken. 
Door het sluiten van de OK’s zijn 
operaties uitgesteld of naar andere 
ziekenhuizen verplaatst.

Wijkfeest - De boerderij waarin de 
wijkvereniging Baalder onderdak 
heeft gevonden bestaat 100 jaar. 
Om dat te vieren wordt zaterdag 
24 september, tijdens de landelijke 
burendag, een feest gehouden voor 
de buurtbewoners. De activiteiten 
beginnen om 12.00 uur.

Sporthal  - Aannemersbedrijf 
Kormelink uit Rietmolen bij Haaks-
bergen mag de nieuwe sporthal in 
Hardenberg bouwen en onderhou-
den. De hal komt op de sportboule-
vard, naast het vorig jaar in gebruik 
genomen zwembad. 



De reden voor de decoratie is dat 
jongeren tot 18 jaar zelden of nooit 
in aanmerking komen voor een 
koninklijke onderscheiding, meent 
indiener Rick Brink, terwijl zij soms 
wel een bijzondere bijdrage leveren 
aan de Hardenberger samenleving. 
Een waardering van de gemeente is 
volgens het CDA-raadslid op zijn 
plaats. De gemeenteraad neemt 25 
oktober een besluit over invoering 
van het jeugdlintje.

Woensdag 28 september 2016

.............ergee

© Roel Gritter

Kortweg

RHEEZERVEEN – Op het land-
bouwbedrijf Veenhorst aan de 
Roelofs Mulderweg in Rheezerveen 
worden momenteel melkkoeien en 
jongvee gehouden, maar de boer 
wil op meerdere paarden wedden. 
Hij heeft ForFarmers in Delden 
aan de gemeente Hardenberg laten 
vragen of er een stal voor melkgei-
ten bijgebouwd mag worden. B&W 
hebben wel een paar voorwaarden, 
maar ze willen in principe aan het 
plan meewerken.
De gewenste geitenstal is 30 meter 

HARDENBERG - Met de motie 
van 5 partijen in de gemeenteraad 
van Hardenberg om eens te kijken 
of de schuur-voor-schuurregeling 
van buurgemeente Tubbergen 
kan worden overgenomen, gaan 
B&W niets doen. Niet nodig, want 
we kunnen met de bestaande re-
gelingen goed uit de voeten, vindt 
het college.

Net als elke andere plattelands-
gemeente komen in de gemeente 
Hardenberg veel agrarische ge-
bouwen leeg te staan. Tot 2030 is 
dat 300.000 m2, heeft het bureau 
Alterra van de Universiteit van 
Wageningen becijferd. Tot nu toe 
is er in hardenberg geen leegstands-
problematiek. Wel komt binnenkort 
het verwijderen van asbestdaken 
op boerenschuren op het bordje 
van de bestuurders te liggen. Vrij-

Schuur-voor-schuurregeling niet nodig

Hardenberg hoeft Tubbergse 
regeling niet over te nemen

komende schuren zijn in eerste 
instantie de verantwoordelijkheid 
van de eigenaar, vinden B&W. In 
Tubbergen heeft men een regeling 
bedacht om het aantrekkelijk te ma-
ken leegstaande schuren te slopen. 
Hardenberg wil eerst kijken of een 
schuur die er nog goed uitziet voor 
iets anders gebruikt kan worden. 
Niet alle schuren die leegkomen 
verpesten het landschap, meent het 
college. En door een schuur in leven 
te houden voor iets anders kan de 
leefbaarheid in het gebied positief 
worden beïnvloed. Alleen als een 
leegstaand agrarisch gebouw echt 
het landschap bederft geniet sloop 
de voorkeur. De regelingen die 
Hardenberg wel heeft en Tubbergen 
niet zijn voldoende om maatwerk 
te leveren, zeggen B&W, zodat de 
schuur-voor-schuurregeling niet 
overgenomen hoeft te worden.

Plan voor grote geitenstal
breed en 80 meter lang, voldoende 
voor 400 opfokgeiten en 1000 
melkgeiten. Door de bouw van 
de stal wordt het bouwvlak bijna 
twee keer zo groot, vandaar dat het 
bestemmingsplan gewijzigd moet 
worden. Milieutechnisch is er geen 
bezwaar om de stal te bouwen, maar 
er moet wel aandacht aan de vorm 
worden besteed, omdat hij in het 
landschap moet passen en dicht bij 
het Colenbrander bos ligt, waardoor 
extra aandacht voor de ruimtelijke 
kwaliteit wordt gevraagd.

Met sportieve wielergroeten, stond 
onder de e-mail van de organisatie 
van Olympia’s Tour. Alsof je ook 
onsportieve groeten hebt. En wat 
zijn in hemelsnaam wielergroeten? 
Krijg je van een atletiekclub dan de 
atletische groeten? En van postze-
gelverzamelaars de filatelistische 
groeten?

Het is trouwens al weer achter de 
rug, die Olympia’s Tour. Tenminste, 
de Hardenberger bijdrage. Al weken 
lang hing er een onrustige, wat op-
geklopte sfeer in het Vechtstadje: 
de Tour zou starten  in Hardenberg 
met een tijdrit. Waren wij even 
belangrijk! Hardenberg op de kaart 

zetten, Hardenberg promotie, niet 
lullen maar poetsen, een volk van 
doeners, u kent dat wel. Waarom? 
Omdat u dat wilt, denken de beslis-
sers. U wilt leven in de brouwerij, 
in het centrum moet wat gebeuren. 
Beleving, is het toverwoord.
Dat komt niet zomaar uit de lucht 
vallen, dat is wetenschappelijk 
onderzocht. Uit onderzoek is ge-
bleken dat u prijs stelt op een ruim 
winkelaanbod, de winkels moeten 
nabij zijn en het stadscentrum moet 
schoon, veilig en sfeervol zijn. En er 
moet wat te doen zijn. Gratis parke-
ren is niet in dat lijstje opgenomen. 
Kakelvers onderzoek toont aan dat 
betaald parkeren voor slechts 5 pro-
cent van de consumenten een reden 
is om ergens niet te gaan winkelen. 
In opdracht van de Vereniging 
Nederlandse Gemeenten zijn de 

effecten onderzocht van het af-
schaffen van betaald parkeren. Dat 
is gebeurd door parkeerprofessor 
Giuliano Mingardo van de Erasmus 
Universiteit en projectleider Hans 
Voerknecht van CROW-KpVV, een 
nationaal kennisplatform.

Zij stellen dat het afschaffen van 
betaald parkeren in stadscentra 
duur is en niet voor extra publiek 
zorgt. Bovendien werkt het in de 
toekomst contraproductief: bin-
nensteden zullen uitpuilen met 
auto’s en daardoor een deel van hun 
aantrekkingskracht verliezen. Veel 
plaatsen overwegen onder druk van 
de middenstand het betaald parke-
ren af te schaffen. Maar de kosten 
van het afschaffen zijn hoog en 
bovendien draait de hele gemeen-
schap er dan voor op. Er zijn ook 

in onze provincie plekken waar het 
betaald parkeren gedeeltelijk is af-
geschaft. In Steenwijk onder meer. 
Volgens de onderzoekers komen er 
vrijwel geen extra bezoekers, maar 
de voorzitter van de winkeliersver-
eniging denkt daar anders over. Hij 
kan het niet bewijzen, maar hij heeft 
zo’n ‘gevoel’ dat het wat drukker is. 
Tja, ik voel ook wel eens was. Een 
opkomende hoofdpijn bijvoorbeeld, 
als je zo’n reactie leest.

De Hardenberger politici zijn voor 
een deel net als die Steenwijker 
winkelier. Vorige week stond in De 
Toren hun reactie op de vraag wat 
er moet gebeuren om Hardenberg-
centrum aantrekkelijker te maken. 
Natuurlijk gratis parkeren, zegt 
VVD-voorman Bert Gelling. On-
derzoeken wat het effect is van vrij 

of goedkoper parkeren, zegt het 
CDA. Gratis parkeren kan absoluut 
bijdragen, zegt Anne van den Hoek 
van GroenLinks. En wat zeggen de 
onderzoekers in een artikel in de 
Stentor? Afschaffen van betaald 
parkeren is dom, want gratis parke-
ren werkt niet en kost geld.
Als parkeren niet zoveel uitmaakt, 
wat dan wel? Supermarkten open 
op zondag? Een algehele winkel-
opening op zondag heeft niet veel 
zin voor zo’n klein koopcentrum als 
Hardenberg is, maar een supermarkt 
lijkt niet zo gek. Afijn, u hebt nog 
anderhalf jaar om daarover na te 
denken voordat er weer gemeen-
teraadsverkiezingen zijn, maar het 
begint er een beetje op te lijken 
dat Hardenberg gaat bewegen. 
Bewijs heb ik er niet voor, alleen 
een ‘gevoel’.

HARDENBERG – Enschede kent 
het al een paar jaar, net als Twen-
terand, Tubbergen, Oldenzaal en 
nog enkele tientallen gemeente in 
ons land: het jeugdlintje. Het CDA 
(in veel gevallen initiatiefnemer) 
wil het lintje nu ook in Hardenberg 
laten uitreiken aan jongeren tot 18 
jaar. Het is de bedoeling dat jaarlijks 

Hardenberg wil ook jeugdlintje
hoogstens vijf jongeren die zich 
verdienstelijk maken voor de sa-
menleving beloond worden met een 
lintje. Dat staat in een initiatiefvoor-
stel van het CDA dat is neergelegd 
bij de gemeenteraad. De bedoeling 
is de onderscheidingen uit te reiken 
op 20 november, de Internationale 
Dag van de Rechten van het Kind, 

Wijkboerderij Baalder viert 100-jarig bestaan

HARDENBERG - De boerderij van de wijkvereniging Baalder bestaat 
100 jaar en dat werd zaterdag uitbundig gevierd tijdens de Nationale Bu-
rendag. Er werd zelfs voor de jarige boerderij gezongen. Daarna konden 

buurtbewoners aan allerlei activiteiten meedoen, georganiseerd door de 
vrijwilligers. Vooral kinderen hadden veel te zien en te doen. Ze mochten 
onder meer helpen met het maken van vogelverschrikkers (zie foto).

HHC - Dieper kan HHC niet zin-
ken. Na een kansloze nederlaag met 
4-1 in Werkendam tegen Kozak-
ken Boys zijn de Hardenbergers 
hekkensluiter in de Tweede Divi-
sie. Positief punt is dat al na één 
overwinning een veilige plek kan 
worden bereikt. Dat is zaterdag 
mogelijk, thuis tegen FC Lienden. 
Aanvang 18.00 uur.

OpKoers - . Gerrit Teunis van 
Beter Wonen is woensdag 5 okto-
ber gastspreker tijdens de jaarver-
gadering van de lokale politieke 
partij OpKoers in Zaal Mulder in 
Hardenberg-Baalder. Hij zal het 
beleid van deze woningcorporatie 
toelichten. De bijeenkomst is ook 
voor niet-leden toegankelijk. Aan-
vang 20.30 uur.

Roeien – Olympisch kampioene 
Ilse Paulis en oud-olympisch kam-
pioen Nico Rienks staan op de 
deelnemerslijst van de 25e editie 
van de Vechtrace van roeivereni-
ging Salland. Bijna 100 boten van 
verschillende typen, uit Nederland, 
Engeland en Duitsland, zijn te zien 
van de start in het Duitse dorp Laar 
tot de finish vlak voor de kruising 
van de Vecht met het kanaal Almelo 
- De Haandrik. De roeiers in het 
eerste blok vertrekken vanaf 11.30 
uur, voor het tweede blok is de start 
vanaf 14.30 uur. De boten starten 
met 20 tot 40 seconden tussentijd.

Subsidie – De gemeente Harden-
berg neemt deel aan het Europees 
Sociaal Fonds (ESF), waarbij de 
komende twee jaar een kleine 
200.000 euro van ‘Brussel’ wordt 
ontvangen. Het geld is bedoeld om 
mensen met afstand tot de arbeids-
markt te helpen. Volgens het ESF 
moet het geld gebruikt worden 
voor werkloze jongeren, werkloze 
50-plussers, ex-leerlingen van Pro-
scholen en mensen die langdurig in 
de bijstand zitten.

Glasvezel – Bij de Heemser Zui-
velboerderij in Heemserveen is 
maandag de aftrap gegeven voor 
de aanleg van het glasvezelnet in 
het buitengebied van de gemeente 
Hardenberg. Dat is gebeurd door 
wethouder Jannes Janssen en Co-
gas-directeur Piet Grootenboer.



uitgedaagd te vertellen waarom zijn 
partij achter de energiedoelstel-
lingen van de gemeente staat, maar 
dat OpKoers tegenstemt nu puntje 
bij paaltje komt. Botter wilde de 
handschoen niet oppakken, ook 
niet toen hem werd gevraagd om 
een amendement op het voorstel 
in te dienen. Volgens hem was zijn 
partij voor het toepassen van duur-
zame energiebronnen, maar in dit 
specifieke geval niet.

Door het besluit van Hardenberg 
en de provincie Overijssel komt 
er een eind aan 18 jaar praten en 
overleggen, waarbij veel raadsleden 
wel aangaven dat ze anders zouden 
reageren als de discussie nu voor het 
eerst zou worden gevoerd.

Gaan we binnenkort ook vlaggen 
op roodharigendag? (VVD) Moet 
je niet eerst bij de begroting een 
plan indienen om een vlag te kopen? 
(CU) We kunnen niet vlaggen op het 
gemeentehuis, want de vlaggenmas-
ten staan naast het gemeentehuis. 
(OpKoers)

De gemeenteraad van Hardenberg 
liet vorige week maandag zien dat 
het bevolkt wordt door zeer intel-
ligente grappenmakers. Toen een 
motie aan de orde kwam van D66 
en GL om op 11 oktober tijdens Co-
ming Outday een regenboogvlag te 

laten wapperen - net als in 80 andere 
gemeenten - wisten veel raadsleden 
alleen maar een beetje lacherig te 
reageren, als pubers die verlegen 
zijn met het onderwerp. Het D66-
raadslid Stella Hanssen wist wel 
duidelijk te maken dat het heel wat 
anders is of je een bevolkingsgroep 
een hart onder de riem moet steken 
die in toenemende mate gediscrimi-
neerd, uitgescholden en vernederd 
wordt (de niet-hetero mensen), of 
dat je jouw secretaresse eens een 
bloemetje moet geven omdat ze 
zo goed haar werk doet en daar 
eigenlijk door jou maar matig voor 
wordt beloond.

Voordat er geschorst werd leek het 
alsof de motie de grond ingeboord 

zou worden. Negatieve geluiden 
van CDA, CU, VVD en OpKoers 
die het maar niets vonden dat een 
bepaalde groep eruit werd gelicht. 
Na de schorsing was de stemming 
volkomen omgeslagen, omdat men 
eigenlijk nog steeds tegen was maar 
niet te boek wilde staan als conser-
vatieve zuurpruim. Voor het oog 
van Neerlands volk werd daarom 
unaniem (!) voor de motie gestemd 
om op 11 oktober de regenboog-
vlag te laten wapperen naast het 
gemeentehuis. Mits bode Jan van 
der Kamp op tijd een vlag van 2x3 
meter geleverd kan krijgen.

De regenboogmotie was ingediend 
door D66. “En door GroenLinks”, 
riep het enige GL-raadslid tot drie 

keer toe uit. Misschien heeft zo’n 
assertieve houding er wel voor 
gezorgd dat zij - Anne van den 
Hoek - is uitgeroepen tot Raadslid 
van de Week door de vereniging 
van Nederlandse raadsleden. Hoe 
je dat wordt weet ik niet en is ook 
niet terug te vinden op de website 
Raadslid.nu. In feite had ik geen 
enkele idee dat er een wekelijkse 
verkiezing was, totdat er een pers-
bericht van GroenLinks kwam. 
Van mevrouw Van den Hoek zelf. 
Eigenlijk is dat wel een goede zaak. 
Als niemand je een veer op de hoed 
steekt moet je het af en toe zelf maar 
eens doen.

Misschien dat een fractiegenoot dat 
in de toekomst eens kan doen. Nu 

heeft GL 1 zetel, maar doordat Har-
denberg sinds kort meer dan 60.000 
inwoners telt mag de raad vanaf 
2018 uit 33 personen bestaan, twee 
meer dan nu. En de kans bestaat dat 
dit een GroenLinkser is, gezien het 
stemmenaantal in 2014. Hopelijk 
een iets minder emotioneel betrok-
ken raadslid dan het huidige. Ie-
mand die beseft dat het plaatsen van 
windmolens voor de een fijn is en 
voor de ander vervelend, maar die 
een besluit neemt in de overtuiging 
dat dit het beste voor de gemeente 
is. Iemand die niet zo gebukt gaat 
onder dat besluit, iemand die beseft 
dat besluiten nemen de corebusiness 
is van raadsleden. Hoe vervelend 
soms ook.

Woensdag 5 oktober 2016
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SIBCULO – Het kost de gemeente 
een paar centen, maar voor de 
gemeenschap van Sibculo lijkt het 
een goed plan: er worden in eerste 
instantie 9 woningen gebouwd op 
het particuliere kloosterterrein 
in het dorp en 4 kavels op het 
gemeentelijke terrein Voor de Ak-
kers aan de Gemeenteweg.

Het voorstel aan de gemeenteraad 
is een compromisvoorstel. In eerste 
instantie wilde de gemeente alleen 
kavels verkopen op het eigen terrein 
Voor de Akkers. Er waren al wel 
plannen van particulieren om op het 
voormalige kloosterterrein te bou-
wen, maar de gesprekken daarover 
leken een eeuwigheid te duren. Om 
uiteindelijk de knoop door te hak-

In Sibculo kan eindelijk worden gebouwd
ken besloten B&W dit voorjaar om 
de locatie Voor de Akkers bouwrijp 
te maken. Meteen kwamen allerlei 
groeperingen in het geweer, omdat 
ze hun ‘droomlocatie’ door de neus 
zagen geboord. De gemeenteraad 
heeft daarop B&W verzocht het 
plan terug te nemen en in overleg 
met alle partijen een compromis uit 
te werken. Dat is er nu gekomen, 
omdat iedereen wat water in de wijn 
heeft gedaan.

Op het voormalige kloosterterrein 
worden op termijn 10 rijtjeswonin-
gen en 4 vrijstaande woningen ge-
bouwd. Op het terrein Voor de Ak-
kers worden eerst 4 kavels bouwrijp 
gemaakt. Naar verwachting heeft 
Sibculo daarna geen bouwgrond 

meer nodig. Dat betekent dat de ge-
meente bijna 3 hectare grond over-
houdt, die afgeboekt moet worden 
naar agrarische waarde. En dat be-
tekent weer een boekhoudkundige 
verliespost van zo’n 200.000 euro.
De gemeente heeft wel als voor-
waarde gesteld dat de initiatiefne-
mers voor bouwen op het kloos-
terterrein moeten aantonen dat er 
genoeg gegadigden zijn voor een 
woning. Nu de stichting Dorp en 
Dooze zich al garant heeft gesteld 
voor de afname van maximaal 5 
woningen, is de kans erg klein ge-
worden dat het compromisvoorstel 
door de gemeenteraad wordt afge-
wezen, tenzij de raadsleden aanhik-
ken tegen het waardeverlies van het 
bouwterrein aan de Gemeenteweg.
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HARDENBERG/OMMEN – Er 
komen 10 windturbines op de grens 
van de gemeenten Hardenberg en 
Ommen, ten zuiden van Dedems-
vaart. De gemeenteraad van Har-
denberg heeft hiertoe vorige week 
maandag besloten en twee dagen 
later gaf de provincie Overijssel 
groen licht, als plaatsvervanger 
van de gemeente Ommen die niks 
wilde weten van windmolens op 
zijn grondgebied.

In Hardenberg waren vier tegen-
stemmers: Petra Baarslag, nu VVD 
maar voorheen Leefbaar Harden-
berg, en de driemansfractie van 
OpKoers. Dat ging overigens met 
horten en stoten. Fractievoorzitter 
Hans Botter werd tot drie keer toe 

Windpark Veenwieken mag er komen

Begroting - De gemeente Harden-
berg moet de reservepot aanspreken 
om de begroting voor 2017 sluitend 
te krijgen. Dat komt vooral doordat 
extra wordt geïnvesteerd in plat-
telandsontwikkeling, economie, 
onderhoud van bruggen en vernieu-
wen van basisscholen. De reserve-
pot is zo goed gevuld dat die wel 
iets kan missen volgens B&W. De 
OZB gaat omhoog, de heffing voor 
afvalstoffen en rioolreiniging gaat 
omlaag. De raad neemt 8 november 
een besluit over de begroting.

Afval - Woensdag 12 oktober orga-
niseert natuurcentrum De Koppel 
in Hardenberg van 14.00 tot 16.00 
uur een middag voor kinderen van 
6 t/m 12 jaar. Het draait hierbij om 
duurzaamheid, afval en creativiteit.

Voorleeslunch - Op de Natio-
nale Ouderendag, vrijdag 7 oktober, 
wordt in het Grand Café van het 
LOC in Hardenberg de Nationale 
Voorleeslunch gehouden. Enkele 
schrijvers van het Schrijverscol-
lectief Hardenberg dragen de ver-
halen aan ouderen voor. Deelname 
is gratis met een maximum van 30 
deelnemers. Opgave is mogelijk via 
info@bibliotheekhardenberg.nl of 
telefonisch via 0523-270271.

Nieuwe fabriek – Het bedrijf Plast-
Chem bouwt een nieuwe fabriek op 
bedrijventerrein Broeklanden. Op 
dit moment wordt er geproduceerd 
vanuit een fabriek op het Wavin-
terrein in Hardenberg. Het bedrijf 
heeft daarnaast locaties in Bar-
neveld en Italië. Op Broeklanden 
wordt op een terrein van zo’n 2,3 
hectare de modernste PVC-fabriek 
van Europa gebouwd. Op dit mo-
ment werken er in Hardenberg bij 
PlastChem 25 medewerkers. In de 
nieuwe fabriek is straks werk voor 
circa 35 medewerkers. De bouw van 
de nieuwe fabriek begint in de loop 
van volgend jaar.

HARDENBERG - FC Lienden speelde zaterdag op sportpark De Bo-
shoek geen beste wedstrijd. De ploeg uit het Betuwedorpje had echter 
geluk dat HHC er ook niet veel van bakte. Aan één goede aanval hadden 
de Liendenaren voldoende om met de volle winst naar huis te gaan.

Woensdagavond, tijdens de opnames van de voetbaltalkshow HHC-Now, 
stonden de gezichten van voorzitter Bert Beun en spits Rob van der Leij 
nog op zonnig. Het zou zaterdag allemaal goedkomen, vertelde Rob, de 
eerste drie punten konden worden bijgeschreven. En uiteraard had ieder-
een vertrouwen in een goed vervolg. Iets anders konden ze natuurlijk ook 

niet zeggen, want er moet nog 80% van de competitie worden afgewerkt. 
Maar op dit moment is er geen reden voor optimisme. Ballen over 5 meter 
komen niet aan, vrije trappen en corners lijken met een loden bal te worden 
gespeeld want ze ontstijgen amper een meter de grasmat en aan individuele 
acties hoeft niemand zelfs maar te denken want de Hardenbergers komen 
momenteel nog geen lantaarnpaal voorbij.
Een bittere pil was het zaterdag voor de ploeg, voor de trainer en voor de 
vele honderden toeschouwers die van de avondwedstrijd graag iets moois 
hadden willen maken. Over anderhalve week is er een herkansing, met om 
18.00 uur de wedstrijd tegen De Treffers uit Groesbeek.

Van der Leij betere spits dan waarzegger

Bij de opnames van HHC-Now waren de gasten Rob van der Leij, Maarten Stekelenburg en Bert Beun (vlnr.) nog vol goede moed over HHC-1.



Als ik nog zou roken zou ik zeker 
meedoen met Stoptober: 28 dagen 
niet roken en de kans dat je niet 
weer begint is er groot. De winst? 
Minder kans op ziektes, de lucht van 
anderen niet verpesten en geld over-
houden. O ja: en een mooiere huid.

De afgelopen week is daar op 
scholen volop aandacht aan besteed 
maar reacties op sociale media 
zoals facebook en twitter waren 
minimaal. Wat wél volop werd 

besproken was de deelname van 
een school aan de actie EetGeen-
DierenDag van Wakker Dier op 4 
oktober. Nou ja, deelname van een 
school….. twee scholieren hebben 
een werkstuk gemaakt over de 
vraag of vegetarisch leven de toe-
komst heeft. En om die actie voor 
het voetlicht te brengen hebben ze 
contact gezocht met Wakker Dier, 
die prompt de school van die twee 
meiden in een persbericht noemde, 
waarna RTV Oost er mee aan de 
slag ging.

Alleen al een actie van twee tieners 
om even één dag geen vlees te eten 

raakt blijkbaar een open zenuw van 
veel boeren. De reacties op de site 
van RTV Oost liepen uiteen van 
‘stemmingmakerij’ tot ‘communis-
tische propaganda’, terwijl aan de 
andere kant de school verrot werd 
gescholden omdat er überhaupt 
vleesproducten worden verkocht. 
Een man van middelbare leeftijd be-
gon zijn bijdrage met WTF (‘what 
the fuck’). Die dacht zoals zoveel 
mensen dat de school van nu er 
nog zo uitziet als de school van zijn 
jeugd. (“In onze tijd had je alleen 
wat soep.”) De hele wereld is in 30 
jaar flink veranderd maar een school 
niet. Denken ze in hun argeloosheid. 

Die man met zijn popiejopie-taal is 
eigenlijk net zo’n sneu figuur als die 
40-plussers die in broeken met open 
knieën lopen. Hun poging om te 
zeggen dat ze wel bijna bejaard zijn 
maar zo graag voor jong versleten 
willen worden. Maar dan moeten 
ze ook meteen iets doen aan hun 
vetplooien en rimpelhuid, want 
anders komt het niet geloofwaardig 
over. En dat bereik je weer door te 
stoppen met roken: Stoptober zorgt 
voor een mooiere huid.

Er is trouwens nog een Stoptober 
aan de gang: het verdwijnen van 
de maïs. Na maandenlang een 

gevoel te hebben gehad alsof je 
zat opgesloten in het landschap 
krijgen we nu eindelijk onze wijde 
blik terug. Misschien wordt het 
tijd dat eens een paar juristen van 
Wakker Mens in de boeken duiken. 
Want overal kun je tegenwoordig 
planschadevergoeding voor vra-
gen als je belemmerd wordt in je 
bestaansmogelijkheden doordat 
anderen daar juist geld aan willen 
verdienen. En zou je dan voor het 
gekaapte uitzicht ook niet financieel 
gecompenseerd moeten worden? Ik 
vrees echter dat de WTF’s alweer 
over het beeldscherm vliegen voor-
dat de drukinkt droog is.

Woensdag 12 oktober 2016

.............ergee
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Oktober dé maand om te stoppen met roken

HARDENBERG – Nog een halve maand 
te gaan en dan kan de balans van 28 dagen 
Stoptober in het Vechtdal worden opgemaakt.

De uit Engeland overgewaaide actie (80.000 
doden per jaar door roken) wordt nu voor het 
derde jaar in Nederland gehouden. De afgelopen 
twee jaar hebben 120.000 mensen meegedaan 
aan de actie om vier weken niet te roken. Die 
periode is niet zomaar gekozen, onderzoek heeft 
aangetoond dat zo’n periode van vier weken nét 
lang genoeg is om te ervaren wat de positieve 

effecten zijn van stoppen met roken. De kans om 
blijvend te stoppen met roken is vijf keer groter 
als je het 28 dagen volhoudt dan wanneer je die 
28 dagen niet haalt.

In het Vechtdal ondersteunt de gemeente Har-
denberg samen met Vitaal Vechtdal en haar 
partners de landelijke Stoptoberactie. Nadat op 
3 oktober de aftrap is gegeven bij het Röpcke-
Zweersziekenhuis rolde vier dagen lang een grote 
oranje bal door de regio met daarop het woord 
Stop. Jongerenwerkers gingen met de bal langs 

scholen om scholieren te vragen met de actie mee 
te doen en voor ondernemers was woensdag een 
speciaal ondernemersontbijt georganiseerd, om 
aandacht te vragen voor wat zij kunnen doen 
om een gezondere leefstijl van hun werknemers 
te bevorderen. Bij vo-school De Nieuwe Veste 
in Hardenberg heeft wethouder Jannes Janssen 
vorige week een app voor de mobiele telefoon 
gelanceerd waarmee jongeren hun kennis kun-
nen testen over de effecten van roken, alcohol 
en drugs.

Jongerenwerkers proberen jongeren zover te krijgen dat ze minstens 28 dagen stoppen met roken.

DEDEMSVAART - Kippenslachter 
Plukon in Dedemsvaart, bekend van 
het merk Friki, lijkt zich wat vaster 
te gaan nestelen in het dorp. Het 
bedrijf wil meer produceren en er 
moet een verpakkingslijn komen. 
Hiervoor wil het zo’n 2 hectare 
grond aankopen dat eigendom was 
van Wehkamp voordat die firma 
naar Zwolle verhuisde. Een conse-

HARDENBERG – Robert Prins 
van Prins Sport staat op de lijst en 
Rudi Bults met zijn internationale 
gitarenwinkel, net als Marchienus 
Horstra van Travelbags. Het zijn 
allemaal genomineerden voor de 
titel Ondernemer van het Jaar van 
de gemeenten Hardenberg en Om-
men. In totaal zijn 14 ondernemers 
aangemeld en 6 daarvan zijn geno-
mineerd.

Er is ook een prijs voor de Starter 
van het jaar. Ondernemers die hun 
onderneming vanaf 2013 zijn ge-
start, konden voor deze titel mee-
doen. Hiervoor zijn 22 startende 
ondernemers aangemeld. Ook voor 
deze categorie zijn zes genomineer-
den gekozen. Dat zijn onder meer 

Ondernemers van het Jaar
Patrick Mulder van De Branderij 
in Hardenberg, Adrie en Willeke 
Kikkert van Je Eigen Kraam, An 
Nguyen van Ardent Academy en 
Vera en Maarten ten Brinke van 
Sis en Bro Bakery in Ommen. Alle 
genomineerden nemen deel aan 
een tweedaagse Bedrijfsuitdaging. 
Hierbij krijgen ze onder deskundige 
begeleiding de kans het beste uit 
zichzelf en hun bedrijf te halen en 
bereiden ze een presentatie voor van 
zichzelf en hun bedrijf. De Bedrijfs-
uitdaging is mogelijk dankzij een 
financiële bijdrage van de provin-
cie Overijssel. De genomineerden 
presenteren zichzelf en hun bedrijf 
op 18 november tijdens de Dag van 
de Ondernemer waarna de winnaars 
bekend worden gemaakt.

Pluimveeslachterij breidt uit
quentie hiervan is dat een deel van 
de Fahrenheitstraat in Dedemsvaart 
moet vervallen. Ter vervanging zal 
de gemeente een nieuwe toegangs-
weg aanleggen. Na de uitbreiding 
kan Plukon 360.000 kippen per dag 
verwerken en worden er nieuwe 
banen gecreëerd voor mensen die 
anders niet zo makkelijk een baan 
op hun niveau kunnen vinden.

Klaverjassen - De Vrienden van 
Hospice ’t Huis aan de Vecht 
houden vrijdag 11 november een 
marathon-klaverjastoernooi. Vanaf 
20.00 uur strijden de deelnemers 
24 uur lang in het Grand Café 
van het LOC aan de Sportlaan in 
Hardenberg om de prijzen, maar 
vooral om het goede doel te steu-
nen. De deelnemers betalen 15 euro 
inschrijfgeld en worden voor dit 
bedrag het hele etmaal voorzien van 
eten en drinken. Het is de bedoeling 
dat zij zich laten sponsoren om een 
mooi bedrag bij elkaar te spelen 
voor het hospice. Aanmelden kan 
tot 21 oktober via info24istroef@
gmail.com

Paddenstoelen – Het IVN houdt sa-
men met natuurcentrum De Koppel 
in Hardenberg een kindermiddag 
over paddenstoelen en de herfst. 
Kinderen van 6 t/m 10 jaar zijn 
van harte welkom. De doe-middag 
begint om 14.00 uur bij De Steenuil 
aan de Bosweg in het Gemeentebos. 
Onder leiding van twee kenners 
gaan de kinderen op zoek naar de 
paddenstoelen. De excursie duurt 
ongeveer 5 kwartier. Na afloop gaan 
de kinderen met de paddenstoelen, 
maar ook met bladeren, eikels en 
kastanjes richting De Koppel. Daar 
maken ze van alle materialen een 
herfsttafel. Einde rond 16.00 uur.

Natuurbeheer - De provincie stelt 
1 miljoen euro beschikbaar voor het 
verbeteren van de kwaliteit van be-
staande natuur in het Natuurnetwerk 
Nederland (voorheen EHS). De 
regeling geldt voor particulieren. 
Zij kunnen voor de voorselectie 
een aanvraag indienen voor een 
verbetering op hun natuurterrein, 
zoals het afplaggen van heide of het 
herstellen van een beek. Daarnaast 
is er 5 miljoen euro beschikbaar 
voor de aanleg van nieuwe natuur. 
In totaal gaat het hierbij om 73 ha. 
Een aanvraag indienen kan nog tot 
24 oktober. Meer informatie is te 
vinden op de website van de pro-
vincie Overijssel.

Boetseren – Cultuurkoepel Vecht-
dal verzorgt vrijdag 21 oktober een 
creatieve middag voor kinderen 
van 6 t/m 12 jaar. In natuurcentrum 
De Koppel gaan de jongeren van 
13.30 tot 15.30 uur eekhoorntjes 
boetseren. Eerst wordt informatie 
verstrekt over het leven van eek-
hoorns, daarna gaan de deelnemers 
aan de slag. Onder leiding van kun-
stenares Mijnske van Mourik wordt 
een kilo klei omgetoverd tot bijna 
levendige eekhoorntjes. Opgave via 
tel. 0523-273388.
 
Fondsen – Voor kleine vrijwil-
ligersorganisatie (sportclub, buurt-
vereniging e.d.) verzorgt De Stuw 
in Hardenberg een gratis workshop 
Fondsenwerving op 24 november 
van 19.30 tot 22.00 uur. Aanmelden 
kan tot 8 november bij John Eilert 
van servicepunt Vrijwilligerswerk.

HARDENBERG - Een overvloed 
aan verdedigers en middenvelders 
en grote twijfels over de kwaliteit 
van aangetrokken spelers, schreef 
een HHC-verslaggever enkele we-
ken geleden. Een terechte conclusie. 
Het gebrek aan scorende aanvallers 

Opnieuw verlies HHC wreekt zich nu. Zaterdag moesten 
de Hardenbergers op bezoek bij 
Excelsior Maassluis. De uitslag van 
3-0 betekende de 5e nederlaag in 9 
wedstrijden. Omdat de andere 4 in 
een gelijkspel eindigden staat HHC 
stijf onderaan. Zaterdag ontvangt 
HHC zondagclub De Treffers uit 
Groesbeek, aanvang 18.00 uur.
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HARDENBERG - Ruim een eeuw geleden gebouwd door boer Mei-
link, later verbouwd tot woning met praktijk voor de huisartsen 
Boom, Kuyvenhove en Van der Hoeven en sinds 1988 in gebruik als 
architectenbureau. Eigenaar Henk Hamhuis wil Holtermanskamp 
aan de Gramsbergerweg afbreken en er twee woningen voor in de 
plaats bouwen.

Net om de hoek, aan de Nijenstede, wil Hamhuis twee geschakelde pa-
tiowoningen bouwen en even verderop, richting de Parkweg, nog eens 
een rijtje van 5 geschakelde eengezinswoningen. Daar is nu een grasveld 

en een vervallen paardenstal. De gemeente vindt deze invulling van het 
terrein tegenover Hof van Pepijn een goede ontwikkeling. De ontsluiting 
van de patiowoningen en de rijtjeswoningen vindt plaats via een eigen 
weg, de twee woningen op de plek van de Holtermanskamp zijn via de 
Gramsbergerweg bereikbaar.

Voor het terrein met 9 woningen moet wel een nieuw bestemmingsplan 
worden gemaakt. Dat heeft al zes weken ter inzage gelegen. Tijdens deze 
periode zijn er geen bezwaren of op- en aanmerkingen ingediend, zodat 
het plan binnenkort kan worden vastgesteld.

Holtermanskamp maakt plaats voor nieuwbouw

Woensdag 19 oktober 2016

.............ergee

SIBCULO - Er was iemand erg 
boos dinsdagavond tijdens de oriën-
terende ronde van de gemeenteraad. 
Tjerja Dave Knaken uit Sibculo 
had geen goed woord over voor 
de plannen van de gemeente om 
op het voormalige kloosterterrein 
woningbouw toe te staan.

Volgens hem was na maandenlang 
onderzoek nog steeds niet aange-
toond dat er voldoende vraag was 
naar woningen, er stonden al tien-
tallen woningen te koop in het dorp 
waaronder die van hem en hij vond 
het zijn burgerplicht om te melden 
dat er nogal wat haken en ogen 
aan het bouwplan zaten. “Er zijn 
al 100 bomen zonder vergunning 
gekapt, de gemeente wist dit maar 
kneep een oogje dicht. Dan spreek 
je toch van onbehoorlijk bestuur”, 
vond Knaken. “Bovendien zitten er 
restanten van een klooster onder het 
terrein. Woningen bouwen boven 
een rijksmonument, het moet niet 
gekker worden.”

Raad tevreden met bouwplan Sibculo
De andere inspreker, Dinardus 
Veltink van de Stichting Stuwend 
Sibculo, was wél tevreden. Hij vond 
het voorstel van B&W om gedeel-
telijk woningbouw toe te staan op 
het kloosterterrein en gedeeltelijk 
op het gemeentelijk eigendom aan 
de Gemeenteweg “een mooi plan”. 
De eisen en beperkingen die de 
gemeente de plannenmakers heeft 
opgelegd maken de zaak wel wat 
duurder, maar hij toonde zich blij 
dat er nu, na jaren praten, schot in 
de zaak komt.
De bezwaren van Knaken maakten 
niet veel indruk op de raadsleden. 
Net als Veltink waren ze blij dat 
er nu eindelijk weer gebouwd kan 
worden. Op welke termijn dat kan 
gebeuren hangt wellicht ook van 
buurman Knaken af, want het was 
volgens hem niet ondenkbaar dat 
hij het plan zal aanvechten. “Op 
het moment dat daar aanleiding 
toe is zal het een en ander gaan 
gebeuren”, reageerde hij op vragen 
van raadsleden.

De raad toonde zich daar vorige 
week niet meteen voorstander van. 
“Laat de ondernemers dat nou maar 
zelf doen, zij weten het beste wat 
er moet gebeuren”, vond VVD-
fractievoorzitter Bert Gelling. Maar 
volgens de portefeuillehouder, bur-
gemeester Snijders, was dat nou net 
niet goed gegaan. De ondernemers 
stonden de afgelopen drie jaar zelf 
aan het roer, ze kregen drie keer een 
ton van de gemeente die zelf op af-
stand bleef staan. De sector kon zelf 
bepalen wat ze wilde, passend bin-
nen de vastgestelde kaders. ‘Door 
de verdeeldheid en versnippering is 
dat niet goed uit de verf gekomen”, 
menen B&W.

De nieuwe stichting gaat vooral 
aan de slag met lokale marketing, 

vertelde Snijders. “Marketing is erg 
belangrijk, campings besteden daar 
veel geld en mankracht aan.”

Een enkele partij dacht aan een rol 
voor de Recron, “maar die ziet geen 
rol voor zichzelf in Hardenberg, 
behalve als de toeristenbelasting 
stijgt”, meende Snijders. Of er nog 
een fysiek informatiepunt blijft be-
staan zoals het huidige I-Punt op het 
parkeerdek van de Gedempte Haven 
is volgens Snijders maar de vraag. 
Als je moet kiezen waar jij je geld 
aan kunt besteden dan staat het inf-
opunt niet bovenaan. Veel campings 
hebben zelf al een fysiek infopunt, 
of kijk naar Gramsbergen waar het 
informatiepunt in het museum is 
gevestigd. Zoiets zou het ook in 
Hardenberg kunnen worden.”

Gemeente wil regie bij ontwikkeling toerisme
HARDENBERG - Het gaat goed met de toeristische sector in de ge-
meente Hardenberg: er is groei in het aantal overnachtingen en in de 
bestedingen. Maar op organisatorisch gebied loopt het niet allemaal 
even soepel. Er is in de ogen van B&W teveel versnippering zodat er 
straks één organisatie moet komen die leiding geeft aan de vrijetijdseco-
nomie, maar met meer gemeentelijke inbreng dan tot nu toe is gebeurd.

Nog anderhalf jaar en dan zijn er 
weer gemeenteraadsverkiezingen. 
Dat duurt nog even, maar er zijn 
nu al partijen die daar drukdoende 
mee zijn. In de nieuwsbrief van de 
ChristenUnie staat dat er hard wordt 
gewerkt aan een verkiezingspro-
gramma en een kandidatenlijst. Een 
lijst met nieuwe namen, want van 

de acht fractieleden die nu voor de 
CU in de gemeenteraad zitten, zal 
een aantal na de verkiezingen niet 
terugkeren. De logische vraag aan 
de CU is dan: wie stoppen ermee? 
De beantwoording van die vraag 
aan de CU-fractie laat even op zich 
wachten, “want de prioriteit lijk mij 
niet bijzonder hoog”, is in eerste 
instantie de reactie. Later komt een 
uitgebreider verhaal waarin wordt 
uitgelegd dat die namen nog niet 
gegeven kunnen worden, want het 
bestuur wil een raadslid dat stopt 

misschien vragen toch door te gaan. 
“Of misschien moet wel worden af-
geweken van de ongeschreven regel 
dat een raadslid na drie termijnen 
moet stoppen”, wordt later monde-
ling meegedeeld. “Of we worden 
de grootste partij in Hardenberg en 
dan heb je een heel andere politieke 
situatie.”

Allemaal mooi en wel, maar als je 
schrijft dat een aantal raadsleden 
na de verkiezingen niet terugkeert 
ben je óf te stellig geweest in je 

uitspraak of je probeert mist op 
te werpen omdat je de namen niet 
wilt zeggen. Dan maar een gokje? 
Sake Stelpstra heeft het te druk en 
wil stoppen, Klaas Mulder zit al 
langer dan 3 termijnen in de raad 
en wordt bedankt voor bewezen 
diensten en Jannes Janssen heeft 
eerst 3 termijnen in de raad gezeten 
en daarna 3 termijnen als wethouder 
en moet op zoek naar een nieuwe 
uitdaging. Ik moet echter bekennen 
dat mijn kwaliteit als gokker niet 
erg hoog staan aangeschreven, dus 

blind varen op deze uitspraken lijkt 
mij niet erg verstandig.

Nog even iets anders: iemand wil 
van de oude zandwinplaats Het 
Gat van Joosten bij Gramsbergen 
iets moois en groens maken. Nou 
zoekt hij via een prijsvraag een bij-
passende naam. Oldenhoofse Plas 
had hij zelf in gedachten. Zinloos. 
Wat er ook bedacht wordt, die plas 
blijft altijd Gat van Joosten heten. 
Afblijven van ons cultureel erfgoed.

Wegen - Drie keer anderhalf mil-
joen euro willen B&W van Harden-
berg uittrekken voor onderhoud van 
wegen. De komende drie jaar moe-
ten heel wat wegen onder handen 
worden genomen, vooral in het bui-
tengebied omdat daar nu eenmaal 
de meeste wegen zijn. Er is een lijst 
met wegen, de kosten zijn berekend 
en er is een planning gemaakt, maar 
eerst zijn de verenigingen voor 
Plaatselijk Belang aan zet. “Als zij 
vinden dat het beter is eerst weg B 
aan te pakken en daarna pas weg A 
dan zal de gemeente proberen daar 
rekening mee te houden”, vertelde 
wethouder Jannes Janssen.

HHC - Als zelfs praatsessies niet 
helpen en spelers die opperen wat 
meer als vorig seizoen te spelen 
met bankzitten worden bedreigd, 
is het misschien tijd voorzichtig te 
kijken hoe de degradatieregeling 
in elkaar steekt. Of wellicht kan er 
eerst nog een spitsentrainer worden 
ingehuurd, die de HHC’ers leert hoe 
je een doelpunt moet maken. Zater-
dagavond kregen de Hardenbergers 
zoals bijna altijd in de eerste helft 
volop kansen, maar werd er niet 
gescoord. De Treffers deden dat 
vlak na rust wel en daarna binnen 7 
minuten nog twee keer. HHC kwam 
nog tot 1-3 terug toen de Groes-
beekse keeper een afstandsschot 
slecht verwerkte, maar meer viel er 
voor de supporters niet te genieten. 
Aan zelfspot ontbreekt het de fans 
overigens niet. “Oh,  het is zo fijn 
om HHC-fan te zijn”, zongen ze 
tegen het eind van de wedstrijd. Ko-
mende zaterdag hoeven ze dat niet 
te zingen, want de competitie wordt 
eerst op 29 oktober vervolgd met de 
streekderby tegen FC Twente.

Lintje - Hardenberg krijgt ook een 
jeugdlintje. De raad heeft op initia-
tief van CDA’er Rick Brink hiertoe 
besloten. Dat ging met enig gesput-
ter van de ChristenUnie gepaard, 
die het voorstel wel sympathiek 
vond maar zich afvroeg wie hier 
op zat te wachten. “Je hebt al een 
sportprijs, een vrijwilligersprijs, het 
heldenfonds, aan waarderingsmo-
gelijkheden geen gebrek”, meenden 
de CU’ers. Ook de andere partijen 
stonde niet meteen te juichen ( 
“Kan de jeugd niet meedoen met 
de Gewoondoener van het jaar? 
Dat is makkelijker en goedkoper), 
maar niemand wilde als spelbreker 
te boek staan zodat het voorstel una-
niem werd aangenomen. Bij  vol-
doende kandidaten wordt het lintje 
voor het eerst in 2017 uitgereikt.

Fonds – Drie instellingen in de 
gemeente Hardenberg hebben het 
3e kwartaal van 2016 geld toe-
gewezen gekregen van het Prins 
Bernhardfonds: muziektheater 
VAKK-Hardenberg krijgt 500 euro 
voor bladmuziek, de Historische 
vereniging Hardenberg ontvangt 
2.500 euro voor het digitaliseren 
van streekblad De Vechtstreek en de 
stichting Hafabra Muziekonderwijs 
kan 4.000 euro tegemoet zien voor 
de aankoop van instrumenten.



SLAGHAREN – Het kantoor van de Evenementenhal Holding aan het 
Anton Geerdesplein in Slagharen komt dit najaar leeg te staan. Omdat het 
pand volgens de huidige bestemming alleen maar als kantoor kan worden 
gebruikt en de markt voor kantoren erg ongunstig is, bestaat de angst dat 
het gebouw heel lang leeg zal staan. Projectontwikkelaar Herman van der 
Most uit Dedemsvaart wil het kantoor ombouwen tot 4 appartementen, 
van elk 85 m2 groot. Alleen de binnenkant van het pand wordt verbouwd. 
De gemeente Hardenberg is in principe bereid aan het plan van Van der 
Most mee te werken.

KLOOSTERHAAR – De inwoners van Kloosterhaar zijn niet erg te spreken 
over het voornemen van de Rabobank om de enige geldautomaat in het dorp 
te verwijderen. De bank huurt een deel van het dorpshuis waar de automaat 
is gevestigd. Nu het servicecontract voor het apparaat afloopt en er een 
nieuwe geldautomaat moet komen met hogere exploitatielasten, heeft de 
bank de huur van de ruimte in het dorpshuis opgezegd. Plaatselijk Belang 
is hiertegen in het geweer gekomen en probeert de automaat te behouden 
of bruikbare alternatieven aan te dragen. De sluiting per begin november is 
daarom met een maand uitgesteld zodat met de bank kan worden overlegd 
over een oplossing die de pijn voor de inwoners en ook voor het dorpshuis 
zoveel mogelijk verzacht.

Zouden buitenlanders dat ook van 
Nederland zeggen: mooi land maar 
jammer dat er zoveel Nederlanders 
wonen? Vorige week, tijdens een 
korte trip naar Duitsland, kwamen 
we – uiteraard - autochtonen in alle 
soorten maten tegen. Vooral XXL, 
maar daarvoor hebben ze dan ook 
5x zoveel artsen en apothekers als 
in Nederland. We zagen ouderen die 
je bij het ontbijtbuffet in het hotel 
bijna tegen de vlakte slaan als ze 
ergens bij willen en jongeren die 
de fietsbel gebruiken als ze je wil-
len passeren en in het voorbijgaan 

netjes Dankeschön zeggen.
Het is trouwens niet zo dat alle 
Duitse jongeren netjes en beleefd 
zijn. De jongste ober in het hotel 
zag niks, zei niks en zuchtte alleen 
maar toen een dameszangkoor de 
eetzaal betrad. De oudste ober leek 
zó weggelopen uit het toneelstuk 
Dinner for one (Der 90. Geburt-
stag): beleefd, komisch, ouderwets 
gedienstig.

Van Nederlanders in het algemeen 
en Hollanders in het bijzonder 
wordt nog wel eens gezegd dat ze 
zo op de penning zijn, maar onze 
oosterburen kunnen er ook wat van. 
Bij het eten in een restaurant willen 
ze het liefst alles afruimen en de 

rekening brengen voordat iedereen 
is uitgegeten. Of bij het vertrek uit 
het hotel niet eerst vragen hoe het 
is geweest en of alles in orde was, 
maar als eerste je eraan helpen 
herinneren dat je nog een maaltijd 
moet afrekenen.
Toiletbezoek begint er bijna in de 
papieren te lopen. Het lijkt alsof de 
ruim 3 miljoen Turken in Duitsland 
de complete toiletbranche in han-
den hebben, met steeds stijgende 
prijzen als gevolg. Van 30 cent naar 
50 en bij het toiletgebouw bij de 
Möhnestuwdam zelfs 70 cent. Dat 
betekende wel even 2x de handen 
wassen met 2x gebruik van zeep 
en papier, want de geleverde dienst 
moet uiteraard in verhouding staan 

tot de financiële bijdrage aan de 
Duitse economie.

Ook opvallend: overal waren win-
kels half oktober al voorbereid 
op kerst. Woolworths had meters 
stellingen met kerstspullen, de 
gemeentearbeiders waren bezig de 
marktpleinen van lampjes te voor-
zien en in de kledingwinkels hingen 
de glittertruien in lange rijen. Dat 
begint overigens ook in Nederland 
te komen. Wat zeg ik: in Hardenberg 
zelfs. Bij Jysk waren ze vorige week 
druk bezig de kerstspullen uit te 
stallen. Verleden jaar waren ze half 
november begonnen en hadden ze 
volgens eigen zeggen vrijwel niets 
verkocht omdat ze te laat waren.

Misschien een voorstel om onze 
zieltogende middenstand van dienst 
te zijn: we beperken het Sinterklaas-
feest tot de verkoop van pepernoten 
en chocoladeletters (die al vanaf 
begin september worden verkocht) 
en we richten ons meer op feestver-
lichting, feestkledij en feestelijke 
cadeaus met kerst. Dat scheelte 
een hoop gedoe: geen gezeur meer 
over Zwarte Piet, geen dubbele – en 
dus dure - aankleding van etalages 
en rust in de hoofden van de con-
sumenten omdat zij zich maar op 
één feest hoeven te concentreren. 
Jammer van het verdwijnen van een 
deel van ons cultureel erfgoed maar 
ach, dat was toch al aan rotting en 
bederf onderhevig.

Kortweg

Woensdag 26 oktober 2016

.............ergee

HARDENBERG – De gemeente Hardenberg biedt haar inwoners met 
een laag inkomen net als afgelopen jaar een collectieve zorgverzekering 
aan. Dat gebeurt in samenwerking met het Zilveren Kruis. Het bedrag 
dat de gemeente betaalt wordt verhoogd.

Medio november maken alle verzekeraars hun premies bekend voor de 
zorgverzekering 2017. De verwachting is dat de maandelijkse zorgpremie 
gaat stijgen. B&W hebben daarom besloten de gemeentelijke bijdrage te 
verhogen. De jaarlijkse premiebijdrage van de gemeente per verzekerde is 

minimaal 162 euro en maximaal 318 euro, afhankelijk van het zorgpakket 
dat gekozen wordt. B&W en de gemeenteraad willen aan de zorgpremie 
meebetalen om te voorkomen dat mensen met een laag inkomen zorg 
gaan mijden. De collectieve zorgverzekering bestaat maximaal uit een 
basisverzekering, een tandverzekering en één aanvullende zorgverzekering.
Inwoners met een inkomen tot maximaal 130 procent van de bijstandsnorm 
kunnen gebruik maken van de collectieve zorgverzekering van Zilveren 
Kruis, afhankelijk van de gezinssituatie en leeftijd. Dit jaar hebben 830 
inwoners van de gemeente Hardenberg gebruik gemaakt van het aanbod.

Gemeente verhoogt aandeel in zorgpremie

© Zilveren Kruis                     

Gas - Ruim achthonderd huishou-
dens in De Krim hebben vorige 
week dinsdag een paar uur  zonder 
gas gezeten. Dat kwam door een 
onderbreking in de aanvoer van het 
netwerk van de Gasunie naar Cogas. 
Tegen middernacht was de aanvoer 
hersteld. Tot die tijd moesten de 
bewoners hun gaskraan dichtzetten.

Postzegelbeurs – De Philatelisten-
vereniging Coevorden-Hardenberg 
houdt zaterdag 29 oktober van 
10.00 tot 16.00 uur een postzegel-
beurs met veiling in dorpshuis de 
Heujmansbelt in Bruchterveld. In 
het dorpshuis zullen handelaren op 
zo’n 70 strekkende meters aan tafels 
hun albums, poststukken en catalogi 
aanbieden. Vanaf 14.00 uur is er een 
veiling met ruim 170 kavels. Het 
veilingboekje is op de dag zelf in de 
zaal verkrijgbaar. De entree van de 
beurs is gratis. Voor meer informatie 
kan contact opgenomen worden met 
Jan Bakker, 06-46615305.

Stembureau - Woensdag 15 maart 
2017 vindt de verkiezing plaats 
voor leden van de Tweede Kamer. 
De gemeente Hardenberg is op zoek 
naar (reserve-)stembureauleden 
en tellers die ingezet kunnen wor-
den op één van de stembureaus. 
Een stembureaulid of teller moet 
tenminste 18 jaar of ouder zijn. 
Voor de werkzaamheden op deze 
verkiezingsdag ontvangen stembu-
reauleden en tellers een financiële 
vergoeding. Inwoners kunnen zich 
tot 4 november hiervoor aanmelden 
bij de gemeente.

Bedelaars - De Vereniging Ommer-
schans houdt donderdag 10 novem-
ber een lezing over de geschiedenis 
van de Ommerschans. Tijdens deze 
avond is Wil Schackmann, auteur 
van het boek De Bedelaarskolonie, 
aanwezig om te vertellen over het 
dagelijks leven in het bedelaars-
gesticht. Helmuth Rijnhart laat 
zien hoe men kan onderzoeken of 
men afstammeling is van een van 
deze paupers. De lezing begint om 
20.00 uur en wordt gehouden in 
de Reestkerk in Oud Avereest. De 
entree bedraagt 5 euro, leden van 
de Vereniging Ommerschans en 
Vrienden van de Reestkerk betalen 
de helft.

Jazz - Jazzclub Hardenberg heeft 
met ingang van het jazzseizoen 
2016-2017 een nieuwe organisatie. 
Reinier en Cora Jaquet nemen met 
ingang van 30 oktober met hun 
Stichting Quo Vadis het stokje 
over van Ton Karmiggelt en Anton 
van der Leij van Stichting Twenter 
Tainment. Dat gebeurt aanstaande 
zondag tijdens een optreden van het 
Trio Oale Jaz in de foyer van theater 
De Voorveghter, aanvang 15.00 uur.

redactie@sallander.nl

GRAMSBERGEN – De stichting 
ProGram heeft vorige week van 
de TVM Foundation een cheque 
van 5.000 euro gekregen voor de 
renovatie van het bostheater. De 
aanvraag was gedaan door Henk 
Brink van transportbedrijf Brink 
XL uit Hardenberg.

ProGram heeft het afgelopen jaar 
het bostheater helemaal gereno-
veerd door de aanleg van een ver-
hard terrassenstelsel, de aanschaf 
van ruim driehonderd stoelen, 
verbetering van de toegang en de 
realisatie van een opslagruimte. De 
gift van TVM wordt gebruikt voor 
de tweede fase van het project, een 
overkapping van het podium zodat 
men bij optredens minder afhanke-
lijk is van het weer, maar daarvoor 
moet nog wel even worden door-
gespaard.

Tweede fase renovatie 
bostheater dichterbij

ANEVELDE - De laatste boerderij 
in Anevelde voordat het nieuwe 
fietspad naar de Loozensche Linie 
wordt bereikt, aan de Pothofweg 
14, stopt ermee. Er is op die plek 
een agrarisch bedrijf gevestigd dat 
bestaat uit een bedrijfswoning met 
enkele bedrijfsgebouwen. Op het 
naastgelegen perceel 14a staat een 
tweede bedrijfswoning, die niet 
meer verbonden is met de boerderij.
Een deel van de bebouwing wordt 
als ‘landschapontsierend’ gezien. 
De eigenaar wil nu die bebouwing 
- een lange stal - slopen en in ruil 
daarvoor een woning  bouwen. 
Momenteel wordt deze stal nog 
verhuurd, maar vanaf 2019 kan hij 
afgebroken worden. Als de eigenaar 
na sloop een nieuwe woning bouwt 
die past in de omgeving wil de ge-
meente aan het plan meewerken, zo 
hebben B&W vorige week besloten.

Lelijke stal wordt 
mooie woning

Kantoor wordt verbouwd tot woonruimte

Enige geldautomaat Kloosterhaar verdwijnt



De politieke partij OpKoers.nu 
in de gemeente Hardenberg kan 
beter de naam veranderen in Op-
Koers.gisteren. En zelfs dat is 
maar de vraag. De partij was de 
afgelopen raadsperiodes met name 
vertegenwoordigd door Annie 
Kelder, politica uit Radewijk die 
uit onvrede de PvdA had verlaten. 
Deze periode kwam daar een ander 
ontevreden PvdA-raadslid bij in de 
persoon van Wim Kloekhorst en er 
was een nieuwe fractievoorzitter, 
Hans Botter uit Kloosterhaar. Maar 
vorige week werd opeens in de 

wandelgangen gefluisterd dat Bot-
ter geen fractievoorzitter meer is. 
Heel sneaky is Annie Kelder weer 
teruggekeerd op haar oude post. Om 
persoonlijke redenen, schijnt Botter 
geantwoord hebben op de vraag 
van mensen waarom die switch is 
gemaakt. Alleen het raadspresidium 
wist ervan, zeg maar de club van 
fractievoorzitters.

Dat zwalkend scheepje van Op-
Koers was vorige week ook zicht-
baar tijdens de oriënterende raads-
vergadering, waarin de begroting 
2017 werd voorgekauwd. Elk jaar 
komt de partij met het voorstel om 
de hondenbelasting af te schaffen 
en elk jaar wordt dat voorstel afge-

schoten omdat de gemeente dat geld 
niet kan missen. De opbrengst van 
deze belasting hoeft een gemeente 
niet te besteden aan bijvoorbeeld 
het opruimen van hondenpoep of 
het aanleggen van hondenuitlaat-
veldjes, maar mag gewoon in de 
gemeentekas worden gestopt. Om 
bijvoorbeeld kunstgrasvelden van 
aan te leggen, starters op de woning-
markt te helpen of armoede onder 
kinderen te bestrijden. Dit jaar was 
de repeterende breuk van OpKoers 
een beetje gewijzigd. Niet meer de 
hele belasting afschaffen, maar met 
een derde verminderen. Dat kost de 
gemeente ongeveer 110.000 euro 
aan inkomsten. Hoe dat gat in de 
begroting opgevuld moest worden 

kon OpKoers nog niet vertellen, 
maar dat zou de partij volgens ex-
fractievoorzitter Hans Botter nog 
wel uitzoeken. Dat is trouwens wel 
weer consequent. Waarschijnlijk 
net als de opmerking over een paar 
weken, wanneer de begroting wordt 
vastgesteld, dat het niet is gelukt. Of 
dat er maar extra bezuinigd moet 
worden op ambtenaren, zoals ook 
al eens is voorgesteld.

Het was (voorlopig?) de laatste 
keer dat geschreven kon worden 
over fractievoorzitter Hans Botter. 
Annie Kelder geeft dus weer leiding 
aan de fractie. En dat terwijl ze er 
ook al een functie heeft bijgekre-
gen, namelijk raadsnestor. Zij is de 

opvolgster van het eerder dit jaar 
overleden raadslid Ria Juurlink. 
De reden voor Annie’s voordracht 
en benoeming is, dat ze het langst-
zittende raadslid van de gemeente 
Hardenberg is, het enige raadslid 
dat vanaf de herindeling onafge-
broken in de raad heeft gezeten. “Ik 
wil iedereen bedanken voor het in 
mij gestelde vertrouwen”, zei ze na 
haar benoeming, maar het is maar 
de vraag of dat terecht is. De andere 
raadsleden waren waarschijnlijk al 
lang blij dat zij dat karweitje niet 
hoeven op te knappen. Het wor-
den dus drukke tijden voor Annie: 
raadsnestor, fractievoorzitter en de 
partij weer op koers zien te krijgen. 
Maar eens zien of dat nog lukt.

HARDENBERG – Twintig jaar geleden waren er 43 standhouders op 
de allereerste Landbouwrelatiedag in de Evenementenhal in Harden-
berg. Vorige week waren dat er ruim 250. En dat op een half evene-
ment, want de Landbouwrelatiedag is vanwege de grote belangstelling 
al jaren geleden gesplitst in een  evenement voor kalverhouderijen, 
pluimveehouderijen en varkenshouderijen en een evenement voor de 
melkveehouderijen, akkerbouwers en loonwerkers.

Oud-directeur Herman van de Most gaf dinsdag het signaal voor de beur-
sopening. Daarbij vertelde hij ook over het begin van de beurs, in 1996. 
Zijn broer Hennie had de hal gekocht om er een studio van te maken, maar 
dat plan werd niet verder uitgewerkt omdat hij er toch geen brood inzag. 
Herman met zijn agrarische achtergrond en – op dat moment – tijd genoeg 

moest maar ‘de boer op’ om er een landbouwbeurs van te maken. Na drie 
beurzen werd het evenement al gesplitst omdat er zoveel bezoekers en 
daardoor zoveel standhouders op afkwamen. Vorig jaar trok de drie dagen 
durende beurs ruim 19.000 bezoekers: 30% uit Overijssel, ruim 20% uit 
Gelderland en ook 20% uit Duitsland. Omdat er veel Duitse agrariërs naar 
Hardenberg komen wordt ook een aanzienlijk deel van de beurshallen 
gevuld met Duitse bedrijven.
Op de beurs zijn de nieuwste technische producten voor de agrariërs 
te zien, maar ook op het gebied van foerage, zakelijke dienstverlening, 
mestverwerking, makelaardij was volop informatie te halen. En hoewel de 
naam Landbouw Relatiedagen niet meer wordt gebruikt, is het evenement 
nog steeds een belangrijke plek om relaties te ontmoeten. Voor sommigen 
daardoor ‘het agrarisch-uitje van het jaar’.
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Landbouwdagen agrarisch ‘uitje van het jaar’

Net voor het begin van de beurs werden veel stands nog even aan een laatste inspectie onderworpen.

HARDENBERG – Wat heeft de 
toeristische sector gedaan met het 
geld van de gemeente? Dat wil 
de gemeenteraad van Hardenberg 
horen van B&W. In 2012 heeft de 
raad besloten dat de recreatieon-
dernemers drie jaar lang een ton 
zouden krijgen om het toerisme 
te bevorderen.  Vorige week werd 
de evaluatie hiervan besproken, 
maar de raad vond die te mager 
om haar controlerende taak goed 
uit te kunnen voeren. Is de 3 ton op 
adequate wijze besteed en zijn de 
doelstellingen  gehaald, dat wilden 

Raad ontevreden over recreatieondernemers
alle partijen weten. Hans Odink 
(CU) vatte het als volgt samen: “Wij 
geven geld en nu willen wij contro-
leren of dat geld goed is besteed. Uit 
de huidige evaluatie kan ik dat niet 
halen.” Hij kreeg raadsbrede steun 
voor zijn oproep aan B&W om voor 
een betere evaluatie te zorgen.

De portefeuillehouder recreatie en 
toerisme, burgemeester Snijders, 
had net als de raad geen goed 
gevoel bij het proces. In 2012 is 
er bewust voor gekozen de onder-
nemers de leiding te geven om de 

economische waarde van toerisme 
en recreatie te vergroten. “Maar het 
is teleurstellend dat nu de evaluatie 
plaatsvindt de recreatiesector niet 
aanwezig is”, meende Snijders. Hij 
vond dat er een duidelijk signaal aan 
de ondernemers afgegeven moet 
worden: “Wij willen wel investeren, 
maar dan moet de sector ook zelf in 
beweging komen en aangeven wat 
er moet gebeuren.”

Via een motie werden B&W ook 
opgeroepen ervoor te zorgen dat er 
een I-punt blijft, de opvolger van 

het VVV-kantoor. Met een groei van 
5.000 naar 15.000 bezoekers per 
jaar (eigen cijfers van het I-punt) 
is aangetoond dat er een fysieke 
plek moet blijven en niet alleen een 
website of iets dergelijks. Of dat op 
de huidige plek op de Gedempte 
Haven moet zijn is de vraag, er zou 
ook gedacht kunnen worden aan 
inwoner bij het Stadsmuseum aan 
de Voorstraat, maar alle politieke 
partijen waren van mening dat er 
nu duidelijkheid moet komen over 
de toekomst van het I-punt en dat de 
gemeente daar geld voor over heeft.

Lichtjes – Er zijn tot nu toe drie 
plaatsen in de regio aangemeld waar 
op kerstavond lichtjes op oorlogs-
graven branden omgekomen mili-
tairen te herdenken. In Oud Ave-
reest, Albergen en Reutum steken 
vrijwilligers kaarsjes aan. Het idee 
ontstond vorig jaar in Friesland, 
toen Dick Jansen uit Burgum het 
idee kreeg op de oorlogsgraven in 
zijn woonplaats een lichtje te laten 
branden, zoals dat al 25 jaar gebeurt 
op de Canadese begraafplaats in 
Holten. Zijn actie werd via de 
sociale media door heel Nederland 
opgepikt, met als gevolg dat er in 
140 plaatsen kaarsjes branden. Dit 
jaar krijgt de actie een vervolg. 
Informatie hierover is te vinden op 
lichtjesopoorlogsgraven.jimdo.com

Azc - De eerste bewoners hebben 
vorige week hun intrek genomen 
in het azc Heemserpoort bij Har-
denberg. Van de 700 plekken zijn 
nu 40 bezet. Naar verwachting 
komen er de komende weken meer 
asielzoekers naar Hardenberg. Het 
verhaal ging dat er alleen mannen 
zouden komen, maar dat is volgens 
het COA niet meer dan een gerucht. 
Over de samenstelling van de groep 
asielzoekers die in Hardenberg 
wordt opgevangen wordt geen uit-
spraak gedaan. Het azc Hardenberg 
is een regulier asielzoekerscentrum. 
Daar verblijven zowel asielzoekers 
die in de procedure zitten als men-
sen die in afwachting zijn van een 
huurwoning ergens in Nederland.

OZB - De raad van Hardenberg 
staat te twijfelen over het verhogen 
van de OZB, zoals enkele jaren 
geleden is afgesproken toen er fors 
bezuinigd moest worden. Volgens 
B&W heeft Hardenberg het extra 
geld hard nodig. Pas in 2018 is er 
een kans dat geld terug te betalen, 
omdat dan met een overschot van 
meer dan een miljoen wordt gere-
kend. Volgens het CDA is het nog 
nooit gebeurd dat de OZB wordt 
verlaagd, maar wethouder Jannes 
Janssen sprak dat tegen. “Boven-
dien beslist u als raad”, hield hij het 
CDA voor. “Als de gemeenteraad 
niet de moed heeft iets met belas-
tingverlaging te doen dan ligt dat 
aan de raad en niet aan het college.“

Natuurwerkdag - Zaterdag 5 no-
vember vindt voor de 16e keer de 
landelijke Natuurwerkdag plaats. 
Dit jaar hebben zich in Overijs-
sel 55 locaties aangemeld waar 
vrijwilligers aan het werk kunnen, 
bijvoorbeeld bij natuurcentrum 
De Koppel in Hardenberg en Bos-
wachterij Hardenberg. Vooral op 
die laatste locatie is nog voldoende 
plaats voor mensen die een handje 
willen helpen. Aanmelden kan op de 
site www.natuurwerkdag.nl
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Grasbaankampioen gehuldigd

HARDENBERG – Het begint bijna een wekelijkse taak te worden van 
de wethouder met sport in zijn portefeuille: bloemen overhandigen aan 
een Nederlands, Europees, Wereld of Olympisch kampioen.

\Vorige week woensdag werd de 9-jarige Niek Meijerink uit De Krim op 
het gemeentehuis gehuldigd. De jonge kampioen was eind september Ne-

derlands kampioen grasbaanraces 50 cc geworden in het Drentse Annen.
Niek doet al vanaf zijn vijfde mee aan grasbaanwedstrijden. Eerst bij de 
VTBM (Vereniging ter bevordering van de motorsport) en later bij de 
‘grote’ KNMV. Overigens is hij niet de enige in de familie die besmet is 
met het racevirus. Zijn ouder broer Leon en zijn jongere zus Sanne zijn 
ook fanatieke grasbaanracers.

Je kunt het je bijna niet voorstel-
len, maar er is een Nederlander 
die het niet fijn vindt dat hij stond 
ingeschreven als inwoner van de 
gemeente Hardenberg. Nou ja, 
Nederlander, het was eigenlijk een 
Fries. De man zat vijf jaar in de 
Tbs-kliniek Veldzicht in Balkbrug 
en was daarom ingeschreven in het 
bevolkingsregister van Hardenberg. 
Dat stuitte de beste man zó tegen de 
borst dat hij zijn beklag deed bij de 
Raad van State. Die gaf vorige week  
uiteraard de gemeente Hardenberg 
gelijk. Weliswaar niet omdat het 
zo’n mooie gemeente is, maar om-
dat dit nu eenmaal de regels zijn. 

Dat de man problemen heeft gehad 
met kinderbijslag en hypotheek is 
dan niet meer relevant. Overigens 
is de Fries nu inwoner van Zeeland 
geworden, omdat hij daar in een 
Tbs-kliniek vertoeft, maar of hij 
daar nou gelukkig van wordt….
Pochen op je eigen gemeente, die 
mooie gemeente, begint zo lang-
zamerhand vervelend te worden. 
Sommige raadsleden in Hardenberg 
hebben daar een handje van: aan 
elke zin waar over de gemeente 
wordt gesproken plakken ze het 
bijvoeglijk naamwoord mooi vast. 
De OZB in onze mooie gemeente, 
de lage hondenbelasting in onze 
mooie gemeente, de groei van het 
aantal toeristen in onze mooie ge-
meente. Het begint nu belachelijke 
vormen aan te nemen.

Maar niet alleen in Hardenberg 
hebben ze er een handje van, ook 
in onze mooie buurgemeente Twen-
terand. Vorige week mocht raadslid 
Bart-Jan Harmsen van Gemeente-
belangen Twenterand in Tubantia 
leeglopen over Code Oranje. Dat 
is het plan van een stelletje oud-
corpsleden van studentenvereni-
gingen als Vindicat die iets teveel 
zijn gesponsord door Hooghoudt, 
om in elke gemeente 150 inwo-
ners via loting in de raad zitting te 
laten nemen, waarna ze 4 keer per 
jaar wethouders controleren. “We 
moeten een nieuw systeem hebben 
waar de inwoners van onze (en nou 
komt-ie) mooie gemeente echt blij 
van worden.”
Hoe naïef kun je zijn. Alsof burgers 
blij kunnen worden van welk poli-

tiek systeem dan ook. Vrijwel ieder-
een laat die beker aan zich voorbij-
gaan, omdat het ze niet interesseert, 
omdat ze te druk zijn, omdat het 
te moeilijk is. Ook dat laatste, ja. 
Harmsen vindt de gemeenteraad 
onvoldoende een afspiegeling van 
de maatschappij, maar wat wil hij 
dan? Zoveel werkgevers, zoveel 
werknemers, zoveel mensen met 
een universitaire opleiding en zo-
veel die zonder diploma vroegtijdig 
van school zijn gegaan? Loten als 
oplossing. Geen democratie maar 
lottocratie. Overigens wordt er al 
mee geëxperimenteerd, bijvoor-
beeld in Groningen waar een deel 
van de wijkraden door loting wor-
den samengesteld en waar men zeg-
genschap krijgt over parkeerbeleid 
en groenvoorziening. Eerst krijgen 

500 mensen geloot uit de basisad-
ministratie een uitnodiging, vervol-
gens wordt er weer geloot onder de 
ja-zeggers. Met als gevaar dat leden 
van bepaalde belangengroepen zich 
als ja-zeggers zullen melden, maar 
zich vervolgens voor hun besluiten 
niet hoeven te verantwoorden, want 
ze vertegenwoordigen op papier 
alleen zichzelf. Misschien moeten 
al die raadsleden zelf wat meer de 
boer op. In Hardenberg zei dinsdag 
een raadslid het fijn te vinden dat 
schoonmaaksters naar de raad wa-
ren gekomen met hun verhaal, want 
zó hoorden de raadsleden wat er in 
de samenleving speelt. Ik zou zeg-
gen: je krijgt voldoende geld om 1 
hele dag per week te besteden aan 
raadswerk. Doe dat dan ook en trek 
erop uit. In onze mooie gemeente.

De hele familie Meijerink was aanwezig bij de huldiging van kampioen Niek.

HARDENBERG – Het lijkt erop 
dat HHC al een nieuwe trainer heeft. 
Beloftentrainer Gert Jan Karsten is 
twee keer verantwoordelijk geweest 
voor het eerste team na het ontslag 
van Joseph Oosting, en twee keer 
leverde dat een overwinning op. 
Eerst werd de uitwedstrijd tegen 
Jong FC Twente gewonnen en af-
gelopen zaterdag werd Jong Vitesse 
met 3-1 verslagen. Niet met briljant 
voetbal, maar door wilskracht. En 
veerkracht, omdat de ploeg al na 
een minuut op achterstand kwam, 
onder de Arnhemse druk leek te 
gaan bezwijken maar uiteindelijk 
toch met 3-1 wist te winnen. Deze 
eerste thuisoverwinning zorgde 
ervoor dat de laatste plaats aan 
Jong FC Twente overgedaan kon 

HARDENBERG - Waterschap 
Vechtstromen en de Landkreis 
Grafschaft Bentheim hebben 
vrijdag het startsein gegeven voor 
het project Grensmeander. Op de 
Nederlands-Duitse grens bij Laar 
wordt een nieuwe meander in de 
Vecht aangelegd. Als symbolische 
starthandeling is een grenssteen 
verplaatst die op de plek van de 
nieuwe meander stond.

De nieuwe meander is niet het 
enige onderdeel van het project. 
Een ander deel is het verschuiven 
van bijna een kilometer Nederlands-
Duitse dijk aan de noordzijde van 
de Vecht. Hiermee wordt het win-

Grenssteen maakt plaats voor 
nieuwe meander in de Vecht

terbed vergroot, zodat de veiligheid 
bij hoogwater toeneemt. Aan de 
Nederlandse kant van dit nieuwe 
winterbed ontstaat een nieuwe me-
ander van bijna 700 meter.

Diep verankerd
Overigens had het verplaatsen van 
de grenssteen nogal wat voeten in 
de aarde. Omdat de oude dijk ver-
dwijnt, komt de steen een paar me-
ter lager in de nieuwe uiterwaarden 
te liggen, een plek waar de winterse 
Vecht vrij spel heeft. Om verplaat-
sing door de natuur te voorkomen 
moest de grenssteen diep verankerd 
worden, wat vrijdag dan ook als 
start van het project is gebeurd.

Opnieuw winst voor HHC
worden. Van het al geplande Ok-
toberfest na afloop in de kantine, 
met spelers en supporters, werd dan 
ook volop genoten. Zaterdag spelen 
de Hardenbergers om 18.00 uur in 
Haarlem tegen Koninklijke HFC.

GRAMSBERGEN -  Het beste 
speciale bokbier van Nederland 
wordt gemaakt in de gemeente Har-
denberg. Brouwerij de Mommeriete 
in Gramsbergen heeft onlangs op 
het 39e PINT Bokbierfestival in de 
Beurs van Berlage in Amsterdam de 
eerste prijs gewonnen in de catego-
rie speciaal bier met Mommeriete 
Rookbock.

Prijs voor bokbier

Bridge – Zaterdag 19 november 
wordt in het Grand Café van het 
LOC aan de Sportlaan in Harden-
berg een bridgedrive gehouden. 
Deelname kost 25 euro. De op-
brengst is bestemd voor de strijd 
van Unicef tegen kinderarbeid. 
De wedstrijd begint om 13.30 uur, 
rond 17.00 uur is de prijsuitreiking.
Aanmelden kan bij jellekarkdijk@
gmail.com, onder vermelding van 
naam en adres, speelsterkte, e-
mailadres en telefoonnummer en de 
naam van de speelpartner.

Geluid – Dankzij een flink inves-
tering van de Baalderborggroep 
heeft de wijkvereniging Baalder 
(Hardenberg) de geluidsisolatie van 
de wijkboerderij op peil kunnen 
brengen. De nieuwe geluidsisolatie 
is een grote verbetering, zegt de 
wijkvereniging. Als er avonden zijn 
met livemuziek kan men nu voldoen 
aan de wettelijke geluidsnormen.

Cultuur – In het LOC aan de 
Sportlaan in Hardenberg wordt 
zaterdag 19 november van 11.00 
tot 15.30 uur een Cultuurmixmarkt 
gehouden. Er zijn workshops bloe-
mentaart maken, pasteltekenen, 
flamencodansen, Streetart schil-
deren en er is een haakworkshop 
met als einddoel een vermelding 
in het Guinness Book of Records. 
Daarnaast zijn er demonstraties als 
pottenbakken en sieraden maken.

Bierpop - Alle 6.000 beschikbare 
festivaltickets voor de tweede edi-
tie van Bierpop zijn uitverkocht. 
Het muziekfestival – georgani-
seerd door Miss Montreal – vindt 
plaats op zaterdag 19 november 
in Evenementenhal Hardenberg. 
Eerder werd al bekend dat de 
indoorfestivalcamping was volge-
boekt. Daarmee heeft Bierpop een 
landelijke primeur te pakken, want 
het is Nederlands eerste indoorfes-
tivalcamping ooit. Het programma 
van Bierpop begint om 18.00 uur 
en eindigt rond 23.30 uur. Miss 
Montreal sluit haar eigen festival af.

Lintje - Burgemeester Peter Snij-
ders heeft zaterdagavond een Ko-
ninklijke Onderscheiding uitgereikt 
aan Henk Snoeijink uit Bergent-
heim. Hij is benoemd tot Lid in 
de Orde van Oranje-Nassau. De 
feestelijke uitreiking vond plaats 
tijdens het 70-jarig jubileum van 
de christelijke muziekvereniging 
Beatrix. Snoeijink heeft zijn onder-
scheiding te danken aan zijn jaren-
lange bestuurslidmaatschap van de 
muziekvereniging (ruim 45 jaar), 
het organiseren van muziekdagen 
voor scholieren, zijn werk als be-
stuurslid van de beheerstichting van 
de muziekkoepel in Bergentheim en 
zijn activiteiten op kerkelijk terrein.



Tolplan – Het CDA in Hardenberg 
heeft tijdens de raadsvergadering 
van vorige week dinsdag opgeroe-
pen om in verzet te komen tegen 
het Duitse tolplan. Fractievoorzitter 
Martijn Breukelman zag graag dat 
het college van B&W zich aansluit 
bij Twentse initiatieven tegen de 
tolheffing. Burgemeester Peter 
Snijders steunde die oproep direct. 
Hij noemde het een slecht plan dat 
niet hoort bij de gedachte van vrij 
verkeer van mensen en goederen.

Studiekring - De bibliotheek in 
Hardenberg biedt senioren de kans 
om bepaalde onderwerpen met an-
deren te delen in de vorm van een 
Studiekring. Een studiekring is een 
vaste groep van 10 à 15 senioren, 
die volgens afspraak regelmatig bij 
elkaar komen. In een kringgesprek 
presenteren één of meerdere per-
sonen een zelfgekozen onderwerp 
dat van tevoren individueel is uit-
gediept. Donderdag 24 november 
wordt hierover een informatie-
bijeenkomst gehouden van 14.00 
tot 15.30 uur in de bibliotheek in 
het LOC aan de Sportlaan.

Asielwoningen - Gedeputeerde 
Staten van Overijssel willen de 
komende drie jaar 3 miljoen euro 
inzetten om tijdelijke en flexibele 
woningen te bouwen voor status-
houders. Dat zijn asielzoekers met 
een verblijfsvergunning. Met dit 
premiebedrag moeten zo’n 250 tot 
300 woningen worden gebouwd. 
Omdat gemeenten momenteel veel 
statushouders moeten huisvesten - 
vooral alleenstaanden - legt dit druk 
op de sociale huurwoningmarkt. 

Gedicht – De prins Bernhardbrug 
in Hardenberg wordt voorzien van 
enkele dichtregels. Het gedicht 
Overijssels Vecht van Dalfsenaar 
Koos Geerds wordt in delen aan-
gebracht op bruggen in Zwolle, 
Dalfsen, Ommen en Hardenberg. 
In totaal 12 regels op 6 bruggen. 
Aannemersbedrijf Platenkamp 
bevestigt de roestvrij stalen letters 
van zo’n 40 centimeter hoog aan de 
brugpijlers. De lengte van de regels 
varieert van 5 tot 8 meter.

Beroepenmanifestatie - Zo’n 800 
leerlingen van scholen voor voort-
gezet onderwijs in de gemeente 
Hardenberg hebben dinsdag de 25e 
Beroepenmanifestatie bezocht. In 
het gebouw van het Vechtdal Col-
lege aan de Burgemeester Schuite-
straat waren 80 beroepsbeoefenaars 
aanwezig om aan de leerlingen van 
leerjaar 3 en hun ouders te vertellen 
over hun beroep. De scholieren van 
Greijdanus, Nieuwe Veste, Vechtdal 
College en Zeven Linden konden 
onder meer horen hoe een werkdag 
eruitziet van een chirurg, een bak-
ker, een verpleegster, een tandarts 
of een accountmanager.
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Je komt soms vreemde voorstellen 
tegen van Hardenberger raadsleden. 
Neem nou de ChristenUnie. Die 
partij zegt in een amendement op 
de Begroting 2017 dat Hardenberg 
forse schulden heeft maar dat is af-
gesproken dat meevallers in de eer-
ste plaats gebruikt moeten worden 
om de schuldenlast te verminderen. 
Als de gemeente dan opeens een 
meevaller heeft van 782.000 euro 
van de afvalverbrander in Wijster, 
zou je denken dat de partij met het 
voorstel komt om dit geld te gebrui-
ken om een beetje minder rood te 

staan. Maar nee, slechts een derde 
van dit bedrag wil de partij hiervoor 
gebruiken en van de rest moet weer 
iets moois worden gekocht, in dit 
geval een duurzaamheidsfonds.

Niet verrassend was dat het CDA 
weer aankwam met het verhaal dat 
de OZB verlaagd moet worden of 
op zijn minst niet mag stijgen. Het 
lijkt bijna alsof iemand daarvan zijn 
persoonlijke strijd heeft gemaakt: 
OZB – weg ermee! Maar wel gek 
is hun voorstel om een deel van de 
‘Wijster-meevaller’ te gebruiken 
om de hondenbelasting te verlagen. 
Al die jaren dat OpKoers met dit 
voorstel kwam werd het van tafel 
geveegd omdat er geen dekking was 

(en ook niet werd gezocht, ook niet 
door het CDA), maar nu er tussen 
de wandhandjes opeens een paar 
tientjes zijn gevonden kan het wel. 
En dat, terwijl er op kabinetsniveau 
wordt gekeken naar alternatieven, 
zoals niet alleen OZB laten betalen 
door woningbezitters maar ook 
weer door woninggebruikers. En 
daarnaast zou iedereen ingezete-
nenbelasting moeten betalen. Dat 
laatste betekent dat je als inwoner 
een soort lidmaatschapsbedrag 
betaalt voor al het werk en al het 
geld dat de lokale overheid in jouw 
gemeente stopt. 

Communicatie is ook al zo’n 
vreemde zaak in de lokale politiek. 

Of eigenlijk het gebrek eraan. Dat 
B&W eerst de raad meer dan 3 
uur laten vergaderen over allerlei 
voorstellen en dan opeens vertel-
len dat die plannen volgens de 
rechters niet kunnen, is niet zo’n 
handige zet, om het maar mild uit 
te drukken. Nou is een gebrek aan 
communicatie niet een exclusieve 
misser van overheden. Dat banken 
er ook wat van kunnen hebben de 
inwoners van Kloosterhaar vorige 
week wel gemerkt. De Rabobank 
wil de enige pinautomaat weghalen 
uit het dorpshuis omdat een collega-
bank nu een pinautomaat in een 
winkel in Sibculo heeft geplaatst. 
Dat is binnen een straal van 5 kilo-
meter en dus wettelijk toegestaan. 

De Rabobank had vorige week een 
bijeenkomst belegd in dorpshuis 
’t Haarschut om tekst en uitleg te 
geven, terwijl de inwoners dachten 
dat er nog een kans was om de geld-
automaat te behouden. Toen na een 
uurtje expliciet werd gevraagd of 
er ook volgend jaar nog geld uit de 
muur komt in Kloosterhaar was het 
antwoord: nee, waarop de bewoners 
kwaad de zaal verlieten. En eerlijk 
gezegd: terecht. Het is eigenlijk een 
niet-sociale handelswijze van een 
bank die is voortgekomen uit de so-
lidariteitsgedachte van burgemees-
ter Raiffeisen, anderhalve eeuw 
geleden. Maar ja, solidariteit is on-
dertussen een vies woord geworden. 
Ook voor banken, blijkbaar.

HARDENBERG - Dinsdag 8 november is in heel Nederland het 14e 
Nationaal Schoolontbijt gehouden. In Hardenberg waren leerlingen 
van ’t Spectrum in Baalderveld uitgenodigd door de gemeente om 
samen met B&W te ontbijten in de kantine van het gemeentehuis.

Het Nationaal Schoolontbijt is vooral bedoeld voor basisscholen, maar de 

noodzaak van een goed en gezond ontbijt verdwijnt niet als de leerlingen 
naar het voortgezet onderwijs gaan. Er zijn dan ook scholen in Hardenberg 
waar een paar keer per jaar een ontbijtdag wordt gehouden. Leerlingen kun-
nen dan individueel of per vriendengroepje deelnemen aan een ontbijtbuffet 
of als klas met hun mentor eens een keer hun uurtje wiskunde, economie 
of aardrijkskunde inwisselen voor een gezonde en ook sociale activiteit.

Ontbijt geeft scholieren energie
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HARDENBERG – Meer dan drie 
uur de raadsleden laten discus-
siëren over de Begroting 2017, 
allerlei voorstellen aanhoren 
over nieuwe plannen en hoe die 
betaald kunnen worden en dan, 
helemaal aan het eind, zeggen 
dat het niet kan. Wethouder 
Jannes Janssen van de gemeente 
Hardenberg kon de raadsleden 
vorige week niet kwader krijgen 
met zijn opmerking. De raad was 
zelfs zo boos dat de leden niet 
meer naar alternatieven wilden 
luisteren maar de vergadering 
wilden schorsen tot maandag 14 
november.

De begroting voor 2017 laat rode 
cijfers zien en daarna, die van 2018 
t/m 2020, zwarte cijfers. Tenminste, 
als er geen gekke dingen gebeuren 
of vreemde besluiten in Den Haag 
worden genomen. Over die begro-
ting werd weinig ophef verwacht na 
de oriënterende raadsvergadering 
van een week daarvoor. De pro-
blemen werden echter veroorzaakt 

Inschattingsfout B&W
door een meevaller. Gemeenten 
hebben 20 jaar geleden geld gesto-
ken in de afvalverbrander in Wijster, 
waarbij toen geregeld is dat in 2016 
dit geld weer zou worden uitge-
keerd. Voor Hardenberg betekent 
dit een eenmalige uitkering van 
782.000 euro.

B&W wilden met dit geld de Har-
denbergers drie jaar lang een kor-
ting van 10 euro geven op het vast-
recht voor de afvalstoffenheffing. 
Door ook de rioolheffing met een 
tientje te verlagen zou de burger een 
beetje gecompenseerd worden voor 
de hogere Onroerendezaakbelasting 
(OZB), die de raad enkele jaren 
geleden heeft afgesproken toen er 
fors bezuinig moest worden.
De ChristenUnie vond dit bij monde 
van woordvoerder Sake Stelpstra 
geen goed idee. Het zou beter zijn 
om 282.000 euro te gebruiken voor 

het extra aflossen van gemeente-
lijke schulden, meende hij. Het 
half miljoen dat dan nog overblijft 
kan gestopt worden in een Duur-
zaamheidsfonds, om bijvoorbeeld 
initiatieven te steunen die te maken 
hebben met duurzame energie. Dat 
tientje korting op het vastrecht was 
niet nodig, meende de CU, net als 
de PvdA, D66 en GroenLinks.
Het CDA had heel andere ideeën, 
namelijk de meevaller gebruiken 
om ervoor te zorgen dat de OZB 
niet stijgt. En om OpKoers mee te 
krijgen, zou er ook nog wat geld 
gebruikt kunnen worden om de 
hondenbelasting te verlagen.

Over geen van deze plannen kon 
evenwel worden gestemd, want 
wethouder Janssen had net ge-
hoord (“één minuut voor zeven”) 
dat volgens rechters in Arnhem en 
Leeuwarden het verboden was om 

geld van een doelbelasting (bijvoor-
beeld afvalstoffen) te gebruiken om 
een andere belasting te verlagen 
(bijvoorbeeld OZB). De meevaller 
van 782.000 euro zou dus alleen 
gebruikt kunnen worden voor maat-
regelen die te maken hebben met 
afval. Voordat de wethouder wilde 
uitleggen dat er misschien wel alter-
natieven waren gaf de raad aan dat 
men zó niet verder wilde. Vooral de 
eigen partij van wethouder Janssen, 
de ChristenUnie, was nogal kwaad 
over zijn handelswijze. “Beseft u 
dan niet wat er nu gebeurt? Als u 
dit aan het begin van de vergadering 
had gezegd hadden we vanavond 
een heel andere discussie gehad”, 
beet CU-fractievoorzitter Wim 
Boersma hem toe. Ook CDA-
fractievoorzitter Martijn Breu-
kelman was overdonderd door de 
mededeling van Janssen. Hij was 
het ook die na een schoring vroeg 
om de vergadering uit te stellen tot 
maandag. Wat die vergadering heeft 
opgeleverd kon helaas niet meer 
worden meegenomen in deze krant.



Sporthal – Er komt op verzoek 
van gebruikers een krachthonk in 
de nieuwe sporthal op de Sport-
boulevard in Hardenberg. Daarmee 
wordt de hal ruim 3 ton duurder, 
maar dat kan voor een deel betaald 
worden door de gebruikers als het 
Alfa-college. Ook het Greijdanus, 
HHC en Kangeroe hebben in het 
voortraject aangegeven dat ze graag 
een krachthonk in de hal zouden 
zien. De hogere huuropbrengsten 
zijn niet genoeg om de uitbreiding 
te betalen maar omdat de bouw van 
het naastgelegen zwembad goedko-
per uitviel kan het bedrag dat daar 
overbleef ook ingezet worden.

Verkoopdag - Buurtkamer Harden-
berg houdt zaterdag 26 november 
een verkoopdag van handwerkar-
tikelen en cadeautjes. Dat gebeurt 
in het pand aan de  Burgemeester 
Bramerstraat van 10.30 uur tot 
15.00 uur

Kanaal - Bennie ten Brinke uit 
Bergentheim verzorgt donderdag 24 
november de najaarslezing van de 
historische vereniging Hardenberg. 
In het LOC aan de Sportlaan vertelt 
hij vanaf 20.00 uur over de geschie-
denis van het Overijssels kanaal 
tussen Almelo en De Haandrik. De 
lezing wordt ondersteund met veel 
foto’s en een aantal korte filmpjes 
over schepen en scheepswerven.

Kledingbank - Anderhalf jaar nadat 
de Kledingbank Hardenberg een 
eigen ruimte heeft betrokken aan 
de Zwingel in Baalderveld wordt 
er alweer verhuisd. De reden is het 
groeiend aantal mensen dat van de 
kledingbank gebruik maakt, van 40 
naar 140. Het nieuwe onderkomen 
is een deel van de vroegere Sja-
loomschool aan de Hessenweg in 
Heemse. De 40 vrijwilligers hopen 
half januari op de nieuwe locatie 
weer kleding en schoenen te kun-
nen leveren.

Bus - Vanaf 11 december verandert 
de dienstregeling van Syntus op 
de lijn 30, van Hardenberg naar 
Hoogeveen. ’s Avonds en in het 
weekend moeten reizigers voort-
aan overstappen van lijn 30 op 
lijn 29. Een andere wijziging is 
dat de halte Clara Feyoena Heem 
in Hardenberg-Heemse alleen van 
maandag tot vrijdag wordt bediend.

Prijs - Zorgcentrum Oostloorn in 
Hardenberg heeft ruim een week ge-
leden in congrescentrum De Pijler 
in Lelystad een cheque van Univé 
ontvangen ter waarde van 1500 
euro. Het bedrag wordt besteed 
aan verhoging van het woongenot 
van de cliënten in dit zorgcentrum. 
Oostloorn was één van de drie 
winnaars van de actie ‘Mijn Goede 
Doel Dichtbij!’

Kortweg

Woensdag 23 november 2016

.............ergee
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Sint Maarten, Sinterklaas, Kerst. 
Het is de periode van cadeautjes 
geven en even niet letten op de 
kosten. Eigenlijk een gevaarlijke 
periode om een gemeentebegroting 
te behandelen, want raadsleden heb-
ben de neiging zich door de sfeer te 
laten meesleuren en wensenlijstjes 
in te dienen zonder dat ze weten 
waar het geld vandaan moet komen.

In Hardenberg dachten ze twee 
weken geleden dat ze een meevaller 
hadden van bijna 8 ton en begon-
nen de partijen kwistig voorstellen 
in te dienen (die waarschijnlijk bij 
stemming allemaal afgeschoten 

waren). Toen B&W vertelden dat 
de meevaller daar niet voor gebruikt 
mocht worden en de begrotingsver-
gadering een week werd verdaagd, 
kwamen de wensenlijstjes weer bo-
ven tafel, maar nu zonder dekking. 
Of B&W maar even willen regelen 
dat er zes ton minder OZB door de 
burgers betaald moet worden, dat 
er 2 ton naar de schuldaflossing 
gaat, dat er 5 ton in een duurzaam-
heidsfonds wordt gestopt en dat de 
hondenbelasting fors wordt ver-
minderd, het liefst zelfs afgeschaft, 
waardoor de gemeente ruim 3 ton 
aan inkomsten mist. Dit kan niet 
meer in 2017 gerealiseerd worden 
omdat de gemeente dan rode cijfers 
schrijft, maar in de jaren daarna 
blijft er waarschijnlijk geld over 
waar dit van betaald kan worden. 

Het is dus zoiets van: inwoners, hier 
zijn jullie cadeautjes en college, zie 
maar hoe je het betaald krijgt.

Het grofste voorbeeld was wel het 
instellen van een duurzaamheids-
fonds, waarbij lokale initiatieven 
om bijvoorbeeld duurzame wind- of 
zonne-energie te gebruiken een fi-
nanciële steun in de rug krijgen. Dit 
moet betaald worden door eventuele 
onderbesteding (iemand levert een 
dienst voor minder geld dan je had 
gedacht) of financiële meevallers. 
Op dat moment had oppositiepartij 
VVD moeten ingrijpen, maar die 
partij zat waarschijnlijk niet in de 
cadeautjessfeer zoals de anderen 
maar in een historische sfeer. Pre-
cies een eeuw geleden, in 1916, 
werd tijdens de Eerste Wereldoorlog 

in Duitsland eenheidsworst bedacht. 
Vlees was schaars en wat er nog was 
moest tot worst worden vermalen 
zodat iedereen hetzelfde kreeg. 
Twee jaar later nam Nederland die 
maatregel over. Een smakeloze 
worst, omdat er nogal wat andere 
stoffen doorheen werden gemengd. 
De naam eenheidsworst wordt nog 
steeds gebruikt, vooral in negatieve 
zin, om aan te geven dat alles op 
elkaar lijkt zonder kraak of smaak. 
De politiek in Hardenberg bijvoor-
beeld.

Alle amendementen en moties wer-
den vorige week maandag unaniem 
aangenomen. Oppositie was er niet 
meer, terwijl er op papier toch 4 op-
positiepartijen zouden moeten zijn. 
Zoals gezegd, de VVD had moeten 

ingrijpen. De schuldsanering van 
2 ton zet geen zoden aan de dijk, 
Hardenberg moet minstens 15 mil-
joen aflossen om een beetje normaal 
huishoudboekje te hebben. Dat 
duurt in dit tempo 75 jaar, had de 
VVD uitgerekend. Eigenlijk had die 
partij moeten zeggen: sodemieter op 
met al jullie cadeau-voorstellen, we 
willen dat er minstens een miljoen 
per jaar wordt afgelost. Dat hadden 
ze best kunnen zeggen, want ook 
zonder hun steun was het voorstel 
om die 2 ton af te lossen wel aan-
genomen. Politieke winst behalen 
(“wij zijn de zuinige partij”) en ook 
het praktische doel bereiken (“er 
wordt 2 ton afgelost”). Dat is nou 
politieke oppositie voeren.

Brommers kiek’n in Gramsbergen

GRAMSBERGEN - Alleen autochtone ooster-
lingen weten precies wat er bedoeld wordt met 
de term brommers kiek’n. Het was in de tijd dat 
de bromfiets hét vervoermiddel en statussymbool 
van de jeugd was, grofweg de periode tussen 
1950 en 1980. Om tijdens een feestje een meisje 

indirect uit te nodigen voor een zoenpartij werd 
gevraagd of ze mee ging brommers kiek’n.
In Gramsbergen wordt deze dagen de term op-
nieuw gebruikt, maar nu letterlijk. Het museum 
aan het Meiboomplein heeft op de bovenverdie-
ping een expositie ingericht met acht brommers 

van leden van de oldtimerclub De Reutel, een 
vereniging in Noordoost-Nederland met zo’n 
350 leden. Er staan een Zündapp, Solex, Puch, 
Benelli, DKW, Berini en twee Kreidlers. Tot 
1 maart wordt iedereen zonder bijbedoelingen 
uitgenodigd om de brommers te bekiek’n.

HARDENBERG - De gemeente-
raad van Hardenberg moet volgende 
maand figuurlijk met de billen 
bloot. Wat moet er gebeuren om 
op korte en lange termijn meer 
duurzame energie te gebruiken, is 
de vraag. Met alleen zonne-energie, 
biomassa, waterkracht en rest-
warmte wordt niet de afgesproken 
14% in 2020 bereikt. Samen met 
windenergie lukt dat wel. En dus 
moeten er meer windmolens komen 
in de gemeente.

Nu is enkele jaren geleden een 
zoektocht gehouden naar plaatsen 
waar die turbines kunnen staan 
en de enige ‘goede’ plek was ten 
zuiden van Dedemsvaart, maar die 
plek is inmiddels bezet. Wat de raad 
nu moet doen is ook de slechtere 
plekken gebruiken of proberen het 
zonder windmolens te doen. Alleen 
betekent dit dat de ambities een 

COLLENDOORN - Er komt een 
tunnel onder Luggersweg in Collen-
doorn. Die is nodig zodat bezoekers 
van vakantiepark Ponypark City 
veilig de naastgelegen zandwinplas 
kunnen bereiken. Het Ponypark wil 
de zandwinplas overnemen en ge-

Kans op meer windmolens
beetje teruggeschroefd moeten wor-
den, terwijl de raad in februari nog 
een motie heeft aangenomen om in 
2030 zelfs 30% duurzame energie 
op te wekken. In de raadsvergade-
ring van 13 december moet hierover 
een besluit worden genomen.

Luggersweg krijgt tunnel
bruiken als natuur- en recreatiege-
bied. Het voorste deel, aan de kant 
van de Luggersweg, wordt ingericht 
om te gebruiken voor dagrecreatie, 
met een zwemplas, strand en speel-
voorzieningen. het achterste deel 
wordt ingericht als natuurgebied 
met een ruiterpad rond de plas. Het 
is de bedoeling dat alleen gasten van 
het park en direct omwonenden van 
het gebied gebruik kunnen maken. 
De enige bebouwing die er komt is 
een servicegebouw waar men zich 
kan omkleden en waar sanitaire 
voorzieningen worden aangebracht 
plus een gebouw voor opslag van 
strandstoeltjes, parasols en derge-
lijke. Om dit alle te kunnen realise-
ren moet wel het bestemmingsplan 
worden gewijzigd. Eind oktober 
is voor de buurt een inloopavond 
gehouden. Volgens de gemeente is 
het plan in het algemeen positief 
ontvangen.

HARDENBERG – Nog 8 jaar, en 
dan mogen woningen en bedrijven 
geen asbestdaken meer hebben. 
Door verwering komen asbestve-
zels vrij en dat levert gezondheidsri-
sico’s op. De gemeente Hardenberg 
wil hier niet op wachten en stelt 
daarom geld en materiaal beschik-
baar om de sanering te versnellen.

De provincie Overijsel richt zich 
vooral op bedrijfsdaken met allerlei 

subsidiemaatregelen maar particu-
lieren zijn nog niet in beeld. Dat 
gaat de gemeente Hardenberg wel 
doen. In 2017 mogen particulieren 
maximaal 35 m2 asbest gratis afle-
veren bij vuilstortplaats Bovenveld. 
Daarvoor hebben ze wel verpak-
kingsfolie en persoonlijke bescher-
mingsmiddelen nodig. Die stelt de 
gemeente gratis beschikbaar. De 
kosten voor de gemeente worden 
geschat op zo’n 10.000 euro.

Sneller asbest verwijderen



Dieger ten Berge behoort 
tot de meest onbetrouwbare 
mensen van Nederland. Hij 
is namelijk politicus, want 
raadslid in Rijssen-Holten, 
en hij is ambtenaar bij de 
bestuursdienst Ommen-Har-
denberg. Volgens een onder-
zoek van Motivaction van 
enkele jaren geleden staat 
de bankier op nummer 1 van 
meest onbetrouwbare beroe-
pen/mensen, de politicus op 
2 en de ambtenaar op 3. Als 
je dan zowel tot nummer 2 
als nummer 3 behoort dan 
kun je net zo goed emigreren 
naar een onbewoond eiland. 
Hij moet overigens wel een 

man met zelfspot zijn, want 
hij bracht dit bericht zelf 
op Twitter naar buiten. Die 
positieve kant wordt weer 
een beetje teniet gedaan door 
zijn ontboezeming dat hij 
supporter is van Excelsior’31 
uit Rijssen, maar het is maar 
de vraag of dat laatse klopt, 
want tja, politicus én ambte-
naar hè………

Uit een ander onderzoek 
kwam trouwens naar voren 
dat de media tot de meest 
onbetrouwbare groep horen. 
En nou willen B&W van 
Hardenberg, gedwongen 
door hun communicatie-
ambtenaren, dat het weke-
lijkse perscontact verandert 
in een tweewekelijkse bijeen-
komst, met veel meer media 

en dus veel meer onbetrouw-
baarheid. Iedereen die een 
camera kan vasthouden en 
voorgebakken persberichtjes 
op internet kan plaatsen is 
straks ook welkom. Maar 
ze zijn gewaarschuwd: geen 
kroketten of iets dergelijks, 
zelf geen koekje bij de thee, 
alleen water en matige koffie.

Niet zo verwonderlijk dat 
de ambtenaren tot de top 
3 behoren. Niet omdat ze 
slecht hun werk doen, maar 
meer omdat ze het soms te 
goed doen. In Hardenberg is 
3 maanden geleden Bakkerij 
Olsman in andere handen 
overgegaan. De nieuwe bak-
kers,  Sander en Hanneke 
Borgman uit Almelo, hebben 
de winkel overgenomen, net 

als de personeelsleden, de 
vertrouwde producten én de 
oliebollenkar die Henk Ols-
man ieder jaar voor de deur 
had staan. Maar de kar stond 
nog niet in de Voorstraat of 
een ambtenaar belde met het 
verhaal dat de vergunning 
persoonsgebonden was: al-
leen bestemd voor Henk 
Olsman. En de nieuwe bak-
ker kreeg geen vergunning 
vanwege brandveiligheid.

Dat de Hardenbergers op so-
cial media van die ambtenaar 
een soort Sylvana Simons 
maken is net zo verkeerd 
als begrijpelijk. Ik kan mij 
voorstellen dat veel mensen 
vinden dat ‘ambtenaar’ het 
ergste scheldwoord is dat er 
bestaat. Om frustraties te ui-

ten moest vroeger het servies 
eraan geloven. Tegenwoor-
dig kan dat in berichtjes van 
140 tekens. Net zo snel, veel 
goedkoper, geen echtelijke 
ruzies en je hoeft niks op 
te ruimen. Maar frustrerend 
blijft het. De bakker wil het, 
de bevolking wil het, alleen 
een ambtenaar wil het niet.

Maar zie daar, na forse pu-
blieke verontwaardiging 
wordt de burgemeester in-
gezet om met een oplossing 
te komen. Verkopen mag 
in de kraam maar bakken 
moet in de zaak,  want in 
verband met brandgevaar 
moet er vijf meter afstand 
zijn tussen kraam en winkel. 
Geen oplossing vanwege die 
negatieve publiciteit zeggen 

ze, nee, ze waren daar toch al 
mee bezig......
Die stoere actie van de ge-
meente lijkt wel aardig, maar 
daar komen die ambtenaren 
niet mee weg. Want blijkbaar 
hebben ze het al die jaren 
goedgevonden dat we aan 
grote gevaren zijn blootge-
steld. Om de vorige bakker 
ter wille te zijn is jarenlang 
gedoogd dat mogelijk half 
Hardenberg affikt en tiental-
len mensen door brandend 
vet voor hun leven verminkt 
worden. Fijn dat ook dit jaar 
de geur van verse oliebol-
len door de winkelstraten 
zweeft, maar ik denk dat 
het tijd wordt voor een par-
lementaire enquête door de 
gemeenteraad.

Kortweg

Woensdag 30 november 2016

..........ergee
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HARDENBERG - In de Eve-
nementenhal Hardenberg wor-
den woensdag 30 november en 
donderdag 1 december voor de 
17e keer de Beroepen Doedagen 
gehouden, georganiseerd door de 
vo-scholen in Hardenberg en De-
demsvaart. Zo’n 2500 leerlingen 
van leerjaar 2 uit de wijde regio 
gaan dan een ochtend of middag 
kennismaken met drie beroepen 
van hun keuze.

Naast de bekende doe-eilanden 
als Brood & Banket, Timmeren 
& Metselen, Dier & Zorg en Ver-
zorging & Verpleging zullen drie 
nieuwe een plek in de hallen vinden, 
namelijk Motorfietstechniek, Infra 

17e Beroepen Doedagen 
met nieuwe doe-eilanden

en Zeevaart/Binnenvaart. In totaal 
zijn er dit jaar 40 doe-eilanden waar 
de leerlingen aan de slag kunnen. 
Die werkplekken zijn ingericht 
door de mbo-scholen Alfa-college, 
Deltion College, Landstede, Groene 
Welle, Drenthe College en Cibap. 
Ook de krijgsmacht is beide dagen 
aanwezig.

Donderdagavond tussen 18.30 en 
20.30 uur kunnen ouders en andere 
belangstellenden de Evenementen-
hal bezoeken om te zien waar hun 
zoon of dochter tijdens de Doedag 
mee bezig is geweest.

Pieten dansen zich in het zweet tijdens theatershow
HARDENBERG – Leerlingen van 
het Alfa-college in Hardenberg 
hebben woensdag twee volle zalen 
met kleuters en (groot-)ouders 
een mooie middag bezorgd. In de 
grote zaal van theater De Voor-

veghter ontvingen Sinterklaas en 
zijn Zwarte Pieten kinderen uit 
groep 1 t/m 4 van de basisscholen 
in de gemeente Hardenberg. De zelf 
bedachte verhaallijn maakte duide-
lijk dat ondanks moderne hulpmid-

delen als een iPiet het Grote Boek 
van Sinterklaas nog onmisbaar is. 
Tenminste, als je personen als Klun-
gelpiet in je gezelschap hebt. Hij 
maakte er bijna een sport van om 
de zendmast omver te kieperen die 

de verbinding moest maken tussen 
de wensenlijstjes en de kinderen. 
Het Grote Boek bood gelukkig 
uitkomst. De humoristische show 
met veel dans en muziek kon gratis 
bezocht worden.

redactie@sallander.nl

Winkel – Een internetwinkel begin-
nen in een woonwijk in Hardenberg 
mag, zolang je maar geen showroom 
hebt en geen goederen laat afhalen 
bij je woning. Aan de Schefferlaan 
in Hardenberg-Heemse wil iemand 
op internet snoep verkopen, in zijn 
garage de pakketten klaarmaken en 
ze daarna per post verzenden. Zo 
lang de hoofdfunctie wonen blijft, 
mag de initiatiefnemer van de ge-
meente een vergunning aanvragen.

Kerstmarkt - Nu Veldzicht in 
Balkbrug geen tbs-kliniek meer is, 
leefde in het dorp de vraag of de 
traditionele kerstmarkt wel door-
gaat. Jarenlang werd samen met 
buurtvereniging het Eikenbos een 
evenement aan de Boslaan en op 
het terrein van Veldzicht georga-
niseerd. De ombouw tot centrum 
voor transculturele psychiatrie zorgt 
echter niet voor een verandering. 
Samen met vrijwilligers van de 
Historische Kring Avereest wordt 
opnieuw de link gelegd naar de 
landloperskolonie, die de nabijge-
legen Ommerschans ooit was. Veel 
patiënten van Veldzicht komen uit 
niet-westerse landen en dat is voor 
een deel te zien aan de producten die 
op de markt verkrijgbaar zijn. De 
kerstmarkt is woensdag 7 december 
geopend, van 18.30 tot 20.30 uur 
op het terrein van Veldzicht en van 
18.00 tot 21.00 uur aan de Boslaan.

Staten-Kees – Voormalig raadslid 
Kees Slingerland van GroenLinks-
Hardenberg wordt woensdag 7 
december geïnstalleerd als burgerlid 
van Provinciale Staten van Overijs-
sel. Hij neemt het stokje over van 
Douwe de Winder uit Deventer, 
die een kleine tweejaar deze func-
tie heeft vervuld. Een burgerlid is 
een soort vervangend Statenlid, 
die alleen tijdens commissiever-
gaderingen het woord mag voeren. 
Omdat veel commissievergaderin-
gen gelijktijdig worden gehouden 
kunnen kleine partijen toch bij 
elke vergadering vertegenwoordigd 
worden. Slingerland zal in eerste 
instantie zitting nemen in de com-
missie Verkeer en Vervoer.

Shovel - Een dief van een shovel 
in Hardenberg is dinsdagnacht op-
gepakt in Duitsland. Dat was mede 
te danken aan een getuige die de 
achtervolging inzette. De grond-
verzetmachine werd midden in de 
nacht op een vrachtwagen geladen 
op een bedrijventerrein aan de 
Noorwegenweg. Getuigen hoorden 
de shovel rijden en vertrouwden het 
niet. Ze hebben meteen de politie 
gebeld en zijn vervolgens achter de 
vrachtwagen aangereden, waarbij 
ze hun positie doorgaven aan de 
politie. Net over de grens kon de 
vrachtwagen worden aangehouden.

Van Jong Twente en Vitesse werd 
gewonnen, van HFC verloren, 
zaterdag voor een week werd 1-1 
gespeeld tegen koploper Jong AZ en 
afgelopen zaterdag werd nummer 
drie verslagen, AFC uit Amsterdam, 
maar de Hardenbergers staan nog 
steeds op een degradatieplaats, net 
boven Jong FC Twente. Met de 
huidige strijdwijze kan dat echter 
niet lang meer duren. HHC speelt 
compact, laat de tegenstander het 
balbezit, geeft weinig kansen weg 
en hoopt via counters te scoren. 

Zaterdag lukte dat strijdplan, maar 
daarvoor moest wel iedereen alles 
geven, tot krampspelen aan toe. De 
1-0 overwinning (doelpunt Glenn 
Kobussen) was iets te veel van het 
goede, maar de week ervoor kregen 
de Hardenbergers te weinig. Aan het 
eind van het seizoen moet dat alle-
maal wel zo’n beetje in balans zijn.
Komende zaterdag gaat HHC op 
bezoek in het Zuid-Hollandse 
Noordwijkerhout bij voetbalvereni-
ging Sint Bavo (VVSB), aanvang 
18.00 uur. 

HHC op de terugweg
HARDENBERG - Met 10 punten uit 5 wedstrijden was je een 
kwart eeuw geleden koploper. Na de invoering van 3 punten 
voor een winstpartij is dat niet meer het geval, maar het levert 
nog steeds een mooie positie op de ranglijst op. Tenminste, als 
je niet al die voorgaande wedstrijden hebt verknoeit zoals HHC 
heeft gedaan.



HARDENBERG - Een enkele ouder dacht 
donderdag dat de Beroepen Doedagen in de 
Evenementenhal Hardenberg bedoeld waren om 
een beroep te kiezen, “maar daarvoor zijn ze veel 
te jong”, werd eraan toegevoegd. En dat is ook 
zo. De twee dagen die elk jaar georganiseerd 
worden door de decanen van de vo-scholen in 
Noordoost-Overijssel en Zuidoost-Drenthe zijn 
voor de meeste leerlingen een eerste kennisma-
king met de wereld van de beroepen. Het zijn 
tweedeklassers van overwegend 13 jaar oud, die 
bijna allemaal vanuit hun gevoel een keus hebben 
gemaakt voor een doe-eiland als sport, horeca, 
schoonheidsverzorging of timmeren. Die eerste 

ervaring moet in de loop van de volgende jaren 
zover worden uitgebreid dat ze keuze-vaardig 
zijn, dat ze in staat zijn een weloverwogen keus 
te maken voor een vervolgopleiding.

De bijna 2500 leerlingen konden kiezen uit 
40 doe-eilanden, waaronder twee nieuwe als 
scheepvaart en motortechniek. Aanvankelijk 
waren dat 41 eilanden, maar de stukadoors had-
den zich op het laatste moment teruggetrokken 
omdat ze vonden dat te weinig leerlingen voor 
hun activiteit hadden gekozen.
Het aantal deelnemende leerlingen was een 
fractie minder dan verleden jaar, doordat het 

Vechtdal College in Ommen en Dedemsvaart 
hadden afgehaakt. Hun plaats is voor een deel 
al ingenomen door De Ambelt Hardenberg en 
het Esdal College Klazienaveen. Volgend jaar 
begin december doet waarschijnlijk ook het Esdal 
College Emmen mee, zodat weer op volle sterkte 
wordt gebakken, gezaagd, gemolken, verzorgd 
en vertroeteld.

Donderdag 1 december waren de leerlingen ’s 
avonds nogmaals welkom om aan hun ouders en 
andere familieleden te laten zien wat ze op hun 
Doedag hebben gedaan. Die activiteit is door 
bijna 1200 personen bezocht.

Kortweg

Woensdag 7 december 2016
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De commissie Klemtonen van het 
Simplistisch Verbond krijgt steeds 
meer volgers, met name in de ge-
meenteraad van Hardenberg. De 
eerste was Jacco Rodermond van 
D66. Voorzitter dr. Galesloot van 
de commissie Klemtonen moest 
geen VOORzitter worden genoemd 
maar voorZITter. Vrijwel elke keer 
als Rodermond het woord mag 
voeren dankt hij de voorZITter. 
Daar is aanvankelijk een beetje 
vreemd tegenaan gekeken, of beter: 
naar geluisterd, maar steeds meer 
raadsleden nemen het over. Correct 
Nederlands is het niet, maar het 
klinkt wel kinky.

De voorzitter van dienst tijdens de 
oriënterende raadsvergadering van 
vorige week dinsdag was Simone 
Hof (CU): streng, maar rechtvaar-
dig. En dat was nodig, want er 
was af en toe wat verwarring. 
Bijvoorbeeld toen over de ener-
gieplannen werd gesproken. CDA-
woordvoerder Dirk van der Valk 
zag wel in dat meer windmolens 
nodig zijn om de energiedoelstel-
lingen te halen die de raad zichzelf  
heeft opgelegd. Maar alleen met 
voldoende draagvlak onder de 
bevolking. Zonne-energie is ook 
prima, maar geen goede landbouw-
grond gebruiken voor zonneparken, 
want de wereldbevolking groeit nog 
steeds zodat er meer voedsel nodig 
is. Jonkhans (PvdA) is liefhebber 
van fietsen, maar soms doet hij aan 

luchtfietserij. Bijvoorbeeld toen hij 
de doelstelling van de raad (30% 
duurzame energie in 2030) nog 
wilde verhogen, om te voldoen aan 
de klimaatafspraken van Parijs. 
Blijf met beide voeten op de grond 
staan, werd hem te verstaan gege-
ven, want het is al moeilijk genoeg 
om onze doelstelling te halen. Hij 
had echter wel een punt toen hij Van 
der Valk aansprak op zijn verhaal 
over landbouwgrond.

“Wat maakt het uit of een boer maïs 
verbouwt voor een biovergister of 
dat hij zonnepanelen op zijn grond 
zet?” wilde Jonkhans weten. “Wel 
voor voedsel, niet voor zonne-
energie”, vond Van der Valk.
“Maar dan mag een boer ook geen 
bloemen telen op zijn grond”, ging 

Jonkhans verder.
“Dat hebt u mij niet horen zeggen”, 
reageerde Van der Valk.

Maar dat had hij nou wel moeten 
zeggen, want dat is de logische 
consequentie van je opstelling om 
landbouwgrond alleen voor voedsel 
te gebruiken. Van der Valk had de 
principiële uitspraak moeten doen 
dat eventueel boeren gedwongen 
mogen worden om voedsel te ver-
bouwen als de groeiende wereld-
bevolking daarom vraagt. Maar dat 
durfde hij niet.

Wie wél principieel was, was CU-
fractiewoordvoerder Wim Boersma. 
Draagvlak vond hij erg belangrijk, 
maar niet essentieel. “Want mis-
schien moeten we uiteindelijk als 

raad wel zeggen dat we zónder 
draagvlak verder gaan. Wij zijn 
tenslotte rentmeesters van deze 
aarde en hebben een verplichting 
naar latere generaties.”

Daar draaide het nou net om. Wat 
is het belangrijkste: draagvlak onder 
de bevolking krijgen of de energie-
doelstelling halen. Dat is nog niet 
van elke politieke partij duidelijk. 
En als je windmolens toestaat: moet 
het dan hier en daar (OpKoers) of 
veel bij elkaar (CU)? Misschien 
wordt het over ruim een week dui-
delijker, maar voorlopig kunnen de 
politici zich nog verschuilen achter 
woorden als draagvlak, technische 
ontwikkelingen en economisch 
klimaat. Maar ooit moeten ze écht 
met de billen bloot.

Dagje zagen, melken, sleutelen en bakken

.............ergee

HARDENBERG - Dankzij de 
provinciale ChristenUnie, ge-
steund door VVD en 50+, hoeft 
het initiatief om een biobrand-
stoffabriek in Hardenberg niet 
te stranden. 

Gedeputeerde Staten van Overijssel 
hadden het voornemen de vergun-
ning voor dit project in te trekken. 
Uit gesprekken die de CU heeft 
gevoerd met provincie, aandeel-
houders en B&W van Hardenberg 
bleek dat de wil om iets moois te 
starten er nog steeds is, maar dat 
de provincie vindt dat er te weinig 

Groengasfabriek krijgt meer tijd
vorderingen zichtbaar zijn. Door de 
politieke aandacht zijn er inmiddels 
weer activiteiten ontplooid. Er is 
nu weer geld vrijgemaakt om dit 
vernieuwingsproject door te zetten.

Het bedrijf Bio Rights heeft de po-
tentie om één van Europa’s grootste 
groengasfabrieken te worden.  Het 
zet afvalstoffen om in groene pro-
ducten ten behoeve van biogas en 
bio-ethanol. Daarbij gaat het zowel 
om huisvuil als biomassa met een 
capaciteit van 500.000 ton. Het 
levert werkgelegenheid op van 35 
hoog geschoolde medewerkers, met 

een potentie van 70 medewerkers 
totaal  voor de toekomst. Volgens de 
ChristenUnie moet het de overheid 
wat waard zijn om dit initiatief wat 
tijd te gunnen. “Bij het terugdringen 
van fossiele brandstoffen als kolen, 
olie en gas horen innovaties op het 
gebied van duurzaamheid kansen te 
krijgen, ook al zit dat soms tegen”, 
meent de CU-fractie.

Kindermiddag – Natuurcentrum 
De Koppel in Hardenberg houdt 
woensdag 14 december een kinder-
middag rond het thema Kerst. De 
kinderen van 6 t/m 12 jaar maken 
onder meer een kerstbloem van een 
CD waarin een waxinelichtje kan 
worden geplaatst. Aanvang 14.00 
uur, eind ongeveer 16.00 uur.

Viaduct - Aannemer Salverda uit ’t 
Harde gaat het viaduct maken over 
het spoor in de N340 bij Zwolle. 
Hiermee wordt een belangrijk 
spoorknelpunt opgeheven in de 
verbinding tussen Hardenberg en 
de provinciehoofdstad. Het verkeer 
kan, als de nieuwe weg klaar is, het 
spoor van Zwolle naar Meppel vei-
lig en zonder oponthoud passeren. 
Salverda begint naar verwachting 
medio 2017 met de werkzaamheden 
die is september 2018 zijn afgerond. 
Op het moment dat het viaduct klaar 
is, gaat de provincie Overijssel 
aan de slag met de aanpak van de 
N340. Naast het viaduct wordt een 
fietstunnel aangelegd.

Spoorboekje - Met ingang van 
zondag 11 december geldt er een 
nieuwe dienstregeling voor de 
Vechtdallijnen Emmen-Zwolle en 
Almelo-Hardenberg. De vertrek- 
en aankomsttijden veranderen. 
Hiermee komt een grote wens van 
reizigers in vervulling; een ruimere 
overstap in Zwolle op de Intercity-
treinen naar de Randstad. In overleg 
met NS is gekeken naar de volgorde 
van binnenkomst van de treinen in 
Zwolle. Door die te wijzigen kon 
de ruimere overstaptijd gerealiseerd 
worden.

Jeugdbestuur - Iwan van den Bout 
(15) uit Hardenberg is één van de 
twee nieuwe jeugdbestuurders van 
waterschap Vechtstromen. Vorige 
week is hij door watergraaf Stefan 
Kuks tijdens de vergadering van 
het algemeen bestuur officieel ge-
installeerd. De twee nieuwe jeugd-
bestuurders zijn gekozen uit twaalf 
kandidaten. Iwan is leerling van het 
Vechtdal College in Hardenberg 
(vmbo tl-4).

HHC – Tweededivisionist HHC 
uit Hardenberg leek zaterdag lang 
een onverdiend punt mee te nemen 
uit de bollenstreek, maar ver in 
blessuretijd wist VVSB uit Noord-
wijkerhout toch nog het winnende 
doelpunt te scoren. Invaller Serbony 
maakte dat al het fraaie keeperswerk 
van Sander Danes voor niets was 
geweest. Door de 1-0 nederlaag 
blijft HHC 17e. Zaterdag ontvangen 
de Hardenbergers Uitspanning Na 
Arbeid (UNA) uit Zeelst bij Eind-
hoven. Aanvang 18.00 uur.

GRAMSBERGEN - Overal in de 
omgeving worden de laatste voor-

bereidingen getroffen voor de al 
bijna traditionele kerstmarkten. In 
Vroomshoop is men vanwege het 
overaanbod op zaterdag uitgewe-
ken naar vrijdag 16 december. In 
Gramsbergen heeft men daar geen 
last van want daar wordt de markt 
altijd op woensdag gehouden. Dit 
jaar op 14 december van 16.00 tot 
21.00 uur rond de Boomhofkerk. 
Met opnieuw een levende kerststal. 
Afwisselend liggen Elin Reinders 
en Lotte Takman als het kindje Je-
zus in de kribbe, met hun ouders als 
Jozef en Maria. Muzikale bijdragen 
worden geleverd door het Groot 
Gramsberger Kerstmannen Koor, 
gospelkoor Nooit Alleen en fanfare 
Soli Deo Gloria.

Kerstmarkt bij 
Boomhofkerk



projectontwikkelaar Amvest Nova.
Het is de bedoeling dat op deze 
locatie een kleinschalige woon
zorgvoorziening wordt gebouwd 
die bestaat uit 20 studio’s voor 
dementerende ouderen. Zij worden 
hier 24 uur per dag, 7 dagen per 
week ondersteund en verzorgd. 
Het complex zal bestaan uit twee 
bouwlagen met kap. De zorg wordt 
verleend door Dagelijks Leven, 
gespecialiseerd in zorg aan demen
terenden. Deze organisatie heeft 
21 vestigingen, onder meer in 
Steenwijk en Hellendoorn. Het is 
de bedoeling dat de initiatiefnemers 
in januari een inloopbijeenkomst 
houden waarbij de omgeving en be
langstellende geïnformeerd worden 
over het woonzorgcomplex en de 
doelgroep.

Woensdag 14 december 2016
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.............ergee
Ommen is op zoek naar een dakloze. 
Of liever een kudde daklozen. Ze 
hebben in het dorp namelijk dassen 
gebreid en gehaakt zodat daklozen 
de winter kunnen doorkomen, maar 
bij gebrek aan voldoende leden van 
de doelgroep hangen die dingen 
maar wat te hangen aan bomen en 
lantaarnpalen. Of ze zijn inmiddels 
door baldadige schooljeugd van 
de takken gerukt om er spannende 
dingen mee te doen. 

Het is allemaal begonnen met een 
dorpsbewoner die een soortgelijke 
breipartij in Amerika had ontdekt. 

Geweldige actie, meende hij, en tus
sen de tranen van ontroering door 
vroeg hij zich op Facebook af of dit 
geen actie voor Ommen zou kunnen 
zijn. Het antwoord had eigenlijk 
nee moeten zijn, maar het was al te 
laat want hele volksstammen Om
menaren waren al aan het punniken 
geslagen. December is jankmaand, 
u kent dat wel, dus moest er nog 
even een zielig doelgroepje voor 
die dassen worden gezocht. En die 
is er niet in Ommen.
 
Mocht u nou nog ergens een ver
kleumde dakloze tegenkomen die 
heeft misgetast bij de kledingbank, 
dan kunt u hem naar Ommen sturen. 
De warme dassen en warme gevoe
lens hangen er aan de bomen.

Het zou ook kunnen dat de ge
meenteambtenaren zich over dit 
probleem mogen buigen. Dat kost 
tijd, maar die kan ik voor ze winnen 
door de vragen van D66 te beant
woorden die deze partij vorige week 
aan B&W heeft gesteld. De dorpsre
gering geeft natuurlijk niet zelf ant
woord, dat laat ze door ambtenaren 
doen. Maar u of ik zouden dat in 
veel gevallen ook kunnen doen. Nu 
weet u waarschijnlijk dat D66 zich 
als onderwijspartij afficheert. Maar 
dat moet je de kiezers af en toe wel 
even weer onder de neus wrijven. 
Dus toen een raadslid onlangs iets 
opving over scholen die kindertjes 
naar huis moeten sturen omdat ze 
geen invalkracht willen aannemen, 
moesten er vragen worden gesteld. 

Oorzaak is de Flexwet van minister 
Asscher die werkgevers verplicht 
een werknemer na zoveel tijdelijke 
klussen een vaste baan te geven. 
Of B&W wel weten wat er speelt, 
wil D66 weten. Ik zou antwoorden: 
nee, wij zijn achterlijk, we lezen 
geen kranten en we volgen het 
nieuws niet op tv.
Vraag twee: kunnen B&W er niet 
voor zorgen dat de scholen goed 
personeel krijgen? 
Antwoord: wat denk je nou, dat 
wij een blik onderwijzers kun
nen opentrekken? Wij zijn geen 
onderwijswerkgever, laat ze er 
zelf voor zorgen. Ze zijn gewoon 
te gierig om mensen te betalen. 
Volgens onderwijsbond AOb heb
ben schoolbesturen mogelijkheden 

genoeg om invalkrachten aan het 
werk te zetten. 
En de laatste vraag: willen B&W 
niet even bij het ministerie van 
Onderwijs aangeven dat de situatie 
gerepareerd moet worden? 
Ook die vraag is simpel te beant
woorden: leven jullie onder een 
steen? Minister Asscher heeft al 
lang de Commissaris van de Ko
ning in Drenthe Jacques Tichelaar 
als verkenner aangesteld. Die moet 
volgens Asscher de scholen in het 
land helpen om alle mogelijkheden 
die er binnen de wet bestaan beter 
te benutten.

Kijk, eigenlijk vrij makkelijk om 
ambtenaar te zijn!

Kortweg

HARDENBERG – Verleden jaar, bij de eerste editie van de Midnight 
Walk in Hardenberg kon de organiserende Rotaryvereniging bijna 
500 deelnemers verwelkomen. Dit jaar waren dat er ruim 100 meer.

Ze hadden allemaal 7,5 euro betaald om een wandeltocht van vijf kilo
meter door het centrum van Hardenberg te mogen maken en gebouwen te 
bekijken waar ze anders nooit komen. Bovendien werden ze op diverse 
plekken onthaald op muziek (onder meer de Bigband Coevorden in het 

gemeentehuis en dubbelkwartet GGroot uit Vroomshoop in de Höftekerk), 
op kunst binnen en buiten en op hapjes en drankjes (in het Alfacollege een 
buffet met gerechten uit Eritrea). De opbrengst van de wandeling gaat naar 
de aanleg van een play court, een speelveld voor jongeren ‘ergens’ in het 
stadscentrum. Omdat zoiets een paar centen kost zullen er nog meer avond
lijke wandelingen gehouden moeten worden, te beginnen volgend jaar. Met 
hopelijk een vroeger aanvangstijdstip, hoorde je deelnemers zeggen, zodat 
na afloop de kerstmarkt op het marktplein nog even bezocht kan worden.

Meer deelnemers Midnight Walk

In de Höftekerk werden de wandelaars ontvangen door de klanken van dubbelkwartet G-groot uit Vroomshoop.

HARDENBERG - De 2-0 van 
HHC tegen UNA viel zó snel na 
rust, dat omroeper-van-dienst 
Henk Zeevat pas minuten later 
door zijn megafoon kon brullen 
dat de Torschütze Gouriye was. 
Zeevat had misschien te lang van 
de warme kachel in de kantine 
genoten, of de rij bij de gebakken 
vis was te lang, wie weet.

Erg veel reden om snel weer de tri
bune op te zoeken was er ook niet, 
want van het spel van zowel HHC 
als UNA werden de supporters niet 
echt warm. Het mooiste moment 
voor de Hardenbergers voor rust 
was het eigen doelpunt van UNA, 
na een klutsbal uit een hoekschop. 
Verdiend was het wel, want HHC 

HHC knokt zich naar overwinning
speelde feller, geconcentreerder. 
Die houding leverde ook de 20 net 
na rust op. Jammer genoeg voor de 
Hardenbergers wist UNA al vrij 
snel de aansluitingstreffer te scoren. 
Daarna was het wel zo’n beetje op 
voor HHC. De bal werd te langzaam 
gespeeld terwijl de UNAspelers el
kaar steeds makkelijk wisten te vin
den. De Hardenbergers begonnen 
steeds onnauwkeuriger te spelen, 
de ploeg raakte zichtbaar vermoeid 
en op het laatst was het vrouwen 
en kinderen eerst. De ploeg uit het 
Brabantse Zeelst bij Eindhoven 
kreeg corner na corner, maar veel 
gevaar leverde dat niet op. UNA had 
duidelijk problemen met het fysieke 
spel van de Hardenbergers en raakte 
steeds meer geïrriteerd. Daarmee 

hadden ze spelers vooral zichzelf 
te pakken, want hun gefrustreerd
heid ging ten koste van de opbouw 
en de nauwkeurigheid. Met kunst 
en vliegwerk wist HHC de laatste 
thuiswedstrijd van dit kalenderjaar 
over de streep te trekken, tot groot 
genoegen van de honderden trouwe 
supporters. 

Nieuwelingen
Dankzij de overwinning is HHC 
opgeklommen naar de 15e plaats. 
Komende zaterdag staat de uit
wedstrijd tegen GVVV op het 
programma waarna enkele weken 
gepauzeerd kan worden om aan de 
conditie te werken en de twee huur
lingen van FC Emmen in te werken: 
Junior Albertus en Derian Reinders.

HARDENBERG  In 1962 is op 
de hoek Karel Doormanlaan/Piet 
Heinstraat in Hardenberg de chris
telijk nationale kleuterschool De 
Potnösters in gebruik genomen. 
Nadat de kleuterschool samen met 
de Kastanjehof een basisschool 
werd en verhuisde naar de Lage 
Doelen, heeft het schoolgebouw 
enkele jaren onderdak geboden 
aan de leaoafdeling van de school 
voor voortgezet onderwijs Clara 
Feyoena. Vervolgens werd het 
basisschool De Kern, een fusiepro
duct van de Jan Lighthartschool en 
obs De Brink. Uiteindelijk is het 
gebouw een jaar of zeven geleden 
afgebroken waarna op het terrein 
tijdelijk parkeerplaatsen zijn aan
gelegd. Nu wordt het stuk grond 
naast de Petrakerk verkocht aan 

Van kleuters naar dementerende ouderen

Geen super – De Hardenberger 
wijk Baalder zit vanaf 21 januari 
zonder supermarkt. De personeels
leden hebben vorige week te horen 
gekregen dat de Pluswinkel sluit en 
dat er geen overnamekandidaat is 
gevonden. Eigenaar Alfring heeft 
nog winkels in Baalderveld, Ber
gentheim en Gramsbergen,

Sportcafé  De Hardenbergse vol
leybalvereniging Kangeroe opent 
14 december het verbouwde Sport
café in sporthal de Meet. De vrij
willigers zijn vier maanden bezig 
geweest om er een thuishonk van te 
maken voor de leden en bezoekers. 
De sporthal is eigendom van de 
gemeente maar wordt beheerd door 
een stichting die is opgericht door 
de volleyballers. Daaronder valt nu 
ook de vernieuwde horecaruimte.

Repareren  Zaterdag 17 december 
wordt van 13.00 tot 15.30 uur een 
Repair Café gehouden in natuur
centrum De Koppel in Hardenberg. 
Naast hulp voor alle andere zaken 
die stuk zijn, is er dit keer speci
ale aandacht voor kerstverlichting. 
Deze hulp kost niets, maar een 
vrijwillige bijdrage wordt altijd 
zeer gewaardeerd. Hiervan worden 
materialen en gereedschappen 
aangeschaft.

Carbid – Als carbidschieten in de 
gemeente Hardenberg teveel over
last voor de buurt oplevert of er 
wordt onveilig geschoten, dan ko
men politie en gemeente in actie. De 
politie controleert de schietbanen en 
reageert daarnaast op meldingen. 
De gemeente kan een dwangsom 
opleggen van maximaal 6.000 euro, 
als organisatoren of schutters zich 
 na een waarschuwing  niet aan 
de regels willen houden. Schieten 
mag van 31 december 10.00 uur tot 
1 januari 02.00 uur.



Het woord opruier viel vorige week 
dinsdag in de raadsvergadering 
niet. Maar dat had zomaar gekund. 
De VVD had net voor het week-
end schriftelijk en nu mondeling 
gevraagd wat er in azc Heemser-
poort was gebeurd, Er was onrust 
ontstaan, vertelde fractievoorzitter 
Bert Gelling, omdat de ene asiel-
zoeker de andere met een mes had 
gestoken. Er was politie geweest 
en zelfs een ambulance. Hoe zat 
dat nou, wilde Gelling weten, want 
de steekpartij had voor toenemende 
onrust gezorgd. Op papier had hij 
het zo geschreven: “Zo langza-
merhand verandert het straatbeeld 
van de stad Hardenberg, landelijk 

wordt er melding gemaakt in de 
media van voorvallen en incidenten 
en ook in Hardenberg neemt het 
aantal meldingen toe. Bij inwoners 
van de gemeente Hardenberg doet 
dit iets met hun gevoel van veilig-
heid en met het leefklimaat in het 
algemeen.” Dat riep ergernis op bij 
CU-fractievoorzitter Wim Boersma. 
“Er wordt gesuggereerd dat het 
veiligheidsgevoel afneemt en dat 
het aantal meldingen toeneemt. Dat 
is een gevaarlijke opmerking, want 
daar is geen enkel bewijs voor. En 
als we bij elke ruzie in Hardenberg 
vragen in de raad gaan stellen, is 
het einde zoek.” Volgens Gelling 
had hij veel tweets gelezen over de 
onrust en veel mails gehad, maar hij 
is blijkbaar de enige, want niemand 
herkende zich daarin. Ook burge-
meester Snijders reageerde met de 

opmerking dat noch de gemeente, 
noch de politie en noch het COA 
verontruste telefoontjes had gekre-
gen. En dat het aantal meldingen 
toeneemt was ook onjuist. Mis-
schien vindt Gelling drie mailtjes al 
veel, dat kan natuurlijk. Of hij vindt 
die tweets van mensen uit IJmui-
den, Apeldoorn, Amsterdam en 
Maastricht tekenend voor de grote 
bezorgdheid in Hardenberg. Maar 
eigenlijk zit hij de boel gewoon op 
te ruien met zijn opmerking dat het 
aantal meldingen toeneemt en de 
onrust groter wordt.

Volgens de burgemeester telt het 
azc nu 225 bewoners. Donderdag 
8 december hebben twee van deze 
bewoners ruzie gekregen en is er 
een keer met een mes gestoken. 
Conform de afspraak is dit bij de 

politie gemeld, de verdachte is aan-
gehouden. Hij zat ten tijde van de 
raadsvergadering nog steeds vast. 
Het slachtoffer is weer terug en vol-
gens Snijders is tijdens gesprekken 
na afloop met de bewoners duidelijk 
geworden dat de andere asielzoe-
kers weinig van het voorval hebben 
gemerkt. Ook in Hardenberg niet, 
maar  alleen doordat enkele buurt-
bewoners er ophef over maakten 
en de VVD in het openbaar vragen 
stelde raakten enkele Hardenbergers 
een beetje opgewonden.

Hardenbergers raken trouwens ook 
opgewonden als ze het woordje 
‘uniek’ tegenkomen. Een slimme 
uitgever uit Maastricht heeft pas 
geleden volgens eigen zeggen het 
unieke boek Daarom Het Vechtdal 
gepresenteerd. Voor een groot deel 

bestaand uit bijdragen die winke-
liers, bedrijven en verenigingen 
hebben aangeleverd. In het persbe-
richt staat: “Een groot aantal onder-
nemers zorgde voor leuke verhalen. 
Ze betalen niets om erin te komen, 
maar nemen een aantal boeken 
af.” Stel je het volgende voor: een 
ondernemer levert de inhoud gratis, 
koopt voor zijn personeel boeken 
voor  het kerstpakket (“want wij 
staan in een boek!!!”) en zorgt daar-
mee voor een leuk inkomen voor die 
uitgever. Hoe leuk? Een gegaran-
deerd verkochte oplage van 8.000 
stuks die ruim 100.000 euro winst 
oplevert. Hoezo: zij betalen niets 
om erin te komen? Uniek dat ze erin 
trappen is het niet, want het concept 
wordt door het hele land toegepast. 
Wat het wel is? Slim ingespeeld op 
het ego van de Nederlanders.

Woensdag 21 december 2016
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Kortweg

HARDENBERG - Dedemsvaart-
zuid krijgt geen nieuwe windmo-
lens. Tenzij de bevolking dat zelf 
graag wil. Dat is de uitkomst van de 
discussie in de raad van Hardenberg 
over het raadsvoorstel Duurzame 
energieproductie. Een motie van 
de ChristenUnie om dat - voorlopig 
- af te dwingen werd met 12 tegen 
16 verworpen. Alleen CU, PvdA 
en D66 waren voor. Maar omdat 
het CDA en de VVD het plaatsen 
van windmolens alleen maar wil-
len toestaan als er voldoende steun 
vanuit de bevolking is (“draagvlak 
is cruciaal”), lijkt Dedemsvaart-
zuid het te kunnen laten bij 5 
windmolens op het grondgebied 

van de gemeente Hardenberg en 5 
op het gebied van Ommen, want de 
weerstand tegen de windmolens die 
volgend jaar worden geplaatst was 
al enorm groot.
Een garantie afgeven dat Dedems-
vaart gevrijwaard wordt van extra 
windmolens wilde de Christen-
Unie echter niet, nadat andere 
partijen hierom hadden gevraagd. 
Weliswaar was in 2013 gezegd dat 
Dedemsvaart nu haar portie wel had 
gehad, maar landelijke afspraken, 
opgelegde verplichtingen van de 
provincie en nog meer alarmerende 
berichten over klimaatveranderin-
gen kunnen de politici van gedach-
ten doen veranderen.

Meer windmolens ten zuiden van 
Dedemsvaart vrijwel uitgesloten

Woordkunst op gevels Beter Wonen

HARDENBERG - In dit verborgen gemaal geen 
geklop van een hart maar een zoemende ziel. 

Sinds donderdagmiddag is deze spreuk te lezen 
op het elektriciteitshuisje aan de Jan Hendrik 
Prengerlaan in Hardenberg. Een oud gebouw-
tje, maar voorzien van een nieuwe buitenkant, 

passend bij de vernieuwde woonwijk Marsch-
Kruserbrink. De spreuk is de zesde in een rij 
van tien, allemaal gemaakt door Zwollenaar 
Paul Gellings. Hij was het ook die samen met 
zijn vrouw Erna de spreuk onthulde. Het woord-
kunstproject is in opdracht van woningcorporatie 
Beter Wonen Vechtdal twee jaar geleden van start 

gegaan met een spreuk op een wooncomplex in 
Gramsbergen. Daarna zijn onder meer spreuken 
aangebracht op De Praam in Slagharen, Atalanta 
in Hardenberg-Marslanden, De Schoutenhof in 
Hardenberg-Marslanden en De Bisschopshof in 
Hardenberg-centrum. Bergentheim en opnieuw 
Gramsbergen komen later nog aan bod.

Gezonde jongeren – B&W van 
Hardenberg gaan de overeenkomst 
tussen de gemeente en de stichting 
Jongeren Op Gezond Gewicht 
(JOGG) verlengen t/m 2019. De 
gemeente blijft zich de komende 
jaren inzetten voor een gezonde 
jeugd die opgroeit in een gezonde 
omgeving. De samenwerking met 
JOGG dateert van 2014. Met con-
crete acties wordt geprobeerd om 
jongeren op een gezond gewicht 
te krijgen. Dat gebeurt onder meer 
via sportactiviteiten, activiteiten 
voor gezonde scholen, gezonde 
kinderopvang en gezonde kantines.

Fusie - Ommen moet Hardenberg 
niet. Donderdag heeft de Ommer 
gemeenteraad unaniem in een mo-
tie uitgesproken dat er niet wordt 
meegewerkt aan een bestuurlijke 
fusie. Zelfs niet aan een onderzoek 
naar de voor- en nadelen van zo’n 
fusie. Meer samenwerken op amb-
telijk gebied wil Ommen wel. Als er 
winst behaald kan worden op de ter-
reinen recreatie en economie kan er 
verder gepraat worden. Tijdens een 
besloten overleg van enkele dagen 
daarvoor hebben politici van beide 
gemeenten hierover ook gesproken. 
Toen is Hardenberg te verstaan ge-
geven dat niet wordt meegewerkt 
aan een onderzoek.

Fotokiekdagen – Dinsdag 27 en 
woensdag 28 december houdt de 
stichting Klooster Sibculo de tra-
ditionele Fotokiekdagen in museum 
Zichtbaar Verleden. Beide dagen is 
iedereen van 10.00 tot 16.00 uur 
welkom aan de Kloosterdijk in Sib-
culo. Dit jaar zijn er hoofdzakelijk 
oude schoolfoto’s te zien.

Uilenbal - Kinderen van 6 t/m 12 
jaar kunnen donderdag 29 december 
uilenballen pluizen in natuurcen-
trum De Koppel in Hardenberg. 
Oude tandenborstels en pincetten 
zijn voldoende aanwezig. Deze ac-
tiviteit van het IVN duurt van 14.00 
tot 16.00 uur.

Uitbreiding - De woonwijk Mars-
landen in Hardenberg wordt de 
komende jaren verder uitgebreid 
met ruim 460 nieuwe woningen 
in de deelgebieden De Cirkel II, 
Marshoogte en Havezate Es. In de 
afgelopen tien jaar zijn in deze wijk 
circa 1.200 woningen gebouwd. 
Omdat het aantal huishoudens in de 
gemeente Hardenberg blijft groeien, 
moeten er veel nieuwe woningen 
worden gebouwd. Maandag 9 
januari 2017 wordt van 17.00 tot 
20.00 uur hierover een inloopbij-
eenkomst gehouden in De Matrix 
in De Marslanden.

redactie@sallander.nl

HHC sprokkelt puntje erbij
HARDENBERG - “Het is een 
talentvolle en frisse jongen”, zegt 
HHC-trainer Gert Jan Karsten over 
Derre Kwee, de nieuwste aanwinst 
van de Hardenberger laagvlieger. 
Maar dat lijkt een beetje overdre-
ven, want de 22-jarige voetballer 
uit Oldenzaal zit sinds afgelopen 
zomer zonder club zodat hij  in 
zijn eentje z’n conditie een beetje 
op peil moest proberen te brengen. 
Echter, voordat de eerstvolgende 
competitiewedstrijd wordt gespeeld 
zijn we vier weken verder. Zaterdag 
14 januari ontvangt HHC sport-
vereniging Spakenburg. Dan kan 
misschien worden aangeknoopt bij 
het goede resultaat dat afgelopen 
zaterdag is behaald, een 0-0 tegen 
runner-up in de Tweede Divisie, 

GVVV uit Veenendaal. Dat re-
sultaat was voor een groot deel te 
danken aan de hechte Hardenberger 
defensie, zodat het wat vreemd 
lijkt een nieuwe verdediger bij de 
groep te halen, maar omdat Ashwin 
Manuhutu langdurig geblesseerd 
is, valt de komst van Kwee wel te 
begrijpen. Na de komst van de an-
dere nieuwelingen Derian Reinders 
en Junior Albertus – net als Kwee 
afkomstig van FC Emmen – en de 
weer van een blessure herstelde Rob 
van der Leij moet HHC proberen 
aansluiting te vinden bij de mid-
denmoot. Na Spakenburg volgen 
in januari nog wedstrijden tegen 
Jong Sparta en Barendrecht. Met 
7 uit 3 is die aansluiting dan wel 
gerealiseerd.
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